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بیست و سوم ربیع الثانی ۱۴۴۲

مناسبت ها

۱۵ آذر روز حسابدار
۱۶ آذر روز دانشجو



 

1- آخرین موضع ایران براي مذاکره مجدد با آمریکا - روزنامه نصف جهان

2- تعاونگر استان سمنان به عنوان یکی از خادمان خاك کشور تجلیل شد - ایرنا

3- برنامه وزارت نفت براي افزایش تولید پروپیلن - اقتصاد آنلاین

4- استاد مجتبایی؛ چه خوب شد که به دنیا آمدید - همشهري

5- موضع قطعی ایران براي مذاکره مجدد با آمریکا | توضیحات مهم ربیعی درباره افزایش حقوق ، پرداخت یارانه و ارز 4200

تومانی در سال آینده - همشهري

6- اختصاص 10 میلیارد تومان تسهیلات به طرح هاي اشتغالزاي اهر - ایرنا

7- ساعت ناکوك کار در ایران - فرارو

8- هدیه دانشگاه ارومیه بمناسبت روز دانشجو: تا پایان سال شرکت در کارگاه هاي کارآفرینی معاونت پژوهش و فناوري

دانشگاه رایگان شد - اخبار علمی

9- پایان نامه هاي ناشی از تقلب علمی ابطال می شود - پانا

10- دوره آموزشی صنایع دستی در تیتکانلوي شهرستان فاروج برگزار شد - میراث آریا

11- برگزاري کنفرانس ملی تازه هاي علوم ورزشی و سلامت - دانا

12- ربیعی: بودجه سال 1400 مبتنی بر واقعیت هاي امروز کشور است/ تاثیر بالاي طرح شهیدسلیمانی بر قطع زنجیره شیوع

کرونا - پارس نیوز

13- تأیید حکم «روح االله زم» در دیوان عالی کشور/ محکومیت مدیر عامل سابق بانک سرمایه به 12 سال حبس تعزیري - پارس
نیوز

14- ایجاد بیش از 30 هزار فرصت شغلی و کارآفرینی در صنعت آرایشی و سلامت مردان - خبر آنلاین

15- استان سمنان پایین ترین نرخ تورم و بیکاري را در کشور دارد - دانا

16- طرح هاي ویژه بانک مهر ایران براي دانشجویان - اقتصاد کلان

17- سخنگوي قوه قضائیه: حکم اعدام روح االله زم در دیوان عالی کشور تایید شد/ حکم مولاوردي بدوي است - خوز 24

18- شهر 35 هزار نفري با میزان اشتغال 500 هزار نفري! - تبریز من

19- برگزاري کنفرانس ملی تازه هاي علوم ورزشی و سلامت - تسنیم

20- مقام اولی تیم علمی دانشگاه امام صادق(ع) در اولین دوره استارت آپ کارآفرینی اجتماعی - تسنیم

21- بودجه پارك علم و فناري البرز باید بیشتر شود - ایسنا

22- شرایط تجاري امارات براي دومین ماه متوالی بدتر شد - فصل اقتصاد

23- افتتاح اولین مرکز مشاوره خدمات کارآفرینی در زمینه کشاورزي، باغداري و دامپروري در استان یزد - آریا نیوز

24- ضرورت ورود بخش خصوصی به سرمایه گذاري در صنایع دانش بنیان - موج

25- ایجاد بیش از 30 هزار فرصت شغلی در صنعت آرایشی - اکو نیوز

26- جزئیات تسهیلات تا سقف 5 میلیارد ریال اعلام شد - آخرین خبر

27- بناب به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می شود - پارسینه



28- بودجه 1400 به دنبال عقب راندن تحریم هاست - اکونا پرس

29- بناب به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می شود - شما نیوز

30- تایید حکم روح االله زم در دیوان عالی/ پرونده کلانتري در دادسرا است/ حکم مولاوردي غیرقطعی است - ایران خبر

31- بانک توسعه تعاون در اجراي مرحله پنجم طرح اشتغال پایدار روستایی مسئولیتی مهم دارد - اقتصاد تهران

32- پرداخت دو میلیارد ریال تسهیلات مشاغل خانگی به هنرمندان صنایع دستی شازند - دیار آفتاب

33- قوه قضاییه:حکم مولاوردي غیرقطعی است - خبرخودرو

34- حمایت قانونی از شرکت هاي خلاق را در طرح «جهش تولید» بگنجانیم - پایگاه دولت

35- بودجه پارك علم و فناوري البرز کم است و بودجه آن باید اصلاح و به رقم قابل قبول ارتقاء یابد - بازار کار

36- عناوین، جزئیات و برنامه هاي هفته پژوهش و فناوري سال 99 - بازار کار

37- سخنرانان و عناوین سخنرانی و کارگاه هاي آموزشی کنفرانس ملی تازه هاي علوم ورزشی و سلامت اعلام شد - ایپنا

38- اولین همایش ملی کارکردهاي اجتماعی کتابخانه هاي عمومی برگزار می شود - میزان

39- 60 درصد بانوان یک روستاي اسفراین گلیم می بافند - ایرنا

40- برگزاري اولین همایش ملی کارکردهاي اجتماعی کتابخانه هاي عمومی - خبرگزاري صدا و سیما

41- مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی چهار محال و بختیاري: سیاست گذاري براي توسعه کارآفرینی یکی از رسالت هاي

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است - آریا نیوز

42- جشن نو دانشجویان دانشگاه جامع علمی کاربردي استان کرمان برگزار شد - اخبار علمی

43- ارتقاي توان اشتغال پذیري از رسالت هاي دانشگاه نسل جدید است - تسنیم

44- رویداد استارت آپی فناوري هنرهاي تصویري برگزار می شود - ایسنا

45- جزیئات جشنواره "وقف چشمه همیشه جاري"/ اقدامات کمک مومومنانه در قالب جشنواره شهید سلیمانی - ایسنا

46- حمایت از جوانان استان یزد با پرداخت تسهیلات قرض الحسنه - صندوق کارآفرینی امید

47- شرایط تجاري امارات براي دومین ماه متوالی بدتر شد - آرمان اقتصادي

48- حکم اعدام روح االله زم به تایید دیوان عالی کشور رسید - روزنامه سپهر غرب

49- سه طرح صنعتی در ازنا بهره برداري شد - ایرنا

50- ربیعی: درآمد حاصل از فروش نفت در بودجه جاري هزینه نمی شود - الف

51- اعتراض وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به طرح بازنشستگی پیش از موعد + علت - رکنا

52- چگونه می توان از طریق ازدواج و تولد فرزند به کانادا مهاجرت کرد - الف

53- بناب به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می شود - تیتر برتر

54- خبري از آزادسازي واردات خودرو نیست - ایستانیوز

55- ایجاد چهار هزار شغل پایدار روستایی در استان مرکزي - خبرگزاري صدا و سیما

56- حکم اعدام روح االله زم تأیید شد - تیتر 1

57- رتبه نخست گیلان در پرداخت تسهیلات کرونایی - خبرگزاري صدا و سیما

58- جزئیات برنامه هاي هفته پژوهش/ رونمایی از 16 محصول حوزه سلامت - ایسنا

59- اشتغال 60درصد از بانوان روستاي الست اسفراین در حوزه گلیم بافی - اترك نیوز



60- انتشار فراخوان جشنواره نماهنگ روستا و عشایر در چهارمحال و بختیاري - باشگاه خبرنگاران جوان

61- پیگیري طرح روستاهاي محصول محور گردشگري و صنایع دستی در گلستان - میراث آریا

62- ماجراي تجارت هاي میلیاردي در اینستاگرام - صبح قزوین

63- دولت با تسهیل کردن زمینه ها ، مردم را به سمت اشتغال سوق می دهد - خبرگزاري فارس

64- بناب به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می شود - اکو فارس

65- سه طرح صنعتی در منطقه ویژه اقتصادي ازنا لرستان بهره برداري شد - ایرنا

66- رییس دادگستري: رفع مشکل 2واحد تولیدي در کرمان 700شغل ایجاد می کند - ایرنا

67- حمایت قانونی از شرکت هاي خلاق را در طرح «جهش تولید» بگنجانیم - روزنامه راه مردم

68- فعالیت 205 هزار نفر در واحدهاي تولیدي مناطق ویژه اقتصادي در سال 98 - نود اقتصادي

69- انتشار فراخوان جشنواره ملی «نماهنگ روستا و عشایر» - خبرگزاري صدا و سیما

70- بودجه 1400 با نگاه به آینده تدوین شده است/ پرداخت یارانه معیشتی ادامه دارد - روزنامه صبح اقتصاد

71-  ضرورت سامانه یکپارچه سازي دستگاه هاي اجرایی از نیازهاي مدیریت هماهنگ شهري - ایلنا

72- تشکیل پرونده در مورد ترور شهید فخري زاده در سازمان قضایی نیروهاي مسلح و دادسراي امور بین الملل/ 12 سال

حبس براي مدیرعامل سابق بانک سرمایه - مشرق

73- اعدام روح االله زم تائید شد | حکم مولاوردي بدوي است| پرونده کلانتري در دادسرا است - دیار میرزا

74- مناطق پیشتاز رشد قیمت مسکن کدامند؟ - فرارو

75- اولین واحد اکوسیستم کارآفرینی در استان گیلان افتتاح شد - آریا نیوز

76- رتبه نخست گیلان در پرداخت تسهیلات کرونایی - 8 دي خبر

77- نماینده آستارا: سرمایه گذاري جمهوري آذربایجان در راه آهن پیگیري می شود - 8 دي خبر

78- سرنخ تغییر را در مسأله کنکور گم کرده ایم - بلاغ

79- ماجراي تجارت هاي میلیاردي در اینستاگرام - شیعه

80- کادرسازي براي انقلاب و مطالبه گري از وظایف بسیج دانشجویی است - دانا

81- آخرین وضعیت پرونده ایروانی/ در این پرونده به تولید توجه می کنیم - خبرگزاري مهر

82- سکوت پایان بازار مسگرها - ایسنا

83- 80 درصد فارغ التحصیلان دانشگاه فنی وحرفه اي خوزستان جذب بازار کار شده اند - ایسنا

84- از سیر تا پیاز همراهی دستگاه هاي اجرایی در تحقق دولت الکترونیک / رضا باقري اصل: 3 هزار و 70 سرویس کاملا

الکترونیکی شده اند - روزنامه اعتماد

85- سیطره کرونا بر روي بودجه1400 - روزنامه صبح نو

86- امیدوار به اجراي حضوري - روزنامه صبح نو

87- جامعیت طرح ملی ایران قوي، نقطه قوتی در فعالیت کانون هاي مساجد است - شبستان

88- افزایش 223 درصدي تولید سنگ آهن در شرکت صنایع و معادن ماهان سیرجان - صبح تهران

89- فرماندار خرامه: صنعتی شدن این شهرستان در دستور کار است - ایرنا

90- 60 درصد معادن لرستان فعال هستند - ایرنا



91- صندوق امید کهگیلویه و بویراحمد 800 دستگاه کارتخوان واگذار کرد - ایرنا

92- اشتغال 60درصد از بانوان روستاي الست اسفراین در حوزه گلیم بافی - برنا نیوز

93- داستان یک کارآفرینی، حمید دفتري و امیر دفتري - ایلنا

94- شور شهید دهه هفتادي سمنانی + فیلم و عکس - شهید نیوز

95- اعلام جزئیات بیست و ششمین دوره المپیاد علمی دانشجویی کشور - اخبار دانشگاهی

96- جوانان در اولویت طرح اقدام ملی مسکن - روزنامه هگمتانه

97- راه اندازي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب، مشکل بیکاري را حل می کند - سرمایه و ثروت

98- بناب به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می شود/راه اندازي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب، مشکل

بیکاري را حل می کند - دنیاي معدن

99- 2000 نخل در نقاط مختلف جزیره قشم کاشته شد - تسنیم

100- سازمان برنامه رشد اقتصادي امسال را منفی 5 درصد پیش بینی کرد - آریا نیوز



 

آخرین موضع ایران براي مذاکره مجدد با آمریکا

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/09/18

سخنگوي دولت اعلام کرد: تا پیش از بازگشت آمریکا به نقطه اي که خود را از انجام تعهداتش جدا کرد، امکان بررسی مذاکرات

 
تازه اي اساسا وجود ندارد. 

علی ربیعی در نشست خبري هفتگی خود که در راستاي رعایت پروتکل هاي بهداشتی، به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد تاکید کرد
که لایحه بودجه سال 1400 مبتنی بر واقعیت هاي امروز کشور و با نگاهی به آینده نزدیک در تلاش براي بهبود آینده بهتر شکل

 
گرفته است. 

 
تلاش دولت براي واقعی بودن منابع لایحه بودجه 1400 

وي گفت: تلاش دولت بر این بوده که منابع و درآمد هاي پیش بینی شده کاملا واقعی باشند و مصارف اجتناب ناپذیر کاملاً پوشش

 
داده شود و هزینه غیرضروري نیز افزایش نباید. 

وي افزود: یکی از تلاش هاي دولت در سال هاي گذشته این بوده است که لایحه بودجه از اتاق ها و کمیسیون هاي دربسته خارج و
در منظر افکار عمومی و نظارت همگان قرار گیرد و امروز بودجه بیش از هر زمان دیگر در دسترس جامعه است. همچنین شایان ذکر
است لایحه بودجه از نظر سیاست هاي مالی، با هدف تحریک بخش تقاضا، خروج از رکود و حرکت به سمت رشد و رونق اقتصادي و
به منظور حفظ قدرت خرید مردم و حمایت از حقوق بگیران و اقشار موردنیاز حمایت، انبساطی تنظیم شده است و از طرفی در اجرا،

 
کاهش هزینه هاي غیرضروري دولت و اولویت بندي مخارج مدنظر است. 

 
وي در ادامه به بیان ویژگی هاي مهم لایحه بودجه سال 1400 پرداخت و اهم آن را به این شرح اعلام کرد: 

 
1- مقابله با فقر مطلق و تاکید بر معیشت مردم و دنبال کردن سیاستهاي حمایتی 

 
2- حمایت جدي از حوزه بهداشت، درمان و سلامت و مقابله فعالانه با آثار ناشی از شیوع کرونا 

 
3- حمایت از تولید و گسترش اشتغال به خصوص خرد، کوچک و متوسط 

4- تکمیل و تجهیز طرح هاي عمرانی و زیربنایی خصوصاً در حوزه توسعه حمل و نقل ریلی و اتصال به شبکه هاي ریلی حومه

 
شهرها،آزاد راه ها و قطارهاي شهري، بهداشت و درمان، آب و کشاورزي و توسعه صنعتی و معدنی 

 
5- اصلاح ساختاري با نگاه به افزایش درآمدهاي پایدار، ایجاد شفافیت، کارآیی هزینه ها و اصلاحات نهادي 



 
6- حمایت از صادرات غیرنفتی با تاکید بر مبادلات با کشورهاي همسایه 

 
7- تقویت و توسعه سامانه ها و خدمات دولت الکترونیک 

8- تقویت زیرساخت ها و تجهیزات آموزش مجازي در راستاي آموزش فراگیر و از راه دور با هدف ارتقا شاخص هاي آموزشی در

 
مناطق محروم و تقویت آموزش هاي مهارتی و فنی و حرفه اي 

9- تمرکززدایی در امور بودجه استان ها و اعطاي اختیارات به شوراي برنامه ریزي و توسعه استان ها، تقویت اعتبارات تملک دارایی
هاي سرمایه اي استان ها و توجه به ارتقاي شاخص هاي برخورداري مناطق کمتر توسعه یافته با هدف ایجاد تعادل هاي منطقه اي در

 
توزیع اعتبارات استانی. 

 
رشد 20 درصدي بودجه 1400 در مقایسه با امسال 

ربیعی در ادامه با اعلام اینکه لایحه بودجه کل کشور در سال آینده، 2435 هزار میلیارد تومان (با احتساب ارقام دوبار منظور شده)
است که در مقایسه با بودجه کل امسال، 20 درصد رشد داشته ، افزود: لایحه بودجه شامل 841 هزار میلیارد تومان بودجه عمومی،
88 هزار میلیارد تومان درآمدهاي اختصاصی و 1561 هزار میلیارد تومان بودجه شرکت هاي دولتی، مؤسسات انتفاعی وابسته به

 
دولت و بانک ها است. 

وي ادامه داد: یکی از مهمترین دستاوردهاي لایحه بودجه سال آینده، کاهش نقش منابع حاصل از فروش نفت خام در بودجه جاري
است. بنابر تصمیم دولت، در بودجه جاري سال آینده، بیش از میزان فروش نفت در دوران قبل از تحریم، فروش نفت دیده نشده

 
است. همچنین حفظ ارزش پول ملی یکی از ویژگی هاي لایحه بودجه سال 1400 است. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: به رغم برخی توصیه ها مبنی بر افزایش نرخ تسعیر ارز که در زمان تنظیم بودجه مطرح بود، دولت
به منظور تقویت ارزش پول ملی، جلوگیري ازکاهش قدرت خرید مردم و اجتناب از آثار تورمی آن، حاضر به انجام این کار نشد.
واردات کالاهاي اساسی، دارو و تجهیزات پزشکی، با ارز 4200 تومان حفظ شده است اما پیش بینی شده است در صورت محرز شدن
آثار منفی حفظ ارز 4200 تومانی نسبت به آثار تورمی اصلاح نرخ ترجیحی تسعیر ارز، اصلاح نرخ ارز ترجیحی به نرخ ETS (نرخ

 
سامانه معاملات الکترونیکی) انجام و صددرصد درآمد ناشی از این اصلاح براي معیشت و سلامت مردم مصرف شود. 

 
سهم نفت در لایحه بودجه 1400 

وي در ادامه با یادآوري اینکه در خصوص لایحه پیشنهادي بودجه ابهاماتی در این مدت مطرح شده است که بر برخی از آنها پاسخ
داده می شود، به پاسخ یه این ابهامات به صورت دسته بندي شده پرداخت و گفت : باید توجه داشت تولید و فروش نفت مساله اي
منفی نیست، ما باید نفت را صادر کنیم و فروش نفت به منظور توسعه کشور، وابسته کردن جهان به ایران و حضور در بازارهاي بین
المللی مهم است و آنچه باید مورد توجه قرار گیرد این است که درآمد ناشی از فروش نفت را در بودجه جاري هزینه نکنیم و
درآمدهاي حاصل از آن را براي رفاه مردم، تقویت، نگهداشت و توسعه زیربناها و زیرساختهاي کشور که مورد استفاده نسل هاي آینده
نیز می باشد، به کار بگیریم. تصمیم بنیادي دولت این است که نفت براي توسعه زیرساخت ها و حمایت اجتماعی از زندگی مردم

 
مصرف شود. 



 
سهم محرومین از بودجه سال آینده 

وي ادامه داد: ابهام بعدي در خصوص عدالت و توجه به محرومین است. قابل ذکر است حفظ معادل 8 هزار میلیارد دلار براي واردات
کالاهاي اساسی، دارو و تجهیزات پزشکی با ارز 4200 تومانی در این راستا بوده است. دولت در این زمینه اندیشیده است که این یارانه

 
به جامعه هدف خود برسد و بدون عوارض منفی و ایجاد رانت، مردم از آن بهره ببرند. 

وي اضافه کر د: افزایش 25 درصدي حقوق کارکنان و بازنشستگان پیش بینی اعتبار معادل 18 هزار میلیارد تومان بابت کاهش فقر
مطلق از طریق پرداخت مستمري و یارانه نگهداري به مددجویان تحت پوشش نهادهاي حمایتی به تعداد سه میلیون و دویست و
چهل هزار خانوار با 32 درصد رشد نسبت به سال جاري رشد 109 درصدي اعتبارات صندوق هاي بازنشستگی کشوري، لشکري و
صندوق بازنشستگی کارکنان فولاد از 86 هزار میلیارد تومان در سال جاري به 180 هزار میلیارد تومان در لایحه بودجه سال 1400
پیش بینی اعتبار معادل 31 هزار میلیارد تومان بابت پرداخت کمک معیشتی به 60 میلیون نفر استمرار پرداخت هاي یارانه نقدي
خانوار (42 هزار میلیارد تومان) و پرداخت کمک معیشتی (31 هزار میلیارد تومان) از محل اعتبارات هدفمندسازي یارانه ها در سال
آتی احتساب بیمه درمان رایگان 30 میلیون نفر از جمعیت کشور از طریق سازمان بیمه سلامت ایران و پرداخت حق بیمه آن توسط
دولت رشد 64 درصدي اعتبارات بنیاد شهید و امور ایثارگران (18000 میلیارد تومان به 29500 میلیارد تومان) پیش بینی اعتبار
بابت پرداخت بخشی از حق بیمه بازنشستگی اقشار خاص از جمله زنان سرپرست خانوار، رانندگان، قالیبافان، باربران و خادمان مساجد
(تعداد 2 میلیون نفر) پیش بینی اعتباري معادل 1700 میلیارد تومان بابت اجراي قانون حمایت از معلولان (31درصد رشد نسبت به
سال گذشته) پیش بینی اعتباري معادل 1420 میلیارد تومان بابت پرداخت مستمري به 100 هزار رزمنده معسر (33 درصد رشد
نسبت به سال گذشته) و از سوي دیگر با افزایش فروش نفت، برنامه هاي حفظ اشتغال، اشتغال زایی جدید و حمایت از مشاغل
کوچک پیگیري خواهد شد. گسترش سلامت و کاهش هزینه هاي مردم پیش بینی شده است و 30 درصد از آحاد جامعه برق و گاز

 
رایگان دریافت خواهند کرد. 

ربیعی در ادامه با خاطرنشان اینکه در خصوص اصلاح ساختار بودجه قابل تاکید است آن بخش از برنامه هاي اصلاح ساختار که
قابلیت اجرا در سال آینده را دارند در دو بخش «درآمدزایی پایدار و ثبات اقتصادي» و «کارایی هزینه ها و شفافیت و چابک سازي
دولت» باشد آنها را به این شرح در لایحه بودجه اعلام کرد: الزام به شناسایی و ثبت کل اموال دولت در سامانه واحد و مولدسازي
دارایی هاي دولت با پیش بینی سازوکارهاي آن در لایحه دولت ایجاد امکان فروش اموال دولت در قالب ETF و مردمی سازي اقتصاد
الزام به اجراي بودجه ریزي مبتنی بر عملکرد استفاده از سازوکار اعتبارات اسنادي در فروش سوخت و خوراك پتروشمی ها تنوع در
روش هاي تامین مالی دولت با انواع روش هاي استفاده از بازار سرمایه و هم افزایی بازارهاي پولی و مالی با اجرایی شدن و تقویت
عملیات بازار باز تامین 2850 میلیارد تومان براي توسعه جامع حدنگار (کاداستر) جهت اتمام کاداستر اراضی ملی و منابع طبیعی
کشور، اراضی دولتی و اراضی کشاورزي شفاف سازي و ساماندهی پرداخت ها و بودجه شرکت هاي دولتی اجراي برنامه پرداخت به
ذینفع نهایی پیاده سازي برنامه شناسه واحد دریافت و پرداخت در خزانه توسعه دولت الکترونیک در گردش وجوه و پرداخت و
تخصیص الکترونیک اجراي نظام کدینگ واحد بصورت اتصال سامانه هاي سازمان امور استخدامی، سازمان برنامه و بودجه، دیوان

 
محاسبات کشور، وزارت امور اقتصادي و دارایی جهت مدیریت یکپارچه مالی دولت اجراي برنامه اسناد الکترونیکی مالی دولت. 

 
سهم در آمدهاي مالیاتی سال آینده دولت افزایش می یابد 

سخنگوي دولت در ادامه در خصوص رقم پیش بینی شده براي درآمدهاي مالیاتی در لایحه بودجه 1400 گفت : این رقم با توجه به
ظرفیت هاي قانونی و پایه هاي مالیاتی موجود و شرایط فعلی کسب و کارها پیش بینی شده است. بدیهی است در صورت هرگونه
اصلاح قوانین مالیاتی از جمله اصلاح قانون مالیات هاي مستقیم، افزایش پایه هاي مالیاتی، لغو قوانین مربوطه درخصوص اعطاي



معافیت هاي مالیاتی و اجرایی شدن کامل قانون پایانه هاي فروشگاهی و سامانه مؤدیان میزان درآمدهاي مالیاتی در سال آینده نسبت

 
به ارقام پیش بینی شده افزایش خواهد یافت. 

 
وي همچنین تصریح کرد که دولت انتظار دارد در بررسی لایحه بودجه به نحوي عمل شود که درآمدهاي غیرقابل وصول اضافه نشود. 

 
مرگ و میرهاي کرونایی 20 درصد کاهش یافت 

ربیعی در ادامه این نشست خبري به تشریح آخرین وضعیت بیماري کرونا پرداخت و گفت: گزارشها حاکی است که مصوبات چند
هفته اخیر ستاد ملی نقش بسزایی در کاهش بروز مرگ و میر داشته است. کاهش حدود 20 درصدي بستري و مرگ و میر در اثر

 
تدابیر انجام شده، با تلاش هاي کادر درمان و همراهی مردم بدست آمده است. 

وي افزود: روند نزولی در اکثر استانهاي کشور شروع شده ولی در استانهاي شمالی گلستان، گیلان، مازندران، اردبیل و قزوین هنوز
شیب نزولی شروع نشده یا کمتر از میانگین کشوري است. سیر بیماري در تهران، نزولی ولی شکننده است. میزان رعایت پروتکل ها

 
توسط مردم به بیش از 85 درصد رسیده است، و در حال حاضر 64 شهر قرمز، 278 شهر نارنجی و 106 شهر زرد رنگ داریم. 

سخنگوي دولت با بیان اینکه اقدامات نظارتی و اعمالی نیروي انتظامی در دو هفته گذشته بسیار موثر و مفید واقع شده که قابل تقدیر
است ، اضافه کرد: اعمال نظارت و جریمه و پلمپ توسط نیروي انتظامی کاملا تشدید شده است و آثار آن کاملا مشهود است. در اثر
کاهش ترددها، تصادفات خسارتی، جرحی و فوتی نیز کاهش یافته است. انجام محدودیت هوشمند بسیار تاثیرگذار بوده و ادامه خواهد

 
یافت. 

 
محدویت هاي 9 شب تا 4 صبح اثر بخش بود 

وي همچنین اعلام کرد : محدودیت هاي 9 شب تا 4 صبح هم در ارزیابی هاي انجام شده اثربخش بوده است و نیاز است در شهرهاي

 
قرمز و نارنجی این طرح ادامه یابد. 

سخنگوي دولت با تاکید بر رعایت شدید پروتکل ها تصریح کرد: همکاري مردم و مراعاتها در چند مرحله اثرگذاري دارد که شامل
کاهش شیوع بیماري به صورت معمولی و کم شدن بستري در بیمارستان می شود و این باعث می شود که خدمت رسانی به بیماران

 
بدحال بیشتر انجام شده و باعث کمتر شدن مرگ و میر بیماران شده و امکان زنده ماندن بیماران بیشتر خواهد شد. 

وي ادامه داد: اجراي طرح شهید سلیمانی بسیار زیاد بر قطع زنجیره شیوع اثر خواهد داشت. افرادي که تستشان مثبت اعلام می شود
هم وظیفه فردي خودشان هست و هم وظیفه عمومی و دستگاههاي نظارتی جامعه است که این افراد را قرنطینه کنند و توصیه اکید
داریم افراد نزدیک به این مبتلایان مناسب است خود را قرنطینه نمایند. - توصیه می کنیم افرادي که با یک ربع به فاصله کمتر از دو

 
متر با فردي که تستش مثبت شده ارتباط داشته اند خود را قرنطینه کنند که زنجیره انتقال ویروس را سریعتر بتوانیم قطع کنیم. 

ربیعی در ادامه اعلام کرد: تاکنون با رصد بیماران کرونا مثبت تاکنون از ورود 4600 نفر به هواپیما، قطار، اتوبوس، اسنپ و ...
ممنوعیت به عمل آمده است. بیشترین نگرانی ما در خصوص دوره همی ها خانوادگی در مراسم شب یلداست که امیدواریم مردم با

 
رعایت پروتکل ها بهداشتی و عدم حضور در دورهمی هاي خانوادگی به قطع زنجیره ویروس کرونا کمک کنند. 



وي تصریح کرد:از همکاري و هماهنگی ملی براي کاهش شیوع بیماري قدردانی می کنیم. از مردمی که سختی هاي دوران کرونا را

 
متحمل می شوند قدردانی می کنیم، از کادر نظام سلامت نیز همه ما و جامعه سپاسگزاریم. 

 
دانشجویان بیشتر تلاش کنند 

سخنگوي دولت در ادامه با تبریک 16 آذر (روز دانشجو) گفت: روز دانشجو سنتی است که از سال 1332 تا به امروز در دانشگاهها
گرامی داشته می شود. 16 آذر در سال 1332 و چه سالهاي بعد از آن همواره موجب روشنگري و مرور مهمترین دغدغه هاي سیاسی
اجتماعی توسط دانشجویان در دوره هاي مختلف کشور بوده است. این روز فرصتی است براي مرور علل پیروزي انقلاب اسلامی و
پیمودن این مسیر. از این فرصت استفاده می کنم و دانشجویان را به تلاش بیشتر و تعمق بخشیدن در فعالیت هایشان دعوت می

 
کنم. 

وي اضافه کرد: امروز کشور در مقطع حساس سیاسی، اجتماعی و اقتصادي به سر می برد و با بیماري کرونا هم روبروست. علاوه بر
جهد علمی بیشتر که نیازمند رشد و توسعه کشور و زمینه ساز عبور از شرایط تحمیلی و سخت بر ایران است. دانشجویان امروز باید به
صورت داوطلبانه در مسائل مختلف از جمله مسائل اجتماعی ورود کنند و نباید اجازه دهند موضوع کرونا خللی در کنش هاي

 
اجتماعی و دانش افزایی آنان ایجاد کند. 

 
برنامه هاي دولت براي حمایت از آسیب دیدگان کرونا 

سخنگوي دولت در ادامه این نشست در پاسخ به پرسشی درباره آخرین وضعیت حمایت هاي دولت از آسیب دیدگان کرونا گفت:
دولت در برنامه ریزي.هاي خود در مورد حمایت از واحدهاي که عمدتا خدماتی هستند و هم شاغلان کار از دست داده و اقشاري که

 
فاقد درآمد ثابت بوده اند و یا داراي درآمد کم بوده اند اقداماتی را درنظر گرفت. 

وي افزود: در جهت حمایت از بنگاه ها براي حفظ مشاغل مبلغ 14 هزار میلیارد تومان وام اختصاص یافته تاکنون به بانک ها معرفی

 
شده.اند. همچنین حمایت هایی مانند تعویق و تقسیط مالیاتی و سایر عوارض تعیین شده است. 

ربیعی با بیان اینکه براي حمایت از افراد بیکارشده بیش از 1 میلیون و 200 هزار نفر تحت پوشش بیمه بیکاري قرار گرفته اند، یادآور
شد: براي حمایت از اقشار هدف وام یک میلیون تومانی دوم، تاکنون به 4.5 میلیون خانوار که درخواست داشتند پرداخت شده است.
گمان می رود تعداد زیادي از افراد از این وام مطلع نشده باشند براي همین مقرر شد به این افراد از سوي دولت پیامک ارسال شود و

 
در صورت تایید وام آن ها نیز پرداخت شود. 

سخنگوي دولت با اشاره به برنامه کمک معیشتی اظهار کرد: این مصوبه ستاد ملی کرونا بوده و براي 4 ماه پیش بینی شده است و
مربوط به سال آینده نیست. و مقرر است که از ماه آذر نیز پرداخت شود. جامعه هدف افراد آسیب دیده از کرونا ببش از 34 میلیون

 
نفر خواهد بود. 

وي ادامه داد: همچنین به علت محدودیت منابع و عدم امکان تحقق منابع پیش بینی شده در مصوبه مجلس و به منظور همراهی و
هماهنگی براي رسیدگی به مردم، جلساتی بین دستگاه هاي مسئول در دولت و مجلس برگزار شده است و این جلسات ادامه دارد.

 
مساله اصلی ما محل تعیین منابع بود امیدواریم بتوانیم با منابع موجود ترکیبی از دو طرح را اجرایی کنیم. 



 
دولت بعدي آمریکا می داند براي جلب نظر ایران چه کار باید انجام دهد 

ربیعی در پاسخ به پرسشی درباره موضع تهران در زمینه اظهارات برخی مقامات خارجی براي توافق بهتر با ایران، گفت: به زبان ساده
بازگشت به شرایط 28 اردیبهشت 97 یا 18 می 2018 یعنی همان روزي که آمریکا به انجام تعهداتش خاتمه داد، چیزي است که ما
انتظار داریم آمریکا با همان سرعتی که ترامپ چنین کاري را انجام داد و البته بدون هیچگونه پیش شرطی، انجام دهد و تمام
روندهاي مخرب طی شده را معکوس کند. دولت بعدي آمریکا به خوبی می داند که چه کارهایی را براي جلب اطمینان ایران باید

 
انجام بدهد و از چه اقدامات زیانباري که می تواند به دیپلماسی آسیب بزند، خودداري کند. 

سخنگوي دولت تصریح کرد: تا پیش از بازگشت آمریکا به نقطه اي که خود را از انجام تعهداتش جدا کرد، امکان بررسی مذاکرات تازه

 
اي اساسا وجود ندارد. 

 
مذاکره در مورد برجام از نظر ما تمام شده است 

وي در پاسخ به پرسشی درباره اعلام تمایل ژاپن و کشورهاي عرب حوزه خلیج فارس براي حضور و مذاکرات جدید برجام، تصریح
کرد: ما بطورکلی از نقش آفرینی بیشتر ژاپن به عنوان یک کشور دوست و شریک مهم در مسائل بین المللی استقبال می کنیم. اما
مذاکرات برجام از دیدگاه ما تمام شده و قرار نیست مذاکرات تازه اي انجام بگیرد که نیازي به تجدید ساختار مذاکرات وجود داشته
باشد. امروز تنها مسئله باقی مانده، بازگشت همه طرف ها به تعهدات.شان مطابق توافق انجام گرفته است و این موضوع پیچیده اي

 
نیست. 

ربیعی در پاسخ به پرسشی درباره نظر دولت در زمینه متناسب سازي حقوق کارگران با تورم، گفت: فکر می کنم سوال داراي گزاره
هاي نامرتبط است. آنچه در قانون بودجه تصویب شده براي حقوق کارمندان دولت است و نه کارگران. اساسا دولت در خصوص حقوق

 
کارگران در لایحه بودجه تصمیمی نمی گیرد. 

سخنگوي دولت با یادآوري اینکه افزایش 25 درصدي حقوق کارمندان براساس پیش بینی تورم سال آینده توسط بانک مرکزي صورت
گرفته است، اظهار کرد: اعتبار پرداخت حقوق در سال 187 هزار میلیارد تومان بوده که در بودجه 1400 به 322 هزار میلیارد تومان

 
افزایش یافته است. یعنی علاوه بر 25 درصد افزایش حقوق، افزایش فوق العاده ویژه کارکنان در بودجه 1400 پیش بینی شده است 

وي افزود: در زمینه حوزه سلامت نیز مقرر شده 53 هزار نفر استخدام شوند و فوق العاده ویژه حوزه سلامت هم 150 درصد رشد
داشته است. همچنین همسازي سازي بازنشستگان لشکري و کشوري در سال 99 انجام شده که از 85 هزار اعتبار به 145 هزار

 
میلیارد رسیده و 70 درصد رشد داشته است. 

ربیعی با تاکید بر اینکه قطعا دولت به شیوه هاي مختلفی به دنبال کاهش فشار از دوش حقوق بگیران ثابت است، اظهار کرد: اما
حقوق کارگران براساس تصمیم شوراي عالی کار است که معمولا اسفندماه با سه جانبه گرایی کارگران، کارفرما و دولت تصویب می

 
شود و ارتباطی با بودجه دولت ندارد. 

 
ترور شهید فخري زاده همچنان در حال بررسی است 

سخنگوي دولت در پاسخ به پرسش ایسنا درباره آخرین وضعیت شناسایی عوامل ترور شهید فخري زاده، گفت: تا آنجایی که اطلاع



دارم موضوع توسط وزارت اطلاعات در حال پیگیري است و بررسی سرنخ ها و ابعاد ماجرا همچنان ادامه دارد. با روشن ترشدن ابعاد

 
این حادثه تروریسیتی، وزارت اطلاعات قطعا اطلاع رسانی هاي لازم را انجام خواهد داد. 

 
اقدامات ایران برگشت پذیرند 

وي در پاسخ به پرسشی درباره اینکه اخیرا تروئیکاي اروپا از نصب سانتیفیوژها در نظنز ابراز نگرانی کرده اند و اینکه در زمینه نصب و
نگرانی هاي طرف اروپایی پاسخ دولت چیست، تصریح کرد: اقدام ایران براي نصب 500 سانتیفیوژ در نطنز از مدت ها قبل و در
راستاي کاهش متوازن تعهدات به دلیل خروج آمریکا از برجام پیش بینی شده بود. سانتیفیوژهاي نصب شده از نسل IR2M هستند و

 
5 تا 6سو ظرفیت دارند که نسبت به IR1 حدود 6 برابر توان غنی سازي بیشتري دارد. 

ربیعی یادآور شد: آنچه ایران انجام داده در چارچوب گام هاي پنجگانه کاهش تعهدات برجامی است و این موضوع به آژانس بین

 
المللی انرژي اتمی هم گزارش شده و نصب این نسل از سانتیفیوژها تحت نظارت آژانس است. 

وي تأکید کرد: در خصوص سانتریفیوژها دو نکته را باید اضافه کنیم؛ یکی اینکه این اقدامات در چارچوب برجام و حقوق مندرج در آن
براي طرفین انجام می گیرد و دیگر اینکه همانطور که بارها گفته ایم تمام اقدامات ما برگشت پذیرند و هر زمان که آمریکا به

 
تعهداتش برگشت، به سرعت به وضعیتی که در برجام توافق کرده ایم بازخواهیم گشت. 

 
موضع دولت برابر مصوبه شوراي عالی امنیت ملی 

سخنگوي دولت در پاسخ به پرسشی مبنی بر واکنش شوراي عالی امنیت ملی درباره قانون اقدام راهبردي براي لغو تحریم ها و
چگونگی اجراي آن در دولت، تصریح کرد: حرف دولت این بود که وقتی قانونی به این مهمی بر زندگی روزمره و معیشت مردم ،
اقتصاد و سیاست خارجی اثر می گذارد، دولت باید طرف مشورت قرار می گرفت. برخی از قوانین مختص یک زمان نیستند و تمام

 
مسائل اقتصادي، سیاسی و اجتماعی را متاثر می کنند و به شدت تحت تاثیر قرار می دهند. 

ربیعی افزود: اگر این موارد مربوط به حوزه کلان ملی و امنیت کشور باشد، انتظار این بود که نظرات اعضاي دولت در شوراي عالی
امنیت ملی دریافت می شد و در یک اجماع عمومی و با نظر کارشناسان انجام می گرفت. دولت به این روند تاکید داشت و مسأله از
آنجا آغاز شد که سخنگوي هیأت رئیسه مجلس گفت، ما براي این طرح هماهنگی هاي لازم را به عمل آوردیم و بیش از 2 ماه با

 
دبیرخانه شوراي عالی امنیت ملی مذاکره داشته ایم. 

وي یادآور شد: با طرح این سخن، مناقشات بعدي پیش آمد که منجر به ارائه بیانیه از سوي دبیرخانه شوراي عالی امنیت ملی شد و

 
ابهاماتی در خصوص دبیرخانه و شوراي عالی امنیت ملی پیش آورد. 

سخنگوي ولدت با تاکید بر اینکه آنچه براساس قانون و آیین نامه و تجربه زیست 14 ساله داشته.ام، دبیرخانه بخشی از دستگاه اداري
و ستادي شوراي عالی امنیت ملی است، تصریح کرد: به موجب قانون به واسطه رییس شورا، دبیر مشخص می شود و ساختار آن به
تصویب دولت می رسد. اما کار دبیرخانه تجمیع دیدگاه ها و کار کارشناسی و ارائه جمع بندي به رییس شورا است. همچنین حدود

 
اختیارات و وظایف شوراهاي فرعی را قانون معین می کند و تشکیلات آن ها را به تصویب شوراي عالی امنیت ملی می رساند. 

ربیعی با بیان اینکه ورودي هاي دبیرخانه مشخص است، اظهار کرد: کانال اول ارجاعات مستقیم رییس جمهوري به عنوان رییس شورا



و کانال دوم ارجاعات رهبري که توسط رییس جمهوري ارجاع می شود یا مصوباتی که به موجب آن، دبیرخانه در زمینه اي مسئولیت
می یابد، است و آنچه از اطلاعیه دبیرخانه بر می آید ورودشان براساس مصوبه شوراي عالی بوده است.



تعاونگر استان سمنان به عنوان یکی از خادمان خاك کشور تجلیل شد

منبع: ایرناشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/09/18

سمنان- ایرنا- مینا رامه، فعال تعاونی روستایی زنان، از استان سمنان در آیین بزرگداشت روز جهانی خاك، به عنوان یکی از
خادمان خاك کشور تجلیل شد.

سمنان- ایرنا- مینا رامه، فعال تعاونی روستایی زنان، از
استان سمنان در آیین بزرگداشت روز جهانی خاك، به

 
عنوان یکی از خادمان خاك کشور تجلیل شد. 

به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی تعاون روستایی
استان سمنان، مدیرعامل شرکت تعاونی روستایی زنان رامه
به عنوان خادم خاك در آیین بزرگداشت روز جهانی خاك
روز دوشنبه به صورت با حضور ویدئوکنفرانسی وزیر و

 
معاونین و مدیران سازمان جهانی فائو تجلیل شد. 

امسال در سراسر کشور پنج نفر به عنوان خادم خاك معرفی شدند که در این مراسم از رامه، مدیرعامل شرکت تعاونی روستایی زنان

 
رامه، به عنوان خادم خاك قدردانی شد. 

مدیرعامل شرکت تعاونی روستایی زنان رامه با توجه به فعالیت هاي انجام داده در زمینه کشت گیاهان مرتعی و داروئی شامل باریجه

 
و گیاه لگجی و همچنین احیاء مراتع مورد ارزیابی قرار گرفت و به عنوان یکی از خادمین خاك منتخب و تقدیر شد. 

گرولد بودِکِر، نماینده فائو در جمهوري اسلامی ایران در مراسم گرامیداشت روز جهانی خاك که به صورت مجازي برگزار شد، گفت:
کیفیت و سلامت خاك تا حد زیادي تعیین کننده تولید و پایداري کشاورزي، و کیفیت زیست محیطی است و به واسطه آن بر سلامت

 
گیاهان، حیوانات و انسان اثر می گذارد. 

بودکر تاکید کرد: فائو، به عنوان نهادي پیشروي سازمان ملل متحد در ترویج نظام هاي کشاورزي پایدار، آماده حمایت از کشور براي

 
توسعه و اجراي بیش از پیش شیوه هاي کشاورزي اکولوژیک و تضمین خاك هاي سالم و داراي تنوع زیستی پایدار است. 

 
برچسب ها 

 
- تعاون روستایی 

 
- سمنان 

 
- اشتغال زایی 

- توسعه روستایی



برنامه وزارت نفت براي افزایش تولید پروپیلن

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/09/18

رئیس دفتر توسعه صنایع پایین دستی پتروشیمی گفت: مجوز واردات پلی استر نساجی با هدف جلوگیري از تشدید رقابت در
بورس کالا و افزایش قیمت البسه صادر شد. باید با سیاست گذاري درست به توسعه متوازن صنعت پتروشیمی کمک کنیم.

 
 

رئیس دفتر توسعه صنایع پایین دستی پتروشیمی گفت: مجوز واردات پلی استر نساجی با هدف جلوگیري از تشدید رقابت در بورس

 
کالا و افزایش قیمت البسه صادر شد. باید با سیاست گذاري درست به توسعه متوازن صنعت پتروشیمی کمک کنیم. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از فارس، بررسی وضعیت صنایع پایین دستی پتروشیمی ها نشان می دهد که یکی از مشکلات جدي
این صنایع کمبود مواد اولیه مورد نیاز آنها است. کمبود مواد اولیه باعث شده که براي خرید این مواد از بورس کالا، رقابت شدیدي

 
صورت بگیرد که نتیجه این اتفاق، افزایش قابل ملاحظه قیمت مواد اولیه و در نتیجه افزایش قیمت محصول تولیدي خواهد بود. 

از طرفی حضور گسترده دلالان در بازار بورس براي خرید برخی از مواد اولیه موردنیاز صنایع پایین دستی نیز باعث تشدید رقابت بین

 
دلالان و تولیدکنندگان واقعی شده است. 

یکی از تبعات منفی مداخله دلالان در بازار، افزایش قیمت برخی مواد اولیه تا سقف 70 الی 80 درصد بالاي قیمت فوب صادراتی

 
است که دود این افزایش قیمت در نهایت به چشم عموم مردم می رود. 

به اعتقاد کارشناسان، اولویت نهایی وزارت نفت در صنعت نفت باید به برنامه ریزي و سیاست گذاري در جهت توسعه صنایع پایین

 
دستی پتروشیمی ختم شود، زیرا ارزش افزوده و اشتغال زایی اصلی در صنعت نفت در صنایع تکمیلی پتروشیمی تحقق می یابد. 

در این راستا براي بررسی دقیق تر چالش هاي پیش روي صنایع پایین دستی و رمزگشایی از دلایل عدم توسعه این صنعت با مرضیه

 
طهماسبی رئیس دفتر توسعه صنایع پایین دستی پتروشیمی به گفتگو نشستیم. 



اشاره کردید که در ماده اولیه پلی اتیلن ترفتالات یا پِت با کمبود مواد اولیه مواجه هستیم. از طرفی پتروشیمی شهید تندگویان به
عنوان تنها تولیدکننده پِت در کشور ادعا می کند که تمامی نیاز بازار را تامین کرده است. از طرفی صنایع نساجی می گویند پت گرید

 
نساجی کمتر از میزات تقاضاي واقعی عرضه می شود. تحلیل شما درباره وضعیت عرضه و تقاضاي پِت در کشور چیست؟ 

طهماسبی: بررسی عرضه پت در بازه فروردین تا مهر سال جاري نشان می دهد، نسبت عرضه به تولید شرکت 132 درصد بوده است،
یعنی 32 درصد پت نساجی عرضه شده است، اما کسی آن را نخریده است. در واقع عرضه بیشتر از تقاضا بوده است. البته در صنایع
نساجی تقاضا براي پِت به صورت فصلی است. یعنی در نیمه اول سال مخصوصاً در تابستان نیاز به پِت بطري افزایش مییابد و در نیمه
دوم سال پت نساجی تقاضا بیشتري دارد، پس پتروشیمی تندگویان در حوزه عرضه پِت نساجی کم کاري نکرده و همکاري خوبی هم

 
داشته است. 

با این حال در 6 ماه اول سال هم براي خرید پت نساجی رقابت وجود داشت که این موضوع نشاندهندي کمبود مواد اولیه است. در
حال حاضر ما پیگیر واردات پِت موردنیاز صنایع نساجی هستیم و ملزم هستیم، براساس مقررات تنظیم بازار روي موادي که با کمبود

 
آنها مواجه هستیم مجوز واردات بدهیم. 

مسئولان پتروشیمی تندگویان خیلی گلایه دارند که ما تمام محصولات را تولید می کنیم و بازار را در پت تامین می کنیم، حالا چرا

 
می خواهند در این شرایط کمبود ارز، ارز کشور را صرف واردات پِت کنند؟ 

طماسبی: ما نهاد حاکمیتی هستیم و با توجه به واقعیت بازار تصمیم گیري می کنیم و اینجا بحث منافع ملی مطرح است. البته جاي
تقدیر و تشکر زیادي از هلدینگ خلیج فارس وجود دارد و پتروشیمی تندگویان هم واقعا کم کاري نکرده است، ولی به هر حال کمبود

 
مواد اولیه را هم نمی توان نادیده گرفت، چون به صنایع پایین دستی و در نهایت مردم آسیب وارد می شود. 

براساس برآوردها نیمه دوم سال معمولاً افزایش مصرف پِت خواهیم داشت. این افزایش مصرف را ما باید در جایی لحاظ کنیم تا به
تشدید رقابت ها در بورس و افزایش قیمت البسه منجر نشود. الان در گریدهاي پِت نساجی به طور متوسط 28 درصد رقابت شکل

 
گرفته است. 

عدم اطمینان تولیدکننده نسبت به آینده بازار باعث خرید و دپو مواد اولیه می شود چرا در تولید پِت نساجی رقابت صورت گرفته

 
است، در حالی که شما می گویید در شش ماه اول گرید بطري تقاضا بیشتري دارد؟ آیا این موضوع ناشی از حضور دلالان نیست؟ 

طهماسبی: ما در محصولاتی کمبود داریم و دلال هم این موضوع به خوبی را میداند. در این شرایط تولیدکنندگان حد کامل سهمیه
خود را خریداري می کنند چون از آینده بازار اطمینان ندارند. بنابراین بخشی از این مواد ممکن است در انبارهاي تولیدکننده دپو
شده باشد و بخشی هم به دلیل نظارت کاملی که در گمرکات نبوده، همراه با کالاي دیگري، صادر شده باشد. لذا در سال جاري
معاملات در همه محصولات در بورس، 30 درصد بیشتر از سال قبل بود. در همین راستا معامله پت نسبت به سال گذشته 26 درصد
رشد داشته اند. البته همه این معاملات هم دلالی نیست، زیرا زمانی که تولیدکننده نسبت به بازار احساس عدم اطمینان پیدا کند،

 
همه سهمیه را می خرد و دپو میکند. 



 
 

 
معاملات پلی اتیلن ترفتالات در بورس کالا 

به طور کلی در تولید پِت با کمبود تولید مواجه هستیم و شما اشاره کردید که همین عامل باعث شده است دلال از این ماده به عنوان
کالاي سرمایهاي استفاده می کند. چرا ما در حوزه پت تولید کمی داریم؟ چرا پتروشیمی هایی شبیه پتروشیمی تندگویان احداث

 
نکردیم تا تولید این محصول را افزایش بدهیم؟ 

طهماسبی: توسعه نامتوازن بالادست پتروشیمی ناشی از تفاوت قیمت خوراك بوده است. براي مثال الان متقاضیان زیادي داریم که
دنبال احداث واحدهاي متانولی هستند، زیرا وزارت نفت گاز طبیعی را با قیمت مناسبی به آنها می دهد، ولی در مقایسه با گاز طبیعی
قیمت خوراك مایع در صنعت پتروشیمی بالا است و همین موضوع باعث می شود که واحدهاي آروماتیکی ما حاشیه سود پایینی

 
داشته باشند و بسیاري از آنها هم ضرر ده هستند. 

 
آیا واقعا واحدهاي آروماتیک ضررده هستند، یا مثلا پتروشیمی تندگویان که پت تولید می کند ضرر ده است؟ 

طهماسبی: نه منظور من صنایع بالادست آن است. پتروشیمی تندگویان تا چند سال پیش به دلیل سیاستهاي خاصی که ما داشتیم و
اشتباه هم بودند، ضررده بود. در آن دوران ما واردات بی رویه در زنجیره پِت داشتیم و همزمان پتروشیمی تندگویان هم تولید میکرد.
خوراك پتروشیمی تندگویان بنزن است، بنزن محصول واحد آروماتیکی و میان دستی است. به همین دلیل ما باید براي واحدهاي
آروماتیکی که خوراك مایع هستند، تخفیفات با شرایط خاص قائل شویم تا بنزن تولید کنند. در حال حاضر چند طرح هم در این

 
زمینه وجود دارد که مهندس محمدي در حال بررسی آنها است. 

باید با سیاستگذاري درست به توسعه متوازن صنعت پتروشیمی کمک کنیم شما اشاره کردید در دوره آقاي محتشمی پور در دولت
دهم در حوزه پایین دست پتروشیمی آسیبشناسی انجام شد و به نتایجی رسیدید. از آن زمان تا به الان چرا هیچ اقدامی براي احداث

 
واحدهاي بالادستی جهت حل مشکل کمبود تولید موا اولیه انجام نشده است؟ 

طهماسبی: یک دلیلش این بود که ما خوراك گازي زیادي داشتیم که از میادین مشترك با قطر به دست میآمد. اولویت بر این بود که
هر چقدر می توانیم از این خوراك استفاده و براساس آن طرح تعریف کنیم. از طرفی دولت باید به خوراك مایع تخفیف بیشتري بدهد

 
و شرایط خاصی براي آنها قائل شود که معمولاً دولت زیر بار این موضوع نمی رود. 



وقتی طرح هاي خوراك مایع سوده ده نباشند، بخش خصوصی هم در این حوزه سرمایه گذاري نمی کند. اما باید سیاستگذاري ها به

 
نحوي باشد که این مسیر براي سرمایه گذار جذاب شود. 

طهماسبی: از سال 88 که پتروشیمی ها خصوصی شدند، اکثر طرح ها در حوزه خوراك هاي گازي تعریف شدند زیرا حاشیه سود این
طرح ها بیشتر است و این طبیعی است که بخش خصوصی به سمت سود بیشتر متمایل شود. در نتیجه تا جایی که ممکن بود

 
واحدهاي تولید متانول تعریف شدند ولی کسی سراغ تولید پِت و پلی پروپیلن نرفت. 

پس مشکل با سیاست گذاري قابل حل است. یعنی وزارت نفت باید طوري سیاست گذاري کند که بخش خصوصی به سمت احداث
واحدهاي خوراك مایع متمایل شود. مثلا همین الان در بحث پالایشگاه سازي نیز مجلس با تصویب قانون حمایت از توسعه صنایع

 
پایین دستی و اعطاي تنفس خوراك، بخش خصوصی را براي احداث پتروپالایشگاه تشویق کرده است. 

طهماسبی: بله شاخک هاي بخش خصوصی تیز است و هر جا سود باشد، آنجا سرمایه گذاري میکند. ما در شرکت ملی صنایع
پتروشیمی نیز قائل به این موضوع هستیم که ما باید با سیاستگذاري درست به پوشش خلاهاي موجود در صنعت پتروشیمی کمک
کنیم تا توسعه متوازن این صنعت اتفاق بیفتد و در نتیجه توسعه صنایع پایین دستی پتروشیمی که اشتغال و سوددهی بسیار بیشتري

 
دارد انجام شود. 

در بحث حاشیه سود پتروشیمی ها این موضوع مطرح است که آیا حاشیه سود پتروشیمی هاي خوراك مایع واقعا کم است یا اینکه
حاشیه سود پتروشیمی هاي خوراك گازي خیلی زیاد است. یعنی یک راهکار براي هدایت سرمایه گذاران به پوشش خلاها می تواند

 
کاهش حاشیه سود پتروشیمی هاي خوراك گازي باشد. نظر شما در این باره چیست؟ 

طهماسبی: بین این دو موضوع پارادوکس است. ما هم روي این سناریوها کار می کنیم که آیا قیمت خوراك گاز را افزایش دهیم یا
قیمت خوراك مایع را کاهش دهیم یا تلفیقی از این دو را انجام دهیم. ولی واقعیت این است که حاشیه سود پتروشیمی هاي خوراك
مایع حاشیه کم است و خیلی از آنها ضررده هستند. شما توجه داشته باشید که حتی اگر حاشیه پتروشیمی هاي خوراك مایع در حد

 
40 الی 50 درصد هم باشد باز هم با احتساب تورم، رقم بالایی نیست. 

البته سود پتروشیمی هاي خوراك گازي هم واقعا بالا است و مثلا حاشیه سودهاي 70 درصدي هم بین آنها پیدا می شود. بنده روي
اقتصاد واحدهاي اولفینی کار میکردم و میدان که نرخ بازگشت سرمایه آنها به بالاي 50 درصد می رسد. ولی واحدهاي HD حاشیه
سود حدود 12 درصدي دارند. خب نگاه کنید حاشیه 12 درصد با توجه به سود بانکی 20 درصدي، رقم پایینی است. لذا باید
اینطوري حساب کنیم که مثلا سرمایهگذار به جاي اینکه پتروشیمی احداث کند پولش را در بانک بگذارند، کدام یک به صرفه تر

 
است. 

پیشنهاد تعیین کف خرید پی.وي.سی براي بنگاه هاي پایین دست پتروشیمی صنایع پایین دستی از نبود ماده پی.وي.سی نیز گلایه

 
دارند. ریشه این مشکل چیست؟ 

طهماسبی: از آبان سال گذشته تا مردادماه امسال با مشکل کمبود پی.وي.سی مواجه شده بودیم، زیرا تقاضا براي این ماده اولیه
افزایش یافته بود. از تیرماه امسال وزارت صمت اصلاحیه اي در ظرفیت شرکت هاي خریدار انجام داد و حدود 40 تا 50 درصد سهمیه
هاي آنها را کم کرد. در نتیجه این اقدام التهاب بازار پی. وي.سی خوابید به طوري که ما هفته گذشته 15 درصد از کل عرضهاي که

 
انجام دادیم، خریداري شد. 



ما کف عرضه در بورس داریم و الزام می کنیم که پتروشیمی ها از این عدد نباید کمتر عرضه کنند، البته اگر بیشتر عرضه کنند
مشکلی ندارد. اما در نقطه مقابل ما کف خرید نداریم و مثلا وقتی شرکتهاي پایین دستی می بینند روند نرخ ارز نزولی است، خرید

 
نمی کنند. اگر یک ماه این روند کاهشی ادامه یابد، بازار سقوط میکند و چیزي نمیخرند. 

براي مثال در مهر 98، 6 هزار تن در هفته پی.وي.سی عرضه می شد و تنها 3 الی 4 هزار تن آن خریداري می شد، اما در اسفند 98
حدود 12 هزار تن عرضه شد که رقابت 30 الی 40 درصدي روي قیمت آن شکل گرفت و الان دوباره با کاهش نرخ ارز التهاب بازار
خوابیده است. یعنی هر جا روند نرخ ارز نزولی باشد، بنگاه ها خرید مواد اولیه را به تاخیر می اندازند تا با قیمت کمتري بخرند و هر جا

 
روند نرخ ارز صعودي باشد بنگاه ها فوري خرید می کنند و انبارهایشان را از مواد اولیه پر می کنند. 

در حال حاضر اگر بنگاه هاي پایین دستی دو یا سه هفته پی.وي.سی خریداري نکنند، شرکت هاي پتروشیمی با محدودیت انبار
مواجه می شوند، لذا باید وارد بازار صادراتی شوند. در نتیجه به نظرم باید براي بنگاه هاي پایین دستی با توجه به ظرفیتشان کف

 
خرید در نظر گرفته شود. 

برنامه وزارت نفت براي تامین نیاز صنایع تکمیلی به پلی پروپیلن پس تا به اینجا نتیجه این شد که در عرضه پِت با کمبود مواد اولیه
مواجه هستیم، زیرا در گذشته محصولات زنجیره پِت نساجی وارد میشد و حالا واردات قطع شده است و همه تقاضا روي پتروشیمی
تندگویان متمرکز شده است. در ماده پی.وي.سی نیز بر اساس تلاطمات نرخ ارز، تقاضا کم و زیاد می شود. درباره پلی پروپیلن این

 
ماجرا از چه قرار است؟ 

طهماسبی: شرایط پلی پروپیلن یا پ.پ نیز شبیه شرایط پِت است و ما با کمبود مواجه هستیم و به همین دلیل براي این دو ماده
اولیه مجوز صادرات صادر کردیم. بر اساس سیاستهایی که شرکت ملی صنایع پتروشیمی تدوین کرده است الان ما پتروشیمی اسلام
آباد غرب به دنبال تولید پلی پروپیلن در یک واحد PDH هستیم تا پروپان را به پروپیلن تبدیل کنیم و سپس پروپیلن را به پلی

 
پروپیلن تبدیل کنیم تا این کمبود برطرف شود. 

 
 

 
معاملات پلی پروپیلن در بورس کالا 

البته شرکت ملی پالایش و پخش نیز می تواند با ایجاد واحدهاي RFCC در پالایشگاه ها اقدام به تولید پروپیلن کند ولی در حال
حاضر تنها پالایشگاه اراك این واحد را دارد و حتی امکان افزایش ظرفیتش نیز وجود دارد که پیگیري نشده است. البته طبق آخرین
صورت جلسه اي بنده در جریان هستم، آقاي زنگنه شرکت پالایش و پخش را مامور کرده است که کاتالیست هاي پالایشگاه ها را

 
عوض کنند تا بتوانیم افزایش تولید پروپیلن داشته باشیم. 



 
با توجه به کمبود تولید پلی پروپیلن، چه سیاستی در بالادست براي افزایش تولید در نظر گرفته اید؟ 

طهماسبی: در حال حاضر روي افزایش ظرفیت تولید پلی پروپیلن تمرکز کرده و سناریوهاي مختلفی را طراحی کرده ایم تا از طریق
پالایشگاه، افزایش تولید داشته باشیم. طبق دستورالعمل آقاي زنگنه در پالایشگاه شازند افزایش ظرفیت تولید پ.پ خواهیم داشت.

 
یعنی اگر صد هزار تن از این ماده از پالایشگاه شازند محقق شود، شاید نیاز فعلی بازار تامین شود. 

صنعت پایین دست پتروشیمی صنعت هوشمندي است از لحاظ اینکه اگر شرایط بستر خوراك برایش فراهم باشد، خود به خود با
سرعت زیادي افزایش ظرفیت می دهد. همین ماسکی که ما در شرایط کرونا استفاده میکنیم، در سال 92 اولین حجم تولیدي آن
3000 تن بود. الان ما به جایی رسیدیم که 30 تا 40 هزار تن مصرف می شود. پس اگر این مشکل کمبود پ.پ را در کوتاه مدت با
پالایشگاه ها بتوانیم، برطرف کنیم و با افزایش ظرفیتی که در طرح هاي پیشران داریم، می توانیم در بلندمدت افزایش تولید پ.پ

 
داشته باشیم. 

 
 

 
مقایسه فاکتورهاي بازار پت و پ.پ 

پربیننده ترین تحلیل جامعی بر پتروشیمی زاگرس درآمد ایران از محل صادرات نفت در سال 1400 نسل جدید قبض هاي برق در
توانیر ایران و پرونده هاي ناتمام گازي/جاي خالی دومین دارنده منابع گازي در بازار جهانی دست دولت در جیب صندوق توسعه ملی/

کسري بودجه نیاز به درمان دارد نه مُسکن!



استاد مجتبایی؛ چه خوب شد که به دنیا آمدید

منبع: همشهريشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/09/18

مستند «چه خوب شد که به دنیا آمدید» از مجموعه «حکایت دل» بعد از ظهر امروز از شبکه چهار بازپخش می شود.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل ا ز مهر، مستند «چه
خوب شد که بدنیا آمدید» از مجموعه «حکایت دل» به
زندگی و آثار علمی و فرهنگی استاد سید فتح االله
مجتبایی، حکیم، دین پژوه و استاد یگانه تاریخ ادیان شرقی

 
پرداخته است. 

فتح االله مجتبایی در سال 1306 در تهران به دنیا آمد.

مقدمات ادبیات و علوم رسمی را در فراهان اراك فرا گرفت.
در سال 1332 از دانشکده ادبیات دانشگاه تهران و
دانشسراي عالی درجه لیسانس گرفت، و از آن سال تا

1338 در دبیرستان هاي اراك و تهران و دانشسراي عالی به تدریس ادبیات و زبانهاي خارجی اشتغال داشت. وي درجه دکتري تاریخ
ادیان و فلسفه شرق را از دانشگاه هاروارد آمریکا در سال 1350 دریافت و در مرکز مطالعات ادیان جهان آمریکا، تاریخ تطبیقی ادیان

 
را تحصیل کرد. 

مجتبایی هم اکنون عضو هیأت علمی بنیاد دائرةالمعارف بزرگ اسلامی و همچنین عضو پیوسته فرهنگستان زبان و ادب فارسی است.
از فتح االله مجتبایی تاکنون بیش از 200 عنوان کتاب، مقاله و شعر و نقد کتاب به صورت تألیف، ترجمه و تصحیح به زبان هاي فارسی

 
و انگلیسی در ایران و خارج از ایران منتشر شده است. 

«حکایت دل» به تهیه کنندگی علیرضا حسینی و کارگردانی بیژن شکرریز، مستندي از زندگینامه ها، پرتره علمی و حرفه اي اساتید
فاخر و مشاهیر معاصر کشور است که سه شنبه ساعت 14 از شبکه چهار بازپخش می شود.



موضع قطعی ایران براي مذاکره مجدد با آمریکا | توضیحات مهم ربیعی

درباره افزایش حقوق ، پرداخت یارانه و ارز 4200 تومانی در سال آینده

منبع: همشهريشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/09/18

سخنگوي دولت تصریح کرد که لایحه بودجه 1400 با دیدگاهی واقع بینانه نسبت به شرایط امروز کشور تدوین شده است.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایسنا، علی ربیعی در
نشست خبري هفتگی خود که در راستاي رعایت پروتکل
هاي بهداشتی، به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد تاکید
کرد که لایحه بودجه سال 1400 مبتنی بر واقعیت هاي
امروز کشور و با نگاهی به آینده نزدیک در تلاش براي

 
بهبود آینده بهتر شکل گرفته است. 

وي گفت: تلاش دولت بر این بوده که منابع و درآمدهاي
پیش بینی شده کاملا واقعی باشند و مصارف اجتناب

 
ناپذیر کاملاً پوشش داده شود و هزینه غیرضروري نیز افزایش نباید. 

وي افزود: یکی از تلاش هاي دولت در سال هاي گذشته این بوده است که لایحه بودجه از اتاق ها و کمیسیون هاي دربسته خارج و
در منظر افکار عمومی و نظارت همگان قرار گیرد و امروز بودجه بیش از هر زمان دیگر در دسترس جامعه است. همچنین شایان ذکر
است لایحه بودجه از نظر سیاست هاي مالی، با هدف تحریک بخش تقاضا، خروج از رکود و حرکت به سمت رشد و رونق اقتصادي و
به منظور حفظ قدرت خرید مردم و حمایت از حقوق بگیران و اقشار موردنیاز حمایت، انبساطی تنظیم شده است و از طرفی در اجرا،

 
کاهش هزینه هاي غیرضروري دولت و اولویت بندي مخارج مدنظر است. 

 
وي در ادامه به بیان ویژگی هاي مهم لایحه بودجه سال 1400 پرداخت و اهم آن را به این شرح اعلام کرد: 

 
1- مقابله با فقر مطلق و تاکید بر معیشت مردم و دنبال کردن سیاستهاي حمایتی 

 
2- حمایت جدي از حوزه بهداشت، درمان و سلامت و مقابله فعالانه با آثار ناشی از شیوع کرونا 

 
3- حمایت از تولید و گسترش اشتغال به خصوص خرد، کوچک و متوسط 

4- تکمیل و تجهیز طرح هاي عمرانی و زیربنایی خصوصاً در حوزه توسعه حمل و نقل ریلی و اتصال به شبکه هاي ریلی حومه

 
شهرها،آزاد راه ها و قطارهاي شهري، بهداشت و درمان، آب و کشاورزي و توسعه صنعتی و معدنی 

 
5- اصلاح ساختاري با نگاه به افزایش درآمدهاي پایدار، ایجاد شفافیت، کارآیی هزینه ها و اصلاحات نهادي 



 
6- حمایت از صادرات غیرنفتی با تاکید بر مبادلات با کشورهاي همسایه 

 
7- تقویت و توسعه سامانه ها و خدمات دولت الکترونیک 

8- تقویت زیرساخت ها و تجهیزات آموزش مجازي در راستاي آموزش فراگیر و از راه دور با هدف ارتقا شاخص هاي آموزشی در

 
مناطق محروم و تقویت آموزش هاي مهارتی و فنی و حرفه اي 

9- تمرکززدایی در امور بودجه استان ها و اعطاي اختیارات به شوراي برنامه ریزي و توسعه استان ها، تقویت اعتبارات تملک دارایی
هاي سرمایه اي استان ها و توجه به ارتقاي شاخص هاي برخورداري مناطق کمتر توسعه یافته با هدف ایجاد تعادل هاي منطقه اي در

 
توزیع اعتبارات استانی. 

رشد 20 درصدي بودجه 1400 در مقایسه با امسال ربیعی در ادامه با اعلام اینکه لایحه بودجه کل کشور در سال آینده، 2435 هزار
میلیارد تومان (با احتساب ارقام دوبار منظور شده) است که در مقایسه با بودجه کل امسال، 20 درصد رشد داشته ، افزود: لایحه
بودجه شامل 841 هزار میلیارد تومان بودجه عمومی، 88 هزار میلیارد تومان درآمدهاي اختصاصی و 1561 هزار میلیارد تومان بودجه

 
شرکت هاي دولتی، مؤسسات انتفاعی وابسته به دولت و بانک ها است. 

وي ادامه داد: یکی از مهمترین دستاوردهاي لایحه بودجه سال آینده، کاهش نقش منابع حاصل از فروش نفت خام در بودجه جاري
است. بنابر تصمیم دولت، در بودجه جاري سال آینده، بیش از میزان فروش نفت در دوران قبل از تحریم، فروش نفت دیده نشده

 
است. همچنین حفظ ارزش پول ملی یکی از ویژگی هاي لایحه بودجه سال 1400 است. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: به رغم برخی توصیه ها مبنی بر افزایش نرخ تسعیر ارز که در زمان تنظیم بودجه مطرح بود، دولت
به منظور تقویت ارزش پول ملی، جلوگیري از کاهش قدرت خرید مردم و اجتناب از آثار تورمی آن، حاضر به انجام این کار نشد.
واردات کالاهاي اساسی، دارو و تجهیزات پزشکی، با ارز 4200 تومان حفظ شده است اما پیش بینی شده است در صورت محرز شدن
آثار منفی حفظ ارز 4200 تومانی نسبت به آثار تورمی اصلاح نرخ ترجیحی تسعیر ارز، اصلاح نرخ ارز ترجیحی به نرخ ETS (نرخ

 
سامانه معاملات الکترونیکی) انجام و صددرصد درآمد ناشی از این اصلاح براي معیشت و سلامت مردم مصرف شود. 

سهم نفت در لایحه بودجه 1400 وي در ادامه با یادآوري اینکه در خصوص لایحه پیشنهادي بودجه ابهاماتی در این مدت مطرح شده
است که بر برخی از آنها پاسخ داده می شود، به پاسخ یه این ابهامات به صورت دسته بندي شده پرداخت و گفت : باید توجه داشت
تولید و فروش نفت مساله اي منفی نیست، ما باید نفت را صادر کنیم و فروش نفت به منظور توسعه کشور، وابسته کردن جهان به
ایران و حضور در بازارهاي بین المللی مهم است و آنچه باید مورد توجه قرار گیرد این است که درآمد ناشی از فروش نفت را در بودجه
جاري هزینه نکنیم و درآمدهاي حاصل از آن را براي رفاه مردم، تقویت، نگهداشت و توسعه زیربناها و زیرساختهاي کشور که مورد
استفاده نسل هاي آینده نیز می باشد، به کار بگیریم. تصمیم بنیادي دولت این است که نفت براي توسعه زیرساخت ها و حمایت

 
اجتماعی از زندگی مردم مصرف شود. 

سهم محرومین از بودجه سال آینده وي ادامه داد: ابهام بعدي در خصوص عدالت و توجه به محرومین است. قابل ذکر است حفظ
معادل 8 هزار میلیارد دلار براي واردات کالاهاي اساسی، دارو و تجهیزات پزشکی با ارز 4200 تومانی در این راستا بوده است. دولت

 
در این زمینه اندیشیده است که این یارانه به جامعه هدف خود برسد و بدون عوارض منفی و ایجاد رانت، مردم از آن بهره ببرند. 



وي اضافه کرد: افزایش 25 درصدي حقوق کارکنان و بازنشستگان پیش بینی اعتبار معادل 18 هزار میلیارد تومان بابت کاهش فقر
مطلق از طریق پرداخت مستمري و یارانه نگهداري به مددجویان تحت پوشش نهادهاي حمایتی به تعداد سه میلیون و دویست و
چهل هزار خانوار با 32 درصد رشد نسبت به سال جاري رشد 109 درصدي اعتبارات صندوق هاي بازنشستگی کشوري، لشکري و

 
صندوق بازنشستگی کارکنان فولاد از 86 هزار میلیارد تومان در سال جاري به 180 هزار میلیارد تومان. 

ربیعی ادامه داد: در لایحه بودجه سال 1400 پیش بینی اعتبار معادل 31 هزار میلیارد تومان بابت پرداخت کمک معیشتی به 60
میلیون نفر استمرار پرداخت هاي یارانه نقدي خانوار (42 هزار میلیارد تومان) و پرداخت کمک معیشتی (31 هزار میلیارد تومان) از
محل اعتبارات هدفمندسازي یارانه ها در سال آتی احتساب بیمه درمان رایگان 30 میلیون نفر از جمعیت کشور از طریق سازمان بیمه

 
سلامت ایران و پرداخت حق بیمه آن توسط دولت. 

سخنگوي دولت گفت: رشد 64 درصدي اعتبارات بنیاد شهید و امور ایثارگران (18000 میلیارد تومان به 29500 میلیارد تومان) پیش
بینی اعتبار بابت پرداخت بخشی از حق بیمه بازنشستگی اقشار خاص از جمله زنان سرپرست خانوار، رانندگان، قالیبافان، باربران و
خادمان مساجد (تعداد 2 میلیون نفر) پیش بینی اعتباري معادل 1700 میلیارد تومان بابت اجراي قانون حمایت از معلولان (31درصد
رشد نسبت به سال گذشته) پیش بینی اعتباري معادل 1420 میلیارد تومان بابت پرداخت مستمري به 100 هزار رزمنده معسر (33
درصد رشد نسبت به سال گذشته) و از سوي دیگر با افزایش فروش نفت، برنامه هاي حفظ اشتغال، اشتغال زایی جدید و حمایت از
مشاغل کوچک پیگیري خواهد شد. گسترش سلامت و کاهش هزینه هاي مردم پیش بینی شده است و 30 درصد از آحاد جامعه برق

 
و گاز رایگان دریافت خواهند کرد. 

ربیعی در ادامه با خاطرنشان اینکه در خصوص اصلاح ساختار بودجه قابل تاکید است آن بخش از برنامه هاي اصلاح ساختار که
قابلیت اجرا در سال آینده را دارند در دو بخش «درآمدزایی پایدار و ثبات اقتصادي» و «کارایی هزینه ها و شفافیت و چابک سازي
دولت» باشد آنها را به این شرح در لایحه بودجه اعلام کرد: الزام به شناسایی و ثبت کل اموال دولت در سامانه واحد و مولدسازي
دارایی هاي دولت با پیش بینی سازوکارهاي آن در لایحه دولت ایجاد امکان فروش اموال دولت در قالب ETF و مردمی سازي اقتصاد
الزام به اجراي بودجه ریزي مبتنی بر عملکرد استفاده از سازوکار اعتبارات اسنادي در فروش سوخت و خوراك پتروشمی ها تنوع در
روش هاي تامین مالی دولت با انواع روش هاي استفاده از بازار سرمایه و هم افزایی بازارهاي پولی و مالی با اجرایی شدن و تقویت
عملیات بازار باز تامین 2850 میلیارد تومان براي توسعه جامع حدنگار (کاداستر) جهت اتمام کاداستر اراضی ملی و منابع طبیعی
کشور، اراضی دولتی و اراضی کشاورزي شفاف سازي و ساماندهی پرداخت ها و بودجه شرکت هاي دولتی اجراي برنامه پرداخت به
ذینفع نهایی پیاده سازي برنامه شناسه واحد دریافت و پرداخت در خزانه توسعه دولت الکترونیک در گردش وجوه و پرداخت و
تخصیص الکترونیک اجراي نظام کدینگ واحد بصورت اتصال سامانه هاي سازمان امور استخدامی، سازمان برنامه و بودجه، دیوان

 
محاسبات کشور، وزارت امور اقتصادي و دارایی جهت مدیریت یکپارچه مالی دولت اجراي برنامه اسناد الکترونیکی مالی دولت. 

سهم در آمدهاي مالیاتی سال آینده دولت افزایش می یابد سخنگوي دولت در ادامه در خصوص رقم پیش بینی شده براي درآمدهاي
مالیاتی در لایحه بودجه 1400 گفت : این رقم با توجه به ظرفیت هاي قانونی و پایه هاي مالیاتی موجود و شرایط فعلی کسب و کارها
پیش بینی شده است. بدیهی است در صورت هرگونه اصلاح قوانین مالیاتی از جمله اصلاح قانون مالیات هاي مستقیم، افزایش پایه
هاي مالیاتی، لغو قوانین مربوطه درخصوص اعطاي معافیت هاي مالیاتی و اجرایی شدن کامل قانون پایانه هاي فروشگاهی و سامانه

 
مؤدیان میزان درآمدهاي مالیاتی در سال آینده نسبت به ارقام پیش بینی شده افزایش خواهد یافت. 

 
وي همچنین تصریح کرد که دولت انتظار دارد در بررسی لایحه بودجه به نحوي عمل شود که درآمدهاي غیرقابل وصول اضافه نشود. 



مرگ و میرهاي کرونایی 20 درصد کاهش یافت ربیعی در ادامه این نشست خبري به تشریح آخرین وضعیت بیماري کرونا پرداخت و
گفت: گزارشها حاکی است که مصوبات چند هفته اخیر ستاد ملی نقش بسزایی در کاهش بروز مرگ و میر داشته است. کاهش حدود

 
20 درصدي بستري و مرگ و میر در اثر تدابیر انجام شده، با تلاش هاي کادر درمان و همراهی مردم بدست آمده است. 

وي افزود: روند نزولی در اکثر استانهاي کشور شروع شده ولی در استانهاي شمالی گلستان، گیلان، مازندران، اردبیل و قزوین هنوز
شیب نزولی شروع نشده یا کمتر از میانگین کشوري است. سیر بیماري در تهران، نزولی ولی شکننده است. میزان رعایت پروتکل ها

 
توسط مردم به بیش از 85 درصد رسیده است، و در حال حاضر 64 شهر قرمز، 278 شهر نارنجی و 106 شهر زرد رنگ داریم. 

سخنگوي دولت با بیان اینکه اقدامات نظارتی و اعمالی نیروي انتظامی در دو هفته گذشته بسیار موثر و مفید واقع شده که قابل تقدیر
است ، اضافه کرد: اعمال نظارت و جریمه و پلمپ توسط نیروي انتظامی کاملا تشدید شده است و آثار آن کاملا مشهود است. در اثر
کاهش ترددها، تصادفات خسارتی، جرحی و فوتی نیز کاهش یافته است. انجام محدودیت هوشمند بسیار تاثیرگذار بوده و ادامه خواهد

 
یافت. 

محدودیت هاي 9 شب تا 4 صبح اثر بخش بود وي همچنین اعلام کرد : محدودیت هاي 9 شب تا 4 صبح هم در ارزیابی هاي انجام

 
شده اثربخش بوده است و نیاز است در شهرهاي قرمز و نارنجی این طرح ادامه یابد. 

سخنگوي دولت با تاکید بر رعایت شدید پروتکل ها تصریح کرد: همکاري مردم و مراعاتها در چند مرحله اثرگذاري دارد که شامل
کاهش شیوع بیماري به صورت معمولی و کم شدن بستري در بیمارستان می شود و این باعث می شود که خدمت رسانی به بیماران

 
بدحال بیشتر انجام شده و باعث کمتر شدن مرگ و میر بیماران شده و امکان زنده ماندن بیماران بیشتر خواهد شد. 

وي ادامه داد: اجراي طرح شهید سلیمانی بسیار زیاد بر قطع زنجیره شیوع اثر خواهد داشت. افرادي که تستشان مثبت اعلام می شود
هم وظیفه فردي خودشان هست و هم وظیفه عمومی و دستگاههاي نظارتی جامعه است که این افراد را قرنطینه کنند و توصیه اکید
داریم افراد نزدیک به این مبتلایان مناسب است خود را قرنطینه نمایند. - توصیه می کنیم افرادي که با یک ربع به فاصله کمتر از دو

 
متر با فردي که تستش مثبت شده ارتباط داشته اند خود را قرنطینه کنند که زنجیره انتقال ویروس را سریعتر بتوانیم قطع کنیم. 

ربیعی در ادامه اعلام کرد: تاکنون با رصد بیماران کرونا مثبت تاکنون از ورود 4600 نفر به هواپیما، قطار، اتوبوس، اسنپ و ...
ممنوعیت به عمل آمده است. بیشترین نگرانی ما در خصوص دوره همی ها خانوادگی در مراسم شب یلداست که امیدواریم مردم با

 
رعایت پروتکل ها بهداشتی و عدم حضور در دورهمی هاي خانوادگی به قطع زنجیره ویروس کرونا کمک کنند. 

وي تصریح کرد:از همکاري و هماهنگی ملی براي کاهش شیوع بیماري قدردانی می کنیم. از مردمی که سختی هاي دوران کرونا را

 
متحمل می شوند قدردانی می کنیم، از کادر نظام سلامت نیز همه ما و جامعه سپاسگزاریم. 

دانشجویان بیشتر تلاش کنند سخنگوي دولت در ادامه با تبریک 16 آذر (روز دانشجو) گفت: روز دانشجو سنتی است که از سال
1332 تا به امروز در دانشگاهها گرامی داشته می شود. 16 آذر در سال 1332 و چه سالهاي بعد از آن همواره موجب روشنگري و
مرور مهمترین دغدغه هاي سیاسی اجتماعی توسط دانشجویان در دوره هاي مختلف کشور بوده است. این روز فرصتی است براي
مرور علل پیروزي انقلاب اسلامی و پیمودن این مسیر. از این فرصت استفاده می کنم و دانشجویان را به تلاش بیشتر و تعمق

 
بخشیدن در فعالیت هایشان دعوت می کنم. 



وي اضافه کرد: امروز کشور در مقطع حساس سیاسی، اجتماعی و اقتصادي به سر می برد و با بیماري کرونا هم روبروست. علاوه بر
جهد علمی بیشتر که نیازمند رشد و توسعه کشور و زمینه ساز عبور از شرایط تحمیلی و سخت بر ایران است. دانشجویان امروز باید به
صورت داوطلبانه در مسائل مختلف از جمله مسائل اجتماعی ورود کنند و نباید اجازه دهند موضوع کرونا خللی در کنش هاي

 
اجتماعی و دانش افزایی آنان ایجاد کند. 

برنامه هاي دولت براي حمایت از آسیب دیدگان کرونا سخنگوي دولت در ادامه این نشست در پاسخ به پرسشی درباره آخرین وضعیت
حمایت هاي دولت از آسیب دیدگان کرونا گفت: دولت در برنامه ریزي.هاي خود در مورد حمایت از واحدهاي که عمدتا خدماتی

 
هستند و هم شاغلان کار از دست داده و اقشاري که فاقد درآمد ثابت بوده اند و یا داراي درآمد کم بوده اند اقداماتی را درنظر گرفت. 

وي افزود: در جهت حمایت از بنگاه ها براي حفظ مشاغل مبلغ 14 هزار میلیارد تومان وام اختصاص یافته تاکنون به بانک ها معرفی

 
شده.اند. همچنین حمایت هایی مانند تعویق و تقسیط مالیاتی و سایر عوارض تعیین شده است. 

ربیعی با بیان اینکه براي حمایت از افراد بیکارشده بیش از 1 میلیون و 200 هزار نفر تحت پوشش بیمه بیکاري قرار گرفته اند، یادآور
شد: براي حمایت از اقشار هدف وام یک میلیون تومانی دوم، تاکنون به 4.5 میلیون خانوار که درخواست داشتند پرداخت شده است.
گمان می رود تعداد زیادي از افراد از این وام مطلع نشده باشند براي همین مقرر شد به این افراد از سوي دولت پیامک ارسال شود و

 
در صورت تایید وام آن ها نیز پرداخت شود. 

سخنگوي دولت با اشاره به برنامه کمک معیشتی اظهار کرد: این مصوبه ستاد ملی کرونا بوده و براي 4 ماه پیش بینی شده است و
مربوط به سال آینده نیست. و مقرر است که از ماه آذر نیز پرداخت شود. جامعه هدف افراد آسیب دیده از کرونا ببش از 34 میلیون

 
نفر خواهد بود. 

وي ادامه داد: همچنین به علت محدودیت منابع و عدم امکان تحقق منابع پیش بینی شده در مصوبه مجلس و به منظور همراهی و
هماهنگی براي رسیدگی به مردم، جلساتی بین دستگاه هاي مسئول در دولت و مجلس برگزار شده است و این جلسات ادامه دارد.

 
مساله اصلی ما محل تعیین منابع بود امیدواریم بتوانیم با منابع موجود ترکیبی از دو طرح را اجرایی کنیم. 

دولت بعدي آمریکا می داند براي جلب نظر ایران چه کار باید انجام دهد ربیعی در پاسخ به پرسشی درباره موضع تهران در زمینه
اظهارات برخی مقامات خارجی براي توافق بهتر با ایران، گفت: به زبان ساده بازگشت به شرایط 28 اردیبهشت 97 یا 18 می 2018
یعنی همان روزي که آمریکا به انجام تعهداتش خاتمه داد، چیزي است که ما انتظار داریم آمریکا با همان سرعتی که ترامپ چنین
کاري را انجام داد و البته بدون هیچگونه پیش شرطی، انجام دهد و تمام روندهاي مخرب طی شده را معکوس کند. دولت بعدي
آمریکا به خوبی می داند که چه کارهایی را براي جلب اطمینان ایران باید انجام بدهد و از چه اقدامات زیانباري که می تواند به

 
دیپلماسی آسیب بزند، خودداري کند. 

سخنگوي دولت تصریح کرد: تا پیش از بازگشت آمریکا به نقطه اي که خود را از انجام تعهداتش جدا کرد، امکان بررسی مذاکرات تازه

 
اي اساسا وجود ندارد. 

مذاکره در مورد برجام از نظر ما تمام شده است وي در پاسخ به پرسشی درباره اعلام تمایل ژاپن و کشورهاي عرب حوزه خلیج فارس
براي حضور و مذاکرات جدید برجام، تصریح کرد: ما بطورکلی از نقش آفرینی بیشتر ژاپن به عنوان یک کشور دوست و شریک مهم در
مسائل بین المللی استقبال می کنیم. اما مذاکرات برجام از دیدگاه ما تمام شده و قرار نیست مذاکرات تازه اي انجام بگیرد که نیازي



به تجدید ساختار مذاکرات وجود داشته باشد. امروز تنها مسئله باقی مانده، بازگشت همه طرف ها به تعهدات.شان مطابق توافق انجام

 
گرفته است و این موضوع پیچیده اي نیست. 

ربیعی در پاسخ به پرسشی درباره نظر دولت در زمینه متناسب سازي حقوق کارگران با تورم، گفت: فکر می کنم سوال داراي گزاره
هاي نامرتبط است. آنچه در قانون بودجه تصویب شده براي حقوق کارمندان دولت است و نه کارگران. اساسا دولت در خصوص حقوق

 
کارگران در لایحه بودجه تصمیمی نمی گیرد. 

سخنگوي دولت با یادآوري اینکه افزایش 25 درصدي حقوق کارمندان براساس پیش بینی تورم سال آینده توسط بانک مرکزي صورت
گرفته است، اظهار کرد: اعتبار پرداخت حقوق در سال 187 هزار میلیارد تومان بوده که در بودجه 1400 به 322 هزار میلیارد تومان

 
افزایش یافته است. یعنی علاوه بر 25 درصد افزایش حقوق، افزایش فوق العاده ویژه کارکنان در بودجه 1400 پیش بینی شده است 

وي افزود: در زمینه حوزه سلامت نیز مقرر شده 53 هزار نفر استخدام شوند و فوق العاده ویژه حوزه سلامت هم 150 درصد رشد
داشته است. همچنین همسازي سازي بازنشستگان لشکري و کشوري در سال 99 انجام شده که از 85 هزار اعتبار به 145 هزار

 
میلیارد رسیده و 70 درصد رشد داشته است. 

ربیعی با تاکید بر اینکه قطعا دولت به شیوه هاي مختلفی به دنبال کاهش فشار از دوش حقوق بگیران ثابت است، اظهار کرد: اما
حقوق کارگران براساس تصمیم شوراي عالی کار است که معمولا اسفندماه با سه جانبه گرایی کارگران، کارفرما و دولت تصویب می

 
شود و ارتباطی با بودجه دولت ندارد. 

ترور شهید فخري زاده همچنان در حال بررسی است سخنگوي دولت در پاسخ به پرسشی درباره آخرین وضعیت شناسایی عوامل ترور
شهید فخري زاده، گفت: تا آنجایی که اطلاع دارم موضوع توسط وزارت اطلاعات در حال پیگیري است و بررسی سرنخ ها و ابعاد ماجرا

 
همچنان ادامه دارد. با روشن ترشدن ابعاد این حادثه تروریسیتی، وزارت اطلاعات قطعا اطلاع رسانی هاي لازم را انجام خواهد داد. 

اقدامات ایران برگشت پذیرند وي در پاسخ به پرسشی درباره اینکه اخیرا تروئیکاي اروپا از نصب سانتیفیوژها در نظنز ابراز نگرانی کرده
اند و اینکه در زمینه نصب و نگرانی هاي طرف اروپایی پاسخ دولت چیست، تصریح کرد: اقدام ایران براي نصب 500 سانتیفیوژ در
نطنز از مدت ها قبل و در راستاي کاهش متوازن تعهدات به دلیل خروج آمریکا از برجام پیش بینی شده بود. سانتیفیوژهاي نصب

 
شده از نسل IR2M هستند و 5 تا 6سو ظرفیت دارند که نسبت به IR1 حدود 6 برابر توان غنی سازي بیشتري دارد. 

ربیعی یادآور شد: آنچه ایران انجام داده در چارچوب گام هاي پنجگانه کاهش تعهدات برجامی است و این موضوع به آژانس بین

 
المللی انرژي اتمی هم گزارش شده و نصب این نسل از سانتیفیوژها تحت نظارت آژانس است. 

وي تأکید کرد: در خصوص سانتریفیوژها دو نکته را باید اضافه کنیم؛ یکی اینکه این اقدامات در چارچوب برجام و حقوق مندرج در آن
براي طرفین انجام می گیرد و دیگر اینکه همانطور که بارها گفته ایم تمام اقدامات ما برگشت پذیرند و هر زمان که آمریکا به

 
تعهداتش برگشت، به سرعت به وضعیتی که در برجام توافق کرده ایم بازخواهیم گشت. 

موضع دولت برابر مصوبه شوراي عالی امنیت ملی سخنگوي دولت در پاسخ به پرسشی مبنی بر واکنش دبیرخانه شوراي عالی امنیت
ملی درباره قانون اقدام راهبردي براي لغو تحریم ها و چگونگی اجراي آن در دولت، تصریح کرد: حرف دولت این بود که وقتی قانونی
به این مهمی بر زندگی روزمره و معیشت مردم ، اقتصاد و سیاست خارجی اثر می گذارد، دولت باید طرف مشورت قرار می گرفت.



برخی از قوانین مختص یک زمان نیستند و تمام مسائل اقتصادي، سیاسی و اجتماعی را متاثر می کنند و به شدت تحت تاثیر قرار می

 
دهند. 

ربیعی افزود: اگر این موارد مربوط به حوزه کلان ملی و امنیت کشور باشد، انتظار این بود که نظرات اعضاي دولت در شوراي عالی
امنیت ملی دریافت می شد و در یک اجماع عمومی و با نظر کارشناسان انجام می گرفت. دولت به این روند تاکید داشت و مسأله از
آنجا آغاز شد که سخنگوي هیأت رئیسه مجلس گفت، ما براي این طرح هماهنگی هاي لازم را به عمل آوردیم و بیش از 2 ماه با

 
دبیرخانه شوراي عالی امنیت ملی مذاکره داشته ایم. 

وي یادآور شد: با طرح این سخن، مناقشات بعدي پیش آمد که منجر به ارائه بیانیه از سوي دبیرخانه شوراي عالی امنیت ملی شد و

 
ابهاماتی در خصوص دبیرخانه و شوراي عالی امنیت ملی پیش آورد. 

سخنگوي دولت با تاکید بر اینکه آنچه براساس قانون و آیین نامه و تجربه، دبیرخانه بخشی از دستگاه اداري و ستادي شوراي عالی
امنیت ملی است، تصریح کرد: به موجب قانون به واسطه رییس شورا، دبیر مشخص می شود و ساختار آن به تصویب دولت می رسد.
اما کار دبیرخانه تجمیع دیدگاه ها و کار کارشناسی و ارائه جمع بندي به رییس شورا است. همچنین حدود اختیارات و وظایف

 
شوراهاي فرعی را قانون معین می کند و تشکیلات آن ها را به تصویب شوراي عالی امنیت ملی می رساند. 

ربیعی با بیان اینکه ورودي هاي دبیرخانه مشخص است، اظهار کرد: کانال اول ارجاعات مستقیم رییس جمهوري به عنوان رییس شورا
و کانال دوم ارجاعات رهبري که توسط رییس جمهوري ارجاع می شود یا مصوباتی که به موجب آن، دبیرخانه در زمینه اي مسئولیت

می یابد، است و آنچه از اطلاعیه دبیرخانه بر می آید ورودشان براساس مصوبه شوراي عالی بوده است.



اختصاص 10 میلیارد تومان تسهیلات به طرح هاي اشتغالزاي اهر

منبع: ایرناشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/09/18

تبریز- ایرنا- رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی اهر از اختصاص 10 میلیارد تومان تسهیلات بانکی به هفت طرح اشغال
زایی در این شهرستان خبر داد.

تبریز- ایرنا- رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی اهر از
اختصاص 10 میلیارد تومان تسهیلات بانکی به هفت طرح

 
اشغال زایی در این شهرستان خبر داد. 

مرتضی توکلی روز سه شنبه در جمع خبرنگاران در تشریح
مصوبات کارگروه حمایت و رفع موانع تولید شهرستان اهر
افزود: در این جلسه با مساعدت و پیگیري هاي فرماندار
10 میلیارد تومان تسهیلات از محل تفاهم نامه صندوق
کارآفرینی امید با وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی به
تعداد 7 طرح خدماتی، تولیدي و صنعتی از قبل بازدید

 
شده، مصوب و جهت پرداخت به صندوق کارآفرینی ابلاغ شد. 

وي اظهار کرد: همچنین طرح مشوق هاي بیمه اي که فرصت استثنایی براي کارفرمایان می باشد، در این جلسه بررسی شد؛ بر اساس
این طرح، در صورت استخدام تحصیل کردگان دانشگاهی داراي مدرك تحصیلی لیسانس و بالاتر، کارفرمایان از پرداخت 23 درصد

 
سهم کارفرمایی حق بیمه معاف می باشند . 

وي اضافه کرد: همچنین از دستگاه هاي اجرایی از جمله اداره صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزي و شهرك هاي صنعتی
درخواست شد که به بخش هاي زیرمجموعه خود اطلاع رسانی کنند تا شاهد استفاده حداکثري شهرستان اهر از مشوق بیمه اي یاد

 
شده توسط کارفرمایان باشیم. 

رییس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان اهر ادامه داد: علاوه بر این 360 میلیون تومان براي مشاغل خانگی اهر تسهیلات

 
اختصاص داده شده بود که کیفیت پرداخت آن در این جلسه بررسی شد. 

 
شهرستان 140 هزار نفري اهر در 90 کیلومتري شمال شرق تبریز واقع دشه است. 

 
برچسب ها 

 
- آذربایجان شرقی 

 
- اشتغال زایی 

- اهر





ساعت ناکوك کار در ایران

منبع: فراروشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/09/18

بررسی آمارهاي سازمان جهانی کار نشان می دهد که میانگین ساعت کاري معمول در هفته در ایران نسبت به سایر کشورها در
سطح متوسط قرار دارد. به طوري که طبق آمارهاي رسمی میانگین ساعت کار واقعی در هفته براي ایران در سال 2019 معادل 43
ساعت و 6 دقیقه است. این در حالی است که در کشورهاي توسعه یافته، مانند آمریکا، انگلیس، آلمان و استرالیا میانگین ساعت کاري

 
هفتگی کمتر از 37 ساعت است. 

به گزارش دنیاي اقتصاد، این موضوع نشان می دهد که نمی توان رابطه مستقیمی میان توسعه یافتگی و افزایش ساعت کاري پیدا
کرد و در کشورهایی که ساعات کاري کمتري دارند، اتفاقا روند توسعه یافتگی بیشتر است. در این تقسیم بندي، کشورهاي قطر،

 
گرجستان، پاکستان، مالزي و ترکیه از ایران ساعت کاري بیشتري دارند. 

همچنین بررسی آمارهاي گزارش هاي رسمی 3 نکته مهم را نشان می دهد؛ مورد اول؛ میانگین ساعات کار معمول هر شاغل در هفته
در سال هاي 92 تا 98 به جز در سال هاي 96 و 98 روندي نزولی داشته است به طوري که میانگین ساعت کار در سال 98 نسبت به
سال 92 به میزان یک ساعت و 12 دقیقه کاهش یافته است؛کاهش میانگین ساعت کار معمول در کشور را می توان ناشی از افزایش
چند میلیونی شاغلان طی دوره مورد نظر و نبود ظرفیت براي کار بیشتر،کاهش نیاز اقتصادي شاغلان و افزایش شاغلان پاره وقت

 
دانست. 

نکته دوم؛ افزون بر این آمارهاي مذکور نشان می دهد به طور متوسط مردان 28 درصد بیش از زنان کار می کنند. نکته آخر؛ شکاف
جنسیتی در بخش ساختمان منفی است به عبارت دیگر به رغم اینکه تعداد مردانی که در بخش ساختمان مشغول فعالیت هستند
بسیار بیشتر از زنان است، اما زنانی که در این بخش به فعالیت می پردازند داراي اشتغال کامل بوده و کمتر به مشاغل پاره وقت

 
فعالیت دارند. 

 
سهم شاغلان از ساعت کار معمول هفتگی 

تعادل بین کار و زندگی و مدیریت زمان براي جلوگیري از پیامدهاي نامطلوب ناشی از عدم رعایت تعادل بین آنها از اهمیت بسزایی
برخوردار است. در کشورهاي مختلف براساس میزان پیشرفت فناوري و درجه توسعه یافتگی و همچنین ارزش هاي فرهنگی و
اجتماعی از این حیث با هم تفاوت دارند. ساعات کار طولانی یکی از مهم ترین عواملی است که باعث ایجاد تعارض بین کار و زندگی

 
می شود. 

آمارهاي نیروي کار این مرکز در سال 98 نشان می دهد شاغلان که به طور معمول 49 ساعت و بیشتر در هفته کار می کنند با 9/
38 درصد بیشترین سهم را نسبت به سایر شاغلان دارند. مقایسه ساعت کاري هفتگی مردان و زنان شاغل در این سال همچنین نشان
می دهد که شاغلان مرد که در هفته 49 ساعت و بیشتر کار می کنند، بیشترین سهم را نسبت به سایر شاغلان مرد دارند. این دسته
از شاغلان سهم 2/ 44 درصدي را در ساعت کار معمول هفتگی مردان دارند. افزون بر این، زنان شاغل که به طور معمول بین 41 تا



48 ساعت در هفته کار می کنند بیشترین سهم را نسبت به سایر زنان شاغل دارند. این دسته از شاغلان نیز سهم 4/ 25 درصدي در

 
ساعت کار معمول هفتگی زنان دارند. 

همچنین آمارهاي مذکور نشان می دهد که اکثر افرادي که در «فعالیت هاي خدماتی مربوط به تامین جا و غذا»، «فعالیت هاي خانوار
به عنوان کارفرما، خودمصرفی» و «عمده فروشی، خرده فروشی و تعمیر وسایل نقلیه» اشتغال دارند، ساعات کار هفتگی طولانی تري
دارند؛ به طوري که در هرکدام از فعالیت هاي یاد شده، بیشتر از 60 درصد از افراد، 49 ساعت و بیشتر در هفته کار می کنند. ساعت

 
کار معمول به متوسط ساعت کار واقعی شاغل طی دوره زمانی مورد نظر در طولانی مدت گفته می شود. 

 
کاهش میانگین و میانه ساعت کار شاغلان 

آمارهاي رسمی نشان می دهد، در سال 98 میانگین ساعت کاري شاغلان کشور معادل 43 ساعت و 6 دقیقه و میانه ساعت کاري آنها
برابر 45 ساعت و 30 دقیقه بوده است. علاوه بر این، روند میانگین ساعات کار معمول هر شاغل در هفته در سال هاي 92 تا 98 به
جز در سال هاي 96 و 98 نزولی بوده است به طوري که میانگین ساعت کار در سال 98 نسبت به سال 92 به میزان یک ساعت و 12
دقیقه کاهش یافته است. بیشترین میانگین ساعت کار معمول در هفته طی این سال ها مربوط به سال 92 معادل با 44 ساعت و 18

 
دقیقه و کمترین آن نیز مربوط به سال 97 با 43 ساعت بوده است. 

از این جهت ساعات کاري غیرمتعارف، اثر خیلی کم یا خیلی زیاد بر میانگین دارند، بنابراین شاخص میانه از این جهت اهمیت دار
خواهند بود. بررسی آمارهاي رسمی نشان می دهد که میانه ساعت کاري معمول در هفته همواره از میانگین ساعت کاري بیشتر است.

همچنین آمارها نشان می دهند که میانه ساعت کاري معمول در هفته طی سال هاي 92 الی 98 کاهشی بوده و بیشترین میزان آن
مربوط به سال 92 با 46 ساعت و 12 دقیقه و کمترین میزان آن مربوط به سال 98 با 45 ساعت و 30 دقیقه است. میانگین ساعت
کاري معمول به نسبت تعداد ساعت کاري معمول تمام شاغلان تقسیم بر کل شاغلان و همچنین میانه ساعت کاري معمول به مقدار

 
متوسط ساعت کاري معمولی که 50 درصد از شاغلان از آن بیشتر یا کمتر طی هفته کار می کنند، گفته می شود. 

 
علل کاهش میانگین ساعت کار معمول کشور 

شیب نزولی میانگین ساعات کاري شاغلان از سال 92 تاکنون، با در نظر گرفتن این موضوع که اقتصاد کشور در سال هاي اخیر سمت
و سوي اشتغال زایی داشته است، قابل توجه است. کاهش میانگین ساعت کار معمول در کشور به عوامل متعددي مربوط است که در
گزارش هاي رسمی به مواردي از جمله افزایش چند میلیونی شاغلان طی دوره مورد نظر و عدم وجود ظرفیت براي کار بیشتر،کاهش
نیاز اقتصادي شاغلان و افزایش شاغلان پاره وقت اشاره شده است. در تمام سال هاي مذکور ساعت کاري مردان در هفته نسبت به
زنان، تقریبا 12 ساعت در هفته بیشتر بوده است. از آنجا که مردان مسوولیت بیشتري براي تامین معاش خانوار دارند، این موضوع دور

 
از انتظار نیست. 

بررسی هاي رسمی همچنین نشان می دهد در گروه مردان، میانگین ساعت کار معمول در هفته، از سال 92 تا 98 به جز در سال
هاي 96 و 98 روند کاهشی داشته است؛ به طوري که در سال 98 با کاهش 36 دقیقه اي نسبت به سال 92، از 46ساعت به 45
ساعت و 24 دقیقه رسیده است. روند میانگین ساعت کار معمول در گروه زنان نیز همانند گروه مردان بوده و میانگین ساعت کار در

 
سال 98 با یک ساعت و 42 دقیقه کاهش نسبت به سال 92، از 34 ساعت و 18 دقیقه به 32 ساعت و 36 دقیقه رسیده است. 



 
کمترین و بیشترین میانگین ساعت کار هفتگی 

بررسی آمارهاي رسمی از ساعت کاري هفتگی شاغلان در بخش هاي عمده اقتصادي نشان می دهد که میانگین و میانه ساعت کاري
معمول در هفته براي شاغلان در بخش خدمات بیشترین میزان و در بخش کشاورزي کمترین میزان را دارد. در سال 98 میانگین
ساعت کاري هفتگی افراد شاغل در بخش خدمات 45 ساعت و 18 دقیقه است. این شاخص براي بخش صنعت 44 ساعت و 42
دقیقه، براي بخش ساختمان 40 ساعت و 24 دقیقه و براي بخش کشاورزي 37 ساعت و 12 دقیقه بوده است. همچنین میانه ساعت
کاري هفتگی شاغلان در بخش خدمات 46 ساعت و 42 دقیقه، در بخش صنعت 46 ساعت و 30 دقیقه، در بخش ساختمان42 ساعت

 
و 36 دقیقه و در بخش کشاورزي 39 ساعت و 54 دقیقه بوده است. 

همچنین بررسی این آمارها نشان می دهدکه میانگین و میانه ساعت کاري هفتگی طی سال هاي 92 تا 98 در همه بخش هاي
اقتصادي با کاهش مواجه بوده است به طوري که بیشترین کاهش به بخش کشاورزي و کمترین کاهش به بخش خدمات اختصاص

 
دارد. 

 
میانگین و میانه ساعت کار هفتگی 

گزارش مرکز آمار بر این موضوع دلالت دارد که میانگین و میانه ساعت کاري معمول در هفته براي شاغلان در بخش تولیدي همواره
کمتر از بخش غیر تولیدي است به نحوي که مقایسه میانگین ساعت کار معمول هفتگی در بخش تولیدي و غیر تولیدي در سال 98
نشان می دهد که میانگین ساعت کاري در بخش غیرتولیدي به میزان 3 ساعت و 12 دقیقه بیشتر از بخش تولیدي است. از طرفی
مقایسه میانه ساعت کار معمول هفتگی در دو بخش مذکور نشان می دهد که میانه ساعت کاري در سال 98 در بخش غیرتولیدي
یک ساعت و 12 دقیقه بیشتر از بخش تولیدي است؛ این در حالی است که طی سال 92 میانه ساعت کاري در دو بخش مذکور هیچ

 
تفاوتی با هم نداشتند. 

همچنین طی سال هاي 92 تا 98 هر دو بخش میانگین و میانه ساعت کار هفتگی کاهش داشته است. به طوري که میانگین ساعت
کاري هفتگی در بخش تولیدي 2 ساعت و 12 دقیقه و در بخش غیر تولیدي 24 دقیقه کاهش داشته است. همچنین میانه ساعت
کاري هفتگی در بخش تولیدي یک ساعت و 30 دقیقه و در بخش غیر تولیدي 18 دقیقه کاهش یافته است؛ این در حالی است که در

 
هر دو بخش با افزایش تعداد شاغلان همراه بوده است. 

 
شکاف جنسیتی و ساعت کار هفتگی 

بررسی هاي گزارش هاي رسمی نشان می دهد که در سال 98 شکاف جنسیتی نسبی میانگین ساعت کار معمول در هفته و همچنین
شکاف جنسیتی نسبی میانه ساعت کار معمول در هفته، حدود 28 درصد بوده است. به عبارت دیگر به طور متوسط مردان 28 درصد

 
بیش از زنان کار می کنند. 

با توجه به در نظر گرفتن حمایت هاي اجتماعی و قانونی از زنان این نتیجه منطقی به نظر می رسد. همچنین با توجه به شکاف
جنسیتی مطلق، میانگین ساعت کار معمول در هفته براي مردان 12 ساعت و 48 دقیقه بیشتر از زنان است؛ درحالی که میانه ساعت
کار معمول در هفته براي مردان 13 ساعت و 6 دقیقه بیشتر از زنان است. شکاف جنسیتی نسبی به نسبت اختلاف میانگین ساعت
کار معمول هفتگی براي مردان و زنان تقسیم بر میانگین ساعت کار معمول هفتگی مردان ضربدر 100و شکاف جنسیتی مطلق به

 
اختلاف میانگین ساعت کار معمول هفتگی مردان و زنان گفته می شود. 



 
بیشترین و کمترین شکاف جنسیتی نسبی 

گزارش هاي رسمی در سال98 همچنین نشان می دهند که بیشترین شکاف جنسیتی نسبی میانگین ساعت کار معمول در هفته
مربوط به بخش کشاورزي با حدود 32 درصد است. به عبارت دیگر در بخش کشاورزي، به طور متوسط مردان 32 درصد بیشتر از
زنان کار می کنند. همچنین شاخص میانه این اختلاف حدود 44 درصد است. با توجه به شکاف جنسیتی مطلق، میانگین ساعت کار

 
معمول در هفته در بخش کشاورزي براي مردان 12ساعت و 30 دقیقه بیشتر از زنان است. 

همچنین میانه ساعت کار معمول در هفته در بخش کشاورزي براي مردان 19 ساعت بیشتر از زنان است. علاوه بر این آمارها نشان
می دهد که شکاف جنسیتی در بخش ساختمان منفی است و نشان دهنده بیشتر بودن میانگین و میانه ساعت کاري زنان در بخش
ساختمان است. به رغم اینکه تعداد مردانی که در بخش ساختمان مشغول فعالیت هستند بسیار بیشتر از زنان است، اما زنانی که در

 
این بخش به فعالیت می پردازند داراي اشتغال کامل بوده و کمتر به مشاغل پاره وقت می پردازند. 

طبق آمار رسمی حدود 3 میلیون مرد و حدود 31 هزار نفر زن در بخش ساختمان مشغول به فعالیت هستند. البته این موضوع نیاز به

 
بررسی بیشتر دارد و ممکن است به دلیل اشتغال زنان به مشاغل تخصصی در این حوزه باشد. 

 
میانگین ساعت کار هفتگی 

بررسی آمارهاي سازمان جهانی کار از میانگین ساعت کار واقعی در هفته براي کشورهاي منتخب نشان می دهد که میانگین ساعت
کاري معمول در هفته در ایران نسبت به سایر کشورها در سطح متوسطی قرار دارد. طبق آمارهاي رسمی میانگین ساعت کار واقعی
در هفته براي ایران در سال 2019 معادل 43 ساعت و 6 دقیقه است. این میانگین ساعت کاري در مردان برابر 45 ساعت و 24 دقیقه

 
و براي زنان برابر 32 ساعت و 36دقیقه است. 

همچنین شکاف جنسیتی در شاخص مذکور براي ایران 28 ساعت و 12 دقیقه است. همچنین بیشترین شکاف جنسیتی میانگین
ساعت کاري به افغانستان و پاکستان و کمترین میزان آن به تایلند و گرجستان اختصاص دارد. نکته قابل توجه دیگر این است که در

 
فیلیپین میانگین ساعت کاري مردان و زنان یکسان و در قطر میانگین ساعت کاري زنان بیشتر از مردان گزارش شده است. 





هدیه دانشگاه ارومیه بمناسبت روز دانشجو: تا پایان سال شرکت در کارگاه هاي

کارآفرینی معاونت پژوهش و فناوري دانشگاه رایگان شد

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/09/18

دانشگاه ارومیه

در نشست مجازي اعضاي هیات رییسه دانشگاه ارومیه با نمایندگان دانشجویان که به مناسبت
روز دانشجویان برگزار شده بود ، مطرح شد: شرکت در کارگاه هاي کارآفرینی معاونت پژوهش

 
و فناوري دانشگاه ویژه دانشجویان تا پایان سال رایگان می شود. 

دکتر منصورفر معاون برنامه، بودجه و مالی دانشگاه ارومیه در این جلسه گفت: با هماهنگی
ریاست محترم دانشگاه به عنوان هدیه روز دانشجو، مقرر گردید تمامی کارگاه هاي کارآفرینی
که توسط معاونت پژوهش و فناوري دانشگاه  برگزار میگردد، براي دانشجویان شرکت کننده

رایگان شود.



پایان نامه هاي ناشی از تقلب علمی ابطال می شود

منبع: پاناشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/09/18

جزئیات برنامه هاي هفته پژوهش تشریح شد

تهران (پانا) - معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم،
تحقیقات و فناوري جزئیات برنامه هاي هفته پژوهش که از
22 تا 27 آذرماه جاري به صورت مجازي برگزار می شود را

 
تشریح کرد. 

عبدالحسین رحیمی امروز در نشستی مجازي به تشریح
برنامه هاي هفته پژوهش پرداخت و به دستاوردهاي بیش

از 20 سال گذشته کشور در حوزه هاي علم و فناوري اشاره کرد و گفت: سال هاي 1371 و 1372 سال هاي جوانه زنی مراکز رشد و
پارك هاي علم و فناوري و مراکز کارآفرینی در دانشگاه ها بوده است که در این مدت دستاوردهاي قابل توجهی را عرضه کردند، ضمن
آنکه شاهد رشد مقالات علمی در ژورنال هاي بین المللی بودیم به گونه اي که در سال 1382 ، کشور بالاترین نرخ رشد کمی مقالات
در سطح بین المللی را داشته و این امر موجب تعجب تحلیلگران خارجی شده بود. رتبه جهانی ایران در انتشار مقالات را 14 و 15
است و اهتمام ویژه براي رشد کیفی مقالات در سطح بین المللی صورت گرفت که این امر موجب شد که ایران جز پنج کشور اول دنیا
از نظر نرخ رشد مقالات کیفی قرار گیرد و در صورتی که این روند تا پایان سال 2020 ادامه یابد، ایران در میان چهار کشور اول دنیا

 
قرار خواهد گرفت. 

معاون وزیر علوم ادامه داد: در 50 تا 60 سال گذشته ایران در حوزه هاي علم و فناوري عقب ماندگی هاي بسیاري داشته است، گفت:
در حالی که کشورهاي دنیا با شتاب زیادي در حوزه هاي علمی و فناوري به پیش می رفتند، ایران در جا می زد ولی وضعیت امروز
ایران نشان از عرضه دستاوردهاي قابل توجه دارد ولی اگر بخواهیم خود را با کشورهاي پیشرفته مقایسه کنیم با نقص ها و عقب

 
ماندگی هایی مواجه هستیم که باید این عقب ماندگی ها جبران شود. 

وي درباره برنامه هاي هفته پژوهش که از روز شنبه 22 تا پنج شنبه 27 آذرماه جاري برگزار می شود، گفت: برنامه هاي هفته
پژوهش از روز شنبه 15 آذرماه در سطح استان ها آغاز شده و در حال اجرا است که مهمترین برنامه هاي استانی شامل نمایشگاه
دستاوردهاي پژوهش و فناوري استان، نشست هاي تخصصی صنعت و دانشگاه و میزگردهاي تخصصی به منظور بررسی نقش پژوهش
و فناوري در حل مسایل استانی می شود. روز شنبه 22 آذرماه روز «پژوهش و فناوري؛ مدرسه و دانشگاه» نامگذاري شده است که در

 
این روز زنگ پژوهش با حضور وزارت آموزش و پرورش و علوم، تحقیقات و فناوري به صدا در خواهد آمد. 

رحیمی ادامه داد: روز یکشنبه 23 آذرماه را روز «پژوهش، فناوري؛ مشارکت تولید» و روز دوشنبه «پژوهش، فناوري و جهش تولید»
نامگذاري شده است که اجراي فاز عملیاتی قراردادهاي فرصت مطالعاتی اعضا هیات علمی دانشگاه ها و وزارت نفت و امضا قرار



دادهاي کلان حوزه اکتشاف با 5 دانشگاه منتخب کشور و افتتاح انستیتو پایین دستی اندازه گیري هوشمند و توربین گازي با وزارت
نفت از جمله برنامه هاي این روز دوشنبه است. روز سه شنبه 25 آذر ماه روز بزرگداشت پژوهشگران و فناوران است که در این روز
جشنواره تقدیر از پژوهشگران و فناوران برتر با حضور مدیران ارشد کشوري و به صورت مجازي و حضوري برگزار خواهد شد ضمن

 
آنکه از 16 محصول فناورانه وزارت بهداشت رونمایی خواهد شد. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم عناوین روزهاي چهارشنبه 26 آذر ماه را «پژوهش، فناوري و علوم انسانی» و روز پنج شنبه 27
آذر را روز «پژوهش، فناوري و اثربخشی اجتماعی» عنوان کرد و گفت: در روز پنج شنبه 27 آذر ماه نمایشگاه دستاوردهاي فناورانه
افتتاح خواهد شد ضمن آنکه نمایشگاه مجازي دیگري براي عرضه و تقاضا فناوري و توانمندي ها برپا می شود. این نمایشگاه از 27

 
آذرماه آغاز می شود و تا دهه فجر ادامه خواهد داشت. 

معاون وزیر علوم از برگزاري ارتباط با چهار کشور به صورت نمادین در هفته پژوهش خبر داد و یادآور شد: تعاملات ایران محدود به
این چهار کشور نمی شود چرا که اعتقاد داریم براي آنکه جامعه بین المللی ما را بپذیرد باید در مجامع بین المللی حضور داشته باشیم
از این رو در هفته پژوهش به صورت نمادین با چهار کشور تعاملاتی را آغاز خواهیم کرد. این چهار کشور شامل افغانستان، کره جنوبی،

 
ایتالیا و مجارستان است. 

 
بودجه پژوهشی 1400 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، اضافه کرد: سهم پژوهش و فناوري از درآمد ناخالص داخلی GDP در امسال و سال آینده 45
صدم درصد است و این در حالی است که در برنامه ششم توسعه این میزان 1.5 درصد است که تاکنون محقق نشده است. کل بودجه
آموزش عالی کشور در بودجه 1400 بالغ بر 25 میلیارد تومان است و اگر بخواهیم در سطح دنیا نقش آفرینی کنیم باید به اعتبارات
این بخش توجه ویژه اي صورت گیرد. در بودجه 1400 اعتبارات دانشگاه ها رشد 42 تا 43 درصدي و اعتبارات پژوهشگاه ها با رشد

 
35 تا 36 درصدي مواجه است. 

 
ابطال پایان نامه ناشی از تقلب علمی 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم با تاکید بر اینکه این وزارتخانه با ابلاغ آیین نامه مقابله با تخلفات علمی رویکرد جدي دارد،
گفت: بر این اساس در صورتی که تخلفی در پایان نامه ها و تحقیقات دانشگاهی رخ دهد اولین فردي که مجرم شناخته می شود،
استاد راهنما خواهد بود و متهمان ردیف دوم اعضاي هیات علمی هستند که در جلسه دفاع دانشجویان حضور دارند. در صورتی که
تخلفاتی در پایان نامه ها و رساله هاي دکتري رخ دهد حتی اگر 20 سال از دفاع آن گذشته باشد، آن رساله و پایان نامه صادر شده

 
ناشی از آن تخلف، ابطال خواهد شد. 

معاون پژوهشی وزارت علوم عبدالحسین رحیمی هفته پژوهش 99



دوره آموزشی صنایع دستی در تیتکانلوي شهرستان فاروج برگزار شد

منبع: میراث آریاشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/09/18

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان خراسان
شمالی، مجید سعیدیان روز سه شنبه 18 آذرماه 99 با
اعلام این خبر گفت: «این دوره آموزشی در راستاي تفاهم
نامه با جهاد دانشگاهی و با تدریس مدیر آموزشی این نهاد

 
در شهر تیتکانلو برگزار شد.» 

او با اشاره به برگزاري این دوره آموزشی تحت رعایت
پروتکل هاي بهداشتی، عنوان کرد: «20 نفر از بانوان شهر

 
تیتکانلو با حضور جداگانه در کلاس به صورت گروه هاي 5 نفره، آموزش هاي لازم را دریافت کردند.» 

مسئول نمایندگی میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی فاروج با تأکید بر ضرورت افزایش آموزش هاي مهارتی در بین
صنعتگران و هنرمندان حوزه صنایع دستی با هدف اشتغال زایی و کارآفرینی، افزود: «برگزاري این دوره هاي آموزشی در اولویت

 
برنامه هاي ما قرار دارد.» 

شهرستان فاروج دروازه شرقی خراسان شمالی است که از شمال و شرق به شهرستان قوچان استان خراسان رضوي، از جنوب به
شهرستان اسفراین و از غرب به شهرستان شیروان محدود می شود.



برگزاري کنفرانس ملی تازه هاي علوم ورزشی و سلامت

منبع: داناشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/09/18

کنفرانس ملی تازه هاي علوم ورزشی و سلامت طی دو روز و با 17 عنوان سخنرانی و برگزاري 10 کارگاه آموزشی ارائه می
شود.

کنفرانس ملی تازه هاي علوم ورزشی و سلامت طی دو روز
و با 17 عنوان سخنرانی و برگزاري 10 کارگاه آموزشی ارائه

 
می شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از روابط
عمومی پژوهشگاه علوم ورزشی، براساس اعلام دبیرخانه
علمی کنفرانس ملی تازه هاي علوم ورزشی و سلامت که
در تاریخ 19 و 20 آذرماه 99 با هدف رشد و توسعه دانش
تربیت بدنی و علوم ورزشی، توسط دانشگاه ایلام و با
همکاري اداره کل ورزش و جوانان این استان به صورت
مجازي برگزار خواهد شد، 17 عنوان سخنرانی و 10 کارگاه

 
آموزشی ارائه خواهد شد. 

 
بر اساس این گزارش، سخنرانی هاي کلیدي این کنفرانس به شرح زیر است: 

- عبدالحمید احمدي، معاون فرهنگی و توسعه ورزش همگانی وزارت ورزش و جوانان در زمینه نقس رسانه در ترویج فرهنگ ورزش

 
همگانی 

 
- محمد حسین علیزاده، مدیر کل تربیت بدنی وزارت علوم پیرامون با موضوع ورزش بدون آسیب 

 
- لاله حاکمی،نایب رئیس فدراسیون پزشکی ورزشی در زمینه نقش ورزش در سلامت و بیماري 

همچنین در این کنفرانس کارگاه آموزشی «کاربرد روش هاي توانبخشی در ریکاوري ورزشکاران پس از مسابقات و تمرینات ورزشی»
توسط فریبرز هوانلو،کارگاه «تمرین تناوبی و عملکرد ورزشی ورزشکاران» توسط سجاد احمدي زاد و کارگاه «کاربرد بیومکانیک در

 
ارتقاي دانش مربیان و سلامت ورزشکاران توسط مهرداد عنبریان ارائه خواهد شد. 

علاوه بر سخنرانی ها و کارگاه هاي ذکر شده فدراسیون هاي کشتی، کبدي، ورزش هاي همگانی، جانبازان و معلولین، جودو، هاکی
وفدراسیون پزشکی ورزشی در پنل هاي اختصاصی تازه ترین یافته هاي علوم ورزشی را در قالب سخنرانی و برگزاري کارگاه هاي

 
آموزشی به شرح زیر به شرکت کنندگان این کنفرانس ارائه خواهند داد. 

 
پنل اختصاصی فدراسیون کشتی: 

 
علیرضا دبیر(رئیس فدراسیون)، عنوان سخنرانی: کشتی و چالش اقبال عمومی 

کامبیز مرادي (سرپرست انستیتو بین المللی فدراسیون کشتی)، عنوان سخنرانی: رویکردهاي نوین انستیتو بین المللی کشتی 



 
مهدي روستایی (رئیس کمیته تغذیه و حامد ظرافتی دبیر کمیته تغذیه فدراسیون کشتی) 

 
کارگاه آموزشی : روش هاي نوین تغذیه و کنترل وزن در کشتی گیران 

 
پنل اختصاصی فدراسیون کبدي: 

 
عباس خواجه اورسجی ( رئیس فدراسیون) 

 
عنوان سخنرانی : بررسی عوامل موثر در ارتقاي سطح کمی و کیفی ورزش کبدي در کشور 

 
حسن قره خانی: عنوان سخنرانی: شناسایی چالش هاي پیش روي توسعه کبدي ایران 

 
زهره قیصرزاده: کارگاه آموزشی معرفی آسیب هاي رایج ورزشکاران در رشته کبدي 

 
پنل اختصاصی فدراسیون ورزش هاي همگانی: 

 
افشین مولایی (رئیس فدراسیون) عنوان سخنرانی : رویکرد سلامت محور فدراسیون همگانی 

 
رضا شجیع ( نایب رئیس فدراسیون) عنوان سخنرانی: رویکرد نوین در مدیریت ورزش همگانی 

 
حبیب هنري ( عضو هیئت رئیسه فدراسیون )عنوان کارگاه : کارآفرینی و نوآوریهاي ورزش همگانی 

 
پنل اختصاصی فدراسیون جانبازان و معلولین: 

محمد شروین اسبقیان (رئیس فدراسیون) عنوان سخنرانی نقش دستگاه هاي مختلف در ترویج فرهنگ حضور، توانمندي و افتخار

 
آفرینی جانبازان و معلولین از طریق ورزش 

 
رسول ضابطیان: (رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان ملارد) عنوان سخنرانی : تحلیل SWOT فدراسیون جانبازان و معلولین 

 
 CP محمد کریمی زاده: کارگاه آموزشی: اصول برنامه ریزي تمرین براي افراد

 
پنل اختصاصی فدراسیون جودو: 

 
آرش میراسماعیلی ( رئیس فدراسیون) عنوان سخنرانی: رویکردهاي فدراسیون جودو 

وحید زارع نژاد: ( مشاور و مسئول کمیته آموزش و پژوهش و تحقیقات فدراسیون) عنوان سخنرانی : طراحی و اولویت بندي استراتژي

 
توسعه ورزش جودو در ایران 

محمدرضا محمودخانی( مسئول کمیته استعداد یابی فدراسیون) عنوان کارگاه: تمرینات فانکشنال اختصاصی جودو با رویکرد

 
پیشگیري آسیب و ارتقاء عملکرد 

 
پنل اختصاصی فدراسیون هاکی: 

 
احسان اسدي ( رئیس کمیته پزشکی فدراسیون) عنوان سخنرانی: تاثیرات روانی کرونا در ورزشکاران 

 
علی بختیاري ( رئیس کمیته استعداد یابی) عنوان سخنرانی: استعدادیابی در هاکی 

 
رضا بهدري ( رئیس کمیته آموزش) عنوان کارگاه: تمرینات مقاومتی در هاکی 

 
پنل اختصاصی فدراسیون پزشکی ورزشی: 

 
محمد اسد مسجدي ( سرپرست فدراسیون ) عنوان سخنرانی: مقابله با کرونا در ورزش 

 
فرزاد شارکی ( قائم مقام دبیر کل ستاد ملی مبارزه با دوپینگ) موضوع سخنرانی: مقابله با دوپینگ در ورزش حرفه اي 

 
کیمیا معینی افشار( مسئول واحد تغذیه فدراسیون) عنوان کارگاه : کنترل وزن 

انتهاي پیام/





ربیعی: بودجه سال 1400 مبتنی بر واقعیت هاي امروز کشور است/ تاثیر بالاي

طرح شهیدسلیمانی بر قطع زنجیره شیوع کرونا

منبع: پارس نیوزشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/09/18

سخنگوي دولت گفت: در چند سال اخیر دولت تلاش کرد بودجه به صورت شفاف در اختیار همگان باشد.

علی ربیعی سخنگوي دولت در نشست خبري با خبرنگاران گفت: امروز بودجه بیش از هر زمانی در دسترس است و در چند

 
سال اخیر دولت تلاش کرد بودجه به صورت شفاف در اختیار همگان باشد. 

وي با تاکید بر اینکه بودجه انبساطی تنظیم شده است، اظهار داشت: لایحه بودجه 1400 با در نظر گرفتن وجود کرونا در سال اینده

 
در نظر گرفته شده است. 

 
بودجه سال 1400 مبتنی بر واقعیت هاي امروز کشور است 

سخنگوي دولت افزود: لایحه بودجه سال 1400 مبتنی بر واقعیت هاي امروز کشور و با نگاهی به آینده نزدیک در تلاش براي بهبود
آینده بهتر شکل گرفته است.تلاش دولت بر این بوده که منابع و درآمد هاي پیش بینی شده کاملا واقعی باشند و مصارف اجتناب

 
ناپذیر کاملاً پوشش داده شود و هزینه غیرضروري نیز افزایش نباید. 

ربیعی گفت: یکی از تلاش هاي دولت در سال هاي گذشته این بوده است که لایحه بودجه از اتاق ها و کمیسیون هاي دربسته خارج و
در منظر افکار عمومی و نظارت همگان قرار گیرد و امروز بودجه بیش از هر زمان دیگر در دسترس جامعه است. همچنین لایحه
بودجه از نظر سیاست هاي مالی، با هدف تحریک بخش تقاضا، خروج از رکود و حرکت به سمت رشد و رونق اقتصادي و به منظور
حفظ قدرت خرید مردم و حمایت از حقوق بگیران و اقشار موردنیاز حمایت، انبساطی تنظیم شده است و از طرفی در اجرا، کاهش

 
هزینه هاي غیرضروري دولت و اولویت بندي مخارج مدنظر است. 

سخنگوي دولت اظهار داشت: لایحه بودجه سال 1400 ویژگی هاي مهمی دارد که اهم آن شامل مقابله با فقر مطلق و تاکید بر
معیشت مردم و دنبال کردن سیاستهاي حمایتی، حمایت جدي از حوزه بهداشت ، درمان و سلامت و مقابله فعالانه با آثار ناشی از
شیوع کرونا، حمایت از تولید و گسترش اشتغال به خصوص خرد، کوچک و متوسط، تکمیل و تجهیز طرح هاي عمرانی و زیربنایی
خصوصاً در حوزه توسعه حمل و نقل ریلی و اتصال به شبکه هاي ریلی حومه شهرها،آزاد راه ها و قطارهاي شهري، بهداشت و درمان،
آب و کشاورزي و توسعه صنعتی و معدنی، اصلاح ساختاري با نگاه به افزایش درآمدهاي پایدار، ایجاد شفافیت، کارآیی هزینه ها و

 
اصلاحات نهادي و حمایت از صادرات غیرنفتی با تاکید بر مبادلات با کشورهاي همسایه است. 

وي همچنین ادامه داد: تقویت و توسعه سامانه ها و خدمات دولت الکترونیک، تقویت زیرساخت ها و تجهیزات آموزش مجازي در
راستاي آموزش فراگیر و از راه دور با هدف ارتقا شاخص هاي آموزشی در مناطق محروم و تقویت آموزش هاي مهارتی و فنی و حرفه
اي و تمرکززدایی در امور بودجه استان ها و اعطاي اختیارات به شوراي برنامه ریزي و توسعه استان ها، تقویت اعتبارات تملک دارایی
هاي سرمایه اي استان ها و توجه به ارتقاي شاخص هاي برخورداري مناطق کمتر توسعه یافته با هدف ایجاد تعادل هاي منطقه اي در

 
توزیع اعتبارات استانی از ویژگی هاي مهم دیگر لایحه است. 



ربیعی یادآور شد: لایحه بودجه کل کشور در سال آینده، 2435 هزار میلیارد تومان است (با احتساب ارقام دوبار منظور شده) که در
مقایسه با بودجه کل امسال، 20 درصد رشد داشته است. لایحه بودجه شامل 841 هزار میلیارد تومان بودجه عمومی، 88 هزار میلیارد
تومان درآمدهاي اختصاصی و 1561 هزار میلیارد تومان بودجه شرکت هاي دولتی، مؤسسات انتفاعی وابسته به دولت و بانک ها است.

 
کاهش نقش منابع حاصل از فروش نفت خام از مهمترین دستاوردهاي بودجه 1400 

سخنگوي دولت تصریح کرد: یکی از مهمترین دستاوردهاي لایحه بودجه سال آینده، کاهش نقش منابع حاصل از فروش نفت خام در
بودجه جاري است. بنابر تصمیم دولت، در بودجه جاري سال آینده، بیش از میزان فروش نفت در دوران قبل از تحریم، فروش نفت

 
دیده نشده است. همچنین حفظ ارزش پول ملی یکی از ویژگی هاي لایحه بودجه سال 1400 است. 

وي گفت: به رغم برخی توصیه ها مبنی بر افزایش نرخ تسعیر ارز که در زمان تنظیم بودجه مطرح بود، دولت به منظور تقویت ارزش

 
پول ملی، جلوگیري ازکاهش قدرت خرید مردم و اجتناب از آثار تورمی آن، حاضر به انجام این کار نشد. 

ربیعی ادامه داد: واردات کالاهاي اساسی، دارو و تجهیزات پزشکی، با ارز 4200 تومان حفظ شده است اما پیش بینی شده است در
صورت محرز شدن آثار منفی حفظ ارز 4200 تومانی نسبت به آثار تورمی اصلاح نرخ ترجیحی تسعیر ارز، اصلاح نرخ ارز ترجیحی به

 
نرخ ETS (نرخ سامانه معاملات الکترونیکی) انجام و صددرصد درآمد ناشی از این اصلاح براي معیشت و سلامت مردم مصرف شود. 

وي در خصوص ابهامات لایحه پیشنهادي بودجه گفت: باید توجه داشت تولید و فروش نفت مساله اي منفی نیست، ما باید نفت را
صادر کنیم و فروش نفت به منظور توسعه کشور، وابسته کردن جهان به ایران و حضور در بازارهاي بین المللی مهم است و آنچه باید
مورد توجه قرار گیرد این است که درآمد ناشی از فروش نفت را در بودجه جاري هزینه نکنیم و درآمدهاي حاصل از آن را براي رفاه
مردم، تقویت، نگهداشت و توسعه زیربناها و زیرساختهاي کشور که مورد استفاده نسل هاي آینده نیز می باشد، به کار بگیریم. تصمیم
بنیادي دولت این است که نفت براي توسعه زیرساخت ها و حمایت اجتماعی از زندگی مردم مصرف شود.ربیعی با بیان اینکه ابهام
بعدي در خصوص عدالت و توجه به محرومین است، افزود: حفظ معادل 8 هزار میلیارد دلار براي واردات کالاهاي اساسی، دارو و
تجهیزات پزشکی با ارز 4200 تومانی در این راستا بوده است. دولت در این زمینه اندیشیده است که این یارانه به جامعه هدف خود

 
برسد و بدون عوارض منفی و ایجاد رانت، مردم از آن بهره ببرند. 

وي اظهار داشت: از سوي دیگر با افزایش فروش نفت، برنامه هاي حفظ اشتغال، اشتغال زایی جدید و حمایت از مشاغل کوچک
پیگیري خواهد شد. گسترش سلامت و کاهش هزینه هاي مردم پیش بینی شده است و 30 درصد از آحاد جامعه برق و گاز رایگان

 
دریافت خواهند کرد. 

ربیعی افزود: در خصوص اصلاح ساختار بودجه قابل تاکید است آن بخش از برنامه هاي اصلاح ساختار که قابلیت اجرا در سال آینده را

 
دارند در دو بخش «درآمدزایی پایدار و ثبات اقتصادي» و «کارایی هزینه ها و شفافیت و چابک سازي دولت» منظور شده است. 

سخنگوي دولت ادامه داد: در خصوص رقم پیش بینی شده براي درآمدهاي مالیاتی قابل ذکر است این رقم با توجه به ظرفیت هاي
قانونی و پایه هاي مالیاتی موجود و شرایط فعلی کسب و کارها پیش بینی شده است. بدیهی است در صورت هرگونه اصلاح قوانین
مالیاتی از جمله اصلاح قانون مالیات هاي مستقیم، افزایش پایه هاي مالیاتی، لغو قوانین مربوطه درخصوص اعطاي معافیت هاي
مالیاتی و اجرایی شدن کامل قانون پایانه هاي فروشگاهی و سامانه مؤدیان میزان درآمدهاي مالیاتی در سال آینده نسبت به ارقام



 
پیش بینی شده افزایش خواهد یافت. 

وي در ادامه ضمن تشکر از توجه نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی، گفت: دولت انتظار دارد در بررسی لایحه بودجه به نحوي

 
عمل شود که درآمدهاي غیرقابل وصول اضافه نشود. 

مصوبات اخیر ستاد ملی نقش بسزایی در کاهش بروز مرگ و میر داشته است/ میزان رعایت پروتکل ها به بیش از 85 درصد رسیده

 
است 

ربیعی درباره آخرین وضعیت بیماري کرونا هم اظهار داشت: مصوبات چند هفته اخیر ستاد ملی نقش بسزایی در کاهش بروز مرگ و
میر داشته است. کاهش حدود 20 درصدي بستري و مرگ و میر در اثر تدابیر انجام شده، با تلاش هاي کادر درمان و همراهی مردم
بدست آمده است. روند نزولی در اکثر استانهاي کشور شروع شده ولی در استانهاي شمالی گلستان، گیلان، مازندران، اردبیل و قزوین

 
هنوز شیب نزولی شروع نشده یا کمتر از میانگین کشوري است. سیر بیماري در تهران، نزولی ولی شکننده است. 

وي ادامه داد: میزان رعایت پروتکل ها توسط مردم به بیش از 85 درصد رسیده است، و در حال حاضر 64 شهر قرمز، 278 شهر
نارنجی و 106 شهر زرد رنگ داریم. اقدامات نظارتی و اعمالی نیروي انتظامی در دو هفته گذشته بسیار موثر و مفید واقع شده است
که قابل تقدیر می باشد. اعمال نظارت و جریمه و پلمپ توسط نیروي انتظامی کاملا تشدید شده است و آثار آن کاملا مشهود است.در

 
اثر کاهش ترددها، تصادفات خسارتی، جرحی و فوتی نیز کاهش یافته است. 

سخنگوي دولت ادامه داد: انجام محدودیت هوشمند بسیار تاثیرگذار بوده و ادامه خواهد یافت. محدودیت هاي 9 شب تا 4 صبح هم

 
در ارزیابی هاي انجام شده اثربخش بوده است و نیاز است در شهرهاي قرمز و نارنجی این طرح ادامه یابد. 

 
وي افزود: نکته اصلی مورد تاکید رعایت شدید پروتکل هاست و اجتناب از غفلت در مورد بیماري 

وضعیت فعلی شکننده است. همکاري مردم و مراعاتها در چند مرحله اثرگذاري دارد، اول کاهش شیوع بیماري به صورت معمولی
صورت گیرد. دوم بستري در بیمارستان کم می شود و این باعث می شود که خدمت رسانی به بیماران بدحال بیشتر انجام شده و

 
باعث کمتر شدن مرگ و میر بیماران شده و امکان زنده ماندن بیماران بیشتر می شود. 

 
اجراي طرح شهید سلیمانی بر قطع زنجیره شیوع کرونا اثر زیادي خواهد داشت 

ربیعی اضافه کرد: اجراي طرح شهید سلیمانی بسیار زیاد بر قطع زنجیره شیوع اثر خواهد داشت. افرادي که تستشان مثبت اعلام می
شود هم وظیفه فردي خودشان هست و هم وظیفه عمومی و دستگاههاي نظارتی جامعه است که این افراد را قرنطینه کنند و توصیه

 
اکید داریم افراد نزدیک به این مبتلایان مناسب است خود را قرنطینه نمایند. 

وي گفت: توصیه می کنیم افرادي که با یک ربع به فاصله کمتر از دو متر با فردي که تستش مثبت شده ارتباط داشته اند خود را
قرنطینه کنند که زنجیره انتقال ویروس را سریعتر بتوانیم قطع کنیم. تاکنون با رصد بیماران کرونا مثبت تاکنون از ورود 4600 نفر به
هواپیما، قطار، اتوبوس، اسنپ و ... ممنوعیت به عمل آمده است. بیشترین نگرانی ما در خصوص دوره همی ها خانوادگی در مراسم
شب یلداست که امیدواریم مردم با رعایت پروتکل ها بهداشتی و عدم حضور در دورهمی هاي خانوادگی به قطع زنجیره ویروس کرونا

 
کمک کنند. 



وي ضمن قدردانی از همکاري و هماهنگی ملی براي کاهش شیوع بیماري گفت: از مردمی که سختی هاي دوران کرونا را متحمل می

 
شوند قدردانی می کنیم، از کادر نظام سلامت نیز همه ما و جامعه سپاسگزاریم. 

 
16 آذر فرصتی است براي مرور علل پیروزي انقلاب اسلامی 

ربیعی افزود: 16همچنین آذر (روز دانشجو) را گرامی می داریم، روز دانشجو سنتی است که از سال 1332 تا به امروز در دانشگاهها
گرامی داشته می شود. 16 آذر در سال 1332 و چه سالهاي بعد از آن همواره موجب روشنگري و مرور مهمترین دغدغه هاي سیاسی

 
اجتماعی توسط دانشجویان در دوره هاي مختلف کشور بوده است. 

 
این روز فرصتی است براي مرور علل پیروزي انقلاب اسلامی و پیمودن این مسیر. 

 
از این فرصت استفاده می کنم و دانشجویان را به تلاش بیشتر و تعمق بخشیدن در فعالیت هایشان دعوت می کنم. 

سخنگوي دولت با بیان اینکه امروز کشور در مقطع حساس سیاسی، اجتماعی و اقتصادي به سر می برد و با بیماري کرونا هم
روبروست، اظهار داشت: علاوه بر جهد علمی بیشتر که نیازمند رشد و توسعه کشور و زمینه ساز عبور از شرایط تحمیلی و سخت بر
ایران است. دانشجویان امروز باید به صورت داوطلبانه در مسائل مختلف از جمله مسائل اجتماعی ورود کنند و نباید اجازه دهند

 
موضوع کرونا خللی در کنش هاي اجتماعی و دانش افزایی آنان ایجاد کند. 

وي ادامه داد: همچنین طی روزهاي اخیر خوشبختانه پذیرش واقعیت تحریم و ضرورت تحرك جدید در دیپلماسی براي رفع تحریم
تبدیل به یک گفتمان همگانی شده است. حتی برخی جناح ها جریان هاي سیاسی کشور که پیشتر بنا بر انگیزه هاي گوناگون اذعان
به واقعیت تحریم و بیان فهرست جنایات امریکا برعلیه حق دسترسی به دارو، حق دسترسی به پول حاصل از فروش نفت و سایر منابع
ملی ، حق تراکنش مالی و دسترسی به نظام مالی جهان را اسم رمز "" تسلیم"" و نوعی "" گرا دادن"" می دانستند اکنون از

 
ضرورت رفع تحریم سخن می گویند .این یک پیشرفت بزرگ است و ما از آن استقبال می کنیم. 

ربیعی اضافه کرد: امروز همگان و همه جناحها با مشاهده اضطراب رژیم اشغالگر قدس دریافتند که در شرایطی که اسرائیل همه
تلاشهاي خود را براي پیشگري از احیاي برجام به کار می برد باید در سطح داخل به یک اجماع ملی رسید و با کنار نهادن اختلافات

 
تبدیل به یک ""ید واحده ملی"" برعلیه جنگ افروزان و اتاق فکرهاي صهیونیستی تحریم و ترور شد. 

وي ادامه داد: چشم انداز احیاي برجام و امکان ترمیم زخمی که ترامپ بر پیکر این توافق جهانی وارد آورده اکنون در سطح منطقه اي
موجب برخی واکنشهاي شتابزده به خصوص توسط صهیونیست ها شده است. تروریسم بنابرتعریف همواره با هدف تاثیر گذاري بر
مخاطبان انجام می شود.ما باید به تروریست ها و به دولت تروریستی برجام ستیز نشان دهیم که این قبیل عملیات زبونانه خللی در
عزم ما براي تعامل جهانی براي پیشبرد دیپلماسی و براي احقاق حقوق حقه این ملت در فرایند برجام ایجاد نمی کند. همسویی

 
همگان با دولت از این لحاظ صفوف ملی ما بر ضد طراحان ترور و تحریم هاي جنگ افروزانه از این لحاظ اهمیت بسیاري دارد. 

 
چند صدایی و مواضع چند گانه در منافع ملی این شرایط را محقق نمی کند 

سخنگوي دولت ادامه داد: براي عبو ر از شرایط سختی که مردم تحمل کردند و در این 3 سال فشار مضاعفی بر معیشت مردم آمد،



نیازمند یک انسجام ملی، با بیان و گفتارهایی همراه با مسولیت و ایستادن در کنار هم و در کنار دولت بعنوان پیشران در این روزها و
ایجاد اعتماد عمومی هستیم و از مایوس کردن جامعه و دادن بهانه به دست دشمنان پرهیز کنیم. باید صداي واحدي از فضاي کشور

شنیده شود و چند صدایی و مواضع چند گانه در منافع ملی این شرایط را محقق نمی کند.



تأیید حکم «روح االله زم» در دیوان عالی کشور/ محکومیت مدیر عامل سابق

بانک سرمایه به 12 سال حبس تعزیري

منبع: پارس نیوزشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/09/18

سخنگوي قوه قضائیه گفت: در حال حاضر مدیر عامل سابق بانک سرمایه به موجب حکم قطعی به 12 سال حبس تعزیري،
محرومیت دائم از خدمات دولتی، جزاي نقدي و ضبط مال تحصیل شده از طرق نامشروع محکوم شد.

غلامحسین اسماعیلی سخنگوي قوه قضائیه در سی و ششمین نشست خبري اش، اظهار کرد: در رابطه با پرونده ترور شهید
فخري زاده هم در سازمان قضایی نیروهاي مسلح و هم در شعبه امور بین الملل دادسراي تهران پرونده تشکیل شده است و مراجع

 
قضایی بین المللی این اقدام جنایتکاران را تحت تعقیب قرار می دهند. 

 
صدور حکم پرونده رشوه هاي سنگین برخی کارمندان گمرك در یکی از استان هاي شمال غرب کشور 

سخنگوي دستگاه قضا با تأکید بر اینکه مبارزه با مفاسد اقتصادي همچنان اولویت نخست دستگاه قضایی است، گفت: در یکی از
استان هاي شمال غرب کشور، پرونده اي در مورد رشوه هاي سنگین برخی کارمندان گمرك رسیدگی شد که براي 10 نفر حکم

 
سنگین صادر شد. 

وي ادامه داد: محمدرضا لطفی به جرم اخذ رشوه 10 سال حبس، 74 ضربه شلاق وانفصال دائم از خدمات دولتی، اسماعیل مرادي 10
سال حبس تعزیري، 74 ضربه شلاق و انفصال موقت از خدمات دولتی، فرزاد فروغ 10 سال حبس، 74 ضربه شلاق و انفصال موقت از

 
خدمات دولتی، همه این افراد به جزاي نقدي هم محکوم شده اند. 

 
مدیر عامل سابق بانک سرمایه به 12 سال حبس تعزیري محکوم شد 

اسماعیلی گفت: در پرونده بانک سرمایه مدیر عامل سابق بانک که به تازگی به کشور بازگردانده شد از رأي صادره واخواهی کرد و در
حال حاضر به موجب حکم قطعی به 12 سال حبس تعزیري، محرومیت دائم از خدمات دولتی، جزاي نقدي و ضبط مال تحصیل شده

 
از طرق نامشروع محکوم شد. 

 
40 هزار میلیارد تومان با برگشت 6 شرکت از طریق حکم دادگاه به دولت بازگشت 

سخنگوي دستگاه قضا اظهار کرد: در 4 ماه اخیر 6 شرکت آب و خاك پارس، سیلوي سنقر، تراورس البرز، فولاد میبد، کشت و صنعت

 
مغان و تولید نیرو برق شاهرود از طریق فرآیند هیأت داوري و حکم دادگاه ویژه به دولت برگشت. 

وي ادامه داد: مجموع ارزش این 6 شرکت و برآورد اولیه سازمان خصوصی سازي قریب به 40 هزار میلیارد تومان است که به دولت

 
بازگشت. 

 
تأیید حکم روح االله زم در دیوان عالی کشور 



 
اسماعیلی درباره وضعیت حکم روح االله زم، گفت: دیوان عالی کشور، حکم دادگاه عمومی و انقلاب در مورد روح االله زم را تأیید کرد. 

 
هیچ نامه اي مبنی بر اعلام گذشت ریاست جمهوري از شکایت علیه خبرنگاران و رسانه ها به قوه قضائیه واصل نشده است 

سخنگوي قوه قضائیه در پاسخ به پرسشی در مورد اظهارات معاون حقوقی رئیس جمهور مبنی بر گذشت از شکایات علیه خبرنگاران و
رسانه ها گفت: تا صبح امروز هیچ نامه اي مبنی بر اعلام گذشت ریاست جمهوري از شکایت علیه خبرنگاران و رسانه ها به قوه قضائیه

 
واصل نشده است. 

 
وي ادامه داد: ظاهرا دوستان نیت داشتند یا دارند این کار را انجام دهند. امیدواریم این نیت جامه عمل به خودش بپوشاند. 

 
رسیدگی به پرونده هفت تپه در حال انجام است 

اسماعیلی اظهار کرد: رسیدگی به پرونده هفت تپه در حال انجام است. همزمان اقدامات بسیار خوبی براي جلوگیري از کاهش تولید و

 
کاهش سطح اشتغال در این شرکت انجام شده است. 

 
وي افزود: دادگاه با رویکرد رسیدگی به اتهام و اینکه این موضوع نباید موجب اخلال در فعالیت تولیدي شود در حال انجام کار است. 

سخنگوي دستگاه قضا با بیان اینکه بخشی از این پرونده در مورد واگذاري متوجه سازمان خصوصی سازي است، گفت: خبر داریم
رئیس وقت سازمان خصوصی سازي یعنی شخصی که اخیرا جابجا شد نامه اي به هیأت داوري زده است و پرونده هفت تپه را براي

رسیدگی و اظهار نظر به هیأت داوري ارجاع کرده است.



ایجاد بیش از 30 هزار فرصت شغلی و کارآفرینی در صنعت آرایشی و سلامت

مردان

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/09/18

شهریار شهیر برزگر، تولیدکننده و فعال در حوزه ي خدمات آرایشی و بهداشتی، با اعلام آغاز به کار مجتمع خدماتی، صنعتی
و کارآفرینی گروه شانا کاسپین با برند «هوپو»، اثرات اقتصادي، اجتماعی و روان شناختی این طرح را در کشور تشریح کرد.

 شهریار شهیر برزگر، تولیدکننده و فعال در حوزه ي
خدمات آرایشی و بهداشتی، با اعلام آغاز به کار مجتمع خدماتی، صنعتی و کارآفرینی گروه شانا کاسپین با برند «هوپو»، اثرات

 
اقتصادي، اجتماعی و روان شناختی این طرح را در کشور تشریح کرد. 

وي با تشریح طرح تولیدي و فرنچایز هوپو، این مجموعه را چنین توصیف کرد: «هوپو» یک طرح کارآفرینی نوآورانه و یک کسب وکار
فرانچایز دانش محور ایرانی است. در واقع زنجیره اي کامل از تامین مواد اولیه تا تولید محصـول و ارائـه خـدمات به مصرف کننده را
صفرتا صد در یک چرخه ي تولیدي-خدماتی گرد هم آوردیم. این مجموعه که طرحی خدماتی محسوب می شود، بیش از 4 سال در
زمینه طراحی، برنامه ریزي و استانداردسازي آن، مهندسی و کارشناسی دقیقی انجام شده تا آنجا که چندین مجلد کتاب نیز امروز از
دستاوردهاي آن است که این کتب استانداردها و دستورالعمل هاي تخصصی را تشریح و ساده سازي می کند. ما سال ها روي مدل

 
هاي معروف دنیا که مدل بیزینسی فرانچایز را دنبال می کردند مطالعه کردیم و با سازوکاري متفاوت و خلاقانه آغاز به کار کردیم. 

مدیرعامل هوپو ادامه داد: این مجموعه در مرحله ي توسعه براي بیش از 30 هزار نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم اشتغال زایی

 
کرده و همچنین، 500 نفر دیگر هم به زودي در یکصد مرکز وابسته، استخدام خواهند شد. 

این فعال کارآفرینی افزود: «خدمات مراکز هوپو بسیار متنوع بوده و تمام خدمات حوزه زیبایی را شامل می شود، از جمله خدمات
ترمیمی و مراقبت مو با پروتز، جوان سازي پوست، لاغري، تناسب اندام و گریم داماد که در واقع با رصد بازار مصرف و تحقیق روي
جامعه ي هدف به میزان قابل توجهی کشور ما در این حوزه به بازار مصرف شرکت هاي خارجی تبدیل شده بود و این مهم خروج ارز
از کشور را افزایش می داد. پس می توان گفت با راه اندازي ه چنین مجموعه اي نقش به سزایی در راستاي اقتصاد مقاومتی برداشته

 
ایم.» 

شهریار شهیر برزگر گفت: «برآورد ما در شرایط ایده آل این است که از بین 180 هزار آرایشگاهی که در سراسر کشور ایران وجود
دارد، با در نظر گرفتن تنها 11 هزار مرکز و با ایجاد اشتغال براي حداقل 2 نفر در هر مرکز از طریق این طرح کسب و کار می توان

 
براي 22 هزار نفر اشتغال ایجاد کرد.» 



 
 

وي همچنین با اشاره به تلاش هاي خود و مجموعه ي اتاق فکر «هوپو»، جهت فرصت آفرینی و اشتغال زایی، خاطرنشان کرد: بدون
استفاده از منابع بانکی و دیگر منابع و مشوق هاي دولتی به کمک مطالعات امکان سنجی انجام شده، با جذب تنها 7 درصد از حجم
بازار بدون آسیب رساندن به مسائل زیست محیطی ایجاد اشتغال خواهیم کرد که این میزان اشتغال مستقیم و غیرمستقیم، براي 100
هزار نفر از خانواده هاي این افراد درآمد پایدار خواهد داشت، در شرایطی که به همه ي این موارد باید ارائه خدمات مفید و موثر به
دریافت کنندگان آن و رضایتمندي و سلامت جسمی و روحی افراد جامعه را اضافه کرد. در نهایت منافع و عوائد ناشی از تولیدات و

 
خدمات این مجموعه مانع از خروج میلیون ها دلار ارز از کشور خواهد شد. 

وي همچنین اضافه کرد: پیاده سازي نهایی طرح و تحقق درآمدهاي سالانه، تنها بیش از 700 میلیارد تومان مالیات به صورت سالیانه
از سوي این مجتمع و متعلقات به دولت پرداخت خواهد شد که این در الگوي یک شرکت خدماتی در صنعت منحصر بفرد است. از
طرفی تاثیر مستقیم استفاده از محصول هوپو ایجاد اعتماد به نفس و شادابی خواهد شد، لذا اجراي طرح از بعُد روان شناختی نیز براي
جامعه، منافعی به همراه خواهد داشت. بنابراین، در شرایط تحریم هاي بین المللی به عنوان یک کسب وکار مستقل که زنجیره اي
کامل از تامین مواد اولیه تا تولید محصـول و ارائـه خـدمات را در بر می گیرد، می تواند در راستاي کاهش تاثیرپذیري کشور از اثرات

 
منفی تحریم ها، یاري دهنده اقتصاد کشور باشد. 

وي در خصوص صادرات محصولات هوپو و کسب درآمد ارزي از طریق اعطاي شعبه در کشورهاي خارجی توضیح داد: «یکی از برنامه
هاي آتی طرح هوپو، راه اندازي مراکز خدمات محصولات هوپو در دیگر کشورهاست که در پلن اول برون مرزي روي کشورهاي

 
همسایه کار می کنیم که موجب صادرات همزمان کالا و خدمات و ارزآوري براي کشور خواهد شد.» 

وي در پایان خاطر نشان کرد: «با توجه به اینکه در حال حاضر، پروتز موي مصرفی در کشور از کانال واردات رسمی و غیررسمی
تامین می شود، لذا بر اساس برآوردهاي انجام شده، سالانه حدود 30 میلیون دلار خروج ارز بابت تامین پروتز مصرفی براي جامعه
مشتریان این محصول، متشکل از بیش از 100 هزار نفر صورت می گیرد. با اجراي طرح هوپو و تولید داخلی محصول در کارخانه واقع

 
در منطقه آزاد انزلی، از این میزان خروج ارز جلوگیري خواهد شد و در عوض کانال صادرات این محصول فعال خواهد شد.» 
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استان سمنان پایین ترین نرخ تورم و بیکاري را در کشور دارد

منبع: داناشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/09/18

علیرضا شریفی نژاد گفت: استان سمنان در حال حاضر پایین ترین نرخ تورم سالانه و ماهانه و پایین ترین نرخ بیکاري را در
کشور دارد و تقریباً نسبت به سایر استان هاي همجوار از وضعیت باثبات تري برخوردار است.

علیرضا شریفی نژاد گفت: استان سمنان در حال حاضر
پایین ترین نرخ تورم سالانه و ماهانه و پایین ترین نرخ
بیکاري را در کشور دارد و تقریباً نسبت به سایر استان هاي

 
همجوار از وضعیت باثبات تري برخوردار است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از مرآت،
علیرضا شریفی نژاد معاون هماهنگی امور اقتصادي
استانداري سمنان امروز در نشست با رئیس و معاون
آموزشی جهاددانشگاهی استان سمنان گفت: باید تلاش
کنیم از منابع و ظرفیت هاي موجود در استان، نهایت
استفاده را ببریم، تا برآیند همه ي اینها، باید شاهد ثبات

 
اقتصادي در استان باشیم. 

وي گفت: بحث فرهنگ سازي و فعالیت هاي فرهنگی در این شرایط جنگ اقتصادي بسیار خاص است، همچنین فعالیت هاي
پژوهشی و آموزشی ویژه اي نیز باید در این شرایط انجام شود که در هر سه حوزه، می توانیم از ظرفیت و توانمندي جهاددانشگاهی

 
براي عبور از این شرایط بهره بگیریم. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري سمنان بیان کرد: جهاد دانشگاهی به عنوان یکی از نهادهایی که همیشه بازوي توانمند نظام
و دولت در شرایط حساس بوده است، با مجموعه اي از فعالیت هاي پژوهشی، آموزشی و فرهنگی در شرایط جنگ اقتصادي نقش

 
بسیار تأثیرگذاري داشته است. 

 
مشاغل خانگی بهترین توسعه اشتغال و اقتصاد مردم است 

حسن رهایی رئیس جهاددانشگاهی استان سمنان در این شست بیان داشت: مشاغل خانگی می تواند در سال جهش تولید بهترین

 
راهکار براي توسعه اشتغال و اقتصاد عموم مردم وجامعه باشد. 

وي همچنین با اشاره به طرح هاي مختلف در حوزه اقتصادي و اشتغال گفت: برگزاري دوره هاي آموزشی کارآفرینی، دوره هاي
آموزش تخصصی در حوزه اشتغال شامل تکنیسین دندانپزشک، دستیار داروخانه، کمک پرستاري و... و همچنین همکاري در اجراي
طرح هاي ملی توسعه مشاغل خانگی و مشاغل زنان سرپرست خانوار از جمله مهمترین فعالیت هاي جهاددانشگاهی در بخش اشتغال

 
بوده است. 



رهایی افزود: در طرح الگوي نوین توسعه مشاغل خانگی که به کارفرمایی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و توسط جهاددانشگاهی و
همکاري تمامی دستگاههاي اجرایی و کارآفرینان اجرامی شود، با انجام مطالعات ملی و بین المللی در خصوص مشاغل خانگی و آسیب

 
شناسی طرحهاي گذشته در این خصوص مدلی نوین طراحی شده است. 

وي ادامه داد: این طرح که در سه مرحله شناسایی ظرفیت ها و پتانسیل هاي اشتغال در حوزه مشاغل خانگی در استان، توانمندسازي

 
متقاضیان و اتصال به بازار طراحی شده است. 

انتهاي پیام/



طرح هاي ویژه بانک مهر ایران براي دانشجویان

منبع: اقتصاد کلانشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/09/18

اقتصاد کلان: بانک قرض الحسنه مهر ایران طرح هاي مختلفی را براي دانشجویان دانشگاه هاي مختلف در نظر گرفته که می
توانند با بهره مندي از آن بخشی از هزینه هاي دوران تحصیل خود را پوشش دهند.

اقتصاد کلان: بانک قرض الحسنه مهر ایران طرح هاي مختلفی را براي دانشجویان دانشگاه هاي مختلف در نظر گرفته که می

 
توانند با بهره مندي از آن بخشی از هزینه هاي دوران تحصیل خود را پوشش دهند. 

به گزارش روابط عمومی بانک مهر ایران، سال هاي دانشجویی دوران سرمایه گذاري بر روي خودشان است. این سرمایه گذاري در
سال هاي پس از تحصیل و ورود به بازار کار به واسطه تخصصی که در سال هاي دانشجویی به دست آمده، بازدهی خود را نشان می
دهد. دانشجویان معمولاً به طور تمام وقت مشغول به تحصیل هستند و در نتیجه، امکان داشتن شغل و درآمد را ندارند. به مناسبت
فرا رسیدن 16 آذر «روز دانشجو» خدمات و طرح هاي تسهیلاتی بانک مهر ایران در حوزه دانشجویی و آموزش عالی را بررسی کردیم،

 
در ادامه بخشی از آن را مطالعه می کنید. 

 
دانشجویان زیر چتر حمایت بانک مهر ایران 

مخارج دوران دانشجویی را معمولاً خانواده ها تأمین می کنند، اما بعضی از دانشجویان هستند که به مشاغل دانشجویی در دانشگاه ها

 
روي می آورند یا به کارهاي پاره وقت خارج از دانشگاه مشغول می شوند تا بتوانند از عهده مخارج خود برآیند. 

تحصیل در دانشگاه حتی براي دانشجویان دوره روزانه هم رایگان نیست. تهیه کتاب هاي درسی و هزینه هاي رفت وآمد، بخش مهمی
از فهرست هزینه هاي دوران دانشجویی است. هزینه هاي اقامت در خوابگاه، خوراك و همین طور تهیه بلیت براي رفت و برگشت به

 
خانه نیز به فهرست هزینه هاي دانشجویانی اضافه می شود که در دانشگاه هاي شهرهاي دیگر مشغول تحصیل هستند. 

دوره هاي شبانه، غیرانتفاعی، علمی -کاربردي، پیام نور و آزاد بر اساس رشته تحصیلی و نوع دانشگاه، هزینه بیشتري را به دانشجویان
و خانواده هایشان تحمیل می کنند. این هزینه ها گاهی آنقدر زیاد می شود که روي تصمیم آن ها براي ادامه تحصیل نیز، تأثیر می

 
گذارد. 

این در حالی است که درآمد بسیاري از دانشجویان و خانواده هایشان کفاف این هزینه ها را نمی دهد و راه حلی که بتواند با کمترین

 
تأثیر بر وضعیت تحصیلی و علمی دانشجویان، هزینه هاي آن ها را در این دوران پوشش دهد، به سختی پیدا می شود. 

 
کمک هزینه تحصیلی در دوران دانشجویی 

کمک هزینه هاي تحصیلی می توانند به عنوان یکی از راه حل هاي پیشنهادي مطرح شوند، اما منابع لازم و کافی براي تأمین این

 
کمک هزینه ها با توجه به جمعیت تقریباً چهار میلیونی دانشجویان کشور، چندان آسان نیست. 

البته، وزارت علوم سال هاست که با استفاده از منابع صندوق رفاه دانشجویی با اولویت بندي دانشجویان، کمک هزینه هاي تحصیلی را
در قالب وام هاي دانشجویی پرداخت می کند تا بخشی از این هزینه ها را پوشش دهد، اما منابع این صندوق تنها بخشی از جمعیت
دانشجویان کشور را تحت پوشش قرار می دهد و همه دانشجویان نمی توانند از این کمک ها در طول دوران تحصیل خود بهره مند
شوند. از طرف دیگر با توجه به اینکه افراد در دوران دانشجویی امکان اشتغال تمام وقت را ندارند، تسهیلات رایج بانکی به دلیل

 
کارمزدهاي بالا گزینه مناسبی براي آن ها نیستند. 



 
وام دانشجویی بانک مهر ایران 

تسهیلات مناسب براي دانشجویان، وام هاي کم هزینه و ارزان قیمت با دوره پرداخت طولانی مدت هستند و این همان ویژگی است
که وام هاي بانک قرض الحسنه مهر ایران از آن ها برخوردار است. این بانک، علاوه بر تفاهم نامه هایی که با صندوق رفاه دانشجویی

 
براي تأمین منابع وام هاي تسهیلاتی منعقد کرده، تفاهم نامه هاي مختلفی را با بسیاري از دانشگاه ها به امضا رسانده است. 

بانک مهر ایران در نخستین گام، نرخ کارمزد تسهیلات قرض الحسنه دانشجویی را از چهار درصد به سه درصد کاهش داده است. گام
بعدي این بانک براي بهره مندي دانشجویان از کمک هزینه هاي تحصیلی، امضاي تفاهم نامه با صندوق رفاه دانشجویان وزارت علوم،
صندوق رفاه دانشجویان وزارت بهداشت، صندوق رفاه دانشجویان دانشگاه آزاد، همکاري با دانشگاه پیام نور و دانشگاه علامه طباطبایی

 
است. 

 
بانک مهر ایران در خدمت رفاه دانشجویان 

در تفاهم نامه بانک قرض الحسنه مهر ایران با صندوق رفاه دانشجویی وزارت علوم، این بانک بخشی از منابع خود را براي اعطاي وام
شهریه به دانشجویان، در اختیار صندوق قرار می دهد. در طول مدت این همکاري چهار ساله، 320 میلیارد تومان از منابع بانک مهر
ایران، به پرداخت تسهیلات قرض الحسنه دانشجویی به دانشجویانی پرداخت خواهد شد که توسط صندوق رفاه دانشجویی وزارت علوم

 
معرفی شوند. 

کارمزد این تسهیلات، سه درصد و حداکثر در طول هشت مرحله در دوران تحصیل به دانشجویانی که صندوق رفاه دانشجویی به بانک

 
مهر ایران معرفی کند، پرداخت می شود. مبلغ این تسهیلات، متناسب با مقطع تحصیلی و تا سقف 20 میلیون تومان است. 

در این تفاهم نامه، با مشارکت بانک مهر ایران، توان تسهیلات دهی صندوق رفاه دانشجویی وزرات علوم، دو برابر شده و دانشجویان

 
بیشتري می توانند از تسهیلات ارزان قیمت قرض الحسنه در طول دوران تحصیل خود بهره مند شوند. 

 
حمایت از دانشجویان دوره هاي دستیاري پزشکی 

بانک مهر ایران همچنین تفاهم نامه اي با صندوق رفاه دانشجویان وزارت بهداشت دارد و در چارچوب آن به دانشجویان دوره هاي

 
دستیاري پزشکی و Phd تسهیلات پرداخت می کند. 

این تفاهم نامه براي پوشش 15 هزار نفر از دانشجویان دوره هاي دستیاري پزشکی و Phd برنامه ریزي شده و مبلغ آن براي هر فرد

 
بین 10 تا 15 میلیون تومان خواهد بود. کارمزد این تسهیلات 4 درصد و بازپرداخت آن 48 ماه به علاوه یک سال استراحت است. 

 
کمک هزینه تحصیلی بانک مهر ایران براي دانشجویان دانشگاه آزاد 

در تفاهم نامه میان بانک قرض الحسنه مهر ایران و دانشگاه آزاد، دانشجویان همه مقاطع تحصیلی در تمام واحدهاي این دانشگاه در
استان هاي مختلف کشور، امکان استفاده از تسهیلات قرض الحسنه دانشجویی را دارند. بر این اساس هر دانشجو می تواند تا سقف

 
20 میلیون تومان از تسهیلات قرض الحسنه بانک مهر ایران با کارمزد سه درصد و دوره بازپرداخت دو تا چهار ساله استفاده کند. 

 
تفاهم نامه بانک مهر ایران با دانشگاه پیام نور 

در تفاهم نامه بانک قرض الحسنه مهر ایران با دانشگاه پیام نور، دانشجویان با معرفی نامه از دانشگاه محل تحصیل خود می توانند به
یکی از شعب این بانک مراجعه کنند و در خواست وام دانشجویی بدهند. سقف وام دانشجویی بانک قرض الحسنه مهر ایران براي
دانشجویان دانشگاه پیام نور، حداکثر 20 میلیون تومان است. دیگر مزیت این تفاهم نامه براي دانشجویان دانشگاه پیام نور، دریافت

 
وامی است که تقریباً برابر با کل شهریه دوران تحصیلشان است. 

همچنین، تمامی دانشجویان دانشگاه پیام نور می توانند براي خرید تجهیزات آموزشی مورد نیاز خود ضمن مراجعه به شعب بانک مهر

 
ایران در سراسر کشور، کالاکارت دریافت کنند. 

این اقدامات بانک قرض الحسنه مهر ایران باعث می شود دانشجویان نگرانی هاي کمتري براي تأمین هزینه هاي دوره تحصیل خود



داشته باشند. با دریافت تسهیلات قرض الحسنه بانک مهر ایران، دانشجویان نیاز کمتري به کار در زمان تحصیل دارند و می توانند با
تمرکز روي تحصیل خود، نتایج بهتري بگیرند و این بر آموزش پذیري آن ها و سپس عملکردشان در شغل خود نیز اثرگذار است.



سخنگوي قوه قضائیه: حکم اعدام روح االله زم در دیوان عالی کشور تایید شد/ حکم مولاوردي

بدوي است

منبع: خوز 24شماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/09/18

سخنگوي قوه قضائیه در پاسخ به سوالی مبنی براینکه آیا
حکم اعدام روح االله زم تأیید شده است؟ گفت: دیوان عالی
کشور به این پرونده رسیدگی و حکم صادره از دادگاه

 
انقلاب به تأیید دیوان عالی کشور رسیده است. 

غلامحسین اسماعیلی در نشست خبري که امروز(سه
شنبه) 18 آذرماه بصورت مجازي برگزار شد، با گرامی
داشت یاد و خاطره  امام (ره) و شهدا گفت: شهادت
دانشمند و دفاعی کشورمان استاد دکتر محسن فخري زاده
موجی در جامعه ما ایجاد کرد که به همراه موج برخاسته از

شهادت شهید حاج قاسم سلیمانی بساط استکبار و امریکاي جهانخوار در منطقه و رژیم غاصب و تروریست اسراییل را در هم خواهد

 
پیچید و منطقه را از وجود آنها پاکسازي خواهد کرد. 

وي افزود: قوه قضاییه در دو عرصه داخلی و بین المللی پیگیري هاي لازم تا شناسایی و مجازات تمامی عوامل و دست اندرکاران این

 
جنایت تروریستی ادامه خواهد داد. کارگروهی با حسب دستور رییس قوه و با  مسئولیت دادستان کل تشکیل شده است. 

سخنگوي قوه قضاییه گفت: شهید  فخري زاده در زمان حیات خود، فخر المحققین با وجود گمنامی، امروز فخر شهداي علمی و هسته
اي کشور است. علاوه بر اقداماتی که متعاقب این حادثه از سوي ناحیه دبیر خانه شوراي عالی امنیت ملی و ستاد نیروهاي مسلح در

 
حال انجام است، قوه قضائیه هم اقداماتی را  در دو عرصه داخلی و بین المللی انجام می دهد. 

وي افزود:  در این باره هم در سازمان قضائی نیروهاي مسلح پرونده اي و هم در شعب ویژه امور بین الملل دادسراي عمومی و انقلاب

 
تهران پرونده تشکیل شده است  و علاوه بر آن مقرر شده از طریق مراجع قضائی بین المللی این جنایت تحت تعقیب قرار گیرد. 

سخنگوي قوه قضاییه با اشاره به 16 آذرماه روز دانشجو گفت: جنبش دانشجویی ما موتور محرك کشور و انقلاب در مسیر پیشرفت و

 
عدالت است. 

اسماعیلی با اشاره به شیوع کرونا ضمن تقدیر از کادر درمانی کشور گفت: از عموم مردم مصرانه تقاضا می کنم پروتکل هاي بهداشتی

 
اعم از زدن ماسک و فاصله گذاري اجتماعی و ... را رعایت کنند که راه علاج همکاري همگان است. 

سخنگوي قوه قضاییه افزود: مبارزه با مفاسد اقتصادي اولویت نخست دستگاه قضایی است. دادگاه هاي مبارزه با مفاسد اقتصادي

 
کماکان عهده دارند و دادرسی ها در حال انجام است. در جاي جاي ایران احکام خوبی صادر شده است. 



وي افزود: اخیرا در یکی از استان هاي شمال غرب کشور پرونده اي در خصوص کارمندان گمرك که رشوه هاي سنگین اخذ کرده
بودند رسیدگی و حکم قطعی در خصوص 10 نفر از متهمان گمرك صادر شد که 3 نفر از آنها را بیان می کنم. آقاي  محمدرضا
لطفی کارمند گمرك به جرم اخذ رشوه به 10 سال حبس و 74 ضربه شلاق و انفصال موقت از  خدمات دولتی و جزاي نقدي و انتشار
حکم در رسانه ملی محکوم شد.  اسماعیلی رحمانی کارمند دیگر گمرك شمال غرب به اتهام  اخذ رشوه به  10 سال حبس  و 74
ضربه شلاق و انفصال  موقت از خدمات دولتی و جزاي نقدي و انتشار حکم و آقاي فرزاد فروغ کارمند گمرك مربوطه به اتهام اخذ
رشوه به  10 سال حبس و 74 ضربه شلاق و انفصال از خدمات دولتی و پرداخت جزاي نقدي و انتشار حکم محکوم شدند.  در استان
فارس مدیر کل سابق ورزش و جوانان  به اتهام 28 فقره اخذ رشوه به مبلغی بالغ بر 17 میلیارد و 933 میلیون ریال محکوم به 10

 
سال حبس و جزاي نقدي و انفصال دایم و 74 ضربه شلاق محکوم شد. 

وي افزود: در پرونده بانک سرمایه غلامرضا حیدرابادي مدیرعامل سابق بانک سرمایه که از کشور خارج و با تدابیر خاص و انتظامی به
کشور برگشت قبلا محکومیت غیابی داشت و بعد از بازگشت واخواهی کرد و به موجب حکم قطعی به 12 سال حبس تعزیري و

 
محرومیت دایم از خدمات دولتی و جزاي نقدي و ضبط مال تحصیل شده از طریق نامشروع محکوم شد. 

 
سخنگوي قوه قضاییه در این نشست از تایید حکم روح االله زم در دیوان عالی کشور خبر داد. 

سخنگوي قوه قضائیه در پاسخ به سوالی در  خصوص آخرین وضعیت پرونده خصوصی سازي گفت: در این خصوص اقداماتمان در دو
بخش است. یک بخش رسیدگی به پرونده اتهامی مدیر سابق خصوصی سازي است. بخش دوم کار ما رسیدگی به تخلفات فرایند

 
واگذاري شرکت هاي واگذار شده بود. 

وي افزود: خصوصی سازي یک نیاز جدي در کشور است و حتماً قانون اجراي اصول 44 قانون اساسی باید منضبط و در چارچوب

 
رعایت شود. 

وي با بیان اینکه دولت تاجر خوبی نیست و باید تصدي گري را به بخش خصوصی بدهد و باید به توانمندسازي بخش خصوصی کمک
کند گفت: در این موضوع بررسی ها انجام و تخلفات احراز شده است. در چهار ماهه اخیر پرونده 6 شرکت مربوط به خصوصی سازي
رسیدگی و رأي هیأت داوري قطعیت پیدا کرده است. شرکت تولید نیروي برق شاهرود، شرکت آب و خاك پارس، شرکت مغان،
سیلوي سنقر، شرکت تراورس البرز و شرکت فولاد میبد از طریق فرایند هیأت داوري و حکم دادگاه ویژه به دولت بازگشت و مجموع
ارزش این شرکت ها به روز رسانی نشده است اما برآورد اولیه سازمان خصوصی قریب به 40 هزار میلیارد تومان در اثر فسخ واگذاري

 
این شرکت ها به دولت بازگشته است. 

اسماعیلی در رابطه با پرونده جنگل هیرکانی گفت: اختلافی بین اوقاف و منابع طبیعی است، رأیی صادر شده و اخیراً تقاضاي اعمال
ماده 477 شده است و این امر در حال بررسی است. هیأت کارشناسی تشکیل شده است. دیوان عالی کشور هم اخیراً به این موضوع

 
ورود کرده است. 

سخنگوي قوه قضائیه در خصوص دستورالعمل مقابله با ترك مدیران و موضوع سیل و آب گرفتگی و اینکه  قوه قضائیه چه وظایفی در
این رابطه دارد؟ گفت: بعد از آب گرفتگی و خسارت به زندگی مردم در خوزستان و سیلاب بوشهر، رئیس قوه قضائیه دستور جدي

 
صادر کرد و مأموریت به رئیس سازمان بازرسی کل کشور داد. 



اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره بیانیه اخیر معاونت حقوقی در رابطه با وکالت، گفت: در حوزه وکالت هیچ ادعایی جز اجراي قانون
نداریم و استقلال وکلا را به رسمیت می شناسیم و وظایف خودمان را که در قانون پیش بینی شده است، معتقدیم باید به نحو

 
شایسته انجام دهیم. 

وي در پاسخ به سوالی مبنی براینکه هفته گذشته اعلام شد که رئیس جمهور شکایت خود از برخی رسانه ها و خبرنگاران را پس
گرفته است، جزئیاتی در این رابطه وجود دارد، گفت: چنین نامه اي مبنی بر اعلام گذشت از خبرنگاران به دادسراي تهران و  دادسراي
فرهنگ و رسانه واصل نشده است. ظاهراً دوستان نیت داشتند و یا دارند این کار را انجام دهند و ما هم امیدواریم این نیت خیر جامه

 
عمل به خود بپوشاند. پیش تر اعلام کرده بودیم که شکایت از رسانه ها از سوي نهادهاي مختلف تقریباً 200 مورد است. 

 
وي ادامه داد: حضور میدانی و بررسی همه جانبه موضوع نشان از عزم قوه قضائیه در این رابطه دارد. 

اسماعیلی در پاسخ به سوالی مبنی براینکه که آیا حکم اعدام روح االله زم تأیید شده است؟ گفت: بله. در حدود بیش از یک ماه قبل،

 
دیوان عالی کشور به این پرونده رسیدگی کرده و حکم صادره از دادگاه انقلاب در این باره به تأیید دیوان عالی کشور رسیده است. 

وي در خصوص احضار کلانتري و حکم بدوي شهیندخت مولاوردي گفت: در ارتباط با فرد اول پرونده اي در دادسرا در حال رسیدگی
است و موضوعات مختلفی از جمله تالاب انزلی و برخی سخنان ایشان مطرح است که در حال رسیدگی است و توضیحات ایشان اخذ
شده است و باید صبر کنیم ببینم دادسرا چه تصمیمی می گیرد. درباره فرد دوم هم حکم صادره غیر قطعی است و از بیان جزئیات

 
اتهام و محکومیت معذورم. 

وي در پاسخ به سوالی درباره بحث نارضایتی مردمی پیرامون قوه قضاییه و فساد درونی آن گفت: برخی از گلایه ها را قبول داریم و
اطاله دارسی از این دست است که براي رفع آن هم نیازمند قانون هستیم و طرح اصلاح آن آماده شده و معتقدیم اصلاح قانون موثر
است و قبل از آن هم بر این باور هستیم که با کار جهادي می توانیم بخش قابل توجهی از مشکلات را برطرف کنیم؛ بخش زیادي از
پرونده ها رسیدگی شده اند و امروز اطاله دادرسی کاهش چشمگیري داشته است، گرچه هنوز به وضعیت مطلوب نرسیده ایم، اما

 
همکاران ما با دورکاري و حضوري مجدانه در حال کار هستند. 

سخنگوي قوه قضاییه ادامه داد: حتی یک مورد فساد را چه در درون قوه قضاییه و چه بیرون از  آن با جدیت دنبال می کنیم و
امیدواریم با تلاش هاي انجام شده نمونه اي را نبینیم، البته نمی توان تضمین داد که فساد نداشته باشیم، اما اصل ما پیشگیري از

 
فساد و برخورد با آن است. 

اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا سرنخ هاي جدیدي از عاملان ترور شهید فخري زاده به دست آمده و فردي هم دستگیر
شده است؟ گفت: برخی از اقدامات را ستاد کل نیروهاي مسلح و قوه قضاییه دنبال می کنند و در دادسرا پرونده هایی تشکیل شده،

 
اما به لحاظ وضعیت خاص پرونده در آینده جزئیات آن را اعلام می کنیم. 

اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره رسیدگی به پرونده متخلفان هفت تپه و اینکه  چه موانعی براي برگزاري دادگاه علنی وجود دارد؟ 
گفت: بخش قضایی آن انجام می شود و تمام تلاشمان این است که به اتهامات متهمان رسیدگی کنیم و همزمان براي جلوگیري از
کاهش تولید و سطح اشتغال اقدامات مؤثري داشته باشیم. دادگاه هم با همین رویکرد که رسیدگی به اتهام موجب اخلال در فعالیت
تولیدي نشود کار خود را ادامه می دهد و بخشی هم متوجه سازمان خصوصی سازي است. خبري که داریم این است که رئیس وقت

 
فردي که اخیراً جا به جا شد نامه اي به هیأت داوري ارسال کرده و پرونده هفت تپه نیز به هیأت داوري ارجاع شده است. 



سخنگوي دستگاه قضا در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده گروه عظام و اینکه با توجه به تغییر عنوان اتهامی براي متهم
ردیف اول این پرونده عباس ایروانی پرونده او در چه مرحله اي قرار دارد گفت: این پرونده هم مانند پرونده هفت تپه است، با این
تفاوت که در مورد آن رسیدگی قضائی انجام شده است. بخشی مربوط به مجازات است که برابر به تصمیم دادگاه انجام می شود. در
این پرونده هم به موضوع تولید و اشتغال توجه داریم و هم  به بازگشت تسهیلات نظام بانکی و مطالبات معوق توجه داریم. قرار ما بر
این است که همه این امور انجام شود و هیچکدام از اقدامات خنثی کننده اقدامات نباشد و ان شاءاالله نتایج آن به زودي اعلام می

 
شود. 

اسماعیلی درباره  جلوگیري از ورود خبرنگاران به جلسات دادگاه هاي اخیر  و انتشار گزینشی اخبار دادگاه گفت: دادگاه ها علنی
است، احکام قطعی دادگاه هاي رسیدگی به جرایم اقتصادي شفاف اعلام می شود، اما علنی بودن به معناي انتشار تمام جزئیات پرونده
نیست؛ قرار ما بر این است که تمامی رسیدگی دادگاه در چارچوب قانون باشد، علاوه بر آن ما در عموم جلسات مکلف به رعایت
مصوبات ستاد مبارزه با کرونا هستیم و در هیچ جلسه اي نباید بیش از 15 نفر باشند و با احتساب متهمان، وکلاي آن ها، شکات و ...
وجود دارند و باید محدودیت ها را در نظر بگیریم و هیچ بایکوتی وجود ندارد، ما در پرونده طبري آنقدر حرف زدیم که برخی گفتند
دیگر بس است ، اما هر جا بتوان دادگاه را منتشر کرد، ما این کار را می کنیم و به دلیل اهمیت اعلام نتیجه دادرسی، هر رأي قطعی

 
را که مشمول قانون باشد، هر رسانه اي می تواند منتشر کند. 

وي در پاسخ به سوالی درباره مشکلات تولید کنندگان بورس گفت: در این حوزه ما ورود پیدا کردیم و اقدامات خوبی را به ویژه در
زمینه ترخیص مواد اولیه کارخانه ها و کالاهاي اساسی که در گمرك ها دپو شده بودند، انجام دادیم و با ورود قوه قضاییه اقدامات
انجام شد، بخش دیگري از ماموریت ما مبارزه جدي با قاچاق است که در زمینه ورود کالاي مورد نیاز و قاچاق کالاي غیر نیاز با

 
جدیت انجام می شود. 

سخنگوي دستگاه قضا درباره برخی گرانی ها علیرغم تولید محصول در داخل کشور، گفت: ما در این خصوص به ویژه در بحث
ترخیص مواداولیه کارخانجات و کالاهاي اساسی که در گمرکات کشور دپو شده بود و به دلیل توقف کشتی ها دولت مجبور به
پرداخت خسارت سنگین بود، اقدامات خوبی را صورت دادیم. بخش دیگر ماموریت ما مبارزه جدي با قاچاق است، چه ورود کالاهاي

 
غیرمجاز و چه خروج کالاهاي مورد نیاز. 

وي افزود:  دربخشی از مبارزه با قاچاق که برعهده قوه قضائیه با جدیت برخورد می کنیم. به عنوان نمونه یک مورد مشخص را بیان
کنم که با پیگیري همکاران ما و با تلاش سربازان گمنام حضرت ولی عصر(عج) در سازمان اطلاعات سپاه، در حوزه قاچاق کالاي مورد
نیاز از داخل به خارج چهار شبکه قاچاق عمده در بوئین زهرا، ساوه، ري و گرمسار که مرکز اصلی فعالیت هاي آن ها بود اما در استان
هاي مختلفی از کشور ایادي داشتند و مبادرت به قاچاق سوخت می کردند، شناسایی شده و تحت تعقیب قرار گرفتند. پرونده آن ها
اکنون در مراجع قضایی درحال رسیدگی است. پس اراده قوه قضاییه؛ یک بخش ترخیص مواد اولیه موردنیاز تولید و بخش دیگر

 
مبارزه جدي با قاچاق است. 

منبع ایسنا



شهر 35 هزار نفري با میزان اشتغال 500 هزار نفري!

منبع: تبریز منشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/09/18

تابلوفرش هاي دستباف سردرود به عنوان هنر- صنعت خانگی مردم این شهر سه هزار ساله اغلب در قالب پرتره، نقش هاي
هنري، نقاشی، منظره و آیات قرآن هستند که در واقع با ابتکار و به روز شدن هنرمندان قالیباف، این صنایع بومی نیز با

شرایط زندگی روز و سلایق خریداران انطباق پیدا کرده است. ارز آوري صادرات (...)



برگزاري کنفرانس ملی تازه هاي علوم ورزشی و سلامت

منبع: تسنیمشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/09/18

کنفرانس ملی تازه هاي علوم ورزشی و سلامت طی دو روز و با 17 عنوان سخنرانی و برگزاري 10 کارگاه آموزشی ارائه می
شود.

کنفرانس ملی تازه هاي علوم ورزشی و سلامت طی دو روز
و با 17 عنوان سخنرانی و برگزاري 10 کارگاه آموزشی ارائه

 
می شود. - اخبار ورزشی - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم و به نقل از روابط عمومی
پژوهشگاه علوم ورزشی، براساس اعلام دبیرخانه علمی
کنفرانس ملی تازه هاي علوم ورزشی و سلامت که در تاریخ
19 و 20 آذرماه 99 با هدف رشد و توسعه دانش تربیت
بدنی و علوم ورزشی، توسط دانشگاه ایلام و با همکاري

 
اداره کل ورزش و جوانان این استان 

 
به صورت مجازي برگزار خواهد شد، 17 عنوان سخنرانی و 10 کارگاه آموزشی ارائه خواهد شد. 

 
بر اساس این گزارش، سخنرانی هاي کلیدي این کنفرانس به شرح زیر است: 

- عبدالحمید احمدي، معاون فرهنگی و توسعه ورزش همگانی وزارت ورزش و جوانان در زمینه نقس رسانه در ترویج فرهنگ ورزش

 
همگانی 

 
- محمد حسین علیزاده، مدیر کل تربیت بدنی وزارت علوم پیرامون با موضوع ورزش بدون آسیب 

 
- لاله حاکمی،نایب رئیس فدراسیون پزشکی ورزشی در زمینه نقش ورزش در سلامت و بیماري 

همچنین در این کنفرانس کارگاه آموزشی «کاربرد روش هاي توانبخشی در ریکاوري ورزشکاران پس از مسابقات و تمرینات ورزشی»
توسط فریبرز هوانلو،کارگاه «تمرین تناوبی و عملکرد ورزشی ورزشکاران» توسط سجاد احمدي زاد و کارگاه «کاربرد بیومکانیک در

 
ارتقاي دانش مربیان و سلامت ورزشکاران توسط مهرداد عنبریان ارائه خواهد شد. 

علاوه بر سخنرانی ها و کارگاه هاي ذکر شده فدراسیون هاي کشتی، کبدي، ورزش هاي همگانی، جانبازان و معلولین، جودو، هاکی
وفدراسیون پزشکی ورزشی در پنل هاي اختصاصی تازه ترین یافته هاي علوم ورزشی را در قالب سخنرانی و برگزاري کارگاه هاي

 
آموزشی به شرح زیر به شرکت کنندگان این کنفرانس ارائه خواهند داد. 

 
پنل اختصاصی فدراسیون کشتی: 

 
علیرضا دبیر(رئیس فدراسیون)، عنوان سخنرانی: کشتی و چالش اقبال عمومی 



 
کامبیز مرادي (سرپرست انستیتو بین المللی فدراسیون کشتی)، عنوان سخنرانی: رویکردهاي نوین انستیتو بین المللی کشتی 

 
مهدي روستایی (رئیس کمیته تغذیه و حامد ظرافتی دبیر کمیته تغذیه فدراسیون کشتی) 

 
کارگاه آموزشی : روش هاي نوین تغذیه و کنترل وزن در کشتی گیران 

 
پنل اختصاصی فدراسیون کبدي: 

 
عباس خواجه اورسجی ( رئیس فدراسیون) 

 
عنوان سخنرانی : بررسی عوامل موثر در ارتقاي سطح کمی و کیفی ورزش کبدي در کشور 

 
حسن قره خانی: عنوان سخنرانی: شناسایی چالش هاي پیش روي توسعه کبدي ایران 

 
زهره قیصرزاده: کارگاه آموزشی معرفی آسیب هاي رایج ورزشکاران در رشته کبدي 

 
پنل اختصاصی فدراسیون ورزش هاي همگانی: 

 
افشین مولایی (رئیس فدراسیون) عنوان سخنرانی : رویکرد سلامت محور فدراسیون همگانی 

 
رضا شجیع ( نایب رئیس فدراسیون) عنوان سخنرانی: رویکرد نوین در مدیریت ورزش همگانی 

 
حبیب هنري ( عضو هیئت رئیسه فدراسیون )عنوان کارگاه : کارآفرینی و نوآوریهاي ورزش همگانی 

 
پنل اختصاصی فدراسیون جانبازان و معلولین: 

محمد شروین اسبقیان (رئیس فدراسیون) عنوان سخنرانی نقش دستگاه هاي مختلف در ترویج فرهنگ حضور، توانمندي و افتخار

 
آفرینی جانبازان و معلولین از طریق ورزش 

 
رسول ضابطیان: (رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان ملارد) عنوان سخنرانی : تحلیل SWOT فدراسیون جانبازان و معلولین 

 
 CP محمد کریمی زاده: کارگاه آموزشی: اصول برنامه ریزي تمرین براي افراد

 
پنل اختصاصی فدراسیون جودو: 

 
آرش میراسماعیلی ( رئیس فدراسیون) عنوان سخنرانی: رویکردهاي فدراسیون جودو 

وحید زارع نژاد: ( مشاور و مسئول کمیته آموزش و پژوهش و تحقیقات فدراسیون) عنوان سخنرانی : طراحی و اولویت بندي استراتژي

 
توسعه ورزش جودو در ایران 

محمدرضا محمودخانی( مسئول کمیته استعداد یابی فدراسیون) عنوان کارگاه: تمرینات فانکشنال اختصاصی جودو با رویکرد

 
پیشگیري آسیب و ارتقاء عملکرد 

 
پنل اختصاصی فدراسیون هاکی: 

 
احسان اسدي ( رئیس کمیته پزشکی فدراسیون) عنوان سخنرانی: تاثیرات روانی کرونا در ورزشکاران 

 
علی بختیاري ( رئیس کمیته استعداد یابی) عنوان سخنرانی: استعدادیابی در هاکی 

 
رضا بهدري ( رئیس کمیته آموزش) عنوان کارگاه: تمرینات مقاومتی در هاکی 

 
پنل اختصاصی فدراسیون پزشکی ورزشی: 

 
محمد اسد مسجدي ( سرپرست فدراسیون ) عنوان سخنرانی: مقابله با کرونا در ورزش 

 
فرزاد شارکی ( قائم مقام دبیر کل ستاد ملی مبارزه با دوپینگ) موضوع سخنرانی: مقابله با دوپینگ در ورزش حرفه اي 

 
کیمیا معینی افشار( مسئول واحد تغذیه فدراسیون) عنوان کارگاه : کنترل وزن 



تخصیص تسهیلات حمایتی به مشاغل ورزشی آسیب دیده در دوران کرونا



مقام اولی تیم علمی دانشگاه امام صادق(ع) در اولین دوره استارت آپ

کارآفرینی اجتماعی

منبع: تسنیمشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/09/18

تیم علمی دانشگاه امام صادق(ع) در اولین دوره استارت آپ کارآفرینی اجتماعی به مقام اول دست یافت.

تیم علمی دانشگاه امام صادق(ع) در اولین دوره استارت
آپ کارآفرینی اجتماعی به مقام اول دست یافت. - اخبار

 
اجتماعی - 

به گزارش باشگاه خبرنگاران پویا، تیم نوکا، نماینده دانشگاه
امام صادق(ع) پردیس خواهران و انجمن علمی فقه و
حقوق خانواده ایران، در اولین دوره استارت آپ کارآفرینی
اجتماعی؛ طرح ملی کنترل و کاهش آسیب هاي اجتماعی

 
به مقام اول رسیده است. 

این دوره استارت آپ به همت دانشگاه علامه طباطبایی و همکاري وزارت علوم، تحقیقات و فن آوري و وزارت کشور با محوریت ایده

 
اشتغال نوجوانان در حال بازپروري در کانون هاي اصلاح و تربیت برگزار شده است. 

اعضاي تیم را خانم ها فاطمه محمدقلی ها، نفیسه سادات جعفري، زینب روحانی شهرکی، سیده مائده تقوي، مطهره طالبی سیاه
سران، محدثه نقی زاده خواجگینی، الهام پولادي، الهه طاهربخت و سحر حسینیان سرشت تشکیل می دهند. استاد راهنماي تیم خانم

 
دکتر صدیقه مهدوي کنی عضو هیئت علمی دانشگاه امام صادق(ع) پردیس خواهران بوده است. 

در این دوره از رقابت ها، تیم هایی از دانشگاه هاي علامه طباطبایی، علم و هنر یزد و تهران شرکت کرده اند.



بودجه پارك علم و فناري البرز باید بیشتر شود

منبع: ایسناشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/09/18

قائم مقام معاون پژوهش و فناوري در امور فناوري و مدیرکل دفتر برنامه ریزي امور فناوري وزات علوم، تحقیقات و فناوري
گفت: بودجه پارك علم و فناوري البرز کم است و باید اصلاح و به رقم قابل قبول ارتقاء یابد.

نشست خبري هفته پژوهش و فناوري و فن بازار ملی ایران
با حضور غلامحسین رحیمی شعرباف معاون پژوهش و
فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري، مهدي کشمیري
قائم مقام معاون پژوهش و فناوري در امور فناوري و
مدیرکل دفتر برنامه ریزي امور فناوري وزات "عتف" ،
نیسی مدیر کل دفتر حمایت و پشتیبانی امور پژوهشی و
فناوري و مدیران مرتبط با پژوهش و فناوري در وزارت

 
"عتف"برگزار شد. 

به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی پارك علم و فناوري البرز، مهدي کشمیري در این نشست گفت: بودجه پارك علم و فناوري

 
البرز کم است و بودجه این پارك مهم باید اصلاح و به رقم قابل قبول ارتقاء یابد. 

کشمیري در این نشست خبري در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه بودجه پارك ها و مراکز رشد علم و فناوري به عنوان مراکز موثر در
اشتغال دانش آموختگان و توسعه شرکت هاي دانش بنیان براي سال آینده چقدر رشد دارد، گفت: رشد بودجه پارك ها و مراکز رشد
علم و فناوري به عنوان زیرساخت هاي مهم در توسعه اقتصاد دانش بنیان رشد مناسبی نیست و در حدود 32 درصد است که از

 
متوسط رشد بودجه هاي کشور پایین تر است. 

کشمیري با اشاره به اینکه بودجه پارك مهمی مثل پارك علم و فناوري البرز باید افزایش یابد خاطرنشان کرد: هنوز سازمان برنامه و
بودجه همچنان براساس هاي شاخص قبلی و گذشته خود بودجه پارك هاي علم و فناوري را اختصاص می دهد و باید شاخص هاي

 
جدید در این زمینه جایگزین شود و بودجه پارك علم و فناوري البرز به رقم قابل قبول که شایسته آن است افزایش یابد. 

وي با اشاره به اینکه نهادهاي تصمیم گیر در امر بودجه باید براي اختصاص بودجه تصمیم گیري نمایند، گفت: سازمان برنامه و بودجه
و مجلس شوراي اسلامی نقش مهم و تعیین کننده در اختصاص بودجه به پارك هاي علم و فناوري در کشور دارند و می توانند بودجه

 
پارك علم و فناوري البرز را متناسب با شاخص هاي فعلی و براساس توانمندي ها و ظرفت هاي این پارك افزایش دهند. 

انتهاي پیام



شرایط تجاري امارات براي دومین ماه متوالی بدتر شد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/09/18

فصل اقتصاد - با کاهش تقاضا در پی بحران مالی کرونا، شرایط تجاري در امارات متحده عربی براي دومین ماه متوالی در ماه
نوامبر رو به وخامت گذاشت.

فصل اقتصاد - با کاهش تقاضا در پی بحران مالی کرونا،
شرایط تجاري در امارات متحده عربی براي دومین ماه

 
متوالی در ماه نوامبر رو به وخامت گذاشت. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از بلومبرگ، با کاهش تقاضا
در پی بحران مالی کرونا، شرایط تجاري در امارات متحده
عربی براي دومین ماه متوالی در ماه نوامبر رو به وخامت

 
گذاشت. 

به گفته موسسه آي اچ اس مارکت، فعالیت بخش خصوصی غیرنفتی در این کشور حاشیه خلیج فارس طی ماه گذشته میلادي بدتر

 
شد و علت این امر کاهش تولید براي اولین بار از ماه مه، شرایط ضعیف بازار و کاهش تعداد مشتري بود. 

شاخص مدیران خرید این کشور از ماه اکتبر 49.5 واحد و بدون تغییر باقی مانده بود. مرز 50 واحد رکود فعالیت اقتصادي را از رشد

 
آن جدا می کند. 

به گفته دیوید اوون، اقتصاددان این موسسه، آخرین داده ها حاکی از کاهش مجدد تولید در سراسر اقتصاد غیرنفتی در امارات متحده

 
عربی در ماه نوامبر است. 

وي افزود: این بخش همچنان از کاهش شدید تقاضا رنج می برد که علی رغم بهبودي نسبی در تابستان، هنوز هم نسبت به قبل از

 
شیوع بیماري همه گیر کووید_19 بسیار پایین تر است. 

نرخ اشتغال در امارات متحده نیز طی ماه گذشته با کمترین سرعت از ماه فوریه کاهش یافت چرا که برخی از شرکت ها کارکنان قبلی

 
خود را مجدد فراخواندند. 

این در حالی است که با پیش بینی کاهش تولید امارات براي اولین بار در هشت و نیم سال اخیر، اعتماد کسب و کارها به آینده خود

 
و رشد تجارت بدتر شده است. 

انتهاي پیام/



افتتاح اولین مرکز مشاوره خدمات کارآفرینی در زمینه کشاورزي، باغداري و

دامپروري در استان یزد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/09/18

خبرگزاري آریا - مراکز مشاوره کارآفرینی این امکان را
براي سرمایه گذار به وجود می آورند که در چه زمینه اي
سرمایه گذاري کنند و چگونه هزینه هاي خود را کاهش

 
دهند و سریعتر به نتایج مطلوب دست پیدا کنند. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان یزد، عماد تشکري در افتتاح اولین مرکز
مشاوره خدمات کارآفرینی که در زمینه کشاورزي، باغداري
و دامپروري به فعالیت می پردازد گفت: در کشور مبحث
سرمایه گذاري و کارآفرینی خلط شده است و برخی که

 
سرمایه گذار هستند خود را بی نیاز از مشاوره تخصصی در حوزه کاري که می خواهند شروع کنند می دانند. 

وي با بیان اینکه بخش مشاوره می تواند سرمایه گذار را راهنمایی کند تا اشتباهات دیگران را انجام ندهد تصریح کرد: مراکز مشاوره
کارآفرینی این امکان را براي سرمایه گذار به وجود می آورند که در چه زمینه اي سرمایه گذاري کنند و چگونه هزینه هاي خود را

 
کاهش دهند و سریعتر به نتایج مطلوب دست پیدا کنند. 

تشکري تاکید کرد: مراکز ارائه خدمات مشاوره کسب وکار، نقش مهمی در اکوسیستم کارآفرینی هر کشور دارند. از سال 1390 وزارت

 
تعاون، کار ورفاه اجتماعی دستورالعمل اجرایی مراکز مشاوره خدمات کارآفرینی را تصویب کرد. 

وي ادامه داد: براساس مفاد دستورالعمل مذکور با تصویب هیات فنی مراکز، مجوز تاسیس مرکز توسط این اداره کل صادر و نظارت

 
دقیق بر عملکرد آنان اعمال می شود. 

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی یزد با بیان اینکه تاکنون تعداد 13 مرکز مشاوره فعال در زیرگروه هاي تخصصی 14 گانه بخش
هاي مختلف صنعت، کشاورزي و خدمات مجوز دریافت نموده اند خاطرنشان کرد: از این تعداد 6 مرکز در زیرگروه تخصصی توسعه
تجارت و فروش و صادرات، دو مرکز در زیرگروه تخصصی توسعه منابع انسانی و مدیریت مالی و 5 مرکز باقیمانده در سایر زیرگروه ها

 
از قبیل صنایع کانی هاي فلزي و غیر فلزي، فناوري اطلاعات، گردشگري و نساجی در حال فعالیت هستند. 

وي ادامه داد: از ابتداي سال جاري تاکنون دو جلسه هیات فنی مراکز مشاوره کارافرینی در ماه هاي تیر و مرداد در استان تشکیل
شده و سه درخواست جدید جهت راه اندازي مرکز مشاوره مطرح شده است. درخواست شرکت پگاه پایدار پارس مردادماه مطرح و با
صدور مجوز فعالیت اولین مرکز مشاوره خدمات کارآفرینی شهرستان یزد در زیرگروه تخصصی کشاورزي، باغداري و دامپروري پس از

 
سیر مراحل قانونی و تکمیل پرونده موافقت شد. 

تشکري در پایان اظهار امیدواري کرد این مجوز سبب خیر و برکت براي فعالین کسب کار استان در بخش کشاورزي باشد و مدیران
آن بتواند به کلیه اهداف تشکیل مرکز از قبیل ارائه مشاوره هاي تخصصی مبتنی بر دانش کاربردي و نوآوري به صاحبان ایده و کسب
وکار، کارآفرینان، تعاون گران، ایجاد بستر لازم براي هدایت کسب و کارهاي نوپا (استارت آپ ها) در راه اندازي کسب و کارهاي

نوآورانه و... دست یابند.



ضرورت ورود بخش خصوصی به سرمایه گذاري در صنایع دانش بنیان

منبع: موجشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/09/18

 
 

 
استاندار اصفهان بر ضرورت ورود بخش خصوصی به سرمایه گذاري در صنایع دانش بنیان تاکید کرد. 

به گزارش خبرگزاري موج اصفهان، عباس رضایی در نود و پنجمین جلسه شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی استان استاندار
اصفهان با تاکید بر ضرورت ورود بخش خصوصی به سرمایه گذاري در صنایع دانش بنیان گفت: سرمایه گذاري بخش خصوصی در این

 
حوزه می تواند سرآغاز اتفاقاتی مبارك در اصفهان باشد. 

در ادامه مسعود گلشیرازي ، رئیس اتاق بازرگانی اصفهان سرمایه گذاري در صنایع دانش بنیان را بسیار قابل تامل دانست و

 
خواستارهمراهی دستگاه هاي حاکمیتی با بخش خصوصی براي ورود به این حوزه شد. 

 
رئیس شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان به ارایه گزارشی در خصوص پانزدهمین جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی پرداخت. 

جعفر قیصري این جشنواره را یکی از قدیمی ترین و بزرگ ترین رویداد کارآفرینی کشور دانست و افزود: ترویج و توسعه فرهنگ
خلاقیت و نوآوري وکسب و کارهاي دانش بنیان از اهداف اولیه این جشنواره بود ولی با توجه به شناخته شدن موضوع علم و فناوري
در کشور ووجود 44 پارك علم و فناوري، در سال جاري جشنواره بر برقراري تعامل شرکت هاي دانش بنیان با سرمایه گذاران، جذب

 
سرمایه و تقویت این شرکت ها از لحاظ توسعه بازار، متمرکز شد. 



 
 

وي معرفی شرکت هاي استارتاپی و مجموعه هاي داراي فناوري قابل ارزش را تمرکز اصلی بخش غیرمسابقه اي این جشنواره بیان و

 
تاکید کرد: طی نشست ها و نمایشگاه هاي مجازي، ساز و کارمذاکره صاحبین این کسب و کارهاي نوپا با سرمایه گذاران فراهم شد. 

این مقام مسئول افزود: از 501 طرح ارایه شده به بخش مسابقه اي جشنواره، 97 طرح انتخاب و 48 طرح نیز به مرحله فینال راه

 
یافتند. که 16 طرح نهایی به عنوان برگزیده انتخاب شدند. 

رئیس شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان زمینه هاي تخصصی ارایه شده در مذاکرات دوجانبه استارتاپ ها و سرمایه گذاران را شامل
حوزه هاي کشاورزي،فناوري زیستی و صنایع غذایی، دارو و فراورده هاي پیشرفته حوزه تشخیص و درمان، ماشین آلات و تجهیزات

 
پیشرفته و وسایل ملزومات و تجهیزات پزشکی بیان کرد. 

وي تصریح کرد: تاکنون 7سرمایه گذاراز استان هاي تهران و خراسان در 12 طرح سرمایه گذاري نموده اند و مشارکت استان اصفهان

 
در این حوزه بسیار ضروري است. 

قیصري برضرورت سرمایه گذاري بخش خصوصی در صندوق هاي ریسک پذیرو پژوهش و فناوري اصفهان تاکید کرد و گفت: این
سرمایه گذاریها منجر به رشد شرکت هاي نوپا و اشتغالزایی خواهد شد.



ایجاد بیش از 30 هزار فرصت شغلی در صنعت آرایشی

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/09/18

تولیدکننده و فعال در حوزه ي خدمات آرایشی و بهداشتی، با اعلام آغاز به کار مجتمع خدماتی، صنعتی و کارآفرینی گروه
شانا کاسپین با برند «هوپو»، اثرات اقتصادي، اجتماعی و روان شناختی این طرح را در کشور تشریح کرد.

 در گفتگو با مدیرعامل برند زنجیره اي «هوپو» مطرح شد:
ایجاد بیش از 30 هزار فرصت شغلی در صنعت آرایشی اقتصاد ایران: تولیدکننده و فعال در حوزه ي خدمات آرایشی و بهداشتی، با
اعلام آغاز به کار مجتمع خدماتی، صنعتی و کارآفرینی گروه شانا کاسپین با برند «هوپو»، اثرات اقتصادي، اجتماعی و روان شناختی

 
این طرح را در کشور تشریح کرد. 

به گزارش خبرگزاري اقتصاد ایران،شهریار شهیر برزگر با تشریح طرح تولیدي و فرنچایز هوپو، این مجموعه را چنین توصیف کرد:
«هوپو» یک طرح کارآفرینی نوآورانه و یک کسب وکار فرانچایز دانش محور ایرانی است. در واقع زنجیره اي کامل از تامین مواد اولیه
تا تولید محصـول و ارائـه خـدمات به مصرف کننده را صفرتا صد در یک چرخه ي تولیدي-خدماتی گرد هم آوردیم. این مجموعه که
طرحی خدماتی محسوب می شود، بیش از 4 سال در زمینه طراحی، برنامه ریزي و استانداردسازي آن، مهندسی و کارشناسی دقیقی
انجام شده تا آنجا که چندین مجلد کتاب نیز امروز از دستاوردهاي آن است که این کتب استانداردها و دستورالعمل هاي تخصصی را
تشریح و ساده سازي می کند. ما سال ها روي مدل هاي معروف دنیا که مدل بیزینسی فرانچایز را دنبال می کردند مطالعه کردیم و با

 
سازوکاري متفاوت و خلاقانه آغاز به کار کردیم. 

 
 

مدیرعامل هوپو ادامه داد:  این مجموعه در مرحله ي توسعه براي بیش از  30 هزار نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم اشتغال زایی

 
کرده و همچنین، 500 نفر دیگر هم به زودي در یکصد مرکز وابسته، استخدام خواهند شد. 

این فعال کارآفرینی افزود: «خدمات مراکز هوپو بسیار متنوع بوده و تمام خدمات حوزه زیبایی را شامل می شود، از جمله خدمات



ترمیمی و مراقبت مو با پروتز، جوان سازي پوست، لاغري، تناسب اندام و گریم داماد که در واقع با رصد بازار مصرف و تحقیق روي
جامعه ي هدف به میزان قابل توجهی کشور ما در این حوزه به بازار مصرف شرکت هاي خارجی تبدیل شده بود و این مهم خروج ارز
از کشور را افزایش می داد. پس می توان گفت با راه اندازي ه چنین مجموعه اي نقش به سزایی در راستاي اقتصاد مقاومتی برداشته

 
ایم.» 

شهریار شهیر برزگر گفت:  «برآورد ما در شرایط ایده آل این است که از بین 180 هزار آرایشگاهی که در سراسر کشور ایران وجود
دارد، با در نظر گرفتن تنها 11 هزار مرکز و با ایجاد اشتغال براي حداقل 2 نفر در هر مرکز از طریق این طرح کسب و کار می توان

 
براي 22 هزار نفر اشتغال ایجاد کرد.» 

وي همچنین با اشاره به تلاش هاي خود و مجموعه ي اتاق فکر «هوپو»، جهت فرصت آفرینی و اشتغال زایی، خاطرنشان کرد:  بدون
استفاده از منابع بانکی و دیگر منابع و مشوق هاي دولتی به کمک مطالعات امکان سنجی انجام شده، با جذب تنها 7 درصد از حجم
بازار بدون آسیب رساندن به مسائل زیست محیطی ایجاد اشتغال خواهیم کرد که این میزان اشتغال مستقیم و غیرمستقیم، براي 100
هزار نفر از خانواده هاي این افراد درآمد پایدار خواهد داشت، در شرایطی که به همه ي این موارد باید ارائه خدمات مفید و موثر به
دریافت کنندگان آن و رضایتمندي و سلامت جسمی و روحی افراد جامعه را اضافه کرد. در نهایت منافع و عوائد ناشی از تولیدات و

 
خدمات این مجموعه مانع از خروج میلیون ها دلار ارز از کشور خواهد شد. 

وي همچنین اضافه کرد: پیاده سازي نهایی طرح و تحقق درآمدهاي سالانه، تنها بیش از 700 میلیارد تومان مالیات به صورت سالیانه
از سوي این مجتمع و متعلقات به دولت پرداخت خواهد شد که این در الگوي یک شرکت خدماتی در صنعت منحصر بفرد است. از
طرفی تاثیر مستقیم استفاده از محصول هوپو ایجاد اعتماد به نفس و شادابی  خواهد شد، لذا اجراي طرح از بعُد روان شناختی نیز
براي جامعه، منافعی به همراه خواهد داشت. بنابراین، در شرایط تحریم هاي بین المللی به عنوان یک کسب وکار مستقل که زنجیره
اي کامل از تامین مواد اولیه تا تولید محصـول و ارائـه خـدمات را در بر می گیرد، می تواند در راستاي کاهش تاثیرپذیري کشور از

 
اثرات منفی تحریم ها، یاري دهنده اقتصاد کشور باشد. 

وي در خصوص صادرات محصولات هوپو و کسب درآمد ارزي از طریق اعطاي شعبه در کشورهاي خارجی توضیح داد: «یکی از برنامه
هاي آتی طرح هوپو، راه اندازي مراکز خدمات محصولات هوپو در دیگر کشورهاست که در پلن اول برون مرزي روي کشورهاي

 
همسایه کار می کنیم که موجب صادرات همزمان کالا و خدمات و ارزآوري براي کشور خواهد شد.» 

وي در پایان خاطر نشان کرد: «با توجه به اینکه در حال حاضر، پروتز موي مصرفی در کشور از کانال واردات رسمی و غیررسمی
تامین می شود، لذا بر اساس برآوردهاي انجام شده، سالانه حدود 30 میلیون دلار خروج ارز بابت تامین پروتز مصرفی براي جامعه
مشتریان این محصول، متشکل از بیش از 100 هزار نفر صورت می گیرد. با اجراي طرح هوپو و تولید داخلی محصول در کارخانه واقع

در منطقه آزاد انزلی، از این میزان خروج ارز جلوگیري خواهد شد و در عوض کانال صادرات این محصول فعال خواهد شد.»



جزئیات تسهیلات تا سقف 5 میلیارد ریال اعلام شد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/09/18

 
جزئیات تسهیلات تا سقف 5 میلیارد ریال اعلام شد 

آخرین خبر/موسسه اعتباري ملل براي متقاضیان درخواست سرمایه
گذاري، تا سقف 5 میلیارد ریال تسهیلات با نرخ سود 4 تا 18 درصد
پرداخت می کند. به گزارش آخرین خبر، موسسه اعتباري ملل این
تسهیلات را در قالب طرح از ایده تا عمل پرداخت خواهد نمود. بر
اساس این طرح، کلیه جوانان، دانشجویان، فارغ التحصیلان، نخبگان و
تمامی کسانی که دغدغه ي کارآفرینی دارند می توانند به این پویش
بپیوندند. شرکت کنندگان در این کمپین با تکمیل نمودن فرم
درخواست سرمایه گذاري، ایده و یا مدل کسب وکار خود را تشریح
می کنند. شتابدهنده کسب و کار فردوسی به عنوان حامی علمی این

کمپین در کنار تیم کارشناسی ارزیابی، تمامی موارد دریافتی را بررسی نموده و در پایان هر مرحله از کمپین به 2 نفر از صاحبان ایده

 
و کسب وکار، وام حداکثر 500 میلیون تومانی و همراهی منتور تخصصی در حوزه راه اندازي استارتاپ هدیه می دهد. 

دریافت کنندگان وام پس از گذراندن یک دوره تنفس 1 الی 2 ساله، وام دریافتی را طی 12 الی 60 ماه با نرخ بهره تسهیلات بین 4 تا
18 درصد بازخواهند گرداند. جزییات ضمانت نامه بانکی بعد از ارزیابی طرح توسط کارشناسان موسسه اعتباري ملل مشخص خواهد

 
شد. 

روابط عمومی موسسه اعتباري ملل هدف از برگزاري این طرح را حمایت از ایده هاي ناب براي پیاده سازي و به ثمر رسانیدن آنها

 
اعلام کرده است. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



بناب به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می شود

منبع: پارسینهشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/09/18

راه اندازي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب، مشکل بیکاري را حل می کند

نماینده مردم بناب در مجلس شوراي اسلامی گفت: سرمایه گذاري 20 هزار میلیارد تومانی گروه مالی گردشگري براي اجراي

 
طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب، این شهرستان را به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می کند. 

 
به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشگري، حجت الاسلام محمد باقري بنابی افزود: 

بزرگترین سرمایه گذاري شمال غرب کشور براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب، همچنین مشکل بیکاري در این منطقه

 
را حل می کند و می توان گفت بیکاري در استان آذربایجان شرقی بخصوص بناب مفهومی نخواهد داشت. 

وي افزود: توافقنامه امضا شده گروه مالی گردشگري براي اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، یک توافقنامه استانی نیست؛ بلکه در

 
سطح ملی و بین المللی است. 

وي تصریح کرد: اجراي این پروژه عظیم علاوه بر داشتن تاثیرات مهم اقتصادي و تجاري در کشور، در بازار هاي سوریه، عراق، ترکیه و

 
حتی ارمنستان و نخجوان که با ما هم مرز هستند، تاثیرگذار خواهد بود. 

باقري بنابی ادامه داد: توافقنامه امضا شده با قرارگاه خاتم الانبیا، ابرپروژه اي است که بعد از فولاد مبارکه، می تواند تاثیرات اقتصادي

 
و تجاري اش را حتی با کشور هاي منطقه داشته باشد. 

نماینده مردم بناب در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: پروژه مذکور همچنین می تواند در تجارت ملی و بین المللی و ایجاد اشتغال

 
پایدار در سطح ملی و منطقه اي بسیار تاثیرگذار باشد. 

وي امضاي قرارداد گروه مالی گردشگري با قرارگاه خاتم الانبیا براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب در استان
آذربایجان شرقی را مهم خواند و گفت: با راه اندازي طرح هاي توسعه فولاد بناب، این منطقه می تواند در آینده به عنوان یکی از قطب

 
هاي فولادي کشور تبدیل شود. 

باقري بنابی با اشاره به اینکه قرارگاه خاتم الانبیا از جایگاه حقوقی برخوردار است و می تواند در سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال پایدار
تاثیرگذار باشد، افزود: قرارگاه خاتم براي توسعه و پیشرفت کشور اقدامات زیادي انجام داده و قرارداد امضا شده با گروه مالی

 
گردشگري براي اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، اقدام ارزشمندي است که از آن حمایت می کنیم. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس با بیان اینکه گروه مالی گردشگري 200 هزار سهامدار دارد، ادامه داد: با اجراي طرح هاي توسعه
مجتمع فولاد صنعت بناب، شمال غرب کشور متحول خواهد شد و بعد از گذشته سه تا چهار سال، این مجتمع می تواند با شرکت

 
فولاد مبارکه رقابت کند. 



باقري بنابی تصریح کرد: تحت هیچ عنوانی نباید با سرمایه گذاري ساز مخالف زده شود و با کاري که قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء
(ص) با همکاري گروه مالی گردشگري انجام می دهند، طی چند سال آینده شاهد تحول عظیمی در تولید فولاد و ایجاد اشتغال در

منطقه خواهیم بود.



بودجه 1400 به دنبال عقب راندن تحریم هاست

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/09/18

سخنگوي دولت گفت: بودجه سال 1400 مبتنی بر واقعیت هاي امروز کشور و به عقب راندن تحریم ها است.

 
سخنگوي دولت گفت: بودجه سال 1400 مبتنی بر واقعیت هاي امروز کشور و به عقب راندن تحریم ها است. 

به گزارش اکونا پرس، علی ربیعی در نشست خبري (ویدیو
کنفرانس) امروز خود تدوین لایحه بودجه سال آینده را مهمترین
دستور کار دولت طی روز هاي اخیر دانست و افزود: بودجه
1400 مبتنی بر واقعیت هاي امروز کشور و با نگاهی به آینده
نزدیک و همچنین در تلاش براي آینده اي بهتر شکل گرفته

 
است. 

وي همچنین گفت: فضاي به عقب راندن تحریم ها و بهبود

 
وضعیت در آینده در بودجه کاملا گنجانده شده است. 

 
سخنگوي دولت گفت: پیش بینی اینکه کرونا درسال اینده ادامه خواهد داشت دربودجه سال 1400 مورد توجه قرارگرفته است. 

سخنگوي دولت گفت: لایحه بودجه 1400 با هدف رونق تولید، حفظ قدرت خرید مردم و حمایت از اقشار نیازمند به صورت انبساطی

 
تنظیم شده است. 

آقاي علی ربیعی در ادامه نشست خبري خود که به صورت ویدیو کنفرانس در حال برگزاري است، تصریح کرد: لایحه بودجه سال
آینده از نظر سیاست هاي مالی با هدف خروج از رکود، تحریک بخش تولید، حرکت به سمت رشد و رونق اقتصادي و به منظور حفظ

 
قدرت خرید مردم و حمایت از اقشار نیازمند به صورت انبساطی تنظیم شده است. 

وي همچنین شفافیت و نظارت عمومی را از ویژگی هاي لایحه بودجه 1400 خواند و افزود: یکی از تلاش هاي دولت در سال هاي
گذشته این بوده که لایحه بودجه از اتاق ها و کمیسیون هاي دربسته خارج شود و در منظر افکار عمومی و نظارت همگان قرار گیرد؛

 
امروز بودجه بیش از هر زمان دیگري در دسترس جامعه قرار دارد. 

 
سخنگوي دولت کاهش نقش درآمد هاي نفتی در بودجه جاري سال 1400 را از ویژگی هاي این لایحه دانست. 

آقاي علی ربیعی در ادامه نشست خبري خود گفت: یکی از مهمترین دستاورد هاي لایحه بودجه سال آینده، کاهش نقش منابع

 
حاصل از فروش نفت خام در بودجه جاري است. 



وي افزود: بنابر تصمیم دولت در بودجه جاري سال 1400، بیش از میزان فروش نفت در دوران تحریم، نفت در این بودجه نقش

 
نخواهد داشت. 

آقاي ربیعی حفظ ارزش پول ملی را یکی از ویژگی هاي لایحه بودجه 1400 خواند و گفت: به رغم برخی توصیه ها مبنی بر افزایش
نرخ تسعیر ارز در زمان تنظیم بودجه، دولت به منظور تقویت ارزش پول ملی و جلوگیري از کاهش قدرت خرید مردم و اجتناب از آثار

 
تورمی حاضر به انجام چنین کاري نشد. 

 
سخنگوي دولت گفت: حق نداریم در شرایط فعلی کسب و کار ها فشار بیشتري بر مالیات دهندگان وارد کنیم. 

آقاي علی ربیعی در ادامه نشست خبري خود تصریح کرد: تولید و فروش نفت مسئله اي اساسا منفی نیست؛ مهم آن است که درآمد

 
ناشی از فروش نفت را در بودجه جاري هزینه نکنیم، بلکه باید صرف رفاه مردم، تقویت و توسعه زیرساخت هاي کشور شود. 

 
وي افزود: سعی کردیم افزایش 25 درصدي حقوق کارکنان با تورم پیش بینی شده بانک مرکزي و در اندازه اي هم اضافه بر آن باشد. 

سخنگوي دولت همچنین گفت: رقم پیش بینی شده براي درآمد هاي مالیاتی با توجه به پایه هاي مالیاتی موجود و شرایط فعلی

 
کسب و کار ها پیش بینی شده است، ما حق نداریم فشار بیشتري بر مالیات دهندگان سابق و خوش حسابان وارد کنیم. 

 
سخنگوي دولت گفت: مرگ و میر ناشی از کرونا به دنبال اجراي محدودیت هاي کرونایی 20 درصد کاهش یافته است. 

آقاي علی ربیعی در ادامه نشست خبري خود با اشاره به طرح اجراي محدودیت هاي کرونایی در نقاط مختلف کشور به ویژه در تهران،

 
تصریح کرد: کاهش 20 درصدي مرگ و میر در اثر تدابیر انجام شده و با تلاش کادر درمان و همراهی مردم به دست آمد. 

سخنگوي دولت شیب بیماري کرونا را در تهران نزولی شکننده عنوان کرد و افزود: روند نزولی بیماري در اکثر استان هاي کشور شروع

 
شده، ولی متاسفانه هنوز شیب نزولی در استان هاي شمالی یعنی گلستان، گیلان و مازندران، اردبیل و قزوین شروع نشده است. 

 
سخنگوي دولت گفت: واردات کالا هاي اساسی، دارو و تجهیزات پزشکی، با ارز 4200 تومان در لایحه بودج 1400 حفظ شده است. 

آقاي ربیعی در ادامه نشست خبري خود افزود: تمرکززدایی در امور بودجه استان ها و اعطاي اختیارات به شوراي برنامه ریزي و توسعه
استان ها، تقویت اعتبارات تملک دارایی هاي سرمایه اي استان ها و توجه به ارتقاي شاخص هاي برخورداري مناطق کمتر توسعه

 
یافته با هدف ایجاد تعادل هاي منطقه اي در توزیع اعتبارات استانی از ویژگی هاي مهم لایحه بودجه سال 1400 است. 

سخنگوي دولت تصریح کرد: لایحه بودجه کل کشور در سال آینده، 2435 هزار میلیارد تومان است (با احتساب ارقام دوبار منظور

 
شده) که در مقایسه با بودجه کل امسال، 20 درصد رشد داشته است. 

وي همچنین گفت: لایحه بودجه شامل 841 هزار میلیارد تومان بودجه عمومی، 88 هزار میلیارد تومان درآمد هاي اختصاصی و

 
1561 هزار میلیارد تومان بودجه شرکت هاي دولتی، مؤسسات انتفاعی وابسته به دولت و بانک ها است. 

آقاي ربیعی خاطر نشان کرد: واردات کالا هاي اساسی، دارو و تجهیزات پزشکی، با ارز 4200 تومان حفظ شده، اما پیش بینی شده



است، در صورت محرز شدن آثار منفی حفظ ارز 4200 تومانی نسبت به آثار تورمی اصلاح نرخ ترجیحی تسعیر ارز، اصلاح نرخ ارز
ترجیحی به نرخ ETS (نرخ سامانه معاملات الکترونیکی) انجام و صددرصد درآمد ناشی از این اصلاح براي معیشت و سلامت مردم

 
مصرف شود. 

سخنگوي دولت در خصوص ابهامات مطرح شده در خصوص لایحه پیشنهادي بودجه تصریح کرد: باید توجه داشت تولید و فروش نفت
مساله اي منفی نیست، ما باید نفت را صادر کنیم و فروش نفت به منظور توسعه کشور، وابسته کردن جهان به ایران و حضور در بازار

 
هاي بین المللی مهم است و آنچه باید مورد توجه قرار گیرد این است که درآمد ناشی از فروش نفت را در بودجه جاري هزینه نکنیم. 

آقاي ربیعی تاکید کرد: باید درآمد هاي حاصل از فروش نفت را براي رفاه مردم، تقویت، نگهداشت و توسعه زیربنا ها و زیرساخت هاي

 
کشور که مورد استفاده نسل هاي آینده نیز می باشد، به کار بگیریم. 

 
وي اظهار کرد: تصمیم بنیادي دولت این است که نفت براي توسعه زیرساخت ها و حمایت اجتماعی از زندگی مردم مصرف شود. 

آقاي ربیعی ابهام بعدي در خصوص لایحه بودجه را در خصوص عدالت و توجه به محرومان دانست و گفت: حفظ معادل 8 هزار

 
میلیارد تومان براي واردات کالا هاي اساسی، دارو و تجهیزات پزشکی با ارز 4200 تومانی در این راستا بوده است. 

سخنگوي دولت در ادامه گفت: دولت در این زمینه اندیشیده است که این یارانه به جامعه هدف خود برسد و بدون عوارض منفی و

 
ایجاد رانت، مردم از آن بهره ببرند. 

ربیعی همچنین گفت: پیش بینی اعتبار معادل 18 هزار میلیارد تومان بابت کاهش فقر مطلق از طریق پرداخت مستمري و یارانه
نگهداري به مددجویان تحت پوشش نهاد هاي حمایتی به تعداد سه میلیون و دویست و چهل هزار خانوار با 32 درصد رشد نسبت به

 
سال جاري در این لایحه گنجانده شده است. 

وي افزود: در لایحه بودجه سال 1400، اعتبارات صندوق هاي بازنشستگی کشوري، لشکري و صندوق بازنشستگی کارکنان فولاد از

 
86 هزار میلیارد تومان در سال جاري به 180 هزار میلیارد تومان رسیده که 109 درصد رشد داشته است. 

سخنگوي دولت با بیان اینکه اعتباري معادل 31 هزار میلیارد تومان بابت پرداخت کمک معیشتی به 60 میلیون نفر پیش بینی شده
است، تصریح کرد: پرداخت هاي یارانه نقدي خانوار (42 هزار میلیارد تومان) و پرداخت کمک معیشتی (31 هزار میلیارد تومان) از

 
محل اعتبارات هدفمندسازي یارانه ها در سال آتی ادامه دارد. 

ربیعی با اشاره به احتساب بیمه درمان رایگان 30 میلیون نفر از جمعیت کشور از طریق سازمان بیمه سلامت ایران و پرداخت حق
بیمه آن توسط دولت در لایحه سال آینده، گفت: اعتبارات بنیاد شهید و امور ایثارگران (18000 میلیارد تومان به 29500 میلیارد

 
تومان) رشد 64 درصدي داشته است. 

وي همچنین گفت: پیش بینی اعتبار بابت پرداخت بخشی از حق بیمه بازنشستگی اقشار خاص از جمله زنان سرپرست خانوار،
رانندگان، قالیبافان، باربران و خادمان مساجد (تعداد 2 میلیون نفر)؛ پیش بینی اعتباري معادل 1700 میلیارد تومان بابت اجراي
قانون حمایت از معلولان (31 درصد رشد نسبت به سال گذشته) و پیش بینی اعتباري معادل 1420 میلیارد تومان بابت پرداخت

 
مستمري به 100 هزار رزمنده معسر (33 درصد رشد نسبت به سال گذشته) در لایحه سال 1400 وجود دارد. 



 
سخنگوي دولت گفت: 30 درصد از آحاد جامعه برق و گاز رایگان دریافت خواهند کرد. 

آقاي ربیعی در ادامه نشست خبري با بیان اینکه با افزایش فروش نفت، برنامه هاي حفظ اشتغال، اشتغال زایی جدید و حمایت از
مشاغل کوچک پیگیري خواهد شد، تصریح کرد: در خصوص اصلاح ساختار بودجه قابل تاکید است آن بخش از برنامه هاي اصلاح
ساختار که قابلیت اجرا در سال آینده را دارند در دو بخش «درآمدزایی پایدار و ثبات اقتصادي» و «کارایی هزینه ها و شفافیت و

 
چابک سازي دولت» در لایحه بودجه منظور شده است. 

سخنگوي دولت، الزام به شناسایی و ثبت کل اموال دولت در سامانه واحد و مولدسازي دارایی هاي دولت با پیش بینی سازوکار هاي
آن در لایحه دولت، ایجاد امکان فروش اموال دولت در قالب ETF و مردمی سازي اقتصاد، الزام به اجراي بودجه ریزي مبتنی بر
عملکرد و استفاده از سازوکار اعتبارات اسنادي در فروش سوخت و خوراك پتروشیمی ها را از اصلاحات ساختار بودجه از سوي دولت

 
دانست. 

وي همچنین گفت: تنوع در روش هاي تامین مالی دولت با انواع روش هاي استفاده از بازار سرمایه و هم افزایی بازار هاي پولی و مالی
با اجرایی شدن و تقویت عملیات بازار باز، تامین 2850 میلیارد تومان براي توسعه جامع حدنگار (کاداستر) جهت اتمام کاداستر اراضی
ملی و منابع طبیعی کشور، اراضی دولتی و اراضی کشاورزي، شفاف سازي و ساماندهی پرداخت ها و بودجه شرکت هاي دولتی، اجراي

 
برنامه پرداخت به ذینفع نهایی 

پیاده سازي برنامه شناسه واحد دریافت و پرداخت در خزانه و توسعه دولت الکترونیک در گردش وجوه و پرداخت و تخصیص

 
الکترونیک را از دیگر اصلاحات مد نظر ساختار بودجه سال آینده است. 

آقاي ربیعی در ادامه اجراي نظام کدینگ واحد بصورت اتصال سامانه هاي سازمان امور استخدامی، سازمان برنامه و بودجه، دیوان
محاسبات کشور، وزارت امور اقتصادي و دارایی جهت مدیریت یکپارچه مالی دولت و اجراي برنامه اسناد الکترونیکی مالی دولت را از

 
موارد مورد تاکید دولت در اصلاح ساختار بودجه برشمرد. 

سخنگوي دولت، تصریح کرد: در خصوص رقم پیش بینی شده براي درآمد هاي مالیاتی قابل ذکر است این رقم با توجه به ظرفیت

 
هاي قانونی و پایه هاي مالیاتی موجود و شرایط فعلی کسب و کار ها پیش بینی شده است. 

وي همچنین گفت: در صورت هرگونه اصلاح قوانین مالیاتی از جمله اصلاح قانون مالیات هاي مستقیم، افزایش پایه هاي مالیاتی، لغو
قوانین مربوطه درخصوص اعطاي معافیت هاي مالیاتی و اجرایی شدن کامل قانون پایانه هاي فروشگاهی و سامانه مؤدیان میزان درآمد

 
هاي مالیاتی در سال آینده نسبت به ارقام پیش بینی شده افزایش خواهد یافت. 

آقاي ربیعی افزود: در پایان ضمن تشکر از توجه نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی، دولت انتظار دارد در بررسی لایحه بودجه

 
به نحوي عمل شود که درآمد هاي غیرقابل وصول اضافه نشود. 

 
سخنگوي دولت گفت: میزان رعایت دستور العمل هاي بهداشتی توسط مردم به بیش از 85 درصد رسیده است. 

ربیعی در ادامه نشست خبري خود با بیان اینکه در حال حاضر 64 شهر قرمز، 278 شهر نارنجی و 106 شهر زرد رنگ داریم، افزود:



 
اقدامات نظارتی و اعمالی نیروي انتظامی در دو هفته گذشته بسیار موثر و مفید واقع شده که قابل تقدیر است. 

 
وي تصریح کرد: اعمال نظارت و جریمه و پلمپ توسط نیروي انتظامی کاملا تشدید شده و آثار آن کاملا مشهود است. 

سخنگوي دولت با بیان اینکه در اثر کاهش ترددها، تصادفات خسارتی، جرحی و فوتی نیز کاهش یافته است، افزود: انجام محدودیت
هوشمند بسیار تاثیرگذار بوده و ادامه خواهد یافت. محدودیت هاي 9 شب تا 4 صبح هم در ارزیابی هاي انجام شده اثربخش بوده

 
است و نیاز است در شهر هاي قرمز و نارنجی این طرح ادامه یابد. 

ربیعی نکته اصلی را تاکید بر رعایت شدید دستور العمل ها و اجتناب از غفلت در مورد بیماري دانست و اظهار کرد: وضعیت فعلی
شکننده است، همکاري مردم و مراعات ها در چند مرحله اثرگذاري دارد: 1- کاهش شیوع بیماري به صورت معمولی صورت گیرد 2-
بستري در بیمارستان کم می شود و این باعث می شود که خدمت رسانی به بیماران بدحال بیشتر انجام شده و باعث کمتر شدن

 
مرگ و میر بیماران شده و امکان زنده ماندن بیماران بیشتر می شود. 

سخنگوي دولت با تاکید بر اینکه اجراي طرح شهید سلیمانی بسیار زیاد بر قطع زنجیره شیوع اثر خواهد داشت، تصریح کرد: افرادي
که تستشان مثبت اعلام می شود هم وظیفه فردي خودشان و هم وظیفه عمومی و دستگاه هاي نظارتی جامعه است که این افراد را

 
قرنطینه کنند و توصیه اکید داریم افراد نزدیک به این مبتلایان مناسب است خود را قرنطینه کنند. 

وي افزود: توصیه می کنیم افرادي که با یک ربع به فاصله کمتر از دو متر با فردي که تستش مثبت شده ارتباط داشته اند خود را

 
قرنطینه کنند که زنجیره انتقال ویروس را سریعتر بتوانیم قطع کنیم. 

ربیعی با بیان اینکه تاکنون با رصد بیماران کرونا مثبت تاکنون از ورود 4600 نفر به هواپیما، قطار، اتوبوس، اسنپ و ... ممنوعیت به
عمل آمده است، گفت: بیشترین نگرانی ما در خصوص دوره همی ها خانوادگی در مراسم شب یلداست که امیدواریم مردم با رعایت

 
پروتکل ها بهداشتی و عدم حضور در دورهمی هاي خانوادگی به قطع زنجیره ویروس کرونا کمک کنند. 

سخنگوي دولت با قدردانی از همکاري و هماهنگی ملی براي کاهش شیوع بیماري، اظهرا کرد: از مردمی که سختی هاي دوران کرونا
را متحمل می شوند قدردانی می کنیم، از کادر نظام سلامت نیز همه ما و جامعه سپاسگزاریم.



بناب به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می شود

منبع: شما نیوزشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/09/18

نماینده مردم بناب در مجلس شوراي اسلامی گفت: سرمایه گذاري 20 هزار میلیارد تومانی گروه مالی گردشگري براي اجراي
طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب، این شهرستان را به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می کند.

نماینده مردم بناب در مجلس شوراي اسلامی گفت: سرمایه گذاري 20 هزار میلیارد تومانی گروه مالی گردشگري براي اجراي

 
طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب، این شهرستان را به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می کند. 

به گزارش شمانیوز به نقل از روابط عمومی گروه مالی گردشگري،
حجت الاسلام محمد باقري بنابی افزود: بزرگترین سرمایه گذاري
شمال غرب کشور براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد
بناب، همچنین مشکل بیکاري در این منطقه را حل می کند و
می توان گفت بیکاري در استان آذربایجان شرقی بخصوص بناب

 
مفهومی نخواهد داشت. 

وي افزود: توافقنامه امضا شده گروه مالی گردشگري براي اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، یک توافقنامه استانی نیست؛ بلکه در

 
سطح ملی و بین المللی است. 

وي تصریح کرد: اجراي این پروژه عظیم علاوه بر داشتن تاثیرات مهم اقتصادي و تجاري در کشور، در بازارهاي سوریه، عراق، ترکیه و

 
حتی ارمنستان و نخجوان که با ما هم مرز هستند، تاثیرگذار خواهد بود. 

باقري بنابی ادامه داد: توافقنامه امضا شده با قرارگاه خاتم الانبیا، ابرپروژه اي است که بعد از فولاد مبارکه، می تواند تاثیرات اقتصادي

 
و تجاري اش را حتی با کشورهاي منطقه داشته باشد. 

نماینده مردم بناب در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد : پروژه مذکور همچنین می تواند در تجارت ملی و بین المللی و ایجاد اشتغال

 
پایدار در سطح ملی و منطقه اي بسیار تاثیرگذار باشد. 

وي امضاي قرارداد گروه مالی گردشگري با قرارگاه خاتم الانبیا براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب در استان
آذربایجان شرقی را مهم خواند و گفت: با راه اندازي طرح هاي توسعه فولاد بناب، این منطقه می تواند در آینده به عنوان یکی از قطب

 
هاي فولادي کشور تبدیل شود. 

باقري بنابی با اشاره به اینکه قرارگاه خاتم الانبیا از جایگاه حقوقی برخوردار است و می تواند در سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال پایدار
تاثیرگذار باشد، افزود: قرارگاه خاتم براي توسعه و پیشرفت کشور اقدامات زیادي انجام داده و قرارداد امضا شده با گروه مالی

گردشگري براي اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، اقدام ارزشمندي است که از آن حمایت می کنیم. 



عضو کمیسیون اقتصادي مجلس با بیان اینکه گروه مالی گردشگري 200 هزار سهامدار دارد، ادامه داد: با اجراي طرح هاي توسعه
مجتمع فولاد صنعت بناب، شمال غرب کشور متحول خواهد شد و بعد از گذشته سه تا چهار سال، این مجتمع می تواند با شرکت

 
فولاد مبارکه رقابت کند. 

باقري بنابی تصریح کرد: تحت هیچ عنوانی نباید با سرمایه گذاري ساز مخالف زده شود و با کاري که قرارگاه سازندگی خاتم
الانبیاء(ص) با همکاري گروه مالی گردشگري انجام می دهند، طی چند سال آینده شاهد تحول عظیمی در تولید فولاد و ایجاد

اشتغال در منطقه خواهیم بود.



تایید حکم روح االله زم در دیوان عالی/ پرونده کلانتري در دادسرا است/

حکم مولاوردي غیرقطعی است

منبع: ایران خبرشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/09/18

سخنگوي قوه قضاییه گفت: موج برخاسته از شهادت قاسم سلیمانی و محسن فخري زاده بساط آمریکا و اسراییل در منطقه را
در هم خواهد پیچید.

سخنگوي قوه قضاییه گفت: موج برخاسته از شهادت قاسم سلیمانی و محسن فخري زاده بساط آمریکا و اسراییل در منطقه را

 
در هم خواهد پیچید. 

به گزارش ایران خبر، غلامحسین اسماعیلی در نشست خبري که
امروز(سه شنبه) 18 آذرماه بصورت مجازي برگزار شد، با گرامی داشت
یاد و خاطره امام (ره) و شهدا گفت: شهادت دانشمند و دفاعی
کشورمان استاد دکتر محسن فخري زاده موجی در جامعه ما ایجاد
کرد که به همراه موج برخاسته از شهادت شهید حاج قاسم سلیمانی
بساط استکبار و امریکاي جهانخوار در منطقه و رژیم غاصب و
تروریست اسراییل را در هم خواهد پیچید و منطقه را از وجود آنها

 
پاکسازي خواهد کرد. 

وي افزود: قوه قضاییه در دو عرصه داخلی و بین المللی پیگیري هاي لازم تا شناسایی و مجازات تمامی عوامل و دست اندرکاران این

 
جنایت تروریستی ادامه خواهد داد. کارگروهی با حسب دستور رییس قوه و با مسئولیت دادستان کل تشکیل شده است. 

سخنگوي قوه قضاییه گفت: شهید فخري زاده در زمان حیات خود، فخر المحققین با وجود گمنامی، امروز فخر شهداي علمی و هسته
اي کشور است. علاوه بر اقداماتی که متعاقب این حادثه از سوي ناحیه دبیر خانه شوراي عالی امنیت ملی و ستاد نیروهاي مسلح در

 
حال انجام است، قوه قضائیه هم اقداماتی را در دو عرصه داخلی و بین المللی انجام می دهد. 

وي افزود: در این باره هم در سازمان قضائی نیروهاي مسلح پرونده اي و هم در شعب ویژه امور بین الملل دادسراي عمومی و انقلاب

 
تهران پرونده تشکیل شده است و علاوه بر آن مقرر شده از طریق مراجع قضائی بین المللی این جنایت تحت تعقیب قرار گیرد. 

سخنگوي قوه قضاییه با اشاره به 16 آذرماه روز دانشجو گفت: جنبش دانشجویی ما موتور محرك کشور و انقلاب در مسیر پیشرفت و

 
عدالت است. 

اسماعیلی با اشاره به شیوع کرونا ضمن تقدیر از کادر درمانی کشور گفت: از عموم مردم مصرانه تقاضا می کنم پروتکل هاي بهداشتی

 
اعم از زدن ماسک و فاصله گذاري اجتماعی و ... را رعایت کنند که راه علاج همکاري همگان است. 



سخنگوي قوه قضاییه افزود: مبارزه با مفاسد اقتصادي اولویت نخست دستگاه قضایی است. دادگاه هاي مبارزه با مفاسد اقتصادي

 
کماکان عهده دارند و دادرسی ها در حال انجام است. در جاي جاي ایران احکام خوبی صادر شده است. 

وي افزود: اخیرا در یکی از استان هاي شمال غرب کشور پرونده اي در خصوص کارمندان گمرك که رشوه هاي سنگین اخذ کرده
بودند رسیدگی و حکم قطعی در خصوص 10 نفر از متهمان گمرك صادر شد که 3 نفر از آنها را بیان می کنم. آقاي محمدرضا لطفی
کارمند گمرك به جرم اخذ رشوه به 10 سال حبس و 74 ضربه شلاق و انفصال موقت از خدمات دولتی و جزاي نقدي و انتشار حکم
در رسانه ملی محکوم شد. اسماعیلی رحمانی کارمند دیگر گمرك شمال غرب به اتهام اخذ رشوه به 10 سال حبس و 74 ضربه شلاق
و انفصال موقت از خدمات دولتی و جزاي نقدي و انتشار حکم و آقاي فرزاد فروغ کارمند گمرك مربوطه به اتهام اخذ رشوه به 10
سال حبس و 74 ضربه شلاق و انفصال از خدمات دولتی و پرداخت جزاي نقدي و انتشار حکم محکوم شدند. در استان فارس مدیر
کل سابق ورزش و جوانان به اتهام 28 فقره اخذ رشوه به مبلغی بالغ بر 17 میلیارد و 933 میلیون ریال محکوم به 10 سال حبس و

 
جزاي نقدي و انفصال دایم و 74 ضربه شلاق محکوم شد. 

وي افزود: در پرونده بانک سرمایه غلامرضا حیدرابادي مدیرعامل سابق بانک سرمایه که از کشور خارج و با تدابیر خاص و انتظامی به
کشور برگشت قبلا محکومیت غیابی داشت و بعد از بازگشت واخواهی کرد و به موجب حکم قطعی به 12 سال حبس تعزیري و

 
محرومیت دایم از خدمات دولتی و جزاي نقدي و ضبط مال تحصیل شده از طریق نامشروع محکوم شد. 

سخنگوي قوه قضائیه در پاسخ به سوالی در خصوص آخرین وضعیت پرونده خصوصی سازي گفت: در این خصوص اقداماتمان در دو
بخش است. یک بخش رسیدگی به پرونده اتهامی مدیر سابق خصوصی سازي است. بخش دوم کار ما رسیدگی به تخلفات فرایند

 
واگذاري شرکت هاي واگذار شده بود. 

وي افزود: خصوصی سازي یک نیاز جدي در کشور است و حتماً قانون اجراي اصول 44 قانون اساسی باید منضبط و در چارچوب

 
رعایت شود. 

وي با بیان اینکه دولت تاجر خوبی نیست و باید تصدي گري را به بخش خصوصی بدهد و باید به توانمندسازي بخش خصوصی کمک
کند گفت: در این موضوع بررسی ها انجام و تخلفات احراز شده است. در چهار ماهه اخیر پرونده 6 شرکت مربوط به خصوصی سازي
رسیدگی و رأي هیأت داوري قطعیت پیدا کرده است. شرکت تولید نیروي برق شاهرود، شرکت آب و خاك پارس، شرکت مغان،
سیلوي سنقر، شرکت تراورس البرز و شرکت فولاد میبد از طریق فرایند هیأت داوري و حکم دادگاه ویژه به دولت بازگشت و مجموع
ارزش این شرکت ها به روز رسانی نشده است اما برآورد اولیه سازمان خصوصی قریب به 40 هزار میلیارد تومان در اثر فسخ واگذاري

 
این شرکت ها به دولت بازگشته است. 

اسماعیلی در رابطه با پرونده جنگل هیرکانی گفت: اختلافی بین اوقاف و منابع طبیعی است، رأیی صادر شده و اخیراً تقاضاي اعمال
ماده 477 شده است و این امر در حال بررسی است. هیأت کارشناسی تشکیل شده است. دیوان عالی کشور هم اخیراً به این موضوع

 
ورود کرده است. 

سخنگوي قوه قضائیه در خصوص دستورالعمل مقابله با ترك فعل مدیران و موضوع سیل و آب گرفتگی و اینکه قوه قضائیه چه
وظایفی در این رابطه دارد؟ گفت: بعد از آب گرفتگی و خسارت به زندگی مردم در خوزستان و سیلاب بوشهر، رئیس قوه قضائیه

 
دستور جدي صادر کرد و مأموریت به رئیس سازمان بازرسی کل کشور داد. 



 
وي ادامه داد: حضور میدانی و بررسی همه جانبه موضوع نشان از عزم قوه قضائیه در این رابطه دارد. 

اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره بیانیه اخیر معاونت حقوقی در رابطه با وکالت، گفت: در حوزه وکالت هیچ ادعایی جز اجراي قانون
نداریم و استقلال وکلا را به رسمیت می شناسیم و وظایف خودمان را که در قانون پیش بینی شده است، معتقدیم باید به نحو

 
شایسته انجام دهیم. 

وي در پاسخ به سوالی مبنی براینکه هفته گذشته اعلام شد که رئیس جمهور شکایت خود از برخی رسانه ها و خبرنگاران را پس
گرفته است، جزئیاتی در این رابطه وجود دارد، گفت: چنین نامه اي مبنی بر اعلام گذشت از خبرنگاران به دادسراي تهران و دادسراي
فرهنگ و رسانه واصل نشده است. ظاهراً دوستان نیت داشتند و یا دارند این کار را انجام دهند و ما هم امیدواریم این نیت خیر جامه

 
عمل به خود بپوشاند. پیش تر اعلام کرده بودیم که شکایت از رسانه ها از سوي نهادهاي مختلف تقریباً 200 مورد است. 

اسماعیلی در پاسخ به سوال ایسنا مبنی براینکه که آیا حکم اعدام روح االله زم تأیید شده است؟ گفت: بله. در حدود بیش از یک ماه
قبل، دیوان عالی کشور به این پرونده رسیدگی کرده و حکم صادره از دادگاه انقلاب در این باره به تأیید دیوان عالی کشور رسیده

 
است. 

وي در خصوص احضار کلانتري و حکم بدوي شهیندخت مولاوردي گفت: در ارتباط با فرد اول پرونده اي در دادسرا در حال رسیدگی
است و موضوعات مختلفی از جمله تالاب انزلی و برخی سخنان ایشان مطرح است که در حال رسیدگی است و توضیحات ایشان اخذ
شده است و باید صبر کنیم ببینم دادسرا چه تصمیمی می گیرد. درباره فرد دوم هم حکم صادره غیر قطعی است و از بیان جزئیات

 
اتهام و محکومیت معذورم. 

وي در پاسخ به سوالی درباره بحث نارضایتی مردمی پیرامون قوه قضاییه و فساد درونی آن گفت: برخی از گلایه ها را قبول داریم و
اطاله دارسی از این دست است که براي رفع آن هم نیازمند قانون هستیم و طرح اصلاح آن آماده شده و معتقدیم اصلاح قانون موثر
است و قبل از آن هم بر این باور هستیم که با کار جهادي می توانیم بخش قابل توجهی از مشکلات را برطرف کنیم؛ بخش زیادي از
پرونده ها رسیدگی شده اند و امروز اطاله دادرسی کاهش چشمگیري داشته است، گرچه هنوز به وضعیت مطلوب نرسیده ایم، اما

 
همکاران ما با دورکاري و حضوري مجدانه در حال کار هستند. 

سخنگوي قوه قضاییه ادامه داد: حتی یک مورد فساد را چه در درون قوه قضاییه و چه بیرون از آن با جدیت دنبال می کنیم و
امیدواریم با تلاش هاي انجام شده نمونه اي را نبینیم، البته نمی توان تضمین داد که فساد نداشته باشیم، اما اصل ما پیشگیري از

 
فساد و برخورد با آن است. 

اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا سرنخ هاي جدیدي از عاملان ترور شهید فخري زاده به دست آمده و فردي هم دستگیر
شده است؟ گفت: برخی از اقدامات را ستاد کل نیروهاي مسلح و قوه قضاییه دنبال می کنند و در دادسرا پرونده هایی تشکیل شده،

 
اما به لحاظ وضعیت خاص پرونده در آینده جزئیات آن را اعلام می کنیم. 

اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره رسیدگی به پرونده متخلفان هفت تپه و اینکه چه موانعی براي برگزاري دادگاه علنی وجود دارد؟
گفت: بخش قضایی آن انجام می شود و تمام تلاشمان این است که به اتهامات متهمان رسیدگی کنیم و همزمان براي جلوگیري از
کاهش تولید و سطح اشتغال اقدامات مؤثري داشته باشیم. دادگاه هم با همین رویکرد که رسیدگی به اتهام موجب اخلال در فعالیت



تولیدي نشود کار خود را ادامه می دهد و بخشی هم متوجه سازمان خصوصی سازي است. خبري که داریم این است که رئیس وقت

 
فردي که اخیراً جا به جا شد نامه اي به هیأت داوري ارسال کرده و پرونده هفت تپه نیز به هیأت داوري ارجاع شده است. 

سخنگوي دستگاه قضا در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده گروه عظام و اینکه با توجه به تغییر عنوان اتهامی براي متهم
ردیف اول این پرونده عباس ایروانی پرونده او در چه مرحله اي قرار دارد گفت: این پرونده هم مانند پرونده هفت تپه است، با این
تفاوت که در مورد آن رسیدگی قضائی انجام شده است. بخشی مربوط به مجازات است که برابر به تصمیم دادگاه انجام می شود. در
این پرونده هم به موضوع تولید و اشتغال توجه داریم و هم به بازگشت تسهیلات نظام بانکی و مطالبات معوق توجه داریم. قرار ما بر
این است که همه این امور انجام شود و هیچکدام از اقدامات خنثی کننده اقدامات نباشد و ان شاءاالله نتایج آن به زودي اعلام می

 
شود. 

اسماعیلی درباره جلوگیري از ورود خبرنگاران به جلسات دادگاه هاي اخیر و انتشار گزینشی اخبار دادگاه گفت: دادگاه ها علنی است،
احکام قطعی دادگاه هاي رسیدگی به جرایم اقتصادي شفاف اعلام می شود، اما علنی بودن به معناي انتشار تمام جزئیات پرونده
نیست؛ قرار ما بر این است که تمامی رسیدگی دادگاه در چارچوب قانون باشد، علاوه بر آن ما در عموم جلسات مکلف به رعایت
مصوبات ستاد مبارزه با کرونا هستیم و در هیچ جلسه اي نباید بیش از 15 نفر باشند و با احتساب متهمان، وکلاي آن ها، شکات و ...
وجود دارند و باید محدودیت ها را در نظر بگیریم و هیچ بایکوتی وجود ندارد، ما در پرونده طبري آنقدر حرف زدیم که برخی گفتند
دیگر بس است ، اما هر جا بتوان دادگاه را منتشر کرد، ما این کار را می کنیم و به دلیل اهمیت اعلام نتیجه دادرسی، هر رأي قطعی

 
را که مشمول قانون باشد، هر رسانه اي می تواند منتشر کند. 

وي در پاسخ به سوالی درباره مشکلات تولید کنندگان بورس گفت: در این حوزه ما ورود پیدا کردیم و اقدامات خوبی را به ویژه در
زمینه ترخیص مواد اولیه کارخانه ها و کالاهاي اساسی که در گمرك ها دپو شده بودند، انجام دادیم و با ورود قوه قضاییه اقدامات
انجام شد، بخش دیگري از ماموریت ما مبارزه جدي با قاچاق است که در زمینه ورود کالاي مورد نیاز و قاچاق کالاي غیر نیاز با

 
جدیت انجام می شود. 

سخنگوي دستگاه قضا درباره برخی گرانی ها علیرغم تولید محصول در داخل کشور، گفت: ما در این خصوص به ویژه در بحث
ترخیص مواداولیه کارخانجات و کالاهاي اساسی که در گمرکات کشور دپو شده بود و به دلیل توقف کشتی ها دولت مجبور به
پرداخت خسارت سنگین بود، اقدامات خوبی را صورت دادیم. بخش دیگر ماموریت ما مبارزه جدي با قاچاق است، چه ورود کالاهاي

 
غیرمجاز و چه خروج کالاهاي مورد نیاز. 

وي افزود: دربخشی از مبارزه با قاچاق که برعهده قوه قضائیه با جدیت برخورد می کنیم. به عنوان نمونه یک مورد مشخص را بیان
کنم که با پیگیري همکاران ما و با تلاش سربازان گمنام حضرت ولی عصر(عج) در سازمان اطلاعات سپاه، در حوزه قاچاق کالاي مورد
نیاز از داخل به خارج چهار شبکه قاچاق عمده در بوئین زهرا، ساوه، ري و گرمسار که مرکز اصلی فعالیت هاي آن ها بود اما در استان
هاي مختلفی از کشور ایادي داشتند و مبادرت به قاچاق سوخت می کردند، شناسایی شده و تحت تعقیب قرار گرفتند. پرونده آن ها
اکنون در مراجع قضایی درحال رسیدگی است. پس اراده قوه قضاییه؛ یک بخش ترخیص مواد اولیه موردنیاز تولید و بخش دیگر

 
مبارزه جدي با قاچاق است. 

سخنگوي دستگاه قضا در پاسخ به سوالی پیرامون اختلاف نظرهایی که درباره دستورالعمل اجرایی تعیین تکلیف ماینرهاي (دستگاه
استخراج ارز دیجیتال) بلاتکلیف در ستاد مبارزه با قاچاق کالا ابلاغ شده و اینکه رسیدگی به این اختلافات در چه مرحله اي است و
آیا نماینده دادستان کل در جلسه حضور داشته است یا خیر؟ گفت: این دستورالعمل به دیوان عدالت اداري ارجاع شده و در آنجا برابر



ضوابط پیرامون آن تصمیم گیري خواهد شد. ما تا قبل از اعلام نظر دیوان عدالت اداري درخصوص ماهیت آن اظهار نظر نمی کنیم،
چرا که خود را موظف به پایبندي به قانون می دانیم. من از روند بررسی آن اطلاع ندارم که در زمان رسیدگی نماینده دادستان کل
حضور داشته است یا خیر. اما باید توجه داشته باشیم که اختلاف نظر در زمان رسیدگی محتمل است اما مهم نظر اکثریت است. ان

 
شاءاالله به این موضوع در چارچوب قوانین رسیدگی شده و آنچه که نهایی شود، اجرا خواهد شد. 

به گزارش ایران خبر، اسماعیلی در ابتداي این نشست گفت: امسال روز دانشجوي ما به برکت خون شهید فخري زاده بار دیگر عطر
شهادت گرفت؛ شهداي 16 آذر ماه در این ایام میزبان شهید فخري زاده هستند. جنبش دانشجویی ما موتور محرك انقلاب در مسیر
پیشرفت و عدالت است. امروز اگر ما براي مقابله با دشمن به دنبال ساختن ایرانی قوي هستیم و ایران قوي را همین نسل جنبش
دانشجویی ما رقم خواهد زد و این روز را به همه دانشجویان و اساتید تبریک عرض می کنم. دشمن هرگاه نتوانست با تحریف و تحریم
دانشجو را از صحنه خارج کند، متوسل به ترور می شود و قطعاً خون پاك دانشجویان و اساتید شهید آنها بر تداوم انقلاب آثار مثبتی

 
خواهد داشت. 

اسماعیلی گفت: با استفاده فناوري هاي نوین و رسیدگی الکترونیک از جمله مجهز شدن 1400 نقطه در قوه قضاییه براي دادرسی
الکترونیکی و عدم نیاز به حضور اصحاب پرونده و دادرسی بر خط از طریق سامانه هاي الکترونیک به ما کمک کرده است که هم

پروتکل ها را رعایت کنیم و هم دادرسی ها را انجام دهیم.



بانک توسعه تعاون در اجراي مرحله پنجم طرح اشتغال پایدار روستایی

مسئولیتی مهم دارد

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/09/18

اقتصادتهران: مدیرعامل بانک توسعه تعاون بر موضوع انتقال دانش ضمنی و نقش آن در ایجاد فرصت ها و غلبه بر تهدیدها
تأکید کرد.  به گزارش اقتصادتهران، حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون که به همراه برخی مدیران ارشد بانک در

استان آذربایجان غربی حضور یافته است اظهار داشت: سرمایه انسانی ارزشمندترین ...

اقتصادتهران: مدیرعامل بانک توسعه تعاون بر موضوع انتقال دانش

 
ضمنی و نقش آن در ایجاد فرصت ها و غلبه بر تهدیدها تأکید کرد. 

 به گزارش اقتصادتهران، حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه
تعاون که به همراه برخی مدیران ارشد بانک در استان آذربایجان
غربی حضور یافته است اظهار داشت: سرمایه انسانی ارزشمندترین
دارایی بانک است و تعامل بیشتر صف و ستاد، بانک را در نیل به

 
اهداف عالی کمک می کند. 

مهدیان که از ارومیه هم زمان بصورت ویدئو کنفرانسی با همکاران سه استان آذربایجان شرقی، اردبیل و زنجان نیز سخن می گفت، با
معرفی و انتصاب نریمان جهانبخش به عنوان مشاور مدیرعامل در شمال غرب کشور، حضور و تجربیات ارزشمند وي را مزیت و

 
فرصتی براي پیشبرد اهداف بانک در این استان ها تلقی کرد. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون در بخش دیگر از سخنان خود اشتغال پایدار روستایی را از اولویت هاي این بانک برشمرد و تصریح کرد:
بانک توسعه تعاون به سبب عملکرد مثبت در چهار مرحله پیشین، در اجراي مرحله پنجم طرح اشتغال پایدار روستایی نیز مسئولیتی

 
مهم بر عهده دارد. 

مهدیان در بخش دیگري از سخنانش گفت: تجربیات مطلوبی از اجراي طرح هاي ملی در سطح استان ها حاصل شده است که
اشتراك این تجربیات به عنوان دانش بومی و سازمانی قابل بهره برداري است و انتقال دانش ضمنی کارکنان در ارتقاي سطح خدمات

 
تخصصی بانک حائز اهمیت است. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون در این سفر از شعب مرکزي، مدرس، فرهنگیان و شهید باکري ارومیه بازدید نمود و با همکاران در
خصوص فعالیت هاي بانک، نکاتی را توصیه کرد. ترویج فرهنگ بانکداري از نکات برجسته مورد تأکید مدیرعامل در این نشست ها
بود. مهدیان در این خصوص یادآور شد: احترام به ارباب رجوع و کار بدون منت براي مردم باید سرلوحه کارکنان صف و ستاد قرار
گیرد. وي افزود: خدمت شجاعانه همراه با صداقت، شفافیت و سرعت همواره به عنوان توصیه مدیران ارشد بانک به همکاران و عزیزان

 
شعبه مورد تأکید بوده است. 



وي حرکت روبه جلوي بانک توسعه تعاون را در دستیابی به اهداف توسعه اي و اشتغال زایی مثبت ارزیابی کرد و تقویت حوزه تجهیز

 
و تخصیص منابع را از لحاظ افزایش سهم بانک در توسعه منطقه اي و استانی حائز اهمیت برشمرد. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین در بازدید از شرکت اروم صنعت حمایت از تولید و اشتغال را از برنامه جدي بانک توسعه

 
تعاون مطرح کرد. 

مهدیان در دیدار با مدیران شرکت تریلر سازي اروم صنعت و بازدید از بخش هاي مختلف این مجموعه با اشاره به افزایش حمایت
هاي بانک توسعه تعاون از بخش تولید و صنعت که باعث افزایش اشتغال و توسعه استان می گردد بر رسیدگی سریع به درخواست

این واحد مبنی بر اختصاص تسهیلات 200 میلیارد ریالی تأکید ورزید.



پرداخت دو میلیارد ریال تسهیلات مشاغل خانگی به هنرمندان صنایع دستی

شازند

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/09/18

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان شازند از پرداخت دو میلیارد ریال تسهیلات مشاغل خانگی
به 20 نفر از هنرمندان صنایع دستی این شهرستان خبر داد.

به گزارش دیار آفتاب؛ محمد اتابکی رئیس اداره میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی شهرستان شازند گفت: تسهیلات مشاغل
خانگی در قالب 20 طرح از طریق بانک هاي عامل به هنرمندان

 
صنایع دستی شهرستان شازند پرداخت شده است. 

وي اظهار کرد: تسهیلات مشاغل خانگی پس از تصویب در کارگروه
اشتغال و سرمایه گذاري این شهرستان از ابتداي امسال تاکنون

 
پرداخت شده است. 

اتابکی با تأکید بر حمایت از شاغلان صنایع دستی و تشویق هاي لازم براي ورود افراد بیشتر به این عرصه افزود: پرداخت این

 
تسهیلات در راستاي حمایت از مشاغل خانگی، ایجاد اشتغال پایدار و تشویق کارآفرینان فعال در حوزه صنایع دستی است. 

وي افزود: در این راستا و براي ایجاد امنیت شغلی، بیش از 35 نفر از هنرمندان صنایع دستی این شهرستان از بیمه هنرمندان

 
برخوردار هستند. 

اتابکی افزود: با توجه به اینکه تعداد قابل توجهی از فعالان صنایع دستی شهرستان را بانوان تشکیل می دهند و بیشتر آنها فاقد کارگاه
هستند، هنرمندانی را که به هر دلیل امکان ایجاد کارگاه صنایع دستی نداشته و در منازل خود فعالیت می کنند، شناسایی و

 
شناسنامه دار شده و طرح هاي حمایت از مشاغل خانگی فعال آغازشده است. 

انتهاي پیام/



قوه قضاییه:حکم مولاوردي غیرقطعی است

منبع: خبرخودروشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/09/18

خبرگزاري ایسنا: سخنگوي قوه قضاییه گفت: موج برخاسته از شهادت قاسم سلیمانی و محسن فخري زاده بساط آمریکا و

 
اسراییل در منطقه را در هم خواهد پیچید. 

غلامحسین اسماعیلی در نشست خبري که امروز(سه شنبه) 18 آذرماه بصورت مجازي برگزار شد، با گرامی داشت یاد و خاطره امام
(ره) و شهدا گفت: شهادت دانشمند و دفاعی کشورمان استاد دکتر محسن فخري زاده موجی در جامعه ما ایجاد کرد که به همراه موج
برخاسته از شهادت شهید حاج قاسم سلیمانی بساط استکبار و امریکاي جهانخوار در منطقه و رژیم غاصب و تروریست اسراییل را در

 
هم خواهد پیچید و منطقه را از وجود آنها پاکسازي خواهد کرد. 

وي افزود: قوه قضاییه در دو عرصه داخلی و بین المللی پیگیري هاي لازم تا شناسایی و مجازات تمامی عوامل و دست اندرکاران این

 
جنایت تروریستی ادامه خواهد داد. کارگروهی با حسب دستور رییس قوه و با مسئولیت دادستان کل تشکیل شده است. 

سخنگوي قوه قضاییه گفت: شهید فخري زاده در زمان حیات
خود، فخر المحققین با وجود گمنامی، امروز فخر شهداي علمی و
هسته اي کشور است. علاوه بر اقداماتی که متعاقب این حادثه از
سوي ناحیه دبیر خانه شوراي عالی امنیت ملی و ستاد نیروهاي
مسلح در حال انجام است، قوه قضائیه هم اقداماتی را در دو

 
عرصه داخلی و بین المللی انجام می دهد. 

وي افزود: در این باره هم در سازمان قضائی نیروهاي مسلح
پرونده اي و هم در شعب ویژه امور بین الملل دادسراي عمومی و انقلاب تهران پرونده تشکیل شده است و علاوه بر آن مقرر شده از

 
طریق مراجع قضائی بین المللی این جنایت تحت تعقیب قرار گیرد. 

سخنگوي قوه قضاییه با اشاره به 16 آذرماه روز دانشجو گفت: جنبش دانشجویی ما موتور محرك کشور و انقلاب در مسیر پیشرفت و

 
عدالت است. 

اسماعیلی با اشاره به شیوع کرونا ضمن تقدیر از کادر درمانی کشور گفت: از عموم مردم مصرانه تقاضا می کنم پروتکل هاي بهداشتی

 
اعم از زدن ماسک و فاصله گذاري اجتماعی و ... را رعایت کنند که راه علاج همکاري همگان است. 

سخنگوي قوه قضاییه افزود: مبارزه با مفاسد اقتصادي اولویت نخست دستگاه قضایی است. دادگاه هاي مبارزه با مفاسد اقتصادي



 
کماکان عهده دارند و دادرسی ها در حال انجام است. در جاي جاي ایران احکام خوبی صادر شده است. 

وي افزود: اخیرا در یکی از استان هاي شمال غرب کشور پرونده اي در خصوص کارمندان گمرك که رشوه هاي سنگین اخذ کرده
بودند رسیدگی و حکم قطعی در خصوص 10 نفر از متهمان گمرك صادر شد که 3 نفر از آنها را بیان می کنم. آقاي محمدرضا لطفی
کارمند گمرك به جرم اخذ رشوه به 10 سال حبس و 74 ضربه شلاق و انفصال موقت از خدمات دولتی و جزاي نقدي و انتشار حکم
در رسانه ملی محکوم شد. اسماعیلی رحمانی کارمند دیگر گمرك شمال غرب به اتهام اخذ رشوه به 10 سال حبس و 74 ضربه شلاق
و انفصال موقت از خدمات دولتی و جزاي نقدي و انتشار حکم و آقاي فرزاد فروغ کارمند گمرك مربوطه به اتهام اخذ رشوه به 10
سال حبس و 74 ضربه شلاق و انفصال از خدمات دولتی و پرداخت جزاي نقدي و انتشار حکم محکوم شدند. در استان فارس مدیر
کل سابق ورزش و جوانان به اتهام 28 فقره اخذ رشوه به مبلغی بالغ بر 17 میلیارد و 933 میلیون ریال محکوم به 10 سال حبس و

 
جزاي نقدي و انفصال دایم و 74 ضربه شلاق محکوم شد. 

وي افزود: در پرونده بانک سرمایه غلامرضا حیدرابادي مدیرعامل سابق بانک سرمایه که از کشور خارج و با تدابیر خاص و انتظامی به
کشور برگشت قبلا محکومیت غیابی داشت و بعد از بازگشت واخواهی کرد و به موجب حکم قطعی به 12 سال حبس تعزیري و

 
محرومیت دایم از خدمات دولتی و جزاي نقدي و ضبط مال تحصیل شده از طریق نامشروع محکوم شد. 

سخنگوي قوه قضائیه در پاسخ به سوالی در خصوص آخرین وضعیت پرونده خصوصی سازي گفت: در این خصوص اقداماتمان در دو
بخش است. یک بخش رسیدگی به پرونده اتهامی مدیر سابق خصوصی سازي است. بخش دوم کار ما رسیدگی به تخلفات فرایند

 
واگذاري شرکت هاي واگذار شده بود. 

وي افزود: خصوصی سازي یک نیاز جدي در کشور است و حتماً قانون اجراي اصول 44 قانون اساسی باید منضبط و در چارچوب

 
رعایت شود. 

وي با بیان اینکه دولت تاجر خوبی نیست و باید تصدي گري را به بخش خصوصی بدهد و باید به توانمندسازي بخش خصوصی کمک
کند گفت: در این موضوع بررسی ها انجام و تخلفات احراز شده است. در چهار ماهه اخیر پرونده 6 شرکت مربوط به خصوصی سازي
رسیدگی و رأي هیأت داوري قطعیت پیدا کرده است. شرکت تولید نیروي برق شاهرود، شرکت آب و خاك پارس، شرکت مغان،
سیلوي سنقر، شرکت تراورس البرز و شرکت فولاد میبد از طریق فرایند هیأت داوري و حکم دادگاه ویژه به دولت بازگشت و مجموع
ارزش این شرکت ها به روز رسانی نشده است اما برآورد اولیه سازمان خصوصی قریب به 40 هزار میلیارد تومان در اثر فسخ واگذاري

 
این شرکت ها به دولت بازگشته است. 

اسماعیلی در رابطه با پرونده جنگل هیرکانی گفت: اختلافی بین اوقاف و منابع طبیعی است، رأیی صادر شده و اخیراً تقاضاي اعمال
ماده 477 شده است و این امر در حال بررسی است. هیأت کارشناسی تشکیل شده است. دیوان عالی کشور هم اخیراً به این موضوع

 
ورود کرده است. 

سخنگوي قوه قضائیه در خصوص دستورالعمل مقابله با ترك فعل مدیران و موضوع سیل و آب گرفتگی و اینکه قوه قضائیه چه
وظایفی در این رابطه دارد؟ گفت: بعد از آب گرفتگی و خسارت به زندگی مردم در خوزستان و سیلاب بوشهر، رئیس قوه قضائیه

 
دستور جدي صادر کرد و مأموریت به رئیس سازمان بازرسی کل کشور داد. 

 
وي ادامه داد: حضور میدانی و بررسی همه جانبه موضوع نشان از عزم قوه قضائیه در این رابطه دارد. 



اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره بیانیه اخیر معاونت حقوقی در رابطه با وکالت، گفت: در حوزه وکالت هیچ ادعایی جز اجراي قانون
نداریم و استقلال وکلا را به رسمیت می شناسیم و وظایف خودمان را که در قانون پیش بینی شده است، معتقدیم باید به نحو

 
شایسته انجام دهیم. 

وي در پاسخ به سوالی مبنی براینکه هفته گذشته اعلام شد که رئیس جمهور شکایت خود از برخی رسانه ها و خبرنگاران را پس
گرفته است، جزئیاتی در این رابطه وجود دارد، گفت: چنین نامه اي مبنی بر اعلام گذشت از خبرنگاران به دادسراي تهران و دادسراي
فرهنگ و رسانه واصل نشده است. ظاهراً دوستان نیت داشتند و یا دارند این کار را انجام دهند و ما هم امیدواریم این نیت خیر جامه

 
عمل به خود بپوشاند. پیش تر اعلام کرده بودیم که شکایت از رسانه ها از سوي نهادهاي مختلف تقریباً 200 مورد است. 

اسماعیلی در پاسخ به سوال ایسنا مبنی براینکه که آیا حکم اعدام روح االله زم تأیید شده است؟ گفت: بله. در حدود بیش از یک ماه
قبل، دیوان عالی کشور به این پرونده رسیدگی کرده و حکم صادره از دادگاه انقلاب در این باره به تأیید دیوان عالی کشور رسیده

 
است. 

وي در خصوص احضار کلانتري و حکم بدوي شهیندخت مولاوردي گفت: در ارتباط با فرد اول پرونده اي در دادسرا در حال رسیدگی
است و موضوعات مختلفی از جمله تالاب انزلی و برخی سخنان ایشان مطرح است که در حال رسیدگی است و توضیحات ایشان اخذ
شده است و باید صبر کنیم ببینم دادسرا چه تصمیمی می گیرد. درباره فرد دوم هم حکم صادره غیر قطعی است و از بیان جزئیات

 
اتهام و محکومیت معذورم. 

وي در پاسخ به سوالی درباره بحث نارضایتی مردمی پیرامون قوه قضاییه و فساد درونی آن گفت: برخی از گلایه ها را قبول داریم و
اطاله دارسی از این دست است که براي رفع آن هم نیازمند قانون هستیم و طرح اصلاح آن آماده شده و معتقدیم اصلاح قانون موثر
است و قبل از آن هم بر این باور هستیم که با کار جهادي می توانیم بخش قابل توجهی از مشکلات را برطرف کنیم؛ بخش زیادي از
پرونده ها رسیدگی شده اند و امروز اطاله دادرسی کاهش چشمگیري داشته است، گرچه هنوز به وضعیت مطلوب نرسیده ایم، اما

 
همکاران ما با دورکاري و حضوري مجدانه در حال کار هستند. 

سخنگوي قوه قضاییه ادامه داد: حتی یک مورد فساد را چه در درون قوه قضاییه و چه بیرون از آن با جدیت دنبال می کنیم و
امیدواریم با تلاش هاي انجام شده نمونه اي را نبینیم، البته نمی توان تضمین داد که فساد نداشته باشیم، اما اصل ما پیشگیري از

 
فساد و برخورد با آن است. 

اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا سرنخ هاي جدیدي از عاملان ترور شهید فخري زاده به دست آمده و فردي هم دستگیر
شده است؟ گفت: برخی از اقدامات را ستاد کل نیروهاي مسلح و قوه قضاییه دنبال می کنند و در دادسرا پرونده هایی تشکیل شده،

 
اما به لحاظ وضعیت خاص پرونده در آینده جزئیات آن را اعلام می کنیم. 

اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره رسیدگی به پرونده متخلفان هفت تپه و اینکه چه موانعی براي برگزاري دادگاه علنی وجود دارد؟
گفت: بخش قضایی آن انجام می شود و تمام تلاشمان این است که به اتهامات متهمان رسیدگی کنیم و همزمان براي جلوگیري از
کاهش تولید و سطح اشتغال اقدامات مؤثري داشته باشیم. دادگاه هم با همین رویکرد که رسیدگی به اتهام موجب اخلال در فعالیت
تولیدي نشود کار خود را ادامه می دهد و بخشی هم متوجه سازمان خصوصی سازي است. خبري که داریم این است که رئیس وقت

 
فردي که اخیراً جا به جا شد نامه اي به هیأت داوري ارسال کرده و پرونده هفت تپه نیز به هیأت داوري ارجاع شده است. 



سخنگوي دستگاه قضا در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده گروه عظام و اینکه با توجه به تغییر عنوان اتهامی براي متهم
ردیف اول این پرونده عباس ایروانی پرونده او در چه مرحله اي قرار دارد گفت: این پرونده هم مانند پرونده هفت تپه است، با این
تفاوت که در مورد آن رسیدگی قضائی انجام شده است. بخشی مربوط به مجازات است که برابر به تصمیم دادگاه انجام می شود. در
این پرونده هم به موضوع تولید و اشتغال توجه داریم و هم به بازگشت تسهیلات نظام بانکی و مطالبات معوق توجه داریم. قرار ما بر
این است که همه این امور انجام شود و هیچکدام از اقدامات خنثی کننده اقدامات نباشد و ان شاءاالله نتایج آن به زودي اعلام می

 
شود. 

اسماعیلی درباره جلوگیري از ورود خبرنگاران به جلسات دادگاه هاي اخیر و انتشار گزینشی اخبار دادگاه گفت: دادگاه ها علنی است،
احکام قطعی دادگاه هاي رسیدگی به جرایم اقتصادي شفاف اعلام می شود، اما علنی بودن به معناي انتشار تمام جزئیات پرونده
نیست؛ قرار ما بر این است که تمامی رسیدگی دادگاه در چارچوب قانون باشد، علاوه بر آن ما در عموم جلسات مکلف به رعایت
مصوبات ستاد مبارزه با کرونا هستیم و در هیچ جلسه اي نباید بیش از 15 نفر باشند و با احتساب متهمان، وکلاي آن ها، شکات و ...
وجود دارند و باید محدودیت ها را در نظر بگیریم و هیچ بایکوتی وجود ندارد، ما در پرونده طبري آنقدر حرف زدیم که برخی گفتند
دیگر بس است ، اما هر جا بتوان دادگاه را منتشر کرد، ما این کار را می کنیم و به دلیل اهمیت اعلام نتیجه دادرسی، هر رأي قطعی

 
را که مشمول قانون باشد، هر رسانه اي می تواند منتشر کند. 

وي در پاسخ به سوالی درباره مشکلات تولید کنندگان بورس گفت: در این حوزه ما ورود پیدا کردیم و اقدامات خوبی را به ویژه در
زمینه ترخیص مواد اولیه کارخانه ها و کالاهاي اساسی که در گمرك ها دپو شده بودند، انجام دادیم و با ورود قوه قضاییه اقدامات
انجام شد، بخش دیگري از ماموریت ما مبارزه جدي با قاچاق است که در زمینه ورود کالاي مورد نیاز و قاچاق کالاي غیر نیاز با

 
جدیت انجام می شود. 

سخنگوي دستگاه قضا درباره برخی گرانی ها علیرغم تولید محصول در داخل کشور، گفت: ما در این خصوص به ویژه در بحث
ترخیص مواداولیه کارخانجات و کالاهاي اساسی که در گمرکات کشور دپو شده بود و به دلیل توقف کشتی ها دولت مجبور به
پرداخت خسارت سنگین بود، اقدامات خوبی را صورت دادیم. بخش دیگر ماموریت ما مبارزه جدي با قاچاق است، چه ورود کالاهاي

 
غیرمجاز و چه خروج کالاهاي مورد نیاز. 

وي افزود: دربخشی از مبارزه با قاچاق که برعهده قوه قضائیه با جدیت برخورد می کنیم. به عنوان نمونه یک مورد مشخص را بیان
کنم که با پیگیري همکاران ما و با تلاش سربازان گمنام حضرت ولی عصر(عج) در سازمان اطلاعات سپاه، در حوزه قاچاق کالاي مورد
نیاز از داخل به خارج چهار شبکه قاچاق عمده در بوئین زهرا، ساوه، ري و گرمسار که مرکز اصلی فعالیت هاي آن ها بود اما در استان
هاي مختلفی از کشور ایادي داشتند و مبادرت به قاچاق سوخت می کردند، شناسایی شده و تحت تعقیب قرار گرفتند. پرونده آن ها
اکنون در مراجع قضایی درحال رسیدگی است. پس اراده قوه قضاییه؛ یک بخش ترخیص مواد اولیه موردنیاز تولید و بخش دیگر

 
مبارزه جدي با قاچاق است. 

سخنگوي دستگاه قضا در پاسخ به سوالی پیرامون اختلاف نظرهایی که درباره دستورالعمل اجرایی تعیین تکلیف ماینرهاي (دستگاه
استخراج ارز دیجیتال) بلاتکلیف در ستاد مبارزه با قاچاق کالا ابلاغ شده و اینکه رسیدگی به این اختلافات در چه مرحله اي است و
آیا نماینده دادستان کل در جلسه حضور داشته است یا خیر؟ گفت: این دستورالعمل به دیوان عدالت اداري ارجاع شده و در آنجا برابر
ضوابط پیرامون آن تصمیم گیري خواهد شد. ما تا قبل از اعلام نظر دیوان عدالت اداري درخصوص ماهیت آن اظهار نظر نمی کنیم،
چرا که خود را موظف به پایبندي به قانون می دانیم. من از روند بررسی آن اطلاع ندارم که در زمان رسیدگی نماینده دادستان کل



حضور داشته است یا خیر. اما باید توجه داشته باشیم که اختلاف نظر در زمان رسیدگی محتمل است اما مهم نظر اکثریت است. ان

 
شاءاالله به این موضوع در چارچوب قوانین رسیدگی شده و آنچه که نهایی شود، اجرا خواهد شد. 

به گزارش ایسنا اسماعیلی در ابتداي این نشست گفت: امسال روز دانشجوي ما به برکت خون شهید فخري زاده بار دیگر عطر شهادت
گرفت؛ شهداي 16 آذر ماه در این ایام میزبان شهید فخري زاده هستند. جنبش دانشجویی ما موتور محرك انقلاب در مسیر پیشرفت
و عدالت است. امروز اگر ما براي مقابله با دشمن به دنبال ساختن ایرانی قوي هستیم و ایران قوي را همین نسل جنبش دانشجویی ما
رقم خواهد زد و این روز را به همه دانشجویان و اساتید تبریک عرض می کنم. دشمن هرگاه نتوانست با تحریف و تحریم دانشجو را از
صحنه خارج کند، متوسل به ترور می شود و قطعاً خون پاك دانشجویان و اساتید شهید آنها بر تداوم انقلاب آثار مثبتی خواهد داشت.

اسماعیلی گفت: با استفاده فناوري هاي نوین و رسیدگی الکترونیک از جمله مجهز شدن 1400 نقطه در قوه قضاییه براي دادرسی
الکترونیکی و عدم نیاز به حضور اصحاب پرونده و دادرسی بر خط از طریق سامانه هاي الکترونیک به ما کمک کرده است که هم

پروتکل ها را رعایت کنیم و هم دادرسی ها را انجام دهیم.



حمایت قانونی از شرکت هاي خلاق را در طرح «جهش تولید» بگنجانیم

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/09/18

یک نماینده مجلس گفت: میدان دادن به شرکت هاي خلاق و ایجاد بسترهاي قانونی براي حمایت از آنها از جمله پیش
نیازهاي ضروري ایجاد اشتغال است....

یک نماینده مجلس گفت: میدان دادن به شرکت هاي خلاق و ایجاد بسترهاي قانونی براي حمایت از آنها از جمله پیش نیازهاي

 
ضروري ایجاد اشتغال است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از معاونت علمی و فناوري رییس جمهور، سید محمد پاك مهر نماینده مردم در یازدهمین
مجلس شوراي اسلامی، گفت: در حال حاضر طرحی متقن و همه جانبه در مجلس شوراي اسلامی و کمیسیون هاي مختلف براي
حمایت از شرکت هاي دانش بنیان در حال بررسی است. بر اساس مفاد این طرح، وزارت خانه ها و نهادهاي مختلف، مکلف می شوند
که نیازمندي ها و ملزومات مورد نیاز خود را صرفاً از طریق شرکت هاي نوآور، تهیه کنند و هچنین بر اساس این طرح، واردات

 
کالاهاي بومی فناورانه و ایران ساخت با محدودیت هاي بسیار جدي روبه رو می شود. 

نماینده حوزه انتخابیه بجنورد در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: براي مثال وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی موظف خواهد
شد که تجهیزات، ملزومات پزشکی و نیازمندي هاي خود را صرفاً از طریق زیست بوم فناوري کشور تهیه کند. با توجه به مفاد بسیار

 
عالی این طرح می توان حمایت از شرکت هاي خلاق را نیز در کنار حمایت از شرکت هاي دانش بنیان در این طرح گنجاند. 

این پزشک ایرانی ضمن اشاره به ویژگی هاي شرکت هاي خلاق افزود: شرکت هاي خلاق در حوزه هاي بسیار اشتغال زایی مانند
میراث فرهنگی، گردشگري و گیاهان دارویی فعال هستند. براي نمونه تنها در حوزه گیاهان دارویی، استحصال فرآورده ها و اسانس

 
هاي طبیعی از این گیاهان و تکمیل زنجیره تولید، می تواند میلیاردها دلار درآمد نصیب کشور کند. 

پاك مهر ضمن توضیح زمینه هاي کاري شرکت هاي خلاق، افزود: با توجه به وضعیت و حوزه هاي کاري شرکت هاي خلاق، این
شرکت ها و صنایع نرم و خلاق کشور، از این ظرفیت برخوردار است که اشتغال را به صورت منطقه اي و اقلیم محور، ایجاد کند. در
واقع می توان با پشتیبانی از چنین مجموعه هاي، در هر استان و منطقه کشور با محوریت داشته ها و ذخایر طبیعی و فرهنگی آن

 
اقلیم، اشتغال ایجاد کرد. 

نماینده مردم در مجلس شوراي اسلامی، افزود: باید با ایجاد بسترهاي قانونی در مجلس شوراي اسلامی، به این جوانان مستعد و
خلاق، میدان بدهیم تا در راه آبادنی و اعتلاي اقتصادي کشور، گام بردارند. به تازگی معاون محترم علمی و فناوري رئیس جمهور، در
کمیسیون بهداشت و درمان مجلس، حضور یافت و همین مباحث حول محور حمایت از کالاهاي فناورانه ایران ساخت، با ایشان مورد

 
بررسی قرار گرفت. 

عضو کمیسیون بهداشت و درمان و آموزش پزشکی مجلس شوراي اسلامی، گفت: براي مثال می توان نهادهاي مانند وزارت بهداشت،
درمان و آموزش پزشکی را مکلف کرد تا از شرکت هاي خلاق فعال در حوزه صنعت گیاهان دارویی، حمایت قانونی بسیار بیشتري به



 
عمل آورد. 

پاك مهر ضمن تاکید بر آمادگی مجلس براي حمایت از شرکت هاي خلاق گفت: بنده به شخصه به اصطلاح پاي کار هستم و این
مجلس نیز آمادگی دارد تا در تعامل با معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، طرح قانونی حمایت از شرکت هاي خلاق را مورد

بررسی قرار دهد.



بودجه پارك علم و فناوري البرز کم است و بودجه آن باید اصلاح و به رقم قابل

قبول ارتقاء یابد

منبع: بازار کارشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/09/18

دکتر مهدي کشمیري قائم مقام معاون پژوهش و فناوري در امور فناوري و مدیرکل دفتر برنامه ریزي امور فناوري وزات علوم
،تحقیقات و فناوري در نشست خبري هفته پژوهش و فناوري که با حضور دکتر غلامحسین رحیمی شعرباف معاون پژوهش و

فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و مدیران مرتبط برگزار شد گفت: بودجه پارك علم ...

دکتر مهدي کشمیري قائم مقام معاون پژوهش و فناوري در امور فناوري و مدیرکل دفتر برنامه ریزي امور فناوري وزات علوم
،تحقیقات و فناوري در نشست خبري هفته پژوهش و فناوري که با حضور دکتر غلامحسین رحیمی شعرباف معاون پژوهش و فناوري
وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و مدیران مرتبط برگزار شد گفت: بودجه پارك علم و فناوري البرز کم است و بودجه این پارك مهم

 
باید اصلاح و به رقم قابل قبول ارتقاء یابد. 

به گزارش روابط عمومی پارك علم و فناوري البرز؛ نشست خبري هفته پژوهش و فناوري و فن بازارملی ایران با حضور دکتر
غلامحسین رحیمی شعرباف معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري، دکتر مهدي کشمیري قائم مقام معاون پژوهش
و فناوري در امور فناوري و مدیرکل دفتر برنامه ریزي امور فناوري وزات ""عتف"" ، دکتر نیسی مدیر کل دفتر حمایت و پشتیبانی

 
امور پژوهشی و فناوري و مدیران مرتبط با پژوهش و فناوري در وزارت ""عتف""برگزار شد. 

دکتر مهدي کشمیري در این نشست خبري در پاسخ به سوال خبرنگار پارك علم و فناوري البرز مبنی بر اینکه بودجه پارك ها و
مراکز رشد علم و فناوري به عنوان مراکز موثر در اشتغال دانش آموختگان و توسعه شرکت هاي دانش بنیان براي سال آینده چقدر
رشد دارد، گفت: رشد بودجه پارك ها و مراکز رشد علم و فناوري به عنوان زیرساخت هاي مهم در توسعه اقتصاد دانش بنیان رشد

 
مناسبی نیست و در حدود 32 درصد است که از متوسط رشد بودجه هاي کشور پایین تر است. 

دکترکشمیري قائم مقام معاون پژوهش و فناوري در امور فناوري و مدیرکل دفتر برنامه ریزي امور فناوري وزارت""عتف"" با اشاره به
اینکه بودجه پارك مهمی مثل پارك علم و فناوري البرز باید افزایش یابد خاطرنشان کرد: هنوز سازمان برنامه و بودجه همچنان
براساس هاي شاخص قبلی و گذشته خود بودجه پارك هاي علم و فناوري را اختصاص می دهد و باید شاخص هاي جدید در این

 
زمینه جایگزین شود و بودجه پارك علم و فناوري البرز به رقم قابل قبول که شایسته آن است افزایش یابد. 

وي با اشاره به اینکه نهادهاي تصمیم گیر در امر بودجه باید براي اختصاص بودجه تصمیم گیري نمایند، گفت: سازمان برنامه و بودجه
و مجلس شوراي اسلامی نقش مهم و تعیین کننده در اختصاص بودجه به پارك هاي علم و فناوري در کشور دارند و می توانند بودجه

پارك علم و فناوري البرز را متناسب با شاخص هاي فعلی و براساس توانمندي ها و ظرفت هاي این پارك افزایش دهند.



عناوین، جزئیات و برنامه هاي هفته پژوهش و فناوري سال 99

منبع: بازار کارشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/09/18

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري با اشاره به اینکه برنامه هاي هفته پژوهش و فناوري مجازي است
خاطرنشان کرد: هفته پژوهش و فناوري سال جاري از 22 تا 27 آذرماه جاري به صورت مجازي برگزار می شوند.

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري با اشاره به اینکه برنامه هاي هفته پژوهش و فناوري مجازي است

 
خاطرنشان کرد: هفته پژوهش و فناوري سال جاري از 22 تا 27 آذرماه جاري به صورت مجازي برگزار می شوند. 

به گزارش خبرنگار بازارکار، دکتر عبدالحسین رحیمی صبح امروز (سه شنبه، 18 آذر) در نشستی مجازي ضمن تشریح برنامه هاي
هفته پژوهش و فناوري یادآور شد: در حالی بیست و یکمین سال برگزاري هفته پژوهش و فناوري را پیش رو داریم که به دلیل شیوع

 
کرونا نمی توانیم هفته پژوهش و فناوري را حضوري برگزار نماییم و بنابراین تکیه اصلی در برگزاري برنامه ها به شکل مجازي است. 

 
ایام هفته پژوهش و فناوري 

دکتر رحیمی در این نشست خبري با اشاره به نامگذاري روزهاي هفته پژوهش، گفت: روز شنبه 22 آذرماه با عنوان پژوهش، مدرسه و
دانشگاه، 23 آذرماه با عنوان پژوهش و مشارکت تولید، روز 24 آذرماه با عنوان پژوهش، فناوري و جهش تولید، 25 آذرماه با عنوان
پژوهش و بزرگداشت پژوهشگران و فناوري، 26 آذرماه با عنوان پژوهش و علوم انسانی و 27 آذرماه نیز با عنوان روز پژوهش و حوزه و

 
دانشگاه نامگذاري شده است. 

 
رشد کیفی تولید مقالات کیفی محققان کشورمان 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم با اشاره به اینکه در کنار رشد کمی مقالات، شاهد رشد کیفی مقالات هم هستیم افزود: بر اساس

 
رتبه بندي هاي بین المللی، ایران در نرخ رشد مقالات کیفی جزو پنج کشور برتر جهان است. 

رحیمی با اشاره به دستاوردهاي کشورمان در حوزه علم و فناوري گفت: سال هاي 1371 و 1372 سال هاي جوانه زنی مراکز رشد و

 
پارك هاي علم و فناوري و مراکز کارآفرینی در دانشگاه ها بوده است که در این مدت دستاوردهاي قابل توجهی را عرضه کردند.. 

وي با بیان عقب ماندگی هاي تاریخی کشورمان سال گذشته اشاره کرد و گفت: در حالی که کشورهاي دنیا با شتاب زیادي در حوزه
هاي علمی و فناوري به پیش می رفتند، ایران در جا می زد ولی وضعیت امروز ایران نشان از عرضه دستاوردهاي قابل توجه دارد ولی
اگر بخواهیم خود را با کشورهاي پیشرفته مقایسه کنیم با نقص ها و عقب ماندگی هایی مواجه هستیم که باید این عقب ماندگی ها

 
جبران شود و ما چاره اي نداریم که براي این منظور کار حداکثري داشته باشیم. 

 
برنامه هاي هفته پژوهش 

معاون وزیر علوم با اشاره به برنامه هاي هفته پژوهش که از روز شنبه 22 تا پنج شنبه 27 آذرماه جاري برگزار می شود، اظهار کرد:
برنامه هاي هفته پژوهش از روز شنبه 15 آذرماه در سطح استان ها آغاز شده و در حال اجرا است که مهمترین برنامه هاي استانی
شامل نمایشگاه دستاوردهاي پژوهش و فناوري استان، نشست هاي تخصصی صنعت و دانشگاه و میزگردهاي تخصصی به منظور

 
بررسی نقش پژوهش و فناوري در حل مسایل استانی می شود. 

رحیمی عنوان روز سه شنبه 25 آذر ماه را "" روز بزرگداشت پژوهشگران و فناوران"" ذکر کرد و گفت: در این روز جشنواره تقدیر از
پژوهشگران و فناوران برتر با حضور مدیران ارشد کشوري و به صورت مجازي و حضوري برگزار خواهد شد و در این روز از 16 محصول

 
فناورانه وزارت بهداشت رونمایی می شود. 

 
همکاري علمی و فناوري با چهار کشور 

معاون وزیر علوم از برگزاري ارتباط با چهار کشور به صورت نمادین در هفته پژوهش خبر داد و افزود: : تعاملات ایران محدود به این



چهار کشور نمی شود اما با چهار ""افغانستان""، ""کره جنوبی""، ""ایتالیا"" و ""مجارستان"" تعاملات ویژه اي در هفته پژوهش و

 
فناوري امسال خواهیم داشت. 

 
بودجه پارك علم و فناوري البرز کم است و بودجه آن باید اصلاح و به رقم قابل قبول ارتقاء یابد 

همچنین دکتر مهدي کشمیري قایم مقام معاونت پژوهش و فناوري در نشست خبري هفته پژوهش و فناوري که با حضور دکتر
غلامحسین رحیمی شعرباف معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و مدیران مرتبط برگزار شد گفت: بودجه پارك

 
علم و فناوري البرز کم است و بودجه این پارك مهم باید اصلاح و به رقم قابل قبول ارتقاء یابد. 

به گزارش خبرنگار بازارکار نشست خبري هفته پژوهش و فناوري و فن بازارملی ایران با حضور دکتر غلامحسین رحیمی شعرباف
معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري، دکتر مهدي کشمیري قائم مقام معاونت پژوهش و فناوري، دکتر نیسی

 
مدیر کل دفتر حمایت و پشتیبانی امور پژوهشی و مدیران مرتبط با پژوهش و فناوري در وزارت علوم ، تحقیقات و فناوري برگزار شد. 
دکتر مهدي کشمیري در این نشست خبري در پاسخ به سوال بازارکار مبنی بر اینکه بودجه پارك ها و مراکز رشد علم و فناوري به
عنوان مراکز موثر در اشتغال دانش آمختگان و توسعه شرکت هاي دانش بنیان براي سال آینده چقدر رشد دارد گفت: رشد بودجه
پارك ها و مراکز رشد علم و فناوري به عنوان زیرساخت هاي مهم در توسعه اقتصاد دانش بنیان رشد مناسبی نیست و در حدود 32

 
در صد است که از متوسط رشد بودجه هاي کشور پایین تر است. 

قایم مقام معاونت پژوهش و فناوري وزارت علوم، تحقیفات و فناوري با اشاره به اینکه بودجه پارك مهمی مثل پارك علم و فناوري
البرز باید افزایش یابد خاطرنشان کرد: هنوز سازمان برنامه و بودجه همچنان براساس هاي شاخص قبلی و گذشته خود بودجه پارك
هاي علم و فناوري را اختصاص می دهد و باید شاخص هاي جدید در این زمینه جایگزین شود و بودجه پارك علم و فناوري البرز به

 
رقم قابل قبول که شایسته آن است افزایش یابد. 

وي با اشاره به اینکه نهادهاي تصمیم گیر در امر بودجه باید براي اختصاص بودجه تصمیم گیري نمایند گفت: سازمان برنامه و بودجه
و مجلس شوراي اسلامی نقش مهم و تعیین کننده در اختصاص بودجه به پارك هاي علم و فناوري در کشور دارند و می توانند بودجه

پارك علم و فناوري البرز را متناسب با شاخص هاي فعلی و براساس توانمندي ها و ظرفیت هاي این پارك افزایش دهند.



سخنرانان و عناوین سخنرانی و کارگاه هاي آموزشی کنفرانس ملی تازه هاي

علوم ورزشی و سلامت اعلام شد

منبع: ایپناشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/09/18

دبیر خانه علمی کنفرانس ملی تازه هاي علوم ورزشی و سلامت، اسامی سخنرانان وعناوین سخنرانی و کارگاه هاي آموزشی
این کنفرانس را اعلام کرد نوشته سخنرانان و عناوین سخنرانی و کارگاه هاي آموزشی کنفرانس ملی تازه هاي علوم ورزشی و

سلامت اعلام شد اولین بار در ایپنا ، خبرگزاري رسمی ورزش ایران. پدیدار شد.

به گزارش خبرگزاري ایپنا و به نقل از روابط عمومی
پژوهشگاه علوم ورزشی براساس اعلام دبیر خانه علمی
کنفرانس ملی تازه هاي علوم ورزشی و سلامت، که در
تاریخ 19 و 20 آذرماه 99 باهدف رشد و توسعه دانش
تربیت بدنی و علوم ورزشی، توسط دانشگاه ایلام و با

 
همکاري اداره کل ورزش و جوانان این استان 

به صورت مجازي برگزار خواهد شد 17 عنوان سخنرانی و

 
10 کارگاه آموزشی ارائه خواهد شد. 

بر اساس این گزارش، سخنرانی هاي کلیدي این کنفرانس بدین شرح است: دکتر عبدالحمید احمدي، معاون فرهنگی و توسعه ورزش
همگانی وزارت ورزش و جوانان، در زمینه "نقس رسانه در ترویج فرهنگ ورزش همگانی "، دکتر محمد حسین علیزاده، مدیر کل
تربیت بدنی وزارت علوم پیرامون "ورزش بدون آسیب"، دکتر لاله حاکمی،نایب رئیس فدراسیون پزشکی ورزشی، در زمینه" نقش

 
ورزش در سلامت و بیماري" سخنرانی خواهند کرد. 

همچنین در این کنفرانس کارگاه آموزشی: "کاربرد روش هاي توانبخشی در ریکاوري ورزشکاران پس از مسابقات و تمرینات ورزشی"
توسط دکتر فریبرز هوانلو،کارگاه " تمرین تناوبی و عملکرد ورزشی ورزشکاران" توسط دکتر سجاد احمدي زاد، و کارگاه "کاربرد

 
بیومکانیک در ارتقاء دانش مربیان و سلامت ورزشکاران توسط دکتر مهرداد عنبریان ارائه خواهد شد. 

گفتنی است علاوه بر سخنرانی ها و کارگاه هاي ذکر شده فدراسیون هاي کشتی، کبدي، ورزش هاي همگانی، جانبازان و معلولین،
جودو، هاکی وفدراسیون پزشکی ورزشی در پنل هاي اختصاصی تازه ترین یافته هاي علوم ورزشی را در قالب سخنرانی و برگزاري

 
کارگاه هاي آموزشی به شرح زیربه شرکت کنندگان این کنفرانس ارائه خواهند داد. 

 
پنل اختصاصی فدراسیون کشتی: 

 
دکتر علیرضا دبیر(رئیس فدراسیون)، عنوان سخنرانی: "کشتی و چالش اقبال عمومی" 



دکتر کامبیز مرادي (سرپرست انستیتو بین المللی فدراسیون کشتی)، عنوان سخنرانی: "رویکردهاي نوین انستیتو بین المللی کشتی"

 
دکتر مهدي روستایی (رئیس کمیته تغذیه و حامد ظرافتی دبیر کمیته تغذیه فدراسیون کشتی) 

 
کارگاه آموزشی : "روش هاي نوین تغذیه و کنترل وزن در کشتی گیران" 

 
پنل اختصاصی فدراسیون کبدي: 

 
دکتر عباس خواجه اورسجی ( رئیس فدراسیون) 

 
عنوان سخنرانی : "بررسی عوامل موثر در ارتقاي سطح کمی و کیفی ورزش کبدي در کشور" 

 
دکتر حسن قره خانی: عنوان سخنرانی :" شناسایی چالش هاي پیش روي توسعه کبدي ایران" 

 
زهره قیصرزاده: کارگاه آموزشی" معرفی آسیب هاي رایج ورزشکاران در رشته کبدي" 

 
پنل اختصاصی فدراسیون ورزش هاي همگانی: 

 
دکتر افشین مولایی (رئیس فدراسیون) عنوان سخنرانی : "رویکرد سلامت محور فدراسیون همگانی" 

 
دکتر رضا شجیع ( نایب رئیس فدراسیون) عنوان سخنرانی: "رویکرد نوین در مدیریت ورزش همگانی" 

 
دکتر حبیب هنري ( عضو هیات رئیسه فدراسیون )عنوان کارگاه : "کارآفرینی و نوآوریهاي ورزش همگانی" 

 
پنل اختصاصی فدراسیون جانبازان و معلولین: 

دکتر محمد شروین اسبقیان (رئیس فدراسیون) عنوان سخنرانی " نقش دستگاه هاي مختلف در ترویج فرهنگ حضور، توانمندي و

 
افتخار آفرینی جانبازان و معلولین از طریق ورزش" 

 
رسول ضابطیان: (رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان ملارد) 

 
عنوان سخنرانی : " تحلیل SWOT فدراسیون جانبازان و معلولین" 

 
 "CP دکتر محمد کریمی زاده: کارگاه آموزشی: "اصول برنامه ریزي تمرین براي افراد

 
پنل اختصاصی فدراسیون جودو: 



 
آرش میراسماعیلی ( رئیس فدراسیون) عنوان سخنرانی: "رویکردهاي فدراسیون جودو" 

 
دکتروحید زارع نژاد: ( مشاور و مسئول کمیته آموزش و پژوهش و تحقیقات فدراسیون) 

 
عنوان سخنرانی : "طراحی و اولویت بندي استراتژي توسعه ورزش جودو در ایران" 

 
دکتر محمدرضا محمودخانی( مسئول کمیته استعداد یابی فدراسیون) 

 
عنوان کارگاه:" تمرینات فانکشنال اختصاصی جودو با رویکرد پیشگیري آسیب و ارتقاء عملکرد" 

 
پنل اختصاصی فدراسیون هاکی: 

 
دکتر احسان اسدي ( رئیس کمیته پزشکی فدراسیون) عنوان سخنرانی: " تاثیرات روانی کرونا در ورزشکاران" 

 
دکتر علی بختیاري ( رئیس کمیته استعداد یابی) عنوان سخنرانی: " استعدادیابی در هاکی " 

 
دکتر رضا بهدري ( رئیس کمیته آموزش) عنوان کارگاه: "تمرینات مقاومتی در هاکی" 

 
پنل اختصاصی فدراسیون پزشکی ورزشی: 

 
دکتر محمد اسد مسجدي ( سرپرست فدراسیون ) عنوان سخنرانی: "مقابله با کرونا در ورزش " 

 
دکتر فرزاد شارکی ( قائم مقام دبیر کل ستاد ملی مبارزه با دوپینگ) موضوع سخنرانی: 

 
"مقابله با دوپینگ در ورزش حرفه اي" 

دکتر کیمیا معینی افشار( مسئول واحد تغذیه فدراسیون) عنوان کارگاه : "کنترل وزن"



اولین همایش ملی کارکردهاي اجتماعی کتابخانه هاي عمومی برگزار می شود

منبع: میزانشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/09/18

خبرگزاري میزان - طبق اعلام پایگاه اطلاع رسانی نهاد کتابخانه هاي عمومی کشور، اولین همایش ملی انجمن ارتقاي کتابخانه
هاي عمومی ایران با همکاري نهاد کتابخانه هاي عمومی کشور و مشارکت اداره کل کتابخانه هاي عمومی استان خوزستان 25 و 26

 
آذرماه با موضوع کارکردهاي اجتماعی کتابخانه هاي عمومی به صورت مجازي برگزار می شود. 

این همایش با هدف شناسایی، پیشنهاد و ارائه راهکارهایی براي ارتقاي کارکردهاي اجتماعی کتابخانه هاي عمومی به صورت ملی

 
برگزار و مقالات در سه سطح ارائه شفاهی (10 مقاله)، چاپ مجموعه مقالات (3 عنوان) و پوستر (15 عنوان) ارائه می شود. 

علاقه مندان می توانند تا 20 آذرماه با ثبت نام در سایت همایش به نشانی hamayesh.ipla.ir و ارسال فیش پرداخت به ایمیل

 
دبیرخانه (hamayesh.ipla@gmail.com) در این همایش شرکت و گواهی حضور دریافت کنند. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- براي مطالعه معرفى آخرین کتب منتشر شده اینجا کلیک کنید با توجه به تمهیدات صورت گرفته اعضاي انجمن علمی ارتقاي
کتابخانه هاي عمومی از تخفیف 20 درصدي براي حضور برخوردار بوده و علاقه مندان می توانند با مراجعه به ipla.ir و عضویت در

 
انجمن ارتقاي کتابخانه هاي عمومی از این تخفیف برخوردار شوند. 

همچنین علاقه مندان براي شرکت در همایش بدون دریافت گواهی نیز می توانند بدون پرداخت هزینه از طریق لینک هاي اعلامی در

 
این همایش شرکت کنند. 

گفتنی است افتتاحیه این همایش با پیام دبیرکل نهاد و با حضور استادان و صاحب نظران علم اطلاعات و دانش شناسی برگزار خواهد

 
شد. 

لازم به ذکر است نخستین فراخوان همایش کارکردهاي اجتماعی کتابخانه هاي عمومی شهریورماه سال 98 اعلام شد و قرار بر این
بود فروردین ماه 99 این همایش برگزار شود که به علت شیوع بیماري کرونا زمان برگزاري آن تغییر و فرصت ارائه مقالات تا 15

 
مهرماه 99 تمدید شد. 

«خدمات و برنامه هاي متناسب با نقش هاي اجتماعی کتابخانه هاي عمومی»، «کتابخانه هاي عمومی و اجتماع سازي»، «کتابخانه
هاي عمومی به مثابه یک تکنولوژي اجتماعی»، «کتابخانه ها در سپهر عمومی»، «کتابخانه هاي عمومی و آسیب هاي اجتماعی»،
«کتابخانه هاي عمومی و بحران طبیعی»، «جنبه هاي اقتصادي کتابخانه هاي عمومی: تولید اشتغال، کارآفرینی و کسب و کار» و
«مفاهیم اجتماعی مرتبط با کتابخانه هاي عمومی: مشارکت اجتماعی، عدالت اجتماعی و بهبود کیفیت زندگی مردم» از محورهاي

 
همایش «کارکردهاي اجتماعی کتابخانه هاي عمومی» هستند. 



ژونال کلاب، نشست هاي علمی، کارگاه هاي آموزشی، اشتراك تجربه، کرسی نظریه پردازي، نمایشگاه کتابخانه هاي عمومی و بحران

 
سیل و زلزله در استان هاي خوزستان، لرستان، گلستان، کرمانشاه از دیگر برنامه هاي این همایش است. 

انتهاي پیام/



60 درصد بانوان یک روستاي اسفراین گلیم می بافند

منبع: ایرناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/09/18

بجنورد- ایرنا- رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اسفراین گفت: 60 درصد از بانوان روستاي الست این
شهرستان که در حوزه صنایع دستی استان خراسان شمالی شناخته شده است، مشغول بافت گلیم، جاجیم و سفره کردي

هستند.

بجنورد- ایرنا- رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی اسفراین گفت: 60 درصد از بانوان روستاي
الست این شهرستان که در حوزه صنایع دستی استان
خراسان شمالی شناخته شده است، مشغول بافت گلیم،

 
جاجیم و سفره کردي هستند. 

به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی اداره کل میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان، عبداالله سهرابی
با بیان اینکه با حمایت هاي انجام شده، الست به عنوان
روستاي پایلوت صنایع دستی گلیم شناخته شده است،

 
اظهار داشت: این امر باعث شد تا گردشگران خارجی پیش از پیدایش ویروس کرونا به این روستا سفر کنند. 

وي عنوان کرد: مشارکت مردم روستاي الست در راه اندازي تولیدات روستایی ازجمله محصولات کشاورزي، زراعی و به خصوص صنایع

 
دستی منحصربه فرد باعث ایجاد کسب وکار مناسب و درآمدزایی براي ساکنان روستا شده است. 

رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اسفراین افزود: برگزاري دوره هاي آموزشی براي صنعتگران روستا و صدور
مجوزهاي صنایع دستی براي آنان، پرداخت تسهیلات قرض الحسنه از طریق معرفی به صندوق کارآفرینی امید، تشویق صنعتگران

 
براي برند سازي از جمله اقدامات انجام شده است. 

روستاي الست در 60 کیلومتري شرق شهرستان اسفراین واقع شده و اشتغال اکثر ساکنان آن در فعالیت هاي صنایع دستی و گلیم

 
بافی ازجمله جذابیت هاي این روستا است. 

 
این روستا که متشکل از الست سفلی و علیا است بیش از یک هزار و 200 نفر جمعیت دارد. 

گلیم سفره کردي که روزگاري به خاطر نقوش زیباي حیوانات حلال گوشت، میوه هاي مختلف و غلات، به عنوان سفره غذاي ساکنان

 
خراسان شمالی مورد استفاده قرار می گرفت، امروزه کاربردي جز زیرانداز ندارد. 

این دستبافته داري یک هنر خاص از بافته هاي داري منحصربه فرد زنان کرد عشایر شمال خراسان است. 



 
نقش هاي بافته شده نشان از عظمت فرهنگ، هنر، باورها، آداب و رسوم، و تاریخ پر فراز و نشیب قومی کردهاي این دیار را دارد. 

 
نمادها در سفره کردي همگی بیانگر کرامت قومی و احترام به طبیعت است. 

 
این نمادها بیشتر نشان دهنده نوع زندگی و نظام اجتماعی و فرهنگی کردهاي این دیار است. 

نگاره و نقوش سفره کردي در واقع نقش هاي کهنی هستند که در نوع خود بی نظیرند و نقش هاي بافته شده در این هنر بیشتر

 
حیوان و انسان است، 

 
جاجیم نیز دستبافته ضخیم، راه راه و رنگین است که به عنوان زیرانداز، پتو، روتختی، جل اسب و کفپوش منازل کاربرد دارد. 

 
در خراسان شمالی 61 رشته صنایع دستی دیده می شود و فعالان این رشته ها 21 هزار نفر برآورد شده اند. 

 
برچسب ها 

 
- فرش 

 
- گردشگري 

 
- اسفراین 

- خراسان شمالی



برگزاري اولین همایش ملی کارکردهاي اجتماعی کتابخانه هاي عمومی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/09/18

همزمان با سراسر کشور اولین همایش ملی کارکرد هاي اجتماعی کتابخانه هاي عمومی در کردستان نیز برگزار می شود.

به گزارش خبرگزاري صداوسیمامرکز کردستان، مدیر کل
کتابخانه هاي عمومی استان کردستان با اعلام این خبر
گفت: اولین همایش ملی انجمن ارتقاي کتابخانه هاي
عمومی ایران با موضوع کارکرد هاي اجتماعی کتابخانه
هاي عمومی 25 و 26 آذرماه همزمان با سراسر کشور در

 
کردستان نیز برگزار می شود. 

محمد مخدومی افزود: این همایش با همکاري نهاد
کتابخانه هاي عمومی کشور و مشارکت اداره کل کتابخانه
هاي عمومی استان خوزستان 25 و 26 آذرماه با موضوع
کارکرد هاي اجتماعی کتابخانه هاي عمومی به صورت

 
مجازي برگزار می شود. 

مخدومی گفت: این همایش با هدف شناسایی، پیشنهاد و ارائه راهکار هایی براي ارتقاي کارکرد هاي اجتماعی کتابخانه هاي عمومی
به صورت ملی برگزار خواهد شد و مقالات در سه سطح ارائه شفاهی (10 مقاله)، چاپ مجموعه مقالات (3 عنوان) و پوستر (15

 
عنوان) ارائه می شود. 

وي افزود: علاقه مندان می توانند تا 20 آذرماه با ثبت نام در سایت همایش به نشانی hamayesh.ipla.ir و ارسال فیش پرداخت

 
به ایمیل دبیرخانه (hamayesh.ipla@gmail.com) در این همایش شرکت و گواهی حضور دریافت کنند. 

مخدومی گفت: با توجه به تمهیدات صورت گرفته اعضاي انجمن علمی ارتقاي کتابخانه هاي عمومی از تخفیف 20 درصدي براي
حضور برخوردار بوده و علاقه مندان می توانند با مراجعه به ipla.ir و عضویت در انجمن ارتقاي کتابخانه هاي عمومی از این تخفیف

 
برخوردار شوند. 

وي افزود: همچنین علاقه مندان براي شرکت در همایش بدون دریافت گواهی نیز می توانند بدون پرداخت هزینه از طریق لینک هاي

 
اعلامی در این همایش شرکت کنند. 

مخدومی گفت: افتتاحیه این همایش با پیام دبیرکل نهاد و با حضور استادان و صاحب نظران علم اطلاعات و دانش شناسی برگزار

 
خواهد شد. 



وي افزود: نخستین فراخوان همایش کارکرد هاي اجتماعی کتابخانه هاي عمومی شهریورماه سال 98 اعلام شد و قرار بر این بود
فروردین ماه 99 این همایش برگزار شود که به علت شیوع بیماري کرونا زمان برگزاري آن تغییر و فرصت ارائه مقالات تا 15 مهرماه

 
99 تمدید شد. 

مدیر کل کتابخانه هاي عمومی استان کردستان گفت: «خدمات و برنامه هاي متناسب با نقش هاي اجتماعی کتابخانه هاي عمومی»،
«کتابخانه هاي عمومی و اجتماع سازي»، «کتابخانه هاي عمومی به مثابه یک تکنولوژي اجتماعی»، «کتابخانه ها در سپهر عمومی»،
«کتابخانه هاي عمومی و آسیب هاي اجتماعی»، «کتابخانه هاي عمومی و بحران طبیعی»، «جنبه هاي اقتصادي کتابخانه هاي
عمومی: تولید اشتغال، کارآفرینی و کسب و کار» و «مفاهیم اجتماعی مرتبط با کتابخانه هاي عمومی: مشارکت اجتماعی، عدالت

 
اجتماعی و بهبود کیفیت زندگی مردم» از محور هاي همایش «کارکرد هاي اجتماعی کتابخانه هاي عمومی» هستند. 

ژونال کلاب، نشست هاي علمی، کارگاه هاي آموزشی، اشتراك تجربه، کرسی نظریه پردازي، نمایشگاه کتابخانه هاي عمومی و بحران
سیل و زلزله در استان هاي خوزستان، لرستان، گلستان، کرمانشاه از دیگر برنامه هاي این همایش است.



مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی چهار محال و بختیاري: سیاست گذاري

براي توسعه کارآفرینی یکی از رسالت هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/09/18

خبرگزاري آریا - مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان چهار محال و بختیاري در نخستین جلسه هماهنگی
برگزاري رویداد هفته جهانی کارآفرینی عنوان کرد: هفته
جهانی کارآفرینی با هدف ترویج فرهنگ و گسترش روحیه

 
کارآفرینانه امسال به صورت مجازي برگزار می شود. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان چهارمحال و بختیاري، سید حفیظ االله
فاضلی در نخستین نشست هماهنگی برگزاري رویداد هفته
جهانی کارآفرینی تصریح کرد: کارآفرینی به ایجاد فضاي

کسب و کار با ایده هاي خلاقانه و در فضایی پویا که منجر به اشتغال پایدار شود شناخته می شود که از موثرترین راهکارهاي مهار نرخ

 
بیکاري است. 

فاضلی با اشاره به مقوله کارآفرینی به عنوان مهمترین عامل تغییر در اقتصاد بازار، بیان کرد: کارآفرینی ابزار مناسب تحرك اقتصادي و

 
افزایش رفاه عمومی است و این مقوله یکی از داده هاي مورد نظر اقتصاددانان و سیاستگذاران در مسیر توسعه کشور است. 

وي با اشاره به این که سیاست گذاري براي توسعه کارآفرینی یکی از رسالت هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است، ادامه داد: به
منظور ترویج فرهنگ و گسترش روحیه کارآفرینانه در بین آحاد جامعه هرسال درهفته جهانی کارآفرینی در بازه زمانی 16 تا 22
نوامبر ،همگام با سراسر کشور برنامه ریزي متنوعی در استان انجام می گیرد و با توجه به شرایط کرونایی موجود امسال از 26 آبان

 
لغایت 2 آذر همه برنامه هاي پیش بینی شده در بستر فضاي مجازي انجام می گیرد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان چهار محال و بختیاري به تبیین اهمیت و نقش کارآفرینی در توسعه و پیشرفت اقتصادي
کشور و لزوم اشاعه و ترویج فرهنگ کارآفرینی پرداخت و تاکید کرد: هفته جهانی کارآفرینی فرصتی براي نهادینه سازي فرهنگ
کارآفرینی و ارتقاء جایگاه کارآفرینان و معرفی الگوهاي موفق عرصه کسب و کار و کارآفرینی به جامعه بخصوص جوانان جویاي کار

است.



جشن نو دانشجویان دانشگاه جامع علمی کاربردي استان کرمان برگزار شد

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/09/18

دانشگاه جامع علمی کاربردي

به نقل از روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استانی کرمان، با حضور
دکتر محمدحسین امید رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي، دکتر محسن شمسی
رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استان کرمان، حجت الاسلام و المسلمین
حسن عامري مسول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري در واحد استانی کرمان و روساي
مراکز آموزش علمی کاربردي، مراسم دانشجویان نو ورود این استان به صورت مجازي

 
برگزار شد. 

دکتر محمد حسین امید رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي در این مراسم با تسلیت و تبریک شهادت شهید فخري زاده دانشمند
هسته اي کشور به جامعه دانشگاهی کشور و محکوم کردن رفتارهاي دوگانه غرب و این اقدام تروریستی اظهار داشت: امیدواریم در

 
موقع مناسب نظام مقدس جمهوري اسلامی یک پاسخ قاطع و دندان شکن را به مسببین این جنایت بدهد. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با قدردانی از زحمات دکتر محسن شمسی رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان کرمان،
روساي مراکز آموزش علمی کاربردي و همکاران زحمتکش و پرتلاش واحد استان کرمان گفت: ما مراکز آموزشی بی نظیري در استان
کرمان داریم که نمونه آن مرکز آموزش علمی کاربردي است که در صنعت هوانوردي مشغول فعالیت است که رتبه اول کشوري را
دارد. همچنین در این استان در صنایع، فرهنگ و هنر و خدمات مراکز بسیار خوب و با کیفیتی وجود دارد که شما دانشجویان آنها را

 
براي تحصیل برگزیدید. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي با تبریک آغاز سال تحصیلی به دانشجویان بیان کرد: دوران تحصیل در مقطع کارشناسی بهترین
دوران زندگی افراد است و باید قدردان آن بوده و به نحو شایسته بهره لازم را ببریم و بنده همیشه حسرت این را میخورم که چقدر

 
این دوران را زود از دست دادم. 

وي گفت: در دوره دانشجویی دسترسی نامحدود به منابع علمی، اساتید و آنچه که در نظام آموزش عالی پیش بینی شده فراهم است و
دانشجو می تواند آزادانه تفکرات خود را دنبال و با ابتکارعمل و آزادي فکر و اندیشه تمرین کار گروهی و مشارکتی داشته و بهترین

 
دوستان خود را نیز انتخاب کند. 

دکتر محمدحسین امید گفت: در دانشگاه جامع علمی کاربردي براي تمامی علائق و سلیقه ها فکر شده است و براي اینکه دانشجو
بتواند بهره لازم را در تمام زمینه ها داشته باشد علاوه بر آموزش و کسب مهارت، کانون هاي قرآن، انجمن هاي ورزشی، انجمن هاي

 
سیاسی و کانون هاي فرهنگی و هنري فعال شده که سالانه نیز همایش و جشنواره هاي مختلف را برگزار می کنند. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي در بخش دیگري از سخنان خود به آموزش هاي مهارتی اشاره و تاکید کرد: شما در دوره بسیار
خوبی مشغول به تحصیل شدید. شاید در 4 یا 5 سال گذشته آن چنان توجهی به آموزش هاي مهارتی و علمی کاربردي در کشور



 
صورت نمی پذیرفت ولی با گفتمان سازي که این دانشگاه محور آن بوده است این مهم تحقق یافت. 

دکتر امید با بیان اینکه مفتخریم که امروز توجه همگان از جمله مسئولان نظام مقدس جمهوري اسلامی، دولت و مجلس را به
آموزش هاي مهارتی جلب کرده ایم، گفت: در دانشگاه جامع علمی کاربردي به عنوان دانشگاه مهارت محور سردمدار این گفتمان

 
بودیم و همه را باید به این سمت بکشانیم که البته مقام معظم رهبري همیشه بر آموزش هاي مهارتی تاکید داشتند. 

وي افزود: دانشگاه جامع علمی کاربردي در طول پنج سال گذشته پوست اندازي جدي داشته و شاهد یک بازنگري اساسی در تمام
حوزه ها بوده ایم و امروز بهترین تیم دانشگاهی در دوران 30 ساله فعالیت دانشگاه که از برجستگان دانشگاهی در زمینه خلاقیت و

 
نوآوري هستند در این دانشگاه مشغول به فعالیت و ارائه خدمت آموزشی می باشند. 

دکتر محمدحسین امید خاطرنشان کرد: در طول پنج سال اخیر نزدیک به 200 مرکز نوآوري در 5 سال در دانشگاه جامع علمی

 
کاربردي شکل گرفته و در کنار آن نیز شاهد ایجاد کلینیکهاي مشاروه و کارآفرینی بوده ایم. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي گفت: در این مدت بخش زیادي از درس ها بازنگري شده و پس از ارزیابی و تعیین صلاحیت از

 
بین  90 هزار مدرس 25 هزار مدرس مجوز ادامه همکاري را داشته اند. 

وي با بیان اینکه در دانشگاه جامع علمی کاربردي مدرس غیرمجاز نداریم و صلاحیت عمومی و حرفه اي همه تایید شده است، گفت:
واحدهاي استانی نیز اساسنامه دارد شده و مراکز دانشگاهی نیز از هزار و 70 مرکز به کمتر از 600 مرکز رسیده که برخی بخاطر

 
مصوبات دولت و برخی بخاطر سیاست هاي دانشگاه تعطیل شده است. 

دکتر محمدحسین امید ادامه داد: همچنین تسهیلات صندوق رفاه نیز فراهم شده است و بیش از 70 درصد شهریه را دانشجویان

 
جدید الورود می توانند از نیم سال آینده از صندوق رفاه دانشگاه دریافت کنند. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي با بیان اینکه در این شرایط دانشجویان به خوبی می توانند ضمن درس خواندن مهارت کسب
کنند، خاطرنشان کرد: در دانشگاه جامع علمی کاربردي به دنبال تربیت کارمند نیستیم بلکه هدف ما تربیت کارفرما است و به نوعی

 
هر یک از دانشجویان کارفرما هستند و باید استعداد و خلاقیت خود را نشان بدهند. 

وي با اشاره به اینکه سبد ما سبد کامل است و در دانشگاه جامع دانشجویان باید در رشته مورد علاقه خود درس بخوانند، به توسعه
ارتباطات این دانشگاه در عرصه بین الملل اشاره کرد و گفت: از سال گذشته در یک ارتباط بین المللی زمینه حضور دانشجویان در
کشورهاي دیگر را فراهم کردیم و براساس آنان در یک ظرفیت محدود و تعریف شده دانشجویان می توانند کارآموزي خود را در

 
کشورهاي مختلف خارجی ازجمله آلمان پشت سر بگذارند. 

همچنین در این مراسم، رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استانی کرمان با گرامیداشت یاد و خاطره شهداء به ویژه شهید
دکتر محسن فخري زاده، ضمن عرض تبریک و آرزوي موفقیت براي دانشجویان جدیدالورود اظهار داشت: امیدوارم دوران تحصیل

 
موفق را پشت سر گذاشته و از امکانات موجود نهایت بهره را در علم آموزي داشته باشید. 

دکتر شمسی گفت: دانشگاه جامع علمی کاربردي سعی در توانمند سازي دانشجویان همراه با تحصیل را دارد و دانشجویان با عضویت

 
در کانونهاي علمی، فرهنگی و هنري می توانند به این مهم دست یابند. 



وي ادامه داد: شرکت در رویدادهاي شتاب(شناسایی و توانمند سازي ایده هاي برتر) یکی از کارهاي مهمی است که از سال گذشته در
این دانشگاه راه اندازي شده است و دانشجویان میتوانند در هر زمینه ایده هاي خود را در رویدادهاي شتاب ثبت و بدون هزینه نسبت

 
به جذب حمایت کننده اقدام کنند. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استانی کرمان افزود: بنده از تمامی دانشجویان می خواهم که مطالبه گر در مباحث آموزشی
باشند و هرگونه نقص امکانات مراکز آموزش علمی کاربردي را در مرحله اول از مراکز آموزش علمی کاربردي محل تحصیل خود و در

 
مراحل بعدي از واحد استانی بخواهند. 

وي با قدردانی از رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي به جهت حمایت از دانشجویان و مراکز آموزش علمی کاربردي، گفت: این

 
دانشگاه یک دانشگاه مهارت آموزي و کارآفرینی است و دانشجویان می توانند افرادي ماهر و کارآفرین و تاثیرگذار براي جامعه باشند. 

گفتنی است در این مراسم سرکار خانم خسروداد سرپرست اداره امور فرهنگی و دانشجویی دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استانی
کرمان به معرفی فعالیت هاي فرهنگی و دانشجویی و سرکار خانم رمضانی نژاد سرپرست اداره خدمات آموزشی این واحد استانی نیز

به تشریح  مجموعه قوانین و مقررات آموزشی پرداختند.



ارتقاي توان اشتغال پذیري از رسالت هاي دانشگاه نسل جدید است

منبع: تسنیمشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/09/18

گروه استان ها - رئیس دانشگاه یزد گفت: دین مداري, خلاقیت و کارآفرینی را چشم انداز دانشگاه یزد است.

گروه استان ها - رئیس دانشگاه یزد گفت: دین مداري,
خلاقیت و کارآفرینی را چشم انداز دانشگاه یزد است. -

 
اخبار استانها - 

قاسم بریدلقمانی به مناسبت هفته پژوهش و فناوري در
گفت وگو با خبرنگار تسنیم در یزد با اشاره به سند
راهبردي دانشگاه اظهار داشت: چشم انداز دانشگاه یزد بر
حول سه محور دین مداري، خلاقیت و کارآفرینی است و
یکی از رسالت هاي دانشگاه هاي نسل جدید ارتقاي توان

 
اشتغال پذیري دانشجویان است. 

رئیس دانشگاه یزد گفت: در این رسالت، دوره هاي مهارتی براي دانشجویان مقطع کارشناسی با هدف آشنایی با نرم افزار ها، بازار کار

 
و موضوعات تخصصی رشته ها برگزار می شود که بنا بر مصوبه وزارت علوم 50 تا 70درصد هزینه این دوره ها برعهده دانشگاه است. 

معاون پژوهشی وزارت علوم: لزوم اهتمام دانشگاه ها در انجام تحقیقات اصیل/ ایجاد بستر ارتباط دانشگاه و صنعت با تبدیل آزمایشگاه

 
مرکزي به همکار 

 
پژوهشگران دانشگاه خلیج فارس بوشهر 122 محصول فناورانه تولید کردند 

 
200 برنامه آموزشی در هفته پژوهش در گلستان اجرا می شود 

 
نمایشگاه مجازي دستاوردهاي پژوهش و فناوري هرمزگان برگزار می شود 

وي با تاکید بر تقاضا محور شدن پایان نامه هاي دوره هاي کارشناسی ارشد و دکتري تصریح کرد: 40 درصد از پایان نامه ها باید

 
تقاضامحور بوده و بر اساس نیاز واقعی جامعه باشد تا ضمن کارآفرینی براي دانشجویان, مشکلات جامعه و صنعت را حل کند. 

بریدلقمانی طرح ارتقاي کیفیت آموزشی، رسالت هاي اجتماعی و حمایت از ایده ها در کارگاه نوآوري دانشگاه یزد را از دیگر

 
راهبردهاي دانشگاه یزد برشمرد. 

 
وي افزود: در حوزه فناوري دانشگاه, 44 شرکت دانش بنیان شکل گرفته که تعدادي از آنها حاصل کار دانشجویان است. 

رئیس دانشگاه یزد به تعامل دانشجویان با جامعه اشاره کرد و گفت: مطابق فرموده مقام معظم رهبري یکی از رسالت هاي دانشجویان
داشتن پژوهش هاي اثربخش در حل معضلات ناشی از تحریم هاي ظالمانه است و دانشجویان باید در جهت ارتقاي کشور و جامعه

تلاش کنند.





رویداد استارت آپی فناوري هنرهاي تصویري برگزار می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/09/18

رئیس مرکز آموزش علمی کاربردي جهاد دانشگاهی تبریز گفت: رویداد شتاب(استارت آپی) فناوري هنرهاي تصویري، با
هدف افزایش مشارکت هاي مردمی در راه اندازي کسب و کارهاي کوچک و کارآفرینی اجتماعی برگزار می شود.

رباب نوروزي در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: این رویداد
در محورهاي "فناوري اطلاعات و هنرهاي تصویري،
معماري در قاب تصویر، مدل و لباس در قاب تصویر، کسب
و کارهاي اینترنتی در حوزه هنرهاي تصویري و تاثیر

 
هنرهاي تصویري در صنعت گردشگري" برگزار می شود. 

وي با بیان این که تیم هاي برتر استارتاپ در مرکز نوآوري
منش مستقر می شوند، افزود: این رویداد در 19 آذر ماه
سال جاري راس ساعت 11 صبح در نشانی اینترنتی
startup.nessom.com/room?id=109693 برگزار

 
می شود. 

وي گفت: علاقمندان جهت کسب اطلاعات بیشتر، به مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی تبریز واقع در "بالاتر از آبرسان، خیابان
هفت تیر، نرسیده به چهارراه عباسی، خیابان دو کمال، مجتمع آموزشی و تحقیقاتی جهاد دانشگاهی آذربایجان شرقی" مراجعه کرده

 
و با شماره 36590242، داخلی 107 تماس حاصل کنند. 

انتهاي پیام



جزیئات جشنواره "وقف چشمه همیشه جاري"/ اقدامات کمک مومومنانه در

قالب جشنواره شهید سلیمانی

منبع: ایسناشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/09/18

مدیر کل اوقاف استان تهران با بیان اینکه جشنواره" وقف چشمه همیشه جاري" با هدف ترویج فرهنگ وقف و ماندگاري این
موضوع صورت می گیرد گفت: این جشنواره در موضوعات متعددي از جمله عکاسی، خوشنویسی، هنرهاي تجسمی،

کتابخوانی و ... فعالیت دارد که اداره کل استان تهران در بحث فضاي مجازي این جشنواره فعالیت می کند.

به گزارش ایسنا، مجتبی عبدالهی در تشریح برنامه هاي
جشنواره "وقف چشمه همیشه جاري" اظهار کرد: فعالیت
فضاي مجازي این جشنواره بر عهده اداره کل اوقاف استان
تهران است. در این جشنواره موضوعات متعددي از جمله
عکاسی، خوشنویسی، شعر و ادب، رسانه، پژوهش وقف،
هنرهاي تجسمی، کتابخوانی، فضاي مجازي و ... مورد توجه

 
قرار گرفته است. 

وي گفت: افرادي که در موضوع وقف در وب سایت، وبلاگ،
کانال هاي گروهی مختلف و بازي هاي رایانه اي در موضوع

 
وقف کار کرده اند می توانند در این جشنواره شرکت کنند و محدودیتی براي ارسال آثار وجود ندارد. 

مدیر کل اوقاف استان تهران با اشاره به موضوعات و عناوین اصلی جشنواره خاطرنشان کرد: وقف براي قرآن، ارتباط مردم و جامعه با
وقف، وقف تبلیغ و ترویج معارف اهل بیت (ع)، وقف و امامزادگان و بقاع متبرکه، وقف و احسان به ایتام و فقرا، وقف و فرهنگ
شهروندي، وقف و گردشگري، وقف و علم و فناوري، وقف و سلامت و درمان، وقت و خانواده محوري و سبک زندگی، وقف و کارآفرینی
و اشتغال، وقف جمعی و مشارکتی، وقف و کاهش آسیب هاي اجتماعی و هر آنچه مربوط به موضوع وقف است از جمله موضوعات این

 
جشنواره محسوب می شود. 

وي خاطرنشان کرد: علاقمندان براي شرکت در این جشنواره می توانند به سایت جشنواره وقف مراجعه کنند و آثار خود را تا پایان

 
فروردین 1400 براي جشنواره ارسال کرده و داوري و اعلام نتایج خرداد 1400 اعلام می شود. 

عبدالهی گفت: هدف ما از برگزاري این جشنواره ترویج فرهنگ وقف است. ما اعتقاد داریم که وقف تا ابد می ماند و نگاه ما باید در این
عرصه یک نگاه فرهنگساز باشد. ما بنا داریم به شرکت کنندگان در سه بخش" تارنما و وبلاگ"، "کانال، گروه و صفحه مجازي "و"

 
بازي و نرم افزار" جوایز نقدي، تندیس جشنواره و دیپلم افتخار اعطا کنید. 

 
برگزاري کمک مومنانه در قالب جشنواره شهید سلیمانی 

وي در ادامه با اشاره به بخشی از کمک هاي سازمان اوقاف و امور خیریه در رابطه با بحث کمک هاي مومنانه گفت: این سازمان از



همان ابتدا در این عرصه فعالیت داشته است و یکی از برنامه هاي ما با عنوان جشنواره شهید قاسم سلیمانی از اول آذر تا 13 دي ماه
در چهار مرحله اجرا می شود. تهیه و توزیع بسته هاي غذایی، تهیه لباس گرم، کفش و توزیع غذاي گرم، توزیع ماسک و مواد ضد

 
عفونی کننده از جمله فعالیت هاي ما در این جشنواره است و ما در صدد هستیم که از نیات واقفین در این عرصه بهره ببریم. 

 
بازگشایی اماکن متبرکه منوط به دستور ستاد ملی مبارزه با کرونا است 

وي در رابطه با بازگشایی اماکن مذهبی و بقاع متبرکه گفت: هر اقدامی براي بازگشایی این اماکن مقدسه منوط به مصوبه ستاد کرونا
است. در برخی از امامزادگان رفت و آمد صورت می گیرد. اما اجازه حضور افراد به اطراف ضریح داده نمی شود و محدودیت هایی در

 
این عرصه وجود دارد. هر زمان که ستاد اجازه بدهد ما درب ها را باز می کنیم. 

انتهاي پیام



حمایت از جوانان استان یزد با پرداخت تسهیلات قرض الحسنه

حمایت از جوانان استان یزد با پرداخت تسهیلات قرض الحسنه

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/09/18

به گزارش روابط عمومی/ در راستاي تفاهم نامه فی مابین صندوق کارآفرینی امید با وزارت ورزش و جوانان کمیته مشترکی با حضور
خوش قامت سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان یزد،امامی معاون فرهنگی و امور جوانان و شیخی معاون توسعه منابع و

 
پشتیبانی اداره کل ورزش و جوانان استان در ستاد صندوق برگزار گردید. 

خوش قامت هدف از برگزاري این کمیته مشترك را بررسی و ارزیابی فنی و اقتصادي طرح هاي واصله و تعیین سقف تسهیلات
اختصاصی هر طرح عنوان کرد و گفت: صندوق کارآفرینی امید یزد در راستاي حمایت از جوانان استان تاکنون به34 طرح به مبلغ 18

 
میلیارد ریال در حوزه ورزش و جوانان تسهیلات قرض الحسنه اشتغال پرداخت نموده است . 

سرپرست صندوق استان ادامه داد: با بررسی 8 طرح جدید 6 طرح اشتغالزا به مبلغ 6/5 میلیارد ریال با اشتغالزایی 14 نفر مصوب و
جهت تشکیل پرونده و پرداخت تسهیلات به شعب شهرستانی ارسال گردید .



شرایط تجاري امارات براي دومین ماه متوالی بدتر شد

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/09/18

با کاهش تقاضا در پی بحران مالی کرونا، شرایط تجاري در امارات متحده عربی براي دومین ماه متوالی در ماه نوامبر رو به

 
وخامت گذاشت. 

به گزارش پایگاه خبري آرمان اقتصادي به نقل از بلومبرگ، با کاهش تقاضا در پی بحران مالی کرونا، شرایط تجاري در امارات متحده

 
عربی براي دومین ماه متوالی در ماه نوامبر رو به وخامت گذاشت. 

 
آخرین اخبار اقتصادي در توئیتر آرمان اقتصادي. (کلیک کنید) 

به گفته موسسه آي اچ اس مارکت، فعالیت بخش خصوصی غیرنفتی در این کشور حاشیه خلیج فارس طی ماه گذشته میلادي بدتر

 
شد و علت این امر کاهش تولید براي اولین بار از ماه مه، شرایط ضعیف بازار و کاهش تعداد مشتري بود. 

شاخص مدیران خرید این کشور از ماه اکتبر 49.5 واحد و بدون تغییر باقی مانده بود. مرز 50 واحد رکود فعالیت اقتصادي را از رشد

 
آن جدا می کند. 

به گفته دیوید اوون، اقتصاددان این موسسه، آخرین داده ها حاکی از کاهش مجدد تولید در سراسر اقتصاد غیرنفتی در امارات متحده

 
عربی در ماه نوامبر است. 

وي افزود: این بخش همچنان از کاهش شدید تقاضا رنج می برد که علی رغم بهبودي نسبی در تابستان، هنوز هم نسبت به قبل از

 
شیوع بیماري همه گیر کووید_19 بسیار پایین تر است. 

نرخ اشتغال در امارات متحده نیز طی ماه گذشته با کمترین سرعت از ماه فوریه کاهش یافت چرا که برخی از شرکت ها کارکنان قبلی

 
خود را مجدد فراخواندند. 

این در حالی است که با پیش بینی کاهش تولید امارات براي اولین بار در هشت و نیم سال اخیر، اعتماد کسب و کارها به آینده خود

 
و رشد تجارت بدتر شده است. 

انتهاي پیام/



حکم اعدام روح االله زم به تایید دیوان عالی کشور رسید

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/09/18

سخنگوي قوه قضائیه: حکم اعدام روح االله زم به تایید دیوان عالی کشور رسید >

 
سخنگوي قوه قضائیه: 

 
حکم اعدام روح االله زم به تایید دیوان عالی کشور رسید 

سخنگوي قوه قضائیه درپاسخ به سوالی درباره تایید حکم اعدام
روح االله زم در دیوان عالی کشور گفت: بیش از یک ماه قبل
دیوان عالی کشور به این پرونده رسیدگی کرد و حکم صادره از

 
دادگاه انقلاب به تایید دیوان عالی کشور رسیده است. 

غلامحسین اسماعیلی افزود: شهادت دانشمند هسته اي و دفاعی
کشور استاد دکتر محسن فخري زاده موجی در جامعه ما ایجاد
کرد که به همراه موج برخاسته از شهادت حاج قاسم سلیمانی

 
انشااالله بساط استکبار و رژیم تروریست اسرائیل را در هم خواهد پیچید و منطقه را از وجود آن ها پاکسازي خواهد کرد. 

سخنگوي قوه قضائیه اضافه کرد: اکنون کارگروهی با حضور دادستان کل کشور فعالیت خود را آغاز کرده و هم در سازمان قضایی
نیروهاي مسلح و هم در شعبه ویژه امور بین الملل دادسراي عمومی و انقلاب تهران و همچنین از طریق مراجع بین المللی نیز این

 
اقدام در حال پیگیري است. 

وي تصریح کرد: اگر به دنبال ساختن ایرانی قوي و قدرتمند هستیم، همین نسل فعال جنبش دانشجویی ایران قدرتمند را رقم می
زند. جنبش دانشجویی با بصیرت، بصیرت آفرین و دشمن شناس است و به همین جهت آماج حملات ناجوانمردانه و تروریستی دشمن
قرار گرفته و هرگاه نتوانسته دانشجو را با تحریم و تحریف از صحنه خارج کند به ترور متوسل می شود و قطعا خون شهداي ما آثار

 
مثبتی دارد. 

وي ادامه داد: ضمن تقدیر مجدد از کادر پزشکی و درمانی از عموم مردم مصرانه تقاضا دارم دستورالعمل هاي بهداشتی، استفاده از

 
ماسک، فاصله گذاري هاي اجتماعی و اجتناب از رفت و آمدهاي غیرضرور را بیش از پیش مراعات کنند. 

اسماعیلی با اشاره به استمرار فعالیت دادگاه هاي مبارزه با مفاسد اقتصادي گفت: امر رسیدگی و دادرسی ها در حال انجام بوده و در

 
جاي جاي ایران اسلامی احکام خوب و شایسته و بازدارنده اي صادر شده است. 



وي با اشاره به حکم صادره براي پرونده کارکنان گمرك شمال غرب گفت: حکم قطعی براي 10 نفر صادر شده است که حکم سه نفر
از محکومان را قرائت می کنم. محمدرضا لطفی کارمند گمرك شمال غرب به جرم اخذ رشوه به تحمل 10 سال حبس، انفصال موقت
از خدمات دولتی، جزاي نقدي و انتشار حکم در رسانه ها محکوم شد همچنین اسماعیل رحمانی کارمند گمرك شمال غرب به جرم
اخذ رشوه به تحمل 10 سال حبس تعزیري، انفصال موقت از خدمات دولتی، جزاي نقدي و انتشار حکم در رسانه ها، فرزاد فروغ
کارمند گمرك شمال غرب به جرم اخذ رشوه به تحمل 10 سال حبس، انفصال موقت از خدمات دولتی، جزاي نقدي و انتشار حکم در

 
رسانه ها محکوم شده است. 

سخنگوي قوه قضائیه افزود: در استان فارس مدیرکل سابق ورزش و جوانان به اتهام 28 فقره اخذ رشوه جمعا به مبلغ 17 میلیارد و

 
33 میلیون ریال به 10 حبس، تحمل 74 ضربه شلاق، انفصال از خدمت و جزاي نقدي محکوم شده است. 

اسماعیلی درباره متهم در پرونده بانک سرمایه گفت: غلامرضا حیدرآبادي که از کشور خارج شده بود و باتدبیر دستگاه قضایی
وانتظامی و امنیتی و همکاري پلیس بین الملل به کشور بازگشت چون قبلا محکومیت غیابی داشت، دادخواهی کرد و اکنون به 12

 
سال حبس تعزیري، محرومیت دائم از خدمات دولتی، جزاي نقدي و ضبط مال نامشروع محکوم شده است. 

 
پرونده کلانتري در جریان است 

سخنگوي قوه قضائیه گفت: پرونده اي در دادسراي عمومی و انقلاب براي نامبرده در جریان است. موضوعات متعددي در این قصه
مطرح است؛ وضعیت تالاب انزلی و برخی سخنان ایشان در فضاي مجازي در حال رسیدگی است و ایشان به تازگی احضار شده است

 
و باید صبر کرد تا ببینیم دادسرا در این خصوص چه تصمیمی می گیرد. 

 
حکم مولاوردي غیرقطعی است 

اسماعیلی درخصوص حکم شهیندخت مولاوري گفت: حکم صادره غیرقطعی است چون قطعی نشده است از بیان جزییات و عناوین

 
اتهامی معذورم و درصورت قطعی شدن حکم در این خصوص توضیح خواهم داد. 

 
حیدرآبادي پور متهم متواري بانک سرمایه به 12 سال حبس محکوم شد 

وي درباره متهم پرونده بانک سرمایه گفت: غلامرضا حیدرآبادي پور که به خارج از کشور گریخته با تدبیر دستگاه قضایی و انتظامی و
امنیتی و همکاري پلیس بین الملل به کشور بازگشت چون قبلا محکومیت غیابی داشت، دادخواهی کرد و اکنون به 12 سال حبس

 
تعزیري، محرومیت دائم از خدمات دولتی، جزاي نقدي محکوم شده است. 

 
6 شرکت با حکم دادگاه به دولت بازگشت 

سخنگوي قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره پرونده رئیس سابق خصوصی سازي گفت: در چهار ماه اخیر 6 شرکت آب و خاك
پارس، سیلوي سنقر، تراورس البرز، فولاد میبد، کشت و صنعت مغان و تولید نیرو برق شاهرود از طریق فرایند هیئت داوري و حکم

 
دادگاه ویژه به دولت برگشت. 

 
پرونده عظام در حال رسیدگی است 



اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره پرونده عظام گفت: این پرونده مانند پرونده هفت تپه است با این تفاوت که رسیدگی قضایی براي
این پرونده انجام شده است و در کنار رسیدگی کیفري و مجازات متهم به موضوع اشتغال و تولید توجه داریم همچنین به بازگشت
تسهیلات دریافتی از نظام بانکی و مطالبات معوق توجه داریم و قرار است همه این امور انجام شود و هیچ یک از این اقدامات خنثی

 
کننده دیگري نباشد و کار در حال انجام است و نتیجه هم اعلام خواهد شد. 

منبع: خبرگزاري ایرنا



سه طرح صنعتی در ازنا بهره برداري شد

منبع: ایرناشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/09/18

خرم آباد - ایرنا - بهره برداي از سه طرح صنعتی و اقتصادي روز سه شنبه در منطقه ویژه اقتصادي شهرستان ازنا آغاز شد.

خرم آباد - ایرنا - بهره برداي از سه طرح صنعتی و
اقتصادي روز سه شنبه در منطقه ویژه اقتصادي شهرستان

 
ازنا آغاز شد. 

به گزارش ایرنا، این سه طرح صنعتی با حجم سرمایه
گذاري 65 میلیارد ریال و 950 هزار یورو با اشتغالزایی
براي 57 نفر در شهرستان ازنا مورد بهره برداري قرار

 
گرفت. 

این طرح ها شامل شرکت هاي تولید کننده یراق آلات کابینت، جعبه پست مخابراتی ، مفصل حرارتی و کابل مخابراتی و شرکت تولید

 
کننده غلطک نوار نقاله و نوار نقاله می باشد. 

شرکت افق آذین برج تولید کننده یراق آلات کابینت با ظرفیت 340 تن در سال و قابلیت افزایش تولید تا یک هزار تن در سال، حجم

 
سرمایه گذاري این شرکت 30 میلیارد ریال و 200 هزار یورو با اشتغال 25 نفر است. 

شرکت تک تام تولیدکننده محصولاتی همچون جعبه پست مخابراتی و مفصل حرارتی و کابل مخابراتی با ظرفیت 80 هزار عدد در

 
سال که حجم سرمایه گذاري این طرح نیز 20 میلیارد ریال و 250 هزار یورو با اشتغال 12 نفر است. 

شرکت نوین رل غرب تولید کننده غلطک نوار نقاله و نوار نقاله با ظرفیت 800 هزار قطعه در سال، حجم سرمایه گذاري 30 میلیارد

 
ریال و 500 هزار یورو و اشتغال 20 نفر است. 

در مراسم بهره برداري از این طرح هاي اقتصادي؛ اسد عبدالهی معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري لرستان و بختیار رازانی
سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت لرستان، نماینده مردم ازنا و الیگودرز در مجلس شوراي اسلامی و فرماندار ازنا حضور

 
داشتند. 

 
برچسب ها 

 
- افتتاح طرح 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- لرستان 

- ازنا



ربیعی: درآمد حاصل از فروش نفت در بودجه جاري هزینه نمی شود

منبع: الفشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/09/18

سخنگوي دولت با بیان اینکه لایحه بودجه 1400 کل کشور مبتنی بر واقعیت هاي امروز و با نگاهی به آینده نزدیک بسته شده
است، گفت: نماندن در واقعیت هایی که بر اثر تحریم به وجود آمده بود، شکل دادن به فضاي عقب راندن تحریم و بهبود وضعیت در

 
آینده در تدوین لایحه بودجه مد نظر قرار گرفته است. 

به گزارش ایرنا، علی ربیعی روز سه شنبه در نشست خبري که به
صورت مجازي برگزار شد، با بیان اینکه لایحه بودجه مبتنی بر
واقعیت هاي امروز کشور و با نگاهی به آینده اي نزدیک و در
تلاش براي بهبود آینده اي بهتر شکل گرفت است، ادامه داد:
اولین اصلی که در بودجه در دولت بحث شد واقعیت هاي امروز
کشور است. اما نماندن در واقعیت هایی که در اثر تحریم به
وجود آمده بود، عقب راندن تحریم و بهبود وضعیت در آینده در
بودجه کاملا مشخص، و در جا به جاي بودجه به نحوي گنجانده

 
شده است. 

وي اضافه کرد: تلاش دولت این بود منابع و درآمد پیش بینی شده کاملا واقعی باشد و مصارف اجتناب ناپذیر کاملا پوشش داده شود.

بنابراین واقعی کردن درآمدها و پوشش دادن مصارف اجتناب ناپذیر و کم کردن یا حذف هزینه هاي غیرضرور هم مدنظر قرار گرفت.

 
ضمن اینکه هزینه هاي اجتناب پذیر کم شد و یا افزایش نیافت. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري اضافه کرد: یکی از تلاش هاي دولت در سال هاي گذشته این بود که لایحه بودجه از اتاق

 
هاي در بسته خارج شود و در منظر همگان قرار بگیرد و امروز بودجه بیش از هر زمان دیگري در دسترس قرار گرفته است. 

سخنگوي دولت یادآورشد: همواره بودجه به عنوان یک سند پر از ابهام به مجلس می رفت و در کمیسیون هاي مجلس بررسی می
شد و سپس به صحن می آمد و جایی براي نقد و شفافیت وجود نداشت. اما دولت در چند سال اخیر تلاش کرد بودجه را به منصه

 
افکار عمومی بگذارد و همگان بتوانند آن را ببینند و نقد کنند. 

ربیعی گفت: لایحه بودجه از لحاظ سیاست هاي مالی با هدف تحریک بخشیدن به خروج از رکود و تولید حرکت به سمت رشد

 
اقتصادي و به منظور حفظ قدرت خرید مردم و حمایت از حقوق بگیران و اقشار مورد نیاز، انبساطی تنظیم شده است. 

وي افزود: در این بخش ها که بیشتر تحریک بخشیدن به تقاضاها، خروج از رکود و حرکت به سمت رونق مدنظر است، سیاست هاي

 
انبساطی در بودجه دیده شد، اما از طرفی در اجرا، کاهش هزینه هاي غیرضرور دولت و اولویت بندي مخارج مدنظر قرار گرفته است. 



ربیعی مقابله با فقر مطلق و تاکید بر معیشت مردم، دنبال کردن سیاست هاي حمایتی، حمایت جدي از حوزه بهداشت و سلامت،
پیش بینی وجود کرونا در سال آینده و لحاظ کردن بودجه براي این منظور، و حمایت از اشتغال (خرد، کوچک و متوسط) را از ویژگی
هاي لایحه بودجه1400 برشمرد و گفت: تکمیل و تجهیز طرح هاي زیربنایی به ویژه حوزه حمل و نقل ریلی و اتصال به شبکه هاي
ریلی حومه شهرها، آزادراه ها و قطارهاي شهري، بهداشت و درمان، آب و کشاورزي و توسعه صنعتی و معدنی هم در بودجه لحاظ

 
شده است. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: اصلاح ساختاري با نگاه افزایش درآمدهاي پایدار، ایجاد شفافیت، کارایی هزینه ها و اصلاحات نهادي
هم در لایحه بودجه 1400 پیش بینی شده و حمایت از صادرات غیر نفتی با تاکید بر مبادلات با کشورهاي همسایه، منطقه و سپس

 
در سطح جهان در بودجه مورد حمایت قرار گرفته است. 

به گفته وي تقویت و توسعه سامانه ها و خدمات دولت الکترونیک، تقویت زیرساخت ها و تجهیزات آموزش مجازي در راستاي آموزش
فراگیر از راه دور با هدف ارتقاي شاخص هاي آموزشی در مناطق محروم و تقویت آموزش هاي مهارتی و فنی حرفه اي از دیگر موارد

 
لحاظ شده در بودجه 1400 است. 

ربیعی تمرکززدایی را از دیگر ویژگیهاي لایحه بودجه عنوان کرد و گفت: لایحه بودجه 1400 با اعطاي اختیارات به شوراي برنامه
ریزي استان ها، انعطافی براي استان ها در اجراي بودجه قائل شده است. در این راستا تقویت اعتبارات تملک دارایی هاي سرمایه
استان ها و توجه به ارتقاي شاخص هاي برخورداري مناطق کمتر توسعه یافته با هدف ایجاد تعادل هاي منطقه اي در توزیع اعتبارات

 
استانی هم از جمله موارد مهم در بودجه بوده است. 

به گفته دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جموري لایحه بودجه شامل 841 هزار میلیارد تومان بودجه عمومی، 88 هزار میلیارد تومان

 
درآمدهاي اختصاصی و 1561 میلیارد تومان بودجه شرکت هاي دولتی موسسات انتفاعی وابسته به دولت و بانک ها است. 

 
درآمد حاصل از فروش نفت در بودجه جاري هزینه نمی شود 

ربیعی یکی از مهمترین دستاوردهاي لایحه بودجه سال آینده را کاهش نقش منابع حاصل از فروش نفت خام در بودجه جاري عنوان
و تصریح کرد: طبق تصمیم دولت در بودجه جاري سال آینده، نفت در بودجه جاري بیش از فروش نفت در دوران تحریم نقش نخواهد

 
داشت. 

وي همچنین حفظ ارزش پول ملی را از ویژگی هاي لایحه بودجه 1400 عنوان کرد و گفت: به رغم برخی توصیه ها مبنی بر افزایش
نرخ تسعیر ارز که در زمان تنظیم بودجه مطرح بود، دولت براي تقویت ارزش پول ملی، جلوگیري از کاهش قدرت خرید مردم و

 
اجتناب از آثار تورمی، حاضر به انجام این کار نشد. 

سخنگوي دولت درباره تخصیص ارز 4200 تومانی گفت: واردات کالاهاي اساسی، دارو و تجهیزات پزشکی، با ارز 4200 تومان حفظ
شده است اما پیش بینی شده است در صورت محرز شدن آثار منفی حفظ ارز 4200 تومانی نسبت به آثار تورمی اصلاح نرخ ترجیحی
تسعیر ارز، اصلاح نرخ ارز ترجیحی به نرخ ETS (نرخ سامانه معاملات الکترونیکی) انجام و صددرصد درآمد ناشی از این اصلاح براي

 
معیشت و سلامت مردم مصرف شود. 

ربیعی در ادامه در خصوص تولید و فروش نفت گفت: باید توجه داشته باشیم تولید و فروش نفت مساله اي اساسا منفی نیست. باید



نفت را صادر کنیم و فروش نفت به منظور توسعه کشور، وابسته کردن جهان به ایران و حضور در بازارهاي بین المللی براي ما حائز
اهمیت است. آنچه باید مورد توجه قرار بگیرد این است درآمد حاصل از فروش نفت در بودجه جاري هزینه نشود و براي رفاه مردم، و

 
تقویت، نگهداشت و توسعه زیربناهاي کشور که مورد استفاده نسل هاي آینده هم خواهد بود، به کار گرفته شود. 

سخنگوي دولت با مهم خواندن نوع برخورد با نفت در بودجه، اضافه کرد: در بودجه 1400 به عنوان یک اقدام زیرساختی به نفت
توجه شده است. تصمیم بنیادي دولت این است که درآمدهاي حاصل از فروش نفت براي توسعه زیرساخت ها و حمایت اجتماعی

 
براي زندگی مردم فقط مورد مصرف قرار بگیرد. 

 
پیش بینی هشت میلیارد دلار براي کالاهاي اساسی و دارو 

وي درباره لحاظ شدن عدالت و زندگی محرومان در بودجه گفت: معادل 8 میلیارد دلار براي کالاهاي اساسی و دارو با ارز 4200

 
تومانی در این بودجه در نظر گرفته شده است. 

ادامه دارد...



اعتراض وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به طرح بازنشستگی پیش از موعد

+ علت

منبع: رکناشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/09/18

رکنا: بر اساس طرح جدید آقایان با 25 سال و بانوان با 20 سال سابقه کار بازنشسته می شوند. همچنین بازنشسته شدن
کارمندان نیازي به تایید مدیر یا رئیس اداره مربوطه ندارد و شرط سنی سابق از این طرح حذف شده است.

 
 

بازنشستگی / به گزارش رکنا، البته در این طرح که 27 آبان ماه در مجلس اعلام وصول شده است، بازنشسته شدن کارمندان نیازي به
تایید مدیر یا رئیس اداره مربوطه ندارد و شرط سنی سابق از این طرح حذف شده است. طبق این طرح آقایان با 25 سال و خانم ها با
20 سال سابقه کار بازنشسته می شوند و حقوق 30 روزه می گیرند. طرح جدید بازنشستگی پیش از موعد جهت جوان گرایی و

 
اشتغال جوانان مطرح شده است. 

طبق قانون قدیم به ازاي هر سه بازنشسته یک نیروي جدید در ادارات استخدام می شد که در طرح جدید این تبصره برداشته شده

 
است. 

به گفته نمایندگان مجلس قوانین قبلی جوانان را ناامید کرده بود و آمار مهاجرت هاي قانونی و غیر قانونی را به شدت افزایش داده
بود. حسن این طرح در صورت تصویب این است که جوانان متخصص که علم روز را به خوبی می دانند به ادارات می فرستند تا به
صورت علمی اقدام به ارائه خدمات کنند. این طرح جدید در برابر بسیاري از قوانین نانوشته اي است که این روز ها در کشور ما ایجاد

 
می شود. مثل اینکه دستگاه هاي اجرایی به بهانه هاي مختلف بازنشستگان را به کار می گیرند. 



 
مشکل بیکاري با طرح مجلس حل نمی شود  

حامد شمس، رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی در واکنش به این طرح در توئیتر خود نوشت:
""طرح مجلس براي بازنشستگی زود هنگام، رویکردي کاملا غیرکارشناسی است که نتیجه اي جز تحمیل هزینه و ناپایداري صندوق
هاي بازنشستگی ندارد. بیکاري در هیچ جا از طریق زودتر بازنشسته کردن نیروي کار حل نشده و در ایران هم حاصلی جز مصیبت

 
براي صندوق ها ندارد."" 

 
وي توئیتر خود را با ""#مخالفت_با_بازنشستگی_پیش_از_موعد"" به پایان رسانده است. 

بنا به این گزارش؛ برخی از مخالفان این طرح نیز اعلام می کنند که احتمال دارد با تصویب طرح بازنشستگی پیش از موعد صندوق
هاي بازنشستگی به ورشکستگی نزدیک شوند.آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا کلیک کنید.



چگونه می توان از طریق ازدواج و تولد فرزند به کانادا مهاجرت کرد

منبع: الفشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/09/18

مطابق آمار اداره مهاجرت کانادا سالیانه حدود سیصدو پنجاه هزار مهاجر جذب این کشور می شوند. پذیرش مهاجرت در کانادا
توسط برنامه هاي متنوع مهاجرتی انجام می گردد. برنامه هاي اسکیل ورکر، سرمایه گذاري و کار آفرینی، استارتاپ، خوداشتغالی و
تحصیلی از جمله این برنامه ها می باشند. به غیر از برنامه هاي فوق، اخذ پاسپورت کانادا از روش هایی از قبیل مهاجرت به کانادا از

 
طریق همسر، اسپانسرشیپ همسر و تولد فرزند در کانادا نیز از جمله راه هاي اخذ اقامت از طریق خویشاوندي می باشد. 

مهاجرت به کانادا اداره مهاجرت کانادا برنامه هاي مهاجرتی متفاوتی را براي اهداف گوناگون طراحی و تنظیم کرده است. این کشور بر
اساس آمار سالیانه و با توجه به نیاز جامعه کانادا برنامه هاي مهاجرتی خود را به روز رسانی می کند. این برنامه ها با هدف تامین
نیروهاي متخصص مورد نیاز جامعه کانادا، کارآفرینی و کمک به رشد اقتصاد، فرهنگ و هنر تهیه و تدوین شده است. متقاضیان باید
یکی از برنامه هاي مناسب با شرایط خود را انتخاب و در این خصوص اقدام نمایند. همچنین برنامه هاي دیگري نیز براي شهروندان
کانادا طراجی و تنظیم شده که این افراد بر اساس حقوق شهروندي می توانند در مواردي از قبیل تشکیل خانواده، اسپانسر فردي
خارجی از کانادا شده و در صورت ازدواج ، زمینه ورود به کانادا و اخذ اقامت را براي او مهیا نماید. همچنین در صورتی که افراد

 
خارجی فرزندي در کانادا به دنیا بیاورند، آن کودك از حق و حقوق شهروندي کانادا برخوردار خواهد شد. 

ازدواج یکی از روش هاي مهاجرت به کانادا مهاجرت به کانادا از طریق ازدواج یکی از راه هاي اخذ اقامت کانادا می باشد. افرادي که از
طریق ازدواج قصد اخذ تابعیت کانادا را دارند باید مطابق قوانین مهاجرتی کانادا شرایط لازم را در این خصوص داشته باشند. در این جا
باید به این نکته اشاره کنیم در سال هاي اخیر برخی افراد با هدف اخذ اقامت کانادا اقدام به ازدواج صوري کرده اند که این امر منجر
به سختگیري و حساسیت دولت کانادا در خصوص پرونده هاي مهاجرت به کانادا از طریق ازدواج شده است. در این خصوص، در هر
دوره از زمان زندگی این افراد در کانادا، در صورتی که دولت کانادا متوجه صوري بودن ازدواج آنها شود، اقامت آنها باطل خواهد شد.
همچنین دولت کانادا جهت جلوگیري از ازدواج هاي صوري مجازاتی را درنظر گرفته است. جریمه مالی در حدود 10.000 دلار و
همچنین زندان براي حدود پنج سال از جمله مجازات هایی است که دولت کانادا در این خصوص اعمال می کند. لذا متقاضیان

 
مهاجرت به کانادا از طریق ازدواج باید بتوانند با اسناد و مدارك، صحت تصمیم خود در خصوص ازدواج را اثبات نمایند. 

 
شرایط مهاجرت به کانادا از طریق ازدواج متقاضی مهاجرت به کانادا از طریق ازدواج باید حداقل 16 سال داشته باشد. 

 
متقاضی همچنین باید تمکن مالی جهت پشتیبانی از خود را داشته باشد. 

 
متقاضی باید پس از ورود به کانادا، حداقل دو سال با شهروند کانادایی که ازدواج کرده است زندگی نماید. 

متقاضی باید اسناد معتبري از قبیل سند ازدواج، عکس هاي خانوادگی، حساب مشترك، اسناد ملکی مشترك و هر سند دیگري که

 
می تواند به اثبات واقعی بودن ازدواج کمک نماید، ارائه کند. 

 
در مواردي که افراد اختلاف سنی زیادي با یکدیگر داشته باشند ممکن است پرونده آنها مردود گردد. 

 
همچنین افرادي که از دو دینمختلف می باشند نیز ممکن از افسر پرونده، به واقعی بودن ازدواج آنها شک نماید. 

مهاجرت به کانادا از طریق اسپانسرشیپ همسر افرادي که شهروند و مقیم کانادا هستند در صورتی که بخواهند با فردي خارجی



 
ازدواج کنند می توانند با در نظر گرفتن شرایط زیر در این خصوص اقدام نمایند. 

 
این افراد باید مقیم و یا شهروند کانادا باشند. 

 
فرد اسپانسر شونده باید حدقل 18 سال سن داشته باشد. 

 
متقاضی اسپانسرشیپ همسر کانادا باید تمکن مالی مودر نیاز جهت پشتبانی از خود و همسر را براي مدت سه سال داشته باشد. 

 
متقاضی اسپانسرشیپ همسر باید در کانادا زندکی کرده و زمانی که همسر او وارد کانادا می شود باید در کانادا حضور داشته باشد. 

 
متقاضی اسپانسرشیپ همسر نباید همسر و یا شریک دیگري داشته باشد. 

 
فرد اسپانسر شونده نباید در پنج سال گذشته ازدواج کرده باشد. 

 
فرد اسپانسر شونده باید هزینه و مخارج فردي که قصد مهاجرت به کانادا از طریق ازدواج دارد را تامین کند. 

تولد فرزند در کانادا و دریافت اقامت یکی دیگر از راه هاي مهاجرت به کانادا که افراد بسیاري متقاضی آن هستند مهاجرت از طریق
تولد فرزند در کانادا و دریافت اقامت است. مطابق قوانین موجود در کانادا، در صورتی که افرادي که از طریق ویزاهاي موقت کانادا
همانند ویزاي مولتی توریستی کانادا در کانادا حضور داشته و فرزندي در این کشور به دنیا بیاورند، نوزاد آنها از همان ابتدا شهروند و
سیتیزن کانادا خواهد شد. این کودکان در بدو تولد موفق به دریافت پاسپورت کانادایی می شوند. فرزندانی که از این طریق در کانادا
به دنبا می آیند از تمامی حق و حقوق شهروندي کانادا برخوردارند. امکاناتی ازقبیل تحصیل رایگان در مدارس کانادا، بیمه رایگان در
اختیار این افراد قرار می گیرد. متقاضیان اقامت کانادا از طریق تولد فرزند باید این این نکته توجه داشته باشند که، تنها فرزند آنها می
تواند پاسپورت کانادایی دریافت کند و والدین آنها نمی توانند از این طریق جهت دریافت اقامت کانادا اقدام کنند. کودکانی که در
کانادا متولد می شوند می توانند پس از 18 سالگی جهت اخذ اقامت براي والدین خود درخواست اقامت دائم PR، نمایند. البته والدین
این کودکان می توانند از روش هاي دیگر ، نظیر گذراندن یک دوره تحصیلی و سپس اخذ اقامت پس از تحصیل، شرایط اخذ اقامت

 
کانادا را از طریق برنامه ایی که پیش نیاز آنها تحصیل و کار در کانادا است اقدام کنند. 

 
موسسه مهاجرتی یوکن 

موسسه مهاجرتی یوکن، تحت نظارت وکیل رسمی مهاجرت کانادا، خانم نازنین بیتاژیان،آماده ارائه خدمات مشاوره و اریابی متقاضیان
مهاجرت به کانادا و ارائه راه حل با توجه به شرایط آنها می باشد.. جهت ارزیابی شرایط خود می توانید فرم ارزیابی مشاوره رایگان را از
طریق وب سایت موسسه یوکن تکمیل و ارسال نمایید. و یا از طریق لینک رزرو وقت مشاوره آنلاین، جهت مشاوره با وکیل موسسه

اقدام کنید.



بناب به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می شود

منبع: تیتر برترشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/09/18

به گزارش تیتربرتر به نقل از روابط عمومی گروه مالی گردشگري، حجت الاسلام محمد باقري بنابی افزود: بزرگترین سرمایه
گذاري شمال غرب کشور براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب، همچنین مشکل بیکاري در این منطقه را حل می

کند و می توان گفت بیکاري در استان آذربایجان شرقی بخصوص بناب...

به گزارش تیتربرتر به نقل از روابط عمومی گروه مالی گردشگري، حجت الاسلام محمد باقري بنابی افزود: بزرگترین سرمایه
گذاري شمال غرب کشور براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب، همچنین مشکل بیکاري در این منطقه را حل می کند و
می توان گفت بیکاري در استان آذربایجان شرقی بخصوص بناب مفهومی نخواهد داشت. وي افزود: توافقنامه امضا شده گروه مالی

 
گردشگري براي اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، یک توافقنامه استانی نیست؛ بلکه در سطح ملی و بین المللی است. 

وي تصریح کرد: اجراي این پروژه عظیم علاوه بر داشتن تاثیرات مهم اقتصادي و تجاري در کشور، در بازارهاي سوریه، عراق، ترکیه و

 
حتی ارمنستان و نخجوان که با ما هم مرز هستند، تاثیرگذار خواهد بود. 

باقري بنابی ادامه داد: توافقنامه امضا شده با قرارگاه خاتم الانبیا، ابرپروژه اي است که بعد از فولاد مبارکه، می تواند تاثیرات اقتصادي

 
و تجاري اش را حتی با کشورهاي منطقه داشته باشد. 

نماینده مردم بناب در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد : پروژه مذکور همچنین می تواند در تجارت ملی و بین المللی و ایجاد اشتغال

 
پایدار در سطح ملی و منطقه اي بسیار تاثیرگذار باشد. 

وي امضاي قرارداد گروه مالی گردشگري با قرارگاه خاتم الانبیا براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب در استان
آذربایجان شرقی را مهم خواند و گفت: با راه اندازي طرح هاي توسعه فولاد بناب، این منطقه می تواند در آینده به عنوان یکی از قطب

 
هاي فولادي کشور تبدیل شود. 

باقري بنابی  با اشاره به اینکه قرارگاه خاتم الانبیا از جایگاه حقوقی برخوردار است و می تواند در سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال پایدار
تاثیرگذار باشد، افزود: قرارگاه خاتم براي توسعه و پیشرفت کشور اقدامات زیادي انجام داده و قرارداد امضا شده با گروه مالی

 
گردشگري براي اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، اقدام ارزشمندي است که از آن حمایت می کنیم. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس با بیان اینکه گروه مالی گردشگري 200 هزار سهامدار دارد، ادامه داد: با اجراي طرح هاي توسعه
مجتمع فولاد صنعت بناب، شمال غرب کشور متحول خواهد شد و بعد از گذشته سه تا چهار سال، این مجتمع می تواند با شرکت

 
فولاد مبارکه رقابت کند. 

باقري بنابی تصریح کرد: تحت هیچ عنوانی نباید با سرمایه گذاري ساز مخالف زده شود و با کاري که قرارگاه سازندگی خاتم



الانبیاء(ص) با همکاري گروه مالی گردشگري انجام می دهند، طی چند سال آینده شاهد تحول عظیمی در تولید فولاد و ایجاد
اشتغال در منطقه خواهیم بود.



خبري از آزادسازي واردات خودرو نیست

منبع: ایستانیوزشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/09/18

ایستانیوز:وزیر صمت: به طور کلی وزارت صمت به دنبال افزایش تولید و به دنبال آن افزایش اشتغال و افزایش فعالیت قطعه
سازي در کشور است، اما دست هایی وجود دارد که نمی خواهد این موارد محقق شود.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بازارهاي مالی(ایستانیوز)،اگر چه گمانه زنی هایی درباره احتمال آزادسازي واردات خودرو در سال
1400 وجود داشت ولی وزیر صمت امروز آب پاکی را روي دست همه وارد کنندگان ریخت و اعلام کرد برنامه اي براي این موضوع
وجود ندارد. علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت امروز صبح در پاسخ به اینکه آیا این وزارتخانه براي شکستن انحصار
تولید خودرو واردات را هم در نظر گرفته یا نه؟ گفت:« براي واردات خودرو باید چندین مولفه وجود داشته باشد. در حال حاضر در
کارگروه هاي کارشناسی بررسی هایی در حال انجام است تا خلا بازار با افزایش تولید جبران شود. شکستن انحصار فقط با آزاد کردن
واردات نیست و باید در داخل کمپانی هاي خصوصی را تقویت و رقابت سالم ایجاد کنیم تا کیفیت افزایش و قیمت کاهش یابد که این
مسئله در دستور کار قرار دارد. براساس برنامه وزارت صمت در حوزه خودرو تعهدات مردم هم به موقع پاسخ داده خواهد شد. به طور
کلی وزارت صمت به دنبال افزایش تولید و به دنبال آن افزایش اشتغال و افزایش فعالیت قطعه سازي در کشور است، اما دست هایی

 
وجود دارد که نمی خواهد این موارد محقق شود.» 

هفته گذشته و بعد از ارائه لایحه بودجه از سوي دولت به مجلس؛ گمانه زنی هایی در ارتباط با آزادسازي واردات خودرو به وجود آمد
زیرا در لایحه بودجه سال آینده دولت 2 هزار و 40 میلیارد تومان درآمد از محل واردات خودرو (بند حقوق ورودي خودرو) در نظر
گرفته است. موضوعی که برخلاف لوایح و قوانین بودجه سال هاي 98 و 99 است که درآمد مالیاتی دولت از محل واردات خودرو به

 
علت محدودیت منابع ارزي صفر بوده است. 

نکته مهم این بود که برخی از کارشناسان گمانه زنی می کردند که دولت با استناد به طرح ساماندهی صنعت و بازار خودرو که چندي
پیش در کمیسیون صنایع و معادن مجلس مصوب شد، با خوش بینی نسبت به تصویب این طرح که آزادسازي واردات خودرو با ارز
متقاضی یا ارز حاصل از صادرات خودرو و قطعات را مورد تاکید قرار داده، درآمدي از این محل براي سال آینده در نظر گرفته است؛

 
اما حرف هاي امروز وزیر صمت نشان می دهد که این گونه نیست. 

البته بعد از گمانه زنی هاي صورت گرفته درباره آزادسازي واردات خودرو سخنگوي ستاد بودجه سازمان برنامه و بودجه مژگان خانلو با
رد آزادسازي واردات خودرو به استناد لایحه بودجه 1400 عنوان کرد:« اعمال حقوق ورودي حدود 2هزار میلیارد تومانی در بخش
درآمدي دولت در لایحه بودجه به معنی آزادسازي واردات خودرو نیست و همچنان واردات آن ممنوع بوده و درخصوص آزادسازي
واردات خودرو تصمیم جدیدي اتخاذ نشده است. در حال حاضر تعدادي از خودروها به دلایلی از جمله مشکل قضایی در گمرك دپو
مانده که هنوز در مورد ترخیص آنها تصمیم گیري نشده و ممکن است در سال آینده با رفع موانع ترخیص شوند، بر این اساس از

محل آن، حقوق ورودي به عنوان یکی از محل هاي درآمدي دولت در لایحه بودجه پیش بینی شده است.»



ایجاد چهار هزار شغل پایدار روستایی در استان مرکزي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/09/18

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي گفت: چهار هزار و 513 شغل پایدار در قالب طرح اشتغال روستایی دولت
تدبیر و امید در مناطق کمتر برخوردار و روستانشین استان ایجاد شده است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز اراك؛ آبایی هزاوه افزود: در مدت 2
و نیم سال اجراي این طرح، 2 هزار و 402 طرح اشتغال روستایی با
تقاضاي دریافت سه هزار و 809 میلیارد و 905 میلیون ریال در استان

 
مرکزي دریافت شده است. 

او بیان کرد: 2 هزار و 350 مورد از این طرح ها با اعتبار سه هزار و 111
میلیارد و 348 میلیون ریال تاکنون مصوب شده که 2 هزار و 342 مورد با سه هزار و 49 میلیارد و 48 میلیون ریال نهایی و قرارد آن

 
ها منعقد شده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي ادامه داد: طرح اشتغال روستایی اواخر سال کلید خورد و تاکنون 2 هزار و 337

 
طرح با اعتباري بالغ بر 2 هزار و 986 میلیارد و 111 میلیون ریال در این راستا براي استان پرداخت شده است. 

آبایی هزاوه عنوان کرد: بیشترین اشتغال ایجاد شده از این محل با یک هزار و 262 نفر در روستاهاي شهرستان اراك و کمترین

 
اشتغال با 119 نفر مربوط به شهرستان دلیجان بوده است. 

او گفت: کارنامه طرح اشتغال روستایی در استان نمره قبولی دارد و با جدیت از این ظرفیت براي ایجاد اشتغال پایدار در مناطق

 
روستایی بهره گرفته می شود. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي اضافه کرد: طرح اشتغال فراگیر که در راستاي تکالیف بند الف و ب تبصره 18
قانون بودجه سال 96 در حال انجام است نیز دستاوردهاي خوبی داشته اما باید در حوزه پرداخت تسهیلات تلاش بیشتري در استان

 
حاصل شود. 

آبایی هزاوه گفت: 162 طرح اشتغال فراگیر با یک هزار و 922 اشتغال و مبالغ تسهیلات درخواستی یک هزار و 736 میلیارد و 390
میلیون ریال در استان دنبال شده که 75 طرح با 312 فرصت شغلی موفق به دریافت 278 میلیارد و 688 میلیون ریال تسهیلات از

 
محل این طرح شده اند. 

استان مرکزي با 2 هزار و 800 واحد صنعتی بزرگ و گوچک دومین کانون صنایع مادر تخصصی کشور و چهارمین قطب صنعت کشور
است.این استان با یک میلیون و 414 هزار نفر جمعیت از استان هاي مطرح در تامین درآمد سرانه ناخالص ملی است.





حکم اعدام روح االله زم تأیید شد

منبع: تیتر 1شماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/09/18

سخنگوي قوه قضاییه از تأیید حکم اعدام روح االله زم مدیر کانال آمد نیوز خبر داد.

 
سخنگوي قوه قضاییه از تأیید حکم اعدام روح االله زم مدیر کانال آمد نیوز خبر داد. 

گروه اجتماعی تیتریک، غلامحسین اسماعیلی سخنگوي قوه قضاییه در سی و ششمین نشست خبري خود با اصحاب رسانه که امروز
(سه شنبه 18 آذر ماه) به صورت مجازي برگزار شد، اظهار کرد: شهادت دانشمند هسته اي و دفاعی کشورمان استاد محسن فخري
زاده موجی در جامعه ما ایجاد کرد که به همراه موج برخواسته شهید حاج قاسم سلیمانی انشاالله بساط استکبار و آمریکاي جهان خوار

 
و رژیم غاصب اسرائیل را در هم خواهد پیچید. 

 
وي افزود: شهید فخري زاده امروز فخر شهداي علمی و دفاعی کشور است. 

سخنگوي قوه قضاییه گفت: علی رغم اقداماتی که توسط شوراي عالی امنیت ملی در حال انجام است، قوه قضاییه در دو عرصه داخلی

 
و بین المللی پیگیري هاي لازم را ادامه خواهد داد. 

اسماعیلی تصریح کرد: حسب امر رئیس قوه قضاییه کارگروهی با مسئولیت دادستان کل کشور ایجاد شده است و این کارگروه فعالیت
خود را آغاز کرده؛ همچنین در سازمان قضایی نیرو هاي مسلح و هم در شعب بین الملل دادسراي عمومی و انقلاب تهران پرونده اي

 
تشکیل شده و این اقدام تحت تعقیب قرار می گیرد. 

وي ضمن گرامی داشت روز دانشجو گفت: روز دانشجوي امسال به برکت خون شهید فخري زاده، بوي شهادت گرفت؛ شهداي روز
دانشجو در این ایام میزبان شهید فخري زاده هستند و جنبش دانشجویی موتور محرك انقلاب در مسیر پیشرفت و عدالت است و اگر

 
به دنبال ساختن ایرانی قوي و قدرتمند هستیم، همین نسل فعال و انقلابی جنبش دانشجویی این اتفاق را رقم خواهند زند. 

سخنگوي قوه قضاییه گفت: جنبش دانشجویی ما هم با بصیرت است و هم بصیرت آفرین و دشمن شناس است و آماج حملات
ناجوانمردانه و تروریستی دشمن قرار گرفته است؛ دشمن هرگاه نتوانست با تحریف و تحریم دانشجو را از صحنه خارج کند، متوسل به

 
ترور می شود و خون این شهیدان آثار مثبتی بر تداوم انقلاب دارد. 

اسماعیلی با اشاره به شیوع بیماري کرونا گفت: جهاد مقدس جامعه پزشکی استمرار دارد، اما راه علاج همکاري عموم شهروندان با
رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی است؛ لذا اینجانب به نمایندگی از قوه قضاییه ضمن تقدیر مجدد کادر درمانی کشور، از عموم مردم

 
تقاضا می کنم دستورالعمل هاي پزشکی را رعایت کنند. 

وي افزود: قوه قضاییه تلاش می کند دستورالعمل ها را اجرایی کند و هم اجازه ندهد دادرسی ها به تعویق بیفتند؛ خوشبختانه با
سامانه هاي جدید الکترونیکی از جمله مجهز شدن 1400 نقطه در قوه قضاییه به دادرسی الکترونیکی و عدم نیاز مراجعه اصحاب
پرونده، همین دادرسی بر خط به ما کمک کرده است هم دستورالعمل هاي بهداشتی را رعایت کنیم و هم دادرسی ها به موقع انجام

 
شوند. 



سخنگوي قوه قضاییه با اشاره به مفاسد اقتصادي گفت: این مبارزه اولویت دستگاه قضا است، لذا دادگاه هاي مبارزه با فساد اقتصادي

 
کماکان دادرسی ها را انجام می دهند و در تمام ایران احکامی صادر شده است. 

اسماعیلی درباره احکام صادره در زمینه مفاسد اقتصادي گفت: در یکی از استان هاي شمال غرب کشور پرونده کارمندان گمرك که

 
رشوه هایی اخذ کرده بودند، مورد بررسی قرار گرفت و حکم 10 نفر صادر شد. 

وي افزود: محمد رضا لطفی کارمند گمرك، به جرم اخذ رشوه به تحمل 10 سال حبس، 74 ضربه شلاق و انفصال موقت از خدمات
دولتی و پرداخت جزاي نقدي و انتشار حکم؛ اسماعیل رحمانی کارمند گمرك، به تحمل 10 سال حبس، 74 ضربه شلاق، انفصال
موقت از خدمات دولتی و پرداخت جزاي نقدي و انتشار حکم؛ فرزاد فروغ کارمند گمرك، به تحمل 10 سال حبس، 74 ضربه شلاق،

 
انفصال موقت از خدمات دولتی، پرداخت جزاي نقدي و انتشار حکم محکوم شدند. 

سخنگوي قوق قضاییه با اشاره به صدور حکم در استان فارس گفت: مدیر کل سابق ورزش به اتهام دریافت 28 فقره رشوه به مبلغ 17
میلیارد و 933 میلیون تومان، به تحمل 10 سال حبس؛ آقاي غلامرضا حیدر آبادي پور مدیر عامل سابق بانک سرمایه که از کشور
فرار کرده بود و برگشت، قبلا محکومیت غیابی داشت و به واخواهی او رسیدگی شد، به تحمل 12 سال حبس، محرومیت دائم و

 
پرداخت جزاي نقدي و ضبط مال تحصیل شده محکوم شد. 

اسماعیلی درباره آخرین وضعیت رسیدگی به پرونده مدیر عامل اسبق سازمان خصوصی سازي گفت: رسیدگی به پرونده مدیر عامل
اسبق سازمان خصوصی سازي در حال انجام است و جلسات دادگاه این پرونده پشت سر هم در حال برگزاري است و بخش دوم کار ما
رسیدگی به بخشی از تخلفات مربوط به فرآیند واگذاري شرکت ها بود، ما معتقدیم خصوصی سازي نیاز اصلی کشور است و قانون باید

 
دقیق اجرا شود، دولت باید ناظر بر نحوه عملکرد بخش خصوصی باشد. 

وي افزود: بر اساس گزارش ها تخلفات شرکت ها برملا شد و سازمان خصوصی سازي تخلفات را به هیأت داوري منعکس کرد و آرا
صادر شد و در 4 ماهه اخیر به پرونده 6 شرکت رسیدگی شد و رأي هیات داوري مبنی بر فسخ واگذاري قطعیت پیدا کرد و سپس آب
و خاك پارس، کشت و صنعت مغان، سیلوي سنقور، تراورس البرز و فولاد میبد از طریق فرآیند هیأت داوري به دولت بازگشت و

 
مجموعه ارزش این شرکت ها 40 هزار میلیارد تومان است. 

اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره بیانیه معاون حقوقی قوه قضاییه براي نظارت بر وکلا گفت: در حوزه وکالت هیچ ادعایی جز قانون
نداریم؛ استقلال وکلا را به رسمیت می شناسیم و وظایف خود را انجام می دهیم. هم در لایحه استقلال کانون وکلا و هم در قانون
نحوه اخذ وکالت وظایف نظارتی براي قوه قضاییه در نظر گرفته شده است و صرفا اجراي همین وظایف مصرح در قانون وظیفه ما است

 
و بدون هیچ کم و کاستی باید اجرا شود. 

وي درباره ارسال نامه به رئیس جمهور مبنی بر اعلام گذشت شکایت از خبرنگاران گفت: تا به امروز هنوز نامه اي ارسال نشده است و
ظاهرا دوستان نیت این کار را داشته اند و ما هم امیدواریم که این نیت خیر اجرایی شود؛ لذا حدود 200 شکایت از سوي دولت ارسال

 
شده و اغلب آن ها رسیدگی شده است. 

سخنگوي دستگاه قضا درباره آخرین وضعیت پرونده زمین خواري آق مشهد گفت: این پرونده اختلافی بین اوقاف و منابع طبیعی
است و هیأت کارشناسی تعیین شده است تا بر اساس نظریه کارشناسی هیأت موضوع 477 بتواند موضوع را بررسی کند و رئیس



دیوان عالی کشور از محل بازدید کرده است و یافته هاي وي مورد بهره برداري قرار خواهد گرفت و این اقدامات بیانگر این است که

 
قوه قضاییه تمام وقت وظایف خود را انجام می دهد. 

اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره دستورالعمل نحوه ترك وظیفه مدیران و مشکلات جنوب کشور گفت: مردم ما مطلع هستند که
بعد از آبگرفتگی در استان خوزستان و سیلاب بوشهر، رئیس قوه قضاییه با صدور دستوري به رئیس سازمان بازرسی کشور ماموریت
داد تا در محل حاضر شود و با مردم گفت وگو کند و اسناد و مدارك را ببیند و گزارش دقیقی تهیه کند و قصور و تقصیر و ترك فعل

 
هر یک از مدیران را بگوید و اگر به قصور برسیم حتما به آن رسیدگی می کنیم. 

سخنگوي قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره حکم اعدام روح االله زم گفت: بیش از یک ماه قبل دیوان عالی کشور رسیدگی کرد و

 
حکم صادره به تأیید رسید. 

وي درباره ماجراي احضار عیسی کلانتري رئیس سازمان حفاظت محیط زیست به دادسرا و صدور حکم براي شهیندخت مولاوردي
گفت: درباره کلانتري باید بگویم پرونده با موضوعات متعدد همچون تالاب انزلی مطرح است و سخنان او در فضاي مجازي مطرح شده

 
و توضیحات وي اخذ شده و باید منتظر تصمیم دادگاه بود و خانم مولاوردي هم حکم غیر قطعی گرفته است. 

سخنگوي قوه قضاییه درباره مصوبه اخیر مجلس براي لغو تحریم ها و جرم انگاري در آن گفت: قوه قضاییه قانون را بعد از آن که به
تصویب برسد لازم الاجرا می داند، هیچکس نباید به خود اجازه دهد مقابل اجراي قانون بایستد و به هیچ عنوان نمی توان جلوي

 
اجراي قانون را گرفت و ما به عنوان قوه قضاییه این قانون را لازم الاجرا می دانیم. 

 
اسماعیلی ادامه داد: این قانون ضمانت اجرا دارد و امیدواریم کسی از آن تخلف نکند. 

وي در پاسخ به سوالی درباره بحث نارضایتی مردمی پیرامون قوه قضاییه و فساد درونی آن گفت: برخی از گلایه ها را قبول داریم و
اطاله دارسی از این دست است که براي رفع آن هم نیازمند قانون هستیم و طرح اصلاح آن آماده شده و معتقدیم اصلاح قانون موثر
است و قبل از آن هم بر این باور هستیم که با کار جهادي می توانیم بخش قابل توجهی از مشکلات را برطرف کنیم؛ بخش زیادي از
پرونده ها رسیدگی شده اند و امروز اطاله دادرسی کاهش چشمگیري داشته است، گرچه هنوز به وضعیت مطلوب نرسیده ایم، اما

 
همکاران ما با دورکاري و حضوري مجدانه در حال کار هستند. 

سخنگوي قوه قضاییه ادامه داد: حتی یک مورد فساد را چه در درون قوه قضاییه و چه بیرون آن با جدیت دنبال می کنیم و امیدواریم
با تلاش هاي انجام شده نمونه اي را نبینیم، البته نمی توان تضمین داد که فساد نداشته باشیم، اما اصل ما پیشگیري از فساد و

 
برخورد با آن است. 

اسماعیلی در پاسخ به سوال باشگاه خبرنگاران جوان درباره اینکه آیا سرنخ هاي جدیدي از عاملان ترور شهید فخري زاده به دست
آمده و فردي هم دستگیر شده است؟ گفت: برخی از اقدامات را ستاد کل نیرو هاي مسلح و قوه قضاییه دنبال می کنند و در دادسرا

 
پرونده هایی تشکیل شده، اما به لحاظ وضعیت خاص پرونده در آینده جزئیات آن را اعلام می کنیم. 

وي با اشاره به آخرین وضعیت پرونده هفت تپه گفت: این پرونده بخش قضایی دارد که در حال انجام است و تلاش ما این است که
هم به اتهامات متهمان رسیدگی کنیم و از کاهش تولید و سطح اشتغال جلوگیري کنیم، دادگاه ها هم با همین رویکرد و براي
جلوگیري از اخلال در روند تولید دنبال می شوند؛ مدیرعامل اسبق سازمان خصوصی سازي نامه اي به هیأت داوري زده و این پرونده



 
براي رسیدگی ارجاع شده است. 

سخنگوي قوه قضاییه با اشاره به پرونده عظام خودرو گفت: این پرونده هم مانند هفت تپه است، البته رسیدگی قضایی آن به اتمام
رسیده است و در این پرونده در کنار رسیدگی کیفري به حوزه تولید و اشتغال به بازگشت تسهیلات بانکی تأکید داریم و همه این ها

 
در قالب یک بسته انجام می شود، البته حکم متهم را دادگاه صادر می کند و انشاالله نتایج آن به زودي اعلام می شود. 

اسماعیلی با اشاره به جلوگیري از ورود خبرنگاران به جلسات دادگاه و انتشار گزینشی اخبار دادگاه گفت: دادگاه ها علنی است، احکام
قطعی دادگاه هاي رسیدگی به جرایم اقتصادي شفاف اعلام می شود، اما علنی بودن به معناي انتشار تمام جزئیات پرونده نیست؛ قرار
ما بر این است که تمامی رسیدگی دادگاه در چارچوب قانون باشد، علاوه بر آن ما در عموم جلسات مکلف به رعایت مصوبات ستاد
مبارزه با کرونا هستیم و در هیچ جلسه اي نباید بیش از 15 نفر باشند و با احتساب متهمان، وکلاي آن ها، شکات و ... وجود دارند و
باید محدودیت ها را در نظر بگیریم و هیچ بایکوتی وجود ندارد، ما در پرونده طبري آنقدر حرف زدیم که برخی گفتند دیگر بس است
، اما هر جا بتوان دادگاه را منتشر کرد، ما این کار را می کنیم و به دلیل اهمیت اعلام نتیجه دادرسی، هر رأي قطعی را که مشمول

 
قانون باشد، هر رسانه اي می تواند منتشر کند. 

باشگاه خبرنگارانانتهاي پیام/



رتبه نخست گیلان در پرداخت تسهیلات کرونایی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/09/18

گیلان با پرداخت بیش از 3 هزار میلیارد ریال به صاحبان واحدهاي آسیب دیده ، رتبه نخست کشور را دارد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز گیلان؛ مدیرکل
تعاون ، کار و رفاه اجتماعی گیلان امروز گفت : گیلان با
پرداخت 3 هزار و 353 میلیارد ریال تسهیلات به صاحبان
مشاغل آسیب دیده از شیوع کرونا ، رتبه نخست کشور را

 
دارد. 

عباس علیزاده به پرداخت تسهیلات روستایی و عشایري
اشاره کرد و افزود: تاکنون به 3 هزار و 940 طرح
کارآفرینی روستایی ، 3 هزار و 853 میلیارد ریال تسهیلات
کرونایی پرداخت شد و براي 6 هزار و 793 نفر شغل ایجاد

 
شد. 

وي با اشاره به اثرات مخرب شیوع ویروس کرونا بر اقتصاد و اشتغال استان افزود : بخشی از مشاغل و خدمات به ویژه در حوزه
گردشگري آسیب زیادي دیدند که لازم است براي حل مشکلات این واحدها و بیکاري موقت کارکنان آن ها با پرداخت تسهیلات ،

 
اقدامات حمایتی و موثر انجام شود. 

مدیرکل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی گیلان با بیان اینکه 89 درصد از تسهیلات موجود در سامانه بانکی استان جذب شده ، تاکید کرد
: صاحبان مشاغل آسیب دیده و واجد شرایط باید تقاضاي دریافت تسهیلات کرونایی را در سامانه کارا ثبت کرده و بانک هاي عامل نیز
باید با جدیت و سرعت این درخواست ها را تعیین تکلیف کنند تا با پرداخت این تسهیلات بتوانیم از واحد هاي آسیب دیده از شیوع

ویروس کرونا حمایت کنیم.



جزئیات برنامه هاي هفته پژوهش/ رونمایی از 16 محصول حوزه سلامت

منبع: ایسناشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/09/18

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري با اشاره به جزئیات برنامه هاي هفته پژوهش که از 22 تا 27 آذرماه
جاري به صورت تماما مجازي برگزار می شوند، گفت: در این هفته علاوه بر ایجاد تعاملات نمادي با چهار کشور، دو نمایشگاه

دستاوردهاي فناورانه و عرضه و تقاضاي فناوري برپا خواهد شد، ضمن آنکه از ...

به گزارش ایسنا، دکتر عبدالحسین رحیمی صبح امروز (سه
شنبه، 18 آذر) در نشستی مجازي به تشریح برنامه هاي
هفته پژوهش پرداخت و با بیان اینکه دو دهه از برگزاري
هفته پژوهش در جمهوري اسلامی ایران می گذرد، گفت:
امسال وارد بیست و یکمین سال برگزاري این هفته می
شویم در حالی که کشور با شرایط شیوع کرونا مواجه است.
ما تا یک ماه قبل تصمیم داشتیم مراسم این هفته را به
صورت ترکیبی مجازي-حضوري برگزار کنیم که به دلیل
شدت یافتن شیوع این بیماري، مراسم هفته پژوهش بر

 
بستر مجازي برگزار خواهد شد. 

وي خاطر نشان کرد: بستر مجازي فرصتی را براي ما فراهم کرده است که پس از هفته پژوهش و پس از کرونا از این بستر براي سایر

 
برنامه ها نیز بهره گیري کنیم. 

رحیمی با اشاره به دستاوردهاي بیش از 20 سال گذشته کشور در حوزه هاي علم و فناوري، اظهار کرد: سال هاي 1371 و 1372
سال هاي جوانه زنی مراکز رشد و پارك هاي علم و فناوري و مراکز کارآفرینی در دانشگاه ها بوده است که در این مدت دستاوردهاي
قابل توجهی را عرضه کردند، ضمن آنکه شاهد رشد مقالات علمی در ژورنال هاي بین المللی بودیم به گونه اي که در سال 1382 ،

 
کشور بالاترین نرخ رشد کمی مقالات در سطح بین المللی را داشته و این امر موجب تعجب تحلیلگران خارجی شده بود. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، رتبه جهانی ایران در انتشار مقالات را 14 و 15 عنوان کرد و یادآور شد: در ادامه این مسیر
اهتمام ویژه براي رشد کیفی مقالات در سطح بین المللی صورت گرفت که این امر موجب شد که ایران جز پنج کشور اول دنیا از نظر
نرخ رشد مقالات کیفی قرار گیرد و در صورتی که این روند تا پایان سال 2020 ادامه یابد، ایران در میان چهار کشور اول دنیا قرار

 
خواهد گرفت. 

وي با بیان اینکه در 50 تا 60 سال گذشته ایران در حوزه هاي علم و فناوري عقب ماندگی هاي بسیاري داشته است، گفت: در حالی
که کشورهاي دنیا با شتاب زیادي در حوزه هاي علمی و فناوري به پیش می رفتند، ایران در جا می زد ولی وضعیت امروز ایران نشان
از عرضه دستاوردهاي قابل توجه دارد ولی اگر بخواهیم خود را با کشورهاي پیشرفته مقایسه کنیم با نقص ها و عقب ماندگی هایی

 
مواجه هستیم که باید این عقب ماندگی ها جبران شود. 



 
به گفته وي بهترین راه مقابله با تحریم هاي حداکثري کار حداکثري است. 

 
برنامه هاي هفته پژوهش 

معاون وزیر علوم با اشاره به برنامه هاي هفته پژوهش که از روز شنبه 22 تا پنج شنبه 27 آذرماه جاري برگزار می شود، اظهار کرد:
برنامه هاي هفته پژوهش از روز شنبه 15 آذرماه در سطح استان ها آغاز شده و در حال اجرا است که مهمترین برنامه هاي استانی
شامل نمایشگاه دستاوردهاي پژوهش و فناوري استان، نشست هاي تخصصی صنعت و دانشگاه و میزگردهاي تخصصی به منظور

 
بررسی نقش پژوهش و فناوري در حل مسایل استانی می شود. 

رحیمی به بیان برنامه هاي ملی این هفته اشاره کرد و یادآور شد: روز شنبه 22 آذرماه روز "پژوهش و فناوري؛ مدرسه و دانشگاه"

 
نامگذاري شده است که در این روز زنگ پژوهش با حضور وزارت آموزش و پرورش و علوم، تحقیقات و فناوري به صدا در خواهد آمد. 

وي عنوان روز یکشنبه 23 آذرماه را روز "پژوهش، فناوري؛ مشارکت تولید" و روز دوشنبه را "پژوهش، فناوري و جهش تولید" ذکر
کرد و یادآور شد: اجراي فاز عملیاتی قراردادهاي فرصت مطالعاتی اعضا هیات علمی دانشگاه ها و وزارت نفت و امضا قرار دادهاي کلان
حوزه اکتشاف با 5 دانشگاه منتخب کشور و افتتاح انستیتو پایین دستی "اندازه گیري هوشمند" و "توربین گازي" با وزارت نفت از

 
جمله برنامه هاي این روز دوشنبه است. 

رحیمی عنوان روز سه شنبه 25 آذر ماه را " روز بزرگداشت پژوهشگران و فناوران" ذکر کرد و گفت: در این روز جشنواره تقدیر از
پژوهشگران و فناوران برتر با حضور مدیران ارشد کشوري و به صورت مجازي و حضوري برگزار خواهد شد ضمن آنکه از 16 محصول

 
فناورانه وزارت بهداشت رونمایی خواهد شد. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم عناوین روزهاي چهارشنبه 26 آذر ماه را "پژوهش، فناوري و علوم انسانی" و روز پنج شنبه 27
آذر را روز "پژوهش، فناوري و اثربخشی اجتماعی" عنوان کرد و افزود: در روز پنج شنبه 27 آذر ماه نمایشگاه دستاوردهاي فناورانه

 
افتتاح خواهد شد ضمن آنکه نمایشگاه مجازي دیگري براي عرضه و تقاضا فناوري و توانمندي ها برپا می شود. 

 
به گفته وي این نمایشگاه از 27 آذرماه آغاز می شود و تا دهه فجر ادامه خواهد داشت. 

معاون وزیر علوم از برگزاري ارتباط با چهار کشور به صورت نمادین در هفته پژوهش خبر داد و یادآور شد: تعاملات ایران محدود به
این چهار کشور نمی شود چرا که اعتقاد داریم براي آنکه جامعه بین المللی ما را بپذیرد باید در مجامع بین المللی حضور داشته باشیم

 
از این رو در هفته پژوهش به صورت نمادین با چهار کشور تعاملاتی را آغاز خواهیم کرد. 

 
رحیمی این چهار کشور را شامل "افغانستان"، "کره جنوبی"، "ایتالیا" و "مجارستان" دانست. 

ادامه دارد



اشتغال 60درصد از بانوان روستاي الست اسفراین در حوزه گلیم بافی

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/09/18

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اسفراین گفت: الست یکی از روستاهاي مطرح شهرستان در حوزه
صنایع دستی است که 60 درصد از بانوان ساکن این روستا در حوزه بافت گلیم، جاجیم و سفره کردي فعالیت دارند.

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اسفراین گفت: الست یکی از روستاهاي مطرح شهرستان در حوزه صنایع

 
دستی است که 60 درصد از بانوان ساکن این روستا در حوزه بافت گلیم، جاجیم و سفره کردي فعالیت دارند. 

به گزارش گروه دریافت خبر عصراترك، عبداالله سهرابی، رئیس
اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اسفراین با بیان
اینکه با حمایت هاي انجام شده، الست به عنوان روستاي پایلوت
صنایع دستی گلیم در استان شناخته شده است، اظهار کرد: این
امر باعث شد تا گردشگران و توریست هاي خارجی به این روستا

 
راه پیدا کنند. 

او عنوان کرد: مشارکت مردم روستاي الست در راه اندازي تولیدات روستایی ازجمله محصولات کشاورزي، زراعی و به خصوص صنایع

 
دستی منحصربه فرد باعث ایجاد کسب وکار مناسب و درآمدزایی براي ساکنان روستا شده است. 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اسفراین افزود: برگزاري دوره هاي آموزشی براي صنعتگران روستا و صدور
مجوزهاي صنایع دستی براي آنان، پرداخت تسهیلات قرض الحسنه از طریق معرفی به صندوق کارآفرینی امید، تشویق صنعتگران

 
براي برند سازي و... ازجمله اقدامات انجام شده است. 

روستاي الست در 60 کیلومتري شرق شهرستان اسفراین واقع شده و اشتغال اکثر ساکنان آن در فعالیت هاي صنایع دستی و گلیم

 
بافی ازجمله جذابیت هاي این روستا است. 

انتهاي پیام/ رحمانی



انتشار فراخوان جشنواره نماهنگ روستا و عشایر در چهارمحال و بختیاري

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/09/18

فراخوان نخستین جشنواره ملی «نماهنگ روستا و عشایر» در استان چهارمحال و بختیاري منتشر شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از شهرکرد، فراخوان جشنواره ملی نماهنگ روستا و
عشایر به همت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی

 
چهارمحال و بختیاري منتشر شد. 

علاقه مندان براي شرکت در جشنواره می توانند نماهنگ
هاي خود از سال 1396 تاکنون را حداکثر در مدت زمان 8
دقیقه با موضوع هاي آداب و رسوم روستاییان و عشایر در

مناسبت هاي مذهبی ملی، دیروز، امروز و فردا در سبک زندگی عشایر و روستاییان، آب، روستا و عشایر، فرهنگ ایثار و شهادت و آزاد

 
(با نگاه به اهداف جشنواره) به دبیرخانه این جشنواره ارسال کنند. 

 
بیشتر بخوانید 

- رونمایی از پوستر جشنواره ملی نماهنگ روستا و عشایر در چهارمحال و بختیاري علاقه مندان براي کسب اطلاعات بیشتر به

 
تارنماي www.chb.farhang.gov.ir مراجعه کنند یا با شماره 09131841554 از طریق پیام رسان ها در ارتباط باشند. 

این جشنواره به منظور حمایت از توسعه فرهنگ و هنر و کشف استعداد هاي نهفته میان روستاییان و عشایر، گسترش سنت هاي
روستایی و عشایري، کارآفرینی، تولیدات و روستا و عشایر و هویت هاي فرهنگی هنري روستا و عشایر برگزار می شود.



پیگیري طرح روستاهاي محصول محور گردشگري و صنایع دستی در گلستان

منبع: میراث آریاشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/09/18

 
 

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان، احمد تجري روز دوشنبه
17 آذرماه 99 در جلسه پیگیري طرح روستاهاي محصول محور در حوزه گردشگري و صنایع دستی گفت: «دو روستا از شهرستان
هاي گرگان و آق قلا با توجه به جاذبه هاي گردشگري و ظرفیت هاي صنایع دستی به عنوان روستاهاي محصول محور استان با هدف

 
پایداري اشتغال هاي ایجاد شده و اشتغال زایی جدید پیشنهاد شده است.» 

او خاطرنشان کرد: «در این طرح که با همکاري اداره کل میراث فرهنگی و صندوق کارآفرینی امید و همچنین سایر دستگاه هاي

 
اجرایی مرتبط اجرایی می شود، به روستاهاي منتخب از سوي صندوق کارآفرینی امید تسهیلات اشتغال زایی تعلق می گیرد.» 

غلامرضا منتظري نماینده مردم شریف گرگان و آق قلا و نائب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی در این جلسه گفت:

 
«براي پیشنهاد روستاهاي محصول محور در این طرح و دلیل انتخاب آن ها طرح توجیهی تهیه و تدوین شود.» 

او تاکید کرد: «دستگاه هاي اجرایی مختلف با تعامل و کار گروهی براي اجراي این طرح و اشتغال زایی براي خانوارهاي روستایی

 
همراهی کنند.» 

در این جلسه مقرر شد درخصوص طرح روستاي محصول محور بر اساس شناسنامه روستاهاي مدنظر صندوق کارآفرینی امید استان،
اطلاعات روستاهاي پیشنهادي احصا و معرفی شود و در صورت تایید کارگروه اشتغال استان اقدامات بعدي براي اجراي طرح صورت

 
گیرد. 

در این نشست مصوب شد براي فراهم شدن زیرساخت ها و تبدیل شدن این روستاها به استانداردهاي مورد انتظار، نشست مشترك

 
فرمانداران، دهیاران و اعضاي شوراي اسلامی روستاهاي مورد نظر برگزار شود. 

در ادامه این جلسه بازدیدي از بناهاي در حال مرمت شهر تاریخی استرآباد (گرگان) با مشارکت صندوق کارآفرینی امید و بخش



 
خصوصی با کاربري گردشگري صورت گرفت. 

این جلسه با حضور غلامرضا منتظري نماینده مردم شریف گرگان و آق قلا و نایب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی،
احمد تجري مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان، حسن پهلووري مدیر صندوق کارآفرینی امید استان و

 
معاونین اداره کل میراث فرهنگی برگزار شد. 

 
 



ماجراي تجارت هاي میلیاردي در اینستاگرام

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/09/18

ماجراي تجارت هاي میلیاردي در اینستاگرام این روزها، بسیاري از افراد در بستر اینستاگرام فعالیت دارند و برخی به شهرت و

 
محبوبیت هم رسیده اند و اتفاقا درآمد هاي کلانی نیز کسب کرده اند. 

به گزارش سرویس علم وفناوري صبح قزوین؛ همیشه افراد بسیاري، پاي پست هایشان کامنت می گذارند و پیگیر استوري ها و
لایوهایشان هستند، به این افراد بلاگر یا اینفلوئنسر می گویند. هر چند راه و رسم این دو، کمی باهم متفاوت است؛ بلاگر در واقع نوع
تخصصی اینفلوئنسر است که تولید محتوا دارد، اما در دیده شدن و مورد اقبال بودن، هر دو یکی هستند. طبق تعاریف، بلاگر باید در

 
حوزه اي که به آن می پردازد متخصص بوده و تولید محتوا داشته باشد. 

اجداد بلاگر هاي اینستاگرامی در اصل همان وبلاگ نویسان سابق هستند، اما امروزه و در فضاي اینستاگرام، بلاگر هایی نیز ظهور
کرده اند که تنها سبک هاي زندگی لاکچري را به نمایش می گذارند و به صرف داشتن دنبال کننده بالا بی هیچ تخصص خاصی به

 
خود اجازه اظهارنظر و مشاوره در هر ساحتی را می دهند و هر کالایی را تبلیغ می کنند! 

 
بلاگر ها پل ارتباطی بین فروشنده و خریدار 

گفته می شود بلاگر ها می توانند مفید باشند و به معرفی محصولات و خدمات کمک کنند. در واقع به عنوان پل ارتباطی میان
برندها، مارك ها و جامعه، ایفاي نقش کرده و افراد به واسطه آن ها با کالایی خاص آشنا می شوند. در شرایطی که اعتماد به فضاي

 
مجازي کم است، یک بلاگر می تواند بانفوذ و محبوبیت خود به مخاطبانش اطمینان و اعتماد لازم را بدهد. 

آن گونه که اکبر حمیدي یکی از فعالان فضاي مجازي می گوید: «تبلیغ برند هاي معتبر از یک سو و اعتماد مردم به بلاگر از سوي
دیگر این مجال را فراهم می آورد که خرید هاي اینترنتی باواسطه تبلیغاتی بلاگرها، جایگزین روش هاي سنتی شود و مایحتاج زندگی
مردم از سوي برخی بلاگر ها تأمین شود. در این میان خانم ها بیشتر از آقایان به این کاربران اعتماد می کنند و 81 درصد بانوان از

 
طریق بلاگر هاي مورد قبول خود وسایل مورد نیازشان را خریداري می کنند.». 

اما فارغ از اهمیت بلاگر ها در رونق گرفتن مشاغل مجازي، باید به این نکته اشاره کرد که اینستاگرام، بستري رهاشده و فاقد نظارت
است که بسیاري از همین کسب وکار هاي مفید، لابه لاي تبلیغات کالا هاي غیرمفید و بی ارزش گم می شوند و بار ها دیده شده

 
برخی بلاگر ها دست به اخاذي و سرقت از صاحبان کالا و برند ها می زنند. 

همین چند روز پیش خبر سرقت حدود 8 میلیارد ریال طلا و جواهر توسط دو خانم بلاگر از یک جواهرساز به بهانه تبلیغ در صفحه
اینستاگرامشان منتشر شد و مهم تر از همه با درآمد هاي میلیونی و میلیاردي و رقم هاي قابل توجهی که این افراد براي هر استوري
و پست می گیرند هیچ مالیاتی نیز پرداخت نمی کنند؛ بنابراین لازم است نهاد هاي نظارتی به منظور ساماندهی فعالیت بلاگر ها و

 
اینفلوئنسر ها و سازمان مالیاتی کشور براي دریافت مالیات به این عرصه ورود کنند. 



اما سواي این مسائل، بلاگري منبعی براي کسب درآمد است و موفقیت در آن دشوار بوده و همت بالا می طلبد. بلاگر براي موفقیت
در کارش باید هدف داشته باشد و در مرحله اول مشخص کند در چه حوزه اي می خواهد فعالیت کند، در ادامه نیز باید فعالیت
هایش در راستاي هدف تعیین شده، منظم و فعال باشد، نامی که براي صفحه اش انتخاب می کند، جذاب باشد به گونه اي که در

 
ذهن ها ماندگار شود و با مخاطبین خود تعامل کافی و مناسب داشته باشد. 

 
بلاگر ها باید حوزه فعالیت تخصصی داشته باشند 

در همین زمینه، راشدي، کارشناس کسب وکار اینترنتی به ما تعریفی از بلاگر ها و حوزه فعالیتشان ارائه می دهد و تفاوت آن ها با
اینفلوئنسر ها را مشخص می کند: «در دنیا بلاگر به کسی اطلاق می شود که در یک حوزه تخصصی مطالب خود را ارائه می کند. در
سالیان گذشته این اتفاق در صفحات وب سایت و کارگاه هاي تخصصی تحت وب می افتاد، اما اکنون در شبکه هاي اجتماعی و پلتفرم
هاي مختلف و بیشتر اینستاگرام صورت می پذیرد. مخاطبین بلاگر ها نیز افرادي هستند که به آن تخصص علاقه دارند. بلاگري، یکی
از مشاغل پردرآمد در دنیاست. ما با دو قسم بلاگر مواجه هستیم؛ یکی گروه افراد متخصصی هستند که به این حوزه وارد شده اند و

 
مطالب و تخصص خود را تولید محتوا می کنند و ارائه می دهند. 

یکسري افراد نیز هستند که اصلا تخصصی ندارند و صرفا با کار هاي گرافیکی و کپی پیست، مطالب دیگران را با نام خود به عنوان
بلاگر مثلا حوزه فلان معرفی کرده و کار می کنند. متأسفانه گروه دوم تعدادشان بسیار زیاد شده است. مردم در ایران با توجه به
ذائقه، اقلیم، جغرافیا و فرهنگ بیشتر فودبلاگر ها یا بلاگر هایی که در صنعت غذا فعالیت می کنند، فشن بلاگر ها که در حوزه مد

 
فعال هستند و بیوتی بلاگر ها که در حیطه لوازم آرایشی و تجهیزات مربوط به آن فعالیت دارند را دنبال می کنند. 

نکته مهمی که در اینجا مطرح می شود این است که ما بلاگر و اینفلوئنسر را از هم تفکیک کنیم. اینفلوئنسر به کسی گفته می شود
که روي یک نفر یا بیشتر تأثیرگذار باشد و هر مطلبی را با هر محتوایی و بسته به نیاز مخاطبی که او را دنبال می کند، نشر می دهد

 
لذا اینفلوئنسر ها حوزه تخصصی ندارند. 

به عنوان مثال بازیگران و سلبریتی ها یک روز از انتخابات ریاست جمهوري و دیگر روز از یک گالري طلافروشی حمایت می کنند، اما

 
بلاگر در حوزه تخصصی کار می کند و در این بین لایف استایل خود را هم ارائه می کند و این هیچ ایرادي ندارد. 

مثلا اینکه ما بدانیم فلان نویسنده چطور زندگی می کند. این مسئله تا جایی که آسیب زننده نباشد و او نخواهد عقایدش را تحمیل
جمعی کند، مشکلی ندارد. عموما هم این اتفاق نمی افتد چراکه خدا را شکر مردم ما خصوصا نسل جوان بسیار آگاه شده اند و به
محض اینکه ببینند فردي دارد از حوزه تخصصی خود فاصله می گیرد با وي خداحافظی کرده و خیلی راحت آنفالو می کنند. این
اتفاق را حداقل خودم در جمع هایی که هستم می بینم که مثلا آقاي فلان خیلی خوب کار می کرد، اما ناگهان از مسیر منحرف شد.

 
در واقع افکاري به او تزریق شده بود که می خواست آن ها را به جمع تحمیل کند.» 

 
بلاگر ها به کسب وکار هاي خرد کمک می کنند 

 
راشدي معتقد است: «بلاگر ها براي کسب وکار هاي خرد و متوسط رو به پایین بسیار کمک کننده هستند.» 

وي با جدا کردن حساب اینفلوئنسر ها در این خصوص از بلاگر ها اظهار می دارد: «کسب وکار هاي متوسط رو به بالا اصلا به این



حوزه ها ورود پیدا نمی کنند، اما کسب وکار هاي کوچک از بلاگر ها استفاده می کنند. در حالت تخصصی این ها معمولا بلاگر حوزه

 
خودشان را پیدا می کنند و با او کار را پیش می برند. 

به عنوان مثال در صنعت چاپ و انتشار کتاب افراد دانشمند و اهل کتابی هستند که می توانند به ناشران مختلف کمک کنند. این
خیلی خوب است و به اقتصاد کشور هم کمک می کند. در حوزه هاي مختلف دیگر نیز به همین شکل است، اما اینفلوئنسر ها غالبا

 
کاذب هستند. 

مثالی می زنم تا موضوع روشن شود. سال گذشته یک واردکننده خیلی بزرگ آمد و یکسري اکستنشن مو وارد کرد. مدل کارش این
بود که در یک بازه زمانی 6 ماهه این را وارد کند و بفروشد. خب این حالت که فردي به صورت دفعی و در یک زمان محدود کالایی را
تبلیغ می کند کار اینفلوئنسر است و پول بسیار خوبی هم بابت آن می گیرد. این همان دلالی است و به اقتصاد کشور کمکی نمی کند

 
چراکه یک نفر آمده است و یک جنس حالا مرغوب یا نامرغوب را با واسطه گري اینفلوئنسر ها فروخته و رفته است.» 

وي با انتقاد از اینکه هیچ نهاد نظارتی در این حوزه وجود ندارد، می گوید: «اعداد و ارقام میلیاردي به واسطه این پست گذاري ها،
استوري ها و تبلیغ ها در حساب ها و اکانت ها جابه جا می شود و اتفاقات عجیبی در این فضا ها می افتد. چند وقت پیش در رادیو
نیز گفتم که اصلا هیچ نهاد نظارتی در این حوزه وجود ندارد. افرادي که می آیند و خودشان را متخصص اعلام می کنند و با ترفند

 
هایی از جمله شناخت الگوریتم و فضاي ترند خود را مطرح می کنند بسیار زیاد شده اند و این معضل بزرگی است. 

البته بلاگر هایی نیز داریم که در حوزه تخصصی خود واقعا کمک می کنند. به عنوان مثال انتشاراتی را می شناسم که از همین طریق
کارش بسیار گسترش پیدا کرده است. در گذشته ماهی یک کتاب معرفی می کرد و در حال حاضر تا 5-6 کتاب در ماه به مخاطبین
خود معرفی می کند. خب این بزرگ تر شدن مجموعه یعنی کارآفرینی و به اقتصاد کشور نیز کمک می کند. به علاوه اینکه حال
بسیار خوبی را به مخاطب خود منتقل می کند، اما از آن طرف تکلیف اینفلوئنسر ها با مدلی که دارند و اعداد و ارقام سنگینی که می
گیرند مشخص است. گفته می شود این ها با یکسري سایت ها و نهاد هاي بیگانه در ارتباطند که، چون در این زمینه اطلاعاتی ندارم

 
اظهارنظر نمی کنم. گویا پلیس فتا قرار است اقداماتی براي رصد این افراد صورت دهد که هنوز جزئیات آن مشخص نیست.» 

رضا الفت نسب، عضو هیئت مدیره اتحادیه کشوري کسب وکار هاي مجازي هم بلاگر هاي اینستاگرامی را افرادي می داند که حرف

 
خاصی براي گفتن دارند و می توانند ارتباط خوبی با مخاطب برقرار کنند لذا غالبا فالوور هاي زیادي هم دارند. 

وي فعالیت هاي برخی از این بلاگر ها را کمک کننده در جهت معرفی کسب وکار ها دانسته و می گوید: «اکنون اینستاگرام در کشور
ما یک شبکه اجتماعی پرمخاطب محسوب می شود که مردم خواسته یا ناخواسته به شدت آن را دنبال می کنند و شاید بتوان گفت

 
به یکی از برنامه هاي کاربردي در زندگی شان تبدیل شده است. 

بدین گونه که دائما نشانی پیج هاي مختلف اینستاگرام از آشپزي تا مسائل مختلف اجتماعی، سیاسی و ... را به یکدیگر معرفی می
کنند. این تجمع باعث شده است تعداد زیادي کسب وکار در اینستاگرام به وجود آمده و رشد کند. کاري که بلاگر ها می توانند

 
بکنند، این است که کسب وکار ها یا هر نوع فعالیتی که لازم است دیده و شناخته شود را به کاربران اینستاگرام معرفی می کنند. 

بلاگري شاید شغل کاذب به حساب بیاید، اما واقعیت این است که از نظر خود بلاگر ها و افرادي که در حوزه کسب وکار فعالیت می
کنند اصلا کاذب نیست و اتفاقا می توان روي آن حساب کرد. از نقطه نظر درآمد نیز با توجه به تعداد فالوور ها اعداد و ارقام متفاوت
است و بلاگر از چند ده تا چند صد میلیون حتی در روز می تواند درآمد داشته باشد. فعالیت این افراد نیز غالبا به شکل غیررسمی



است و حتی براي واریز وجه نیز می بینیم که پول به حساب آن بلاگر واریز نمی شود و کار از طریق واسطه انجام می گیرد که دلیل

 
این موضوع احتمالا به مسائل مالیاتی برمی گردد.» 

 
اینستاگرام به مثابه جزیره اي آزاد 

مؤسس و عضو هیئت مدیره انجمن صنفی کسب وکار اینترنتی معتقد است در شرایطی که اینستاگرام در کشور ما به رسمیت شناخته
نشده است و این شرکت دفتري در ایران ندارد، قطعا نهاد نظارتی براي سازمان دهی و نظارت بر فعالیت این افراد وجود ندارد: «اگر
بخواهد سازمان دهی صورت بگیرد، یکسري ابزار ها نیاز است هرچند در کل چندان نمی شود سازمان دهی خاصی روي شبکه هاي
اجتماعی انجام داد؛ لذا عدد ها و نرخ هایی که توسط بلاگر ها تقاضا می شود کاملا سلیقه اي و بر اساس تعداد ویوي هر پست یا
استوري است و ساز و کار مشخصی ندارد. در حال حاضر هیچ قانونی در خصوص فعالیت این افراد وجود ندارد. ممکن است بلاگري
براي کانال یا مجموعه اي که قمار می کند، تبلیغ کند و در مقابل فردي بگوید این، چون قمار است من تبلیغ نمی کنم. یا بلاگر
بازیگر معروفی باشد که نگران اعتماد مردم نسبت به خودش باشد، اما در کل قانون این است که پولت را بگیر تبلیغت را بکن، اینجا

 
کسی به تو کاري ندارد. نهاد خاصی هم براي رسیدگی به شکایت ها وجود ندارد هرچند می توان از طریق دادگاه پیگیر شکایت شد.» 

 
اقتصاد درون اینستاگرامی متأثر از فعالیت بلاگر ها 

الفت نسب در خصوص تأثیري که بلاگر ها ممکن است بر اقتصاد کشور بگذارند، می گوید: «زمانی که شما محدوده اي را به رسمیت
نمی شناسید طبیعتا کاري هم به منافع آن ندارید. به عنوان مثال فرض کنید جزیره اي در کنار جزیره کیش و در آب هاي ما توسط
کشوري دیگر احداث شده است و ما کاري نداریم چه کسی به آنجا رفت وآمد می کند یا افراد چه می پوشند و غیره. می توان گفت
اینستاگرام به همین شکل است، اما آنچه مسلم است فعالیت این بلاگر ها بر اقتصاد درون اینستاگرامی که شاید ما چند صد هزار
فروشنده در این فضا داشته باشیم تأثیر می گذارد. مثل این است که من امروز محصول تولیدي ام را در صداوسیما تبلیغ کنم. طبیعتا

 
اگر درست تبلیغ شود دیده خواهد شد، فروش خواهد رفت و به تبع آن می توانم تعداد کارگرانم را زیاد کنم و اشتغال بالا می رود.» 

 
رصد مالی بلاگر ها شدنی، اما سخت 

وي دریافت مالیات از فعالان چنین فضایی را ساده ندانسته و عنوان می دارد: «با توجه به سامانه اي که چند روز پیش راه اندازي شد
نهایتا تا یک سال آینده امکان رصد هر تراکنش مالی فراهم خواهد شد. برخی تصور می کنند در مورد انتقال وجه به صورت کارت به
کارت این پیگیري شدنی نیست، اما سازوکاري که توسط اداره مالیات آماده شده امکان رصد کارت به کارت را نیز فراهم آورده است.
بالاخره سؤال می پرسند این پولی که دائم واریز می شود چیست و از کجا می آید، اما باز هم فکر نمی کنم چندان ساده باشد یعنی
آنقدر راه فرار برایش پیدا می کنند که خود را مستثنی کنند. اگر کار بالا بگیرد حتی ممکن است بگویند ما پول را به صورت نقد و در

 
فلان مکان از شما می گیریم.» 

 
بلاگر ها به کسب وکار هاي خرد کمک می کنند 

عادل طالبی، دبیر انجمن صنفی کسب وکار هاي اینترنتی، معتقد است بلاگر ها در حوزه هاي مختلفی اعم از هنر، فرهنگ و ...
فعالیت می کنند، اما از آنجا که ذات اپلیکیشنی همچون اینستاگرام مانند تیک تاك سرگرمی است در حوزه سرگرمی و لایف استایل

 
بیشترین فعالیت را از این افراد شاهد هستیم. 



وي بابیان اینکه بلاگر ها به کسب وکار هاي کوچک و متوسط بسیار کمک می کنند، می گوید: «من به عنوان تولیدکننده و ارائه
دهنده خدمت به دنبال این هستم که به مخاطبان بیشتري دسترسی پیدا کنم و بلاگر ها در این مهم کمک می کنند و بی تردید در
رسانه هاي رسمی هم امکان فراهم کردن چنین بستري وجود دارد، اما در این بستر بسیاري از کسب وکار ها امکان عرض اندام ندارند.
واقعیت این است که این فضا ها و بلاگر هاي فعال در آن به کسب وکار هاي کوچک و متوسط بسیار کمک کرده اند و در این نباید

 
شک کرد.» 

 
رصد گردش مالی افراد، کار پیچیده اي نیست 

طالبی در ادامه اظهاراتش با اشاره به فرار مالیاتی بلاگر ها و اینفلوئنسر هاي فعال در اینستاگرام بیان می دارد: «اگر اشتباه نکنم از
سال 94 این ها یک نرم افزار فرانسوي را وارد کردند و اکنون باگذشت 5 سال نتوانسته اند آن را راه اندازي کنند. گردش حساب و کد
ملی همه افراد که موجود است. آیا جمع حساب از طریق کد ملی موضوع پیچیده اي است؟ در مورد کشور هاي دیگر اطلاعی ندارم،
اما چند وقت پیش فرانسه را آنالیز کرده بودیم. آنجا مالیات هیچ ارتباطی با اینکه شما چه فعالیتی می کنید ندارد. ربط مالیات به این

 
است که شما چقدر گردش مالی داشته اید. شما با هر فعالیتی پرونده مالیاتی دارید و هر سال نیز باید تسویه آن را بگیرید.» 

وي فعالیت بلاگر ها را از نوع کسب درآمد دانسته و معتقد است این موضوع ارتباطی با شغل کاذب ندارد چراکه اصولا شغل نیست:
«ما دو تعریف داریم یکی کسب وکار و دیگري محل کسب درآمد. این دو موضوع متفاوت است. صاحب کسب وکار استراتژي دارد،
برنامه ریزي دارد، براي توسعه خود تلاش می کند و غیره. منبع درآمد این است که شما از جایی می توانید درآمد کسب کنید. این

 
هیچ ارتباطی به شغل کاذب ندارد. اصولا بلاگري شغل نیست بلکه محل کسب درآمد است.» 

 
از بلاگ نویسی در سایت ها تا بلاگري در اینستاگرام 

علی مسعودي، کارشناس فضاي مجازي هم پیش از پرداختن به نقش بلاگر ها و نحوه کسب درآمد آنها، گریزي به تاریخچه بلاگ
نویسی می زند و تأکید می کند که «باید در این حوزه فرهنگ سازي صورت بپذیرد و اطلاعاتمان را بالا ببریم. بلاگر به معناي لغوي،
برمی گردد به اینکه افرادي از قدیم و از همان ابتدا که اینترنت آمد، مجذوب این فضا شدند و شروع به بلاگ نویسی کردند یعنی

 
مطالب زندگی یا نوشته هاي کوتاه خود را می نوشتند و در سایت هاي بلاگی منتشر می کردند. 

این در ابتداي کار به نویسنده هاي جوان و تازه کار براي شناساندن خود به دیگران بسیار کمک می کرد. خب هر چه ویترین عرضه
نوشته ها بیشتر شود نقد ها به کشف ایرادات کار کمک می کنند و تعریف ها و تمجید ها نیز براي نویسنده جذابیت دارد. اکنون که
در فضاي مجازي محیط هاي گوناگونی ایجاد شده است این امکان نیز به مراتب وسیع تر شده است. فردي در اینستاگرام صفحه اي

 
دارد و امور روزمره خود را با دیگران به اشتراك می گذارد. 

دیگري حرفه اش را به اشتراك می گذارد و به مرور مخاطب جذب می کند. در دنیا همین اصطلاح بلاگر را در مورد افرادي می بینیم
که نه بازیگر هستند، نه ورزشکار و نه سیاستمدار و اصولا کسانی نیستند که در جایی نشانشان بدهند، اما بلاگر هاي معروفی هستند،
یعنی این ها از همان فضاي اینستاگرام معروف شدند و به مرور به این فکر افتادند که حتی درآمد هم براي خود داشته باشند؛ لذا

 
تبلیغ گرفتند و با پست ها و استوري هاي تبلیغاتی به درآمد رسیدند.» 

وي معتقد است: «موضوع کرونا باعث شد بسیاري از افراد که تا قبل از این نمی دانستند بلاگر هستند یا خیر به دنبال آموختن راه و
رسم این کار رفتند و دست به تولید محتوا زدند تا کارشان خروجی محور باشد. اکنون و در زمانه کرونا و قرنطینه هاي خانگی، فرصت



مغتنمی براي افراد فراهم آمده است تا کسب وکارشان را وارد فضاي مجازي کنند. زمانی که فردي فروش لباس و پوشاك داشته است
و اکنون مغازه اش تعطیل است، می تواند در بستر مجازي محصول خود را تبلیغ کند و فروش آنلاین داشته باشد. در این بین بلاگر ها

 
نیز می توانند متناسب با حوزه تخصص خود براي این کسب وکار ها تبلیغ کنند و دست به تولید محتوا بزنند.» 

مسعودي، خریدوفروش هر نوع کالایی در کشور چه به صورت قانونی و چه غیرقانونی را اثرگذار در اقتصاد کشور دانسته و می گوید:
«اینکه فردي در اینستاگرام صفحه اي ایجاد کرده است و تبلیغ کالایی می کند مطمئنا در اقتصاد کشور اثرگذار است چراکه او کالایی
را تولید و عرضه می کند و در این بین خرید و فروشی صورت می گیرد و براي رساندن آن کالا به دست مشتري پاي سیستم حمل
ونقل به میان می آید و براي ردوبدل وجه، حساب هاي بانکی فعال می شود و عملا همه بخش ها درگیر می شوند. در نوروز امسال،
بسیاري از فروشگاه هاي اینترنتی و اصناف پاي کار آمدند و وزارت صنعت، معدن و تجارت یکسري ویژگی ها براي معرفی کسب وکار
ها و فعالیت ها ایجاد کرد. در همان زمان ما به مشکلاتی در این حوزه نیز پی بردیم. به عنوان مثال فهمیدیم در حوزه لجستیک با
مشکل مواجه هستیم یعنی اینکه عده اي کالایی را می فروختند، اما نمی توانستند تحویل دهند و یا تحویل با تأخیر صورت می
پذیرفت یا اینکه امکان دپوي کالا براي برخی فروشگاه ها وجود نداشت. این ها همه باعث شد یک مقدار طراحی ها درست صورت
بگیرد. ما به عنوان دارنده کسب وکار حتما قرار نیست خودمان وب سایت بزنیم. فروشگاه هایی مثل دیجی کالا در همان زمان آمدند
براي افراد تازه کار غرفه هاي فروشگاهی ایجاد کردند و گفتند بیایید کالاي خود را در اینجا تبلیغ و عرضه کنید. این اثر مضاعف در

 
پیشرفت کسب وکار ها داشت. یعنی به جاي اینکه از صفر شروع کنند و به صد برسند از 20 شروع کردند.» 

 
منبع: روزنامه رسالت 

 
انتهاي پیام/1404 

 
دیدگاه ها نام 

 
ایمیل 

 
متن دیدگاه 

ارسال



دولت با تسهیل کردن زمینه ها ، مردم را به سمت اشتغال سوق می دهد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/09/18

 به گزارش خبرگزاري فارس از سنندج، جمال ارشدي
پیش از ظهر امروز در جلسه شوراي اداري دیواندره که با رعایت پروتکل هاي بهداشتی برگزار شد، اظهار کرد: شهرستان دیواندره
داراي استعدادهاي بسیاري است که امنیت یکی از ویژگی هاي بارز آن است و لازمه توسعه پایدار، امنیت پایدار است که این امنیت به

 
واسطه مردم ایثارگر این شهرستان مهیا می شود. 

وي با اشاره به اینکه موقعیت جغرافیایی این شهرستان در توسعه پایدار نقش دارد، افزود: دیواندره به لحاظ وسعت، آب و هوایی،

 
داشتن موقعیت هاي گردشگري و آثار تاریخی داراي ظرفیت بزرگی براي ایجاد صنعت و پیشرفت است. 

وي با بیان اینکه بخش کرفتو در دیواندره در صورت تقویت حوزه صنعتی می تواند کل این شهرستان را تحت تاثیر قرار دهد،
خاطرنشان کرد: بخش سارال دیواندره نیز از نظر موقعیت جغرافیایی به لحاظ صنعت گردشگري و دامی داراي موقعیت هاي ویژه و

 
ممتاز است. 

فرماندار شهرستان دیواندره با بیان اینکه براساس آمار اداره کل کار و تعاون کردستان این شهرستان به لحاظ جذب اشتغال در
سالجاري شهرستان برتر استان است، اعلام کرد: این شهرستان از بعُد کشاورزي نیز می تواند در صنعت کشاورزي توسعه یابد و زمینه

 
و فرصت لازم را براي ایجاد اشتغال پایدار فراهم کند. 

ارشدي گفت: دیواندره می تواند بعنوان یکی از قطب هاي گردشگري مطرح باشد و نیازمند آن است که تغییراتی را از لحاظ صنعت

 
گردشگري ایجاد کند چرا که وضعیت گردشگري این شهرستان ممتاز است. 

وي عنوان کرد: در صورت اتمام گلخانه دیواندره که توسط یکی از سرمایه گذاران شهرستان در حال ایجاد است، 200 فرصت شغلی
در این شهرستان ایجاد خواهد شد و در بخش شیلات نیز شاهد فرصت هاي شغلی جدیدي در آینده نزدیک در این شهرستان خواهیم

 
بود. 

وي دولت را تسهیل گر ایجاد اشتغال دانست و گفت: دولت با تسهیل کردن زمینه ایجاد اشتغال مردم را به سمت کارآفرینی و ایجاد



 
اشتغال باید سوق دهد و این حرکت در شهرستان دیواندره رو به جلو است. 

فرماندار دیواندره با بیان اینکه در طول تاریخ به ویژه قبل از انقلاب زیرساخت ها بسیار ضعیف بود، افزود: بعد از انقلاب اقدامات خوبی
انجام گرفت اما باز هم نیاز به توجه است و امروز توسعه نگرش دنیا به سمت اقتصاد مردمی و اسلامی است و باید مردم پاي کار

 
باشند. 

 
 

 
  

ارشدي گفت: اگر امروز توسعه و امنیت پایدار را مطرح کنیم بحث نیروي انسانی مطرح می شود و در دیواندره از نظر نیروي انسانی

 
نیروهاي نخبه و سرآمدي داریم و موفقیت دانشجویان و دانش آموزان در کنکور بیانگر نخبه پروري این شهرستان است. 

وي با بیان اینکه هر جایی که نیروي انسانی باشد تغییر ایجاد خواهد شد و زمینه توسعه میها می شود، افزود: تغییر با فکر و اندیشه

 
مهیا می شود و باید نیروي انسانی را تقویت کرد و به موقع از آنها استفاده کرد. 

وي به تصفیه خانه فاضلاب شهرستان دیواندره به عنوان یکی از طرح هاي در دست اقدام این شهرستان اشاره و اعلام کرد: با تلاش

 
فرمانداري، شهرداري و شوراي شهر، تصفیه خانه آب شرب شهرستان دیواندره امسال بهره برداري می شود. 

فرماندار شهرستان دیواندره در پایان اضافه کرد: مهمترین شاخص، شاخص سرمایه اجتماعی است و باید اعتماد اجتماعی حفظ شود تا

 
زمینه مشارکت و همراهی مردم در همه عرصه ها وجود داشته باشد و شاهد توسعه هر چه بیشتر این شهرستان باشیم. 

انتهاي پیام/2330/72



بناب به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می شود

منبع: اکو فارسشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/09/18

اکوفارس: نماینده مردم بناب در مجلس شوراي اسلامی گفت: سرمایه گذاري 20 هزار میلیارد تومانی گروه مالی گردشگري
براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب، این شهرستان را به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می

کند.

اکوفارس: نماینده مردم بناب در مجلس شوراي اسلامی گفت: سرمایه گذاري 20 هزار میلیارد تومانی گروه مالی گردشگري براي
اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب، این شهرستان را به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می کند. به گزارش
اکوفارس به نقل از روابط عمومی گروه مالی گردشگري، حجت الاسلام محمد باقري بنابی افزود: بزرگترین سرمایه گذاري شمال غرب
کشور براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب، همچنین مشکل بیکاري در این منطقه را حل می کند و می توان گفت

 
بیکاري در استان آذربایجان شرقی بخصوص بناب مفهومی نخواهد داشت. 

وي افزود: توافقنامه امضا شده گروه مالی گردشگري براي اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، یک توافقنامه استانی نیست؛ بلکه در

 
سطح ملی و بین المللی است. 

وي تصریح کرد: اجراي این پروژه عظیم علاوه بر داشتن تاثیرات مهم اقتصادي و تجاري در کشور، در بازارهاي سوریه، عراق، ترکیه و

 
حتی ارمنستان و نخجوان که با ما هم مرز هستند، تاثیرگذار خواهد بود. 

باقري بنابی ادامه داد: توافقنامه امضا شده با قرارگاه خاتم الانبیا، ابرپروژه اي است که بعد از فولاد مبارکه، می تواند تاثیرات اقتصادي

 
و تجاري اش را حتی با کشورهاي منطقه داشته باشد. 

نماینده مردم بناب در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد : پروژه مذکور همچنین می تواند در تجارت ملی و بین المللی و ایجاد اشتغال

 
پایدار در سطح ملی و منطقه اي بسیار تاثیرگذار باشد. 

وي امضاي قرارداد گروه مالی گردشگري با قرارگاه خاتم الانبیا براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب در استان
آذربایجان شرقی را مهم خواند و گفت: با راه اندازي طرح هاي توسعه فولاد بناب، این منطقه می تواند در آینده به عنوان یکی از قطب

 
هاي فولادي کشور تبدیل شود. 

باقري بنابی با اشاره به اینکه قرارگاه خاتم الانبیا از جایگاه حقوقی برخوردار است و می تواند در سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال پایدار
تاثیرگذار باشد، افزود: قرارگاه خاتم براي توسعه و پیشرفت کشور اقدامات زیادي انجام داده و قرارداد امضا شده با گروه مالی

 
گردشگري براي اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، اقدام ارزشمندي است که از آن حمایت می کنیم. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس با بیان اینکه گروه مالی گردشگري 200 هزار سهامدار دارد، ادامه داد: با اجراي طرح هاي توسعه
مجتمع فولاد صنعت بناب، شمال غرب کشور متحول خواهد شد و بعد از گذشته سه تا چهار سال، این مجتمع می تواند با شرکت

 
فولاد مبارکه رقابت کند. 



باقري بنابی تصریح کرد: تحت هیچ عنوانی نباید با سرمایه گذاري ساز مخالف زده شود و با کاري که قرارگاه سازندگی خاتم
الانبیاء(ص) با همکاري گروه مالی گردشگري انجام می دهند، طی چند سال آینده شاهد تحول عظیمی در تولید فولاد و ایجاد

اشتغال در منطقه خواهیم بود.



سه طرح صنعتی در منطقه ویژه اقتصادي ازنا لرستان بهره برداري شد

منبع: ایرناشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/09/18

خرم آباد - ایرنا - بهره برداي از سه طرح صنعتی و اقتصادي روز سه شنبه در منطقه ویژه اقتصادي شهرستان ازنا آغاز شد.

خرم آباد - ایرنا - بهره برداي از سه طرح صنعتی و
اقتصادي روز سه شنبه در منطقه ویژه اقتصادي شهرستان

 
ازنا آغاز شد. 

به گزارش ایرنا، این سه طرح صنعتی با حجم سرمایه
گذاري 65 میلیارد ریال و 950 هزار یورو با اشتغالزایی
براي 57 نفر در شهرستان ازنا مورد بهره برداري قرار

 
گرفت. 

این طرح ها شامل شرکت هاي تولید کننده یراق آلات کابینت، جعبه پست مخابراتی ، مفصل حرارتی و کابل مخابراتی و شرکت تولید

 
کننده غلطک نوار نقاله و نوار نقاله می باشد. 

شرکت افق آذین برج تولید کننده یراق آلات کابینت با ظرفیت 340 تن در سال و قابلیت افزایش تولید تا یک هزار تن در سال، حجم

 
سرمایه گذاري این شرکت 30 میلیارد ریال و 200 هزار یورو با اشتغال 25 نفر است. 

شرکت تک تام تولیدکننده محصولاتی همچون جعبه پست مخابراتی و مفصل حرارتی و کابل مخابراتی با ظرفیت 80 هزار عدد در

 
سال که حجم سرمایه گذاري این طرح نیز 20 میلیارد ریال و 250 هزار یورو با اشتغال 12 نفر است. 

شرکت نوین رل غرب تولید کننده غلطک نوار نقاله و نوار نقاله با ظرفیت 800 هزار قطعه در سال، حجم سرمایه گذاري 30 میلیارد

 
ریال و 500 هزار یورو و اشتغال 20 نفر است. 

در مراسم بهره برداري از این طرح هاي اقتصادي؛ اسد عبدالهی معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري لرستان و بختیار رازانی
سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت لرستان، نماینده مردم ازنا و الیگودرز در مجلس شوراي اسلامی و فرماندار ازنا حضور

 
داشتند. 

 
برچسب ها 

 
- افتتاح طرح 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- لرستان 

- ازنا



رییس دادگستري: رفع مشکل 2واحد تولیدي در کرمان 700شغل ایجاد می

کند

منبع: ایرناشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/09/18

کرمان - ایرنا - رییس کل دادگستري استان کرمان از پیگیري قضایی براي رفع مشکلات 2 واحد تولیدي در زمینه هاي
ساخت تجهیزات خودرو و تولید سیم بکسل در بم و سیرجان خبر داد و گفت: با ایجاد زمینه فعالیت این واحدها ضمن بی

نیاز شدن کشور از واردات ، زمینه اشتغال 700 نفر در فاز نخست ایجاد می شود.

کرمان - ایرنا - رییس کل دادگستري استان کرمان از
پیگیري قضایی براي رفع مشکلات 2 واحد تولیدي در
زمینه هاي ساخت تجهیزات خودرو و تولید سیم بکسل در
بم و سیرجان خبر داد و گفت: با ایجاد زمینه فعالیت این
واحدها ضمن بی نیاز شدن کشور از واردات ، زمینه اشتغال

 
700 نفر در فاز نخست ایجاد می شود. 

به گزارش ایرنا، یداالله موحد روز سه شنبه در ستاد استانی
اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در قوه قضاییه و رفع
موانع در کرمان افزود: براساس پیگیري هاي دادسراي

کرمان و پشتیبانی دادگستري کل استان کرمان مشکلات موجود در زمینه صدور پروانه بهره برداري براي راه اندازي کارخانه تامین

 
تجهیزات خودرو در بم رفع و زمینه اشتغال 100 نفر فراهم شد. 

وي ضمن اشاره به این مطلب که تجهیزات مورد نیاز این کارخانه به منطقه بم وارد شده و آماده نصب است، اظهار داشت: این
تجهیزات باید با حضور کارشناسان چینی راه اندازي شود که به دلایلی از جمله شیوع بیماري کرونا به تاخیر افتاده بود و با تصمیمات

 
قضایی اقدامات مورد نیاز براي رفع مشکلات موجود در این مسیر دنبال می شود. 

رییس کل دادگستري استان کرمان با اشاره به لزوم رفع مشکلات شرکت صنایع مفتول بکسل پارس عنوان کرد: این واحد تولیدي به
منظور راه اندازي خط تولید سیم بکسل با مشکلاتی در زمینه سهامداري، تامین زمین روبرو شده که مقرر شد با پیگیري دستگاه

 
قضایی استان این مشکلات حل شده و زمینه اشتغال 600 نفر در این واحد فراهم شود. 

وي با بیان اینکه با راه اندازي این واحد تولیدي بخش زیادي از نیاز کشور به واردات سیم بکسل رفع شده و این کارخانه به عنوان
کارخانه اي مطرح در سطح منطقه فعالیت خواهد کرد، عنوان کرد: در روند رسیدگی به مشکلات واحدهاي تولیدي، هرگونه قصور و

 
ایجاد تاخیر در راه اندازي این واحدها مورد نظارت قضایی قرار گرفته و با هرگونه تخلف در این زمینه برخورد می شود . 

موحد با اشاره به این مطلب که شرایط قهري خارج از شرایط قراردادها را در تاخیر در اجراي طرح هاي اشتغال زا نمی توان نادیده
گرفت، گفت: با استفاده از ظرفیت داوري می توان برخی مشکلات شرکت صنایع مفتول بکسل پارس در زمینه زمین را حل و پرونده

این شرکت را از فرایند دادرسی خارج کرد. 



وي خاطرنشان کرد: به منظور تامین مازوت (نفت کوره) مورد نیاز واحدها و بنگاه هاي تولیدي در فصل زمستان نیاز به ارائه ضمانت
نامه هاي معتبربانکی است که این موضوع مشکلاتی را براي صاحبان این واحدها ایجاد کرده است که روزگذشته براساس پیگیري
هاي انجام شده با شوراي هماهنگی بانک هاي استان ، شرکت پخش فرآورده هاي نفتی و شرکت گاز استان راهکارهاي لازم براي حل

 
این مشکل پیش بینی شده است. 

وي بیان داشت: در جلسه روز جاري، تفاهم نهایی لازم براي رفع مشکل تامین مازوت مورد نیاز واحدهاي تولیدي ایجاد و مصوبات

 
لازم انجام شد تا براساس پشتیبانی هاي قضایی و اجرایی روند رفع این مشکل به شکل مناسب دنبال شود. 

رییس کل دادگستري استان کرمان عنوان کرد: براساس پیگیري هاي قضایی مقرر شد بر اساس نامه شرکت گاز و پیگیري واحدهاي
تولیدي مازوت موردنیاز به آسانی در اختیار این واحدها قرار گیرد و در این رابطه باید زمان مورد نیاز براي خرید و تامین مازوت مورد
نیاز واحدها در نظر گرفته شود و در این زمینه حتی یک روز تعطیلی واحدها را قبول نخواهیم داشت و آن را به منزله سوء مدیریت

 
تلقی می کنیم. 

 
برچسب ها 

 
- دادگستري 

 
- کرمان 

 
- جهش تولید 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



حمایت قانونی از شرکت هاي خلاق را در طرح «جهش تولید» بگنجانیم

منبع: روزنامه راه مردمشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/09/18

یک نماینده مجلس گفت: میدان دادن به شرکت هاي خلاق و ایجاد بسترهاي قانونی براي حمایت از آنها از جمله پیش
نیازهاي ضروري ایجاد اشتغال است.



فعالیت 205 هزار نفر در واحدهاي تولیدي مناطق ویژه اقتصادي در سال 98

منبع: نود اقتصاديشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/09/18

بررسی آمار نشان می دهد در سال گذشته در مناطق ویژه اقتصادي 599 واحد تولیدي ـ صنعتی با بیش از 205 هزار شاغل
فعالیت می کردند.

اخبار شرکتها-به گزارش فرینا به نقل از ایرنا، امروزه مناطق
ویژه اقتصادي به عنوان کاتالیست هاي مهم براي رشد
اقتصادي تبدیل شده اند که از سرمایه گذاري هاي محلی و
خارجی حمایت می کنند، عوامل تولید را به عرضه
کنندگان محلی وصل، فناوري را انتقال می دهند و موجب
ارتقاي مهارت می شوند و در نتیجه اشتغال ایجاد کرده و

 
توسعه و تولید صنعتی را شکوفا می کنند. 

مناطق آزاد و ویژه اقتصادي به عنوان الگوهاي زیرساختی مدرن، مولد فرصت هاي اشتغال و یکپارچه کننده خدمات، لجستیک و

 
شبکه هاي حمل و نقل در سطح بین الملل نقش دارند. 

 
توسعه مناطق آزاد و ویژه اقتصادي از طریق تولید، صادرات و سرمایه گذاري از جمله اهداف ایجاد این مناطق در کشور است. 

 
مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی 

وزارت اقتصاد سال گذشته دستورالعمل یکپارچه سرمایه گذاري در مناطق آزاد را تدوین کرد و به تبع آن در فرصت هاي مختلف

 
مزیت هاي سرمایه گذاري در این مناطق را معرفی کرد. 

 
سال گذشته خط باري آکتائو ـ بندر کاسپبن به عنوان یکی از کریدورهاي جدید مبادلات تجاري با چین برقرار شد. 

سال گذشته 107 هزار و 594 میلیارد دلار سرمایه گذاري داخلی در مناطق آزاد انجام شد که 56 درصد بیش از سال 97 بوده است.
آمار نشان می دهد سرمایه گذاري خارجی در مناطق آزاد در سال 98 کمتر از سال قبل آن بوده است به طوري که از 307 میلیون

 
دلار به 211 میلیون دلار رسید. 

سال گذشته یک هزار و 307 واحد تولیدي در مناطق آزاد فعال بودند که ارزش تولیدات آنها 40 هزار میلیارد ریال معادل 973

 
میلیون دلار بود. 

دراین دوره 941 میلیون دلار صادرات به خارج از کشور در مناطق آزاد انجام شده و در مقابل 718 میلیون دلار واردات براي تولید،

 
عرضه و مصرف در منطقه صورت گرفته است. 



 
مناطق ویژه اقتصادي 

براساس این گزارش طی سال 1398 در مناطق ویژه اقتصادي حدود 90 هزار میلیارد ریال سرمایه گذاري هاي داخلی ریالی توسط
بخش خصوصی تحقق یافته است، ضمن آنکه طی این مدت به میزان قابل توجهی نیز مجوز سرمایه گذاري داخلی در این مناطق

 
صادر شده است. 

همچنین طی سال گذشته در مناطق ویژه اقتصادي نزدیک به پنج میلیارد دلار سرمایه گذاري داخلی ارزي نیز تحقق یافته است که با
نگاهی اجمالی به عملکرد سنوات گذشته این مناطق مشخص می شود که روند سرمایه گذاري داخلی مطلوب بوده است. در این بخش

 
173 درصد رشد نسبت به سال قبل را شاهد هستیم. 

بررسی آمارها نشان می دهد در سال 1398 در مناطق ویژه اقتصادي مجموع بیش از 37 میلیون دلار به صورت مستقیم، سرمایه
گذاري هاي خارجی محقق شده است، اما مقایسه عملکرد در این بخش نشان از کاهش چشمگیر سرمایه گذاري خارجی نسبت به
سنوات گذشته (به ویژه سال 1396) دارد زیرا اجراي پروژه هاي مربوط از شرایط و وضعیت تحریم ها به ویژه حوزه مالی و بانکی تأثیر

 
جدي پذیرفته است. 

سال گذشته مجموع صادرات کالاهاي تولیدي مناطق ویژه اقتصادي به خارج از کشورحدود 13.5 میلیارد دلار است، همچنین
صادرات تولیدات این مناطق در سال 1397 بیش از 16.5 میلیارد دلار بوده است. با بررسی روند صادرات به نظر می رسد این روند
(کاهش 20 درصدي نسبت به سال 1397 و کاهش 38 درصدي نسبت به سال 1396) با توجه به شرایط منطقه و تحریم ها در حوزه
پولی و بانکی بوده است. ارزش کل واردات کالا باهدف تولید، مصرف و عرضه در مناطق ویژه اقتصادي براي صنایع، تولیدکنندگان،
فعالان اقتصادي و ... طی سال 1398 حدود 2.9 میلیارد دلار بوده است و مجموع واردات طی سال 1397 به این مناطق نیز بیش از
4.5 میلیارد دلار بوده که اکثرا شامل مواد اولیه، تجهیزات و ماشین آلات تولیدي واحدهاي صنعتی فعال در مناطق ویژه بوده است.

 
بررسی واردات طی سنوات گذشته روندي کاهشی را نشان می دهد. 

تعداد شاغلین فعال در مناطق ویژه اقتصادي تا پایان سال 1398 به بیش از 205 هزار نفر رسیده است که در مقایسه با سال هاي 96

 
و 97 حدود 17 درصد افزایش داشته است. 

طی سال گذشته تعداد واحدهاي تولیدي صنعتی فعال در مناطق ویژه کشور به 599 واحد رسیده که حدود 3 درصد نسبت به سال
1397 و حدود 13 درصد نسبت به سال 1396 رشد داشته است. ضمن آنکه علاوه بر واحدهاي تولیدي صنعتی مذکور، واحدهاي

دیگري نیز در بخش خدمات و بازرگانی در این مناطق مشغول فعالیت هستند.



انتشار فراخوان جشنواره ملی «نماهنگ روستا و عشایر»

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/09/18

فراخوان نخستین جشنواره ملی «نماهنگ روستا و عشایر» منتشر شد.

به گزارش خبرنگار حوزه فرهنگ و هنر گروه علمی
فرهنگی هنري خبرگزاري صداو سیما؛ علاقه مندان براي
شرکت در جشنواره می توانند نماهنگ هاي خود از سال
1396 تاکنون را حداکثر در مدت زمان 8 دقیقه با موضوع
هاي «آداب و رسوم روستاییان و عشایر در مناسبت هاي
مذهبی ملی»، «دیروز، امروز و فردا در سبک زندگی عشایر
و روستاییان»، «آب، روستا و عشایر»، «فرهنگ ایثار و
شهادت» و «آزاد (با نگاه به اهداف جشنواره)» به دبیرخانه

 
این جشنواره ارسال کنند. 

علاقه مندان براي کسب اطلاعات بیشتر به تارنماي www.chb.farhang.gov.ir مراجعه کنند یا با شماره 09131841554 از

 
طریق پیام رسان ها در ارتباط باشند. 

نخستین جشنواره ملی «نماهنگ روستا و عشایر» به همت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان چهار محال و بختیاري به منظور
حمایت از توسعه فرهنگ و هنر و کشف استعداد هاي نهفته میان روستاییان و عشایر، گسترش سنت هاي روستایی و عشایري،

کارآفرینی، تولیدات و روستا و عشایر و هویت هاي فرهنگی هنري روستا و عشایر برگزار می شود.



بودجه 1400 با نگاه به آینده تدوین شده است/ پرداخت یارانه معیشتی ادامه

دارد

منبع: روزنامه صبح اقتصادشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/09/18

به گزارش واحد اقتصادي خبرگزاري صبح اقتصاد علی ربیعی روز سه شنبه در نشست خبري که به صورت مجازي برگزار شد،
با بیان اینکه لایحه بودجه مبتنی بر واقعیت هاي امروز کشور و با نگاهی به آینده اي نزدیک و در تلاش براي بهبود آینده اي

... The post (...) بهتر شکل گرفت است، ادامه داد: اولین اصلی که در بودجه در

ربیعی با بیان اینکه لایحه بودجه 1400 کل کشور مبتنی
بر واقعیت هاي امروز و با نگاهی به آینده نزدیک بسته شده
است، گفت: نماندن در واقعیت هایی که بر اثر تحریم به
وجود آمده بود، شکل دادن به فضاي عقب راندن تحریم و
بهبود وضعیت در آینده در تدوین لایحه بودجه مد نظر

 
قرار گرفته است. 

به گزارش واحد اقتصادي خبرگزاري صبح اقتصاد علی ربیعی روز سه شنبه در نشست خبري که به صورت مجازي برگزار شد، با بیان
اینکه لایحه بودجه مبتنی بر واقعیت هاي امروز کشور و با نگاهی به آینده اي نزدیک و در تلاش براي بهبود آینده اي بهتر شکل
گرفت است، ادامه داد: اولین اصلی که در بودجه در دولت بحث شد واقعیت هاي امروز کشور است. اما نماندن در واقعیت هایی که در
اثر تحریم به وجود آمده بود، عقب راندن تحریم و بهبود وضعیت در آینده در بودجه کاملا مشخص، و در جا به جاي بودجه به نحوي

 
گنجانده شده است." بودجه 1400 با نگاه به آینده تدوین شده است 

وي اضافه کرد: تلاش دولت این بود منابع و درآمد پیش بینی شده کاملا واقعی باشد و مصارف اجتناب ناپذیر کاملا پوشش داده شود.

بنابراین واقعی کردن درآمدها و پوشش دادن مصارف اجتناب ناپذیر و کم کردن یا حذف هزینه هاي غیرضرور هم مدنظر قرار گرفت.

 
ضمن اینکه هزینه هاي اجتناب پذیر کم شد و یا افزایش نیافت. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري اضافه کرد: یکی از تلاش هاي دولت در سال هاي گذشته این بود که لایحه بودجه از اتاق

 
هاي در بسته خارج شود و در منظر همگان قرار بگیرد و امروز بودجه بیش از هر زمان دیگري در دسترس قرار گرفته است. 

سخنگوي دولت یادآورشد: همواره بودجه به عنوان یک سند پر از ابهام به مجلس می رفت و در کمیسیون هاي مجلس بررسی می
شد و سپس به صحن می آمد و جایی براي نقد و شفافیت وجود نداشت. اما دولت در چند سال اخیر تلاش کرد بودجه را به منصه

 
افکار عمومی بگذارد و همگان بتوانند آن را ببینند و نقد کنند. 

ربیعی گفت: لایحه بودجه از لحاظ سیاست هاي مالی با هدف تحریک بخشیدن به خروج از رکود و تولید حرکت به سمت رشد

 
اقتصادي و به منظور حفظ قدرت خرید مردم و حمایت از حقوق بگیران و اقشار مورد نیاز، انبساطی تنظیم شده است. 



وي افزود: در این بخش ها که بیشتر تحریک بخشیدن به تقاضاها، خروج از رکود و حرکت به سمت رونق مدنظر است، سیاست هاي

 
انبساطی در بودجه دیده شد، اما از طرفی در اجرا، کاهش هزینه هاي غیرضرور دولت و اولویت بندي مخارج مدنظر قرار گرفته است. 

ربیعی مقابله با فقر مطلق و تاکید بر معیشت مردم، دنبال کردن سیاست هاي حمایتی، حمایت جدي از حوزه بهداشت و سلامت،
پیش بینی وجود کرونا در سال آینده و لحاظ کردن بودجه براي این منظور، و حمایت از اشتغال (خرد، کوچک و متوسط) را از ویژگی
هاي لایحه بودجه1400 برشمرد و گفت: تکمیل و تجهیز طرح هاي زیربنایی به ویژه حوزه حمل و نقل ریلی و اتصال به شبکه هاي
ریلی حومه شهرها، آزادراه ها و قطارهاي شهري، بهداشت و درمان، آب و کشاورزي و توسعه صنعتی و معدنی هم در بودجه لحاظ

 
شده است. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: اصلاح ساختاري با نگاه افزایش درآمدهاي پایدار، ایجاد شفافیت، کارایی هزینه ها و اصلاحات نهادي
هم در لایحه بودجه 1400 پیش بینی شده و حمایت از صادرات غیر نفتی با تاکید بر مبادلات با کشورهاي همسایه، منطقه و سپس

 
در سطح جهان در بودجه مورد حمایت قرار گرفته است."بودجه 1400 با نگاه به آینده تدوین شده است 

به گفته وي تقویت و توسعه سامانه ها و خدمات دولت الکترونیک، تقویت زیرساخت ها و تجهیزات آموزش مجازي در راستاي آموزش
فراگیر از راه دور با هدف ارتقاي شاخص هاي آموزشی در مناطق محروم و تقویت آموزش هاي مهارتی و فنی حرفه اي از دیگر موارد

 
لحاظ شده در بودجه 1400 است. 

ربیعی تمرکززدایی را از دیگر ویژگیهاي لایحه بودجه عنوان کرد و گفت: لایحه بودجه 1400 با اعطاي اختیارات به شوراي برنامه
ریزي استان ها، انعطافی براي استان ها در اجراي بودجه قائل شده است. در این راستا تقویت اعتبارات تملک دارایی هاي سرمایه
استان ها و توجه به ارتقاي شاخص هاي برخورداري مناطق کمتر توسعه یافته با هدف ایجاد تعادل هاي منطقه اي در توزیع اعتبارات

 
استانی هم از جمله موارد مهم در بودجه بوده است. 

به گفته دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جموري لایحه بودجه شامل 841 هزار میلیارد تومان بودجه عمومی، 88 هزار میلیارد تومان

 
درآمدهاي اختصاصی و 1561 میلیارد تومان بودجه شرکت هاي دولتی موسسات انتفاعی وابسته به دولت و بانک ها است. 

وي همچنین اعلام کرد: پرداخت یارانه معیشتی و کمک معیشتی در سال 1400 استمرار دارد.



 ضرورت سامانه یکپارچه سازي دستگاه هاي اجرایی از نیازهاي مدیریت

هماهنگ شهري

منبع: ایلناشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/09/18

مدیر کل هماهنگی دستگاه هاي اجرایی شهرداري مشهد گفت: سامانه یکپارچه سازي تعاملات و هماهنگی دستگاه هاي
اجرایی در راستاي شناسایی ظرفیت ها، مسائل و مشکلات بین دستگاه ها، فرصت ها و تمامی مراودات مالی، خدماتی و زیر

ساختی از اولویت نیازهاي مدیریت هماهنگ شهري است.

مدیر کل هماهنگی دستگاه هاي اجرایی شهرداري مشهد
گفت: سامانه یکپارچه سازي تعاملات و هماهنگی دستگاه
هاي اجرایی در راستاي شناسایی ظرفیت ها، مسائل و
مشکلات بین دستگاه ها، فرصت ها و تمامی مراودات مالی،
خدماتی و زیر ساختی از اولویت نیازهاي مدیریت هماهنگ

 
شهري است. 

به گزارش خبرنگار ایلنا از مشهد، علی قناویزچی با بیان
اینکه شهرداري با برخورداري از حوزه ها و ماموریت هاي
متعدد، مدیریت شهري در کلانشهر مشهد را بر عهده دارد،

گفت: شهرداري در تلاش است با ارتقاي مراودات و تعاملات با دستگاه ها، در جهت افزایش کمی و کیفی خدمات، اثر گذار باشد و این

 
اثرگذاري زمانی اتفاق می افتد که همه دستگاه ها اطلاعات، زیرساخت ها و ظرفیت ها را بشناسند و مبادله کنند. 

وي با اشاره به داده محوري دنیاي امروز افزود: تبادل اطلاعات صحیح در کوتاه ترین زمان و بهره گیري مناسب از ظرفیت هاي تعاملی

 
به منظور پیشبرد بهتر امور شهري از اهمیت زیادي برخوردار است. 

وي ادامه داد: در صورتی که تمام دستگاه هاي دولتی، مدیریت شهري و مجموعه ها با تعامل در جهت ایجاد زیرساخت ها به سمتی

 
حرکت کنیم که اطلاعات تجمیع شود و از موازي کاري جلوگیري شود، می توانیم به برنامه ریزي و مدیریت بهینه اي دست یابیم. 

مدیر کل هماهنگی دستگاه هاي اجرایی شهرداري مشهد گفت: مدیریت هماهنگ از ضروریاتی است که در پیگیري و اداره امور
شهري بسیار تاثیر گذار است و در واقع سازمان ها با تمرکز بر این فرصت می توانند با سرعت و دقت در چارچوب یک ساماندهی

 
اصولی و مدون، علاوه بر بهره گیري از فرصت هاي موجود، بر چابکی و قوام هر چه بیشتر مدیریت شهري کمک کنند. 

قناویز چی با بیان اینکه ایجاد یک سامانه هدفمند در خصوص مدیریت تعاملات و مراودات دستگاه هاي اجرایی می تواند دانش لازم
جهت هدایت و مدیریت داده را در تمامی ابعاد مدیریت شهري به وجود آورد؛ گفت: این سیستم علاوه بر برنامه ریزي و طبقه بندي
امور، دقت مراودات برون سازمانی را افزایش داده و در نهایت منجر به حذف موازي کاري ها، سرعت بخشی به امور، افزایش بهره وري
در مذاکرات و همکاري هاي برون سازمانی، تقویت ساختار مدیریت شهري و حل مسائل اجتماعی، اقتصادي، کالبدي و زیست محیطی



 
شود. 

وي اظهار داشت: با توجه به سلسله مباحث و موضوعات پیرامون توسعه پایدار شهري، سامانه یکپارچه سازي تعاملات و هماهنگی
دستگاه هاي اجرایی در راستاي شناسایی ظرفیت ها، مسائل و مشکلات فی ما بین دستگاه ها، فرصت ها و تمامی مراودات مالی،
خدماتی و زیر ساختی به عنوان عامل اساسی و تعیین کننده در میزان موفقیت مذاکرات و ارتباطات موثر میان دستگاه ها و نقش

 
محوري در رشد و توسعه ادارات و سازمان ها در دستور کار قرار گرفته است. 

مدیر کل هماهنگی دستگاه هاي اجرایی شهرداري مشهد با اشاره به اینکه فرایند بسترسازي مدیریت و توسعه تعاملات بین شهرداري
مشهد و دستگاه هاي اجرایی در فاز تحلیل هاي پایه و آغازین و تدوین مستندات مورد نیاز در سیستم فرایندها است، افزود: در ادامه
با بررسی شرح وظایف و ماموریت ها در خصوص پیگیري درخواست ها، مسائل و استفاده از فرصت ها و ظرفیت هاي ممکن به صورت
ماتریسی با حداکثر بهره وري و حداقل هزینه با رویکرد برد برد برنامه ریزي صورت خواهد گرفت و سپس الزامات فنی جهت ایجاد

 
بستر سامانه مورد پیگیري قرار خواهد گرفت. 

وي ابراز امیدواري کرد: با تعامل حداکثري میان بخش هاي مختلف مدیریت شهري، مدیریت هماهنگ شهري در شهر مشهد به عنوان
دومین کلانشهر ایران که در سالهاي اخیر با رشد فزاینده اي از لحاظ جمعیت، وسعت، تعدد و تنوع خدمات دستگاه هاي اجرایی
مواجه شده است، در تمامی حوزه هاي توسعه شهري از جمله اقتصاد، منظر شهري، رفاه اجتماعی، توسعه اشتغال، ارتقاي فرهنگ

عمومی و ... قابل پیگیري و تحقق شود.



تشکیل پرونده در مورد ترور شهید فخري زاده در سازمان قضایی نیروهاي

مسلح و دادسراي امور بین الملل/ 12 سال حبس براي مدیرعامل سابق بانک

سرمایه

منبع: مشرقشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/09/18

 
- سیاست 

در سی و ششمین نشست خبري سخنگوي قوه قضاییه مطرح شد؛ تشکیل پرونده در مورد ترور شهید فخري زاده در سازمان قضایی

 
نیروهاي مسلح و دادسراي امور بین الملل/ 12 سال حبس براي مدیرعامل سابق بانک سرمایه 

اسماعیلی گفت: در پرونده بانک سرمایه مدیر عامل سابق بانک که به تازگی
به کشور بازگردانده شد از راي صادره واخواهی کرد و در حال حاضر به

 
موجب حکم قطعی به 12 سال حبس تعزیري محکوم شده است. 

به گزارش مشرق، سی و ششمین نشست خبري «غلامحسین اسماعیلی»
سخنگوي قوه قضائیه برگزار شد. در این نشست اسماعیلی به سوالات

 
خبرنگاران رسانه هاي داخلی پاسخ داد. 

 
رسیدگی به پرونده هفت تپه در حال انجام است 

سخنگوي دستگاه قضا در خصوص پرونده هفت تپه گفت: رسیدگی به پرونده هفت تپه در حال انجام است. همزمان اقدامات بسیار
خوبی براي جلوگیري از کاهش تولید و کاهش سطح اشتغال در این شرکت انجام شده است.دادگاه با رویکرد رسیدگی به اتهام و اینکه

 
این موضوع نباید موجب اخلال در فعالیت تولیدي شود در حال انجام کار است. 

بخشی از این پرونده در مورد واگذاري متوجه سازمان خصوصی سازي است. خبر داریم رییس وقت سازمان خصوصی سازي یعنی
شخصی که اخیرا جابجا شد نامه اي به هیات داوري زده است و پرونده هفت تپه را براي رسیدگی و اظهار نظر به هیات داوري ارجاع

 
کرده است. 

 
هیچ نامه اي مبنی بر اعلام گذشت ریاست جمهوري از شکایت علیه خبرنگاران و رسانه ها به قوه قضاییه واصل نشده است 

اسماعیلی در پاسخ به سوالی در مورد اظهارات معاون حقوقی رییس جمهور مبنی بر گذشت از شکایات علیه خبرنگاران و رسانه ها
گفت: تا صبح امروز هیچ نامه اي مبنی بر اعلام گذشت ریاست جمهوري از شکایت علیه خبرنگاران و رسانه ها به قوه قضاییه واصل

 
نشده است. ظاهرا دوستان نیت داشتند یا دارند این کار را انجام دهند. امیدواریم این نیت جامه عمل به خودش بپوشاند 

تایید حکم روح االله زم در دیوان عالی کشور 



 
دیوانعالی کشور حکم دادگاه عمومی و انقلاب در مورد روح االله زم را تایید کرد. 

 
40 هزار میلیارد تومان با برگشت 6 شرکت از طریق حکم دادگاه به دولت بازگشت 

در 4 ماه اخیر 6 شرکت آب و خاك پارس، سیلوي سنقر، تراورس البرز، فولاد میبد، کشت و صنعت مغان و تولید نیرو برق شاهرود از

 
طریق فرآیند هیات داوري و حکم دادگاه ویژه به دولت برگشت. 

 
مجموع ارزش این 6 شرکت و برآورد اولیه سازمان خصوصی سازي قریب به 40 هزار میلیارد تومان است که به دولت بازگشت. 

 
مدیر عامل سابق بانک سرمایه به 12 سال حبس تعزیري محکوم شد 

در پرونده بانک سرمایه مدیر عامل سابق بانک که به تازگی به کشور بازگردانده شد از راي صادره واخواهی کرد و در حال حاضر به
موجب حکم قطعی به 12 سال حبس تعزیري، محرومیت دائم از خدمات دولتی، جزاي نقدي و ضبط مال تحصیل شده از طرق

 
نامشروع محکوم شد. 

 
صدور حکم پرونده رشوه هاي سنگین برخی کارمندان گمرك در یکی از استانهاي شمال غرب کشور 

مبارزه با مفاسد اقتصادي همچنان اولویت نخست دستگاه قضایی است. در یکی از استان هاي شمال غرب کشور پرونده اي در مورد

 
رشوه هاي سنگین برخی کارمندان گمرك رسیدگی شد که براي 10 نفر حکم سنگین صادر شد. 

محمدرضا لطفی به جرم اخذ رشوه 10 سال حبس، 74 ضربه شلاق وانفصال دائم از خدمات دولتی، اسماعیل مرادي 10 سال حبس
تعزیري، 74 ضربه شلاق وانفصال موقت از خدمات دولتی، فرزاد فروغ 10 سال حبس، 74 ضربه شلاق و انفصال موقت از خدمات

 
دولتی، همه این افراد به جزاي نقدي هم محکوم شده اند. 

 
تشکیل پرونده در رابطه با ترور شهید فخري زاده در شعبه امور بین الملل دادسراي تهران 

در رابطه با پرونده ترور شهید فخري زاده هم در سازمان قضایی نیروهاي مسلح و هم در شعبه امور بین الملل دادسراي تهران پرونده
تشکیل شده است. مراجع قضایی بین المللی این اقدام جنایت کاران را تحت تعقیب قرار می دهند.



اعدام روح االله زم تائید شد | حکم مولاوردي بدوي است| پرونده کلانتري

در دادسرا است

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/09/18

رئیس دیوان عالی کشور گفت: رأي نهایی پرونده روح االله زم در دیوان عالی کشور صادر شده و سخنگوي قوه قضاییه جزئیات
آن را اعلام می کند. The post اعدام روح االله زم تائید شد | حکم مولاوردي بدوي است| پرونده کلانتري در دادسرا است

appeared first on پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا.

رئیس دیوان عالی کشور گفت: رأي نهایی پرونده روح االله
زم در دیوان عالی کشور صادر شده و سخنگوي قوه قضاییه

 
جزئیات آن را اعلام می کند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، به نقل از ایسنا،
غلامحسین اسماعیلی در نشست خبري که امروز(سه
شنبه) 18 آذرماه بصورت مجازي برگزار شد، با گرامی

داشت یاد و خاطره  امام (ره) و شهدا گفت: شهادت دانشمند و دفاعی کشورمان استاد دکتر محسن فخري زاده موجی در جامعه ما
ایجاد کرد که به همراه موج برخاسته از شهادت شهید حاج قاسم سلیمانی بساط استکبار و امریکاي جهانخوار در منطقه و رژیم غاصب

 
و تروریست اسراییل را در هم خواهد پیچید و منطقه را از وجود آنها پاکسازي خواهد کرد. 

وي افزود: قوه قضاییه در دو عرصه داخلی و بین المللی پیگیري هاي لازم تا شناسایی و مجازات تمامی عوامل و دست اندرکاران این

 
جنایت تروریستی ادامه خواهد داد. کارگروهی با حسب دستور رییس قوه و با  مسئولیت دادستان کل تشکیل شده است. 

سخنگوي قوه قضاییه گفت: شهید  فخري زاده در زمان حیات خود، فخر المحققین با وجود گمنامی، امروز فخر شهداي علمی و هسته
اي کشور است. علاوه بر اقداماتی که متعاقب این حادثه از سوي ناحیه دبیر خانه شوراي عالی امنیت ملی و ستاد نیروهاي مسلح در

 
حال انجام است، قوه قضائیه هم اقداماتی را  در دو عرصه داخلی و بین المللی انجام می دهد. 

وي افزود:  در این باره هم در سازمان قضائی نیروهاي مسلح پرونده اي و هم در شعب ویژه امور بین الملل دادسراي عمومی و انقلاب

 
تهران پرونده تشکیل شده است  و علاوه بر آن مقرر شده از طریق مراجع قضائی بین المللی این جنایت تحت تعقیب قرار گیرد. 

سخنگوي قوه قضاییه با اشاره به 16 آذرماه روز دانشجو گفت: جنبش دانشجویی ما موتور محرك کشور و انقلاب در مسیر پیشرفت و

 
عدالت است. 

اسماعیلی با اشاره به شیوع کرونا ضمن تقدیر از کادر درمانی کشور گفت: از عموم مردم مصرانه تقاضا می کنم پروتکل هاي بهداشتی

 
اعم از زدن ماسک و فاصله گذاري اجتماعی و ... را رعایت کنند که راه علاج همکاري همگان است. 



سخنگوي قوه قضاییه افزود: مبارزه با مفاسد اقتصادي اولویت نخست دستگاه قضایی است. دادگاه هاي مبارزه با مفاسد اقتصادي

 
کماکان عهده دارند و دادرسی ها در حال انجام است. در جاي جاي ایران احکام خوبی صادر شده است. 

وي افزود: اخیرا در یکی از استان هاي شمال غرب کشور پرونده اي در خصوص کارمندان گمرك که رشوه هاي سنگین اخذ کرده
بودند رسیدگی و حکم قطعی در خصوص 10 نفر از متهمان گمرك صادر شد که 3 نفر از آنها را بیان می کنم. آقاي  محمدرضا لطفی
کارمند گمرك به جرم اخذ رشوه به 10 سال حبس و 74 ضربه شلاق و انفصال موقت از  خدمات دولتی و جزاي نقدي و انتشار حکم
در رسانه ملی محکوم شد.  اسماعیلی رحمانی کارمند دیگر گمرك شمال غرب به اتهام  اخذ رشوه به  10 سال حبس  و 74 ضربه
شلاق و انفصال  موقت از خدمات دولتی و جزاي نقدي و انتشار حکم و آقاي فرزاد فروغ کارمند گمرك مربوطه به اتهام اخذ رشوه به 
10 سال حبس و 74 ضربه شلاق و انفصال از خدمات دولتی و پرداخت جزاي نقدي و انتشار حکم محکوم شدند.  در استان فارس
مدیر کل سابق ورزش و جوانان  به اتهام 28 فقره اخذ رشوه به مبلغی بالغ بر 17 میلیارد و 933 میلیون ریال محکوم به 10 سال

 
حبس و جزاي نقدي و انفصال دایم و 74 ضربه شلاق محکوم شد. 

وي افزود: در پرونده بانک سرمایه غلامرضا حیدرابادي مدیرعامل سابق بانک سرمایه که از کشور خارج و با تدابیر خاص و انتظامی به
کشور برگشت قبلا محکومیت غیابی داشت و بعد از بازگشت واخواهی کرد و به موجب حکم قطعی به 12 سال حبس تعزیري و

 
محرومیت دایم از خدمات دولتی و جزاي نقدي و ضبط مال تحصیل شده از طریق نامشروع محکوم شد. 

سخنگوي قوه قضائیه در پاسخ به سوالی در  خصوص آخرین وضعیت پرونده خصوصی سازي گفت: در این خصوص اقداماتمان در دو
بخش است. یک بخش رسیدگی به پرونده اتهامی مدیر سابق خصوصی سازي است. بخش دوم کار ما رسیدگی به تخلفات فرایند

 
واگذاري شرکت هاي واگذار شده بود. 

وي افزود: خصوصی سازي یک نیاز جدي در کشور است و حتماً قانون اجراي اصول 44 قانون اساسی باید منضبط و در چارچوب

 
رعایت شود. 

وي با بیان اینکه دولت تاجر خوبی نیست و باید تصدي گري را به بخش خصوصی بدهد و باید به توانمندسازي بخش خصوصی کمک
کند گفت: در این موضوع بررسی ها انجام و تخلفات احراز شده است. در چهار ماهه اخیر پرونده 6 شرکت مربوط به خصوصی سازي
رسیدگی و رأي هیأت داوري قطعیت پیدا کرده است. شرکت تولید نیروي برق شاهرود، شرکت آب و خاك پارس، شرکت مغان،
سیلوي سنقر، شرکت تراورس البرز و شرکت فولاد میبد از طریق فرایند هیأت داوري و حکم دادگاه ویژه به دولت بازگشت و مجموع
ارزش این شرکت ها به روز رسانی نشده است اما برآورد اولیه سازمان خصوصی قریب به 40 هزار میلیارد تومان در اثر فسخ واگذاري

 
این شرکت ها به دولت بازگشته است. 

اسماعیلی در رابطه با پرونده جنگل هیرکانی گفت: اختلافی بین اوقاف و منابع طبیعی است، رأیی صادر شده و اخیراً تقاضاي اعمال
ماده 477 شده است و این امر در حال بررسی است. هیأت کارشناسی تشکیل شده است. دیوان عالی کشور هم اخیراً به این موضوع

 
ورود کرده است. 

سخنگوي قوه قضائیه در خصوص دستورالعمل مقابله با ترك مدیران و موضوع سیل و آب گرفتگی و اینکه  قوه قضائیه چه وظایفی در
این رابطه دارد؟ گفت: بعد از آب گرفتگی و خسارت به زندگی مردم در خوزستان و سیلاب بوشهر، رئیس قوه قضائیه دستور جدي

 
صادر کرد و مأموریت به رئیس سازمان بازرسی کل کشور داد. 



اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره بیانیه اخیر معاونت حقوقی در رابطه با وکالت، گفت: در حوزه وکالت هیچ ادعایی جز اجراي قانون
نداریم و استقلال وکلا را به رسمیت می شناسیم و وظایف خودمان را که در قانون پیش بینی شده است، معتقدیم باید به نحو

 
شایسته انجام دهیم. 

وي در پاسخ به سوالی مبنی براینکه هفته گذشته اعلام شد که رئیس جمهور شکایت خود از برخی رسانه ها و خبرنگاران را پس
گرفته است، جزئیاتی در این رابطه وجود دارد، گفت: چنین نامه اي مبنی بر اعلام گذشت از خبرنگاران به دادسراي تهران و  دادسراي
فرهنگ و رسانه واصل نشده است. ظاهراً دوستان نیت داشتند و یا دارند این کار را انجام دهند و ما هم امیدواریم این نیت خیر جامه

 
عمل به خود بپوشاند. پیش تر اعلام کرده بودیم که شکایت از رسانه ها از سوي نهادهاي مختلف تقریباً 200 مورد است. 

 
 وي ادامه داد: حضور میدانی و بررسی همه جانبه موضوع نشان از عزم قوه قضائیه در این رابطه دارد. 

اسماعیلی در پاسخ به سوال ایسنا مبنی براینکه  که آیا حکم اعدام روح االله زم تأیید شده است؟ گفت: بله. در حدود بیش از یک ماه
قبل، دیوان عالی کشور به این پرونده رسیدگی کرده و حکم صادره از دادگاه انقلاب در این باره به تأیید دیوان عالی کشور رسیده

 
است. 

وي در خصوص احضار کلانتري و حکم بدوي شهیندخت مولاوردي گفت: در ارتباط با فرد اول پرونده اي در دادسرا در حال رسیدگی
است و موضوعات مختلفی از جمله تالاب انزلی و برخی سخنان ایشان مطرح است که در حال رسیدگی است و توضیحات ایشان اخذ
شده است و باید صبر کنیم ببینم دادسرا چه تصمیمی می گیرد. درباره فرد دوم هم حکم صادره غیر قطعی است و از بیان جزئیات

 
اتهام و محکومیت معذورم. 

وي در پاسخ به سوالی درباره بحث نارضایتی مردمی پیرامون قوه قضاییه و فساد درونی آن گفت: برخی از گلایه ها را قبول داریم و
اطاله دارسی از این دست است که براي رفع آن هم نیازمند قانون هستیم و طرح اصلاح آن آماده شده و معتقدیم اصلاح قانون موثر
است و قبل از آن هم بر این باور هستیم که با کار جهادي می توانیم بخش قابل توجهی از مشکلات را برطرف کنیم؛ بخش زیادي از
پرونده ها رسیدگی شده اند و امروز اطاله دادرسی کاهش چشمگیري داشته است، گرچه هنوز به وضعیت مطلوب نرسیده ایم، اما

 
همکاران ما با دورکاري و حضوري مجدانه در حال کار هستند. 

سخنگوي قوه قضاییه ادامه داد: حتی یک مورد فساد را چه در درون قوه قضاییه و چه بیرون از  آن با جدیت دنبال می کنیم و
امیدواریم با تلاش هاي انجام شده نمونه اي را نبینیم، البته نمی توان تضمین داد که فساد نداشته باشیم، اما اصل ما پیشگیري از

 
فساد و برخورد با آن است. 

اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا سرنخ هاي جدیدي از عاملان ترور شهید فخري زاده به دست آمده و فردي هم دستگیر
شده است؟ گفت: برخی از اقدامات را ستاد کل نیروهاي مسلح و قوه قضاییه دنبال می کنند و در دادسرا پرونده هایی تشکیل شده،

 
اما به لحاظ وضعیت خاص پرونده در آینده جزئیات آن را اعلام می کنیم. 

اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره رسیدگی به پرونده متخلفان هفت تپه و اینکه  چه موانعی براي برگزاري دادگاه علنی وجود دارد؟ 
گفت: بخش قضایی آن انجام می شود و تمام تلاشمان این است که به اتهامات متهمان رسیدگی کنیم و همزمان براي جلوگیري از
کاهش تولید و سطح اشتغال اقدامات مؤثري داشته باشیم. دادگاه هم با همین رویکرد که رسیدگی به اتهام موجب اخلال در فعالیت
تولیدي نشود کار خود را ادامه می دهد و بخشی هم متوجه سازمان خصوصی سازي است. خبري که داریم این است که رئیس وقت



 
فردي که اخیراً جا به جا شد نامه اي به هیأت داوري ارسال کرده و پرونده هفت تپه نیز به هیأت داوري ارجاع شده است. 

سخنگوي دستگاه قضا در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده گروه عظام و اینکه با توجه به تغییر عنوان اتهامی براي متهم
ردیف اول این پرونده عباس ایروانی پرونده او در چه مرحله اي قرار دارد گفت: این پرونده هم مانند پرونده هفت تپه است، با این
تفاوت که در مورد آن رسیدگی قضائی انجام شده است. بخشی مربوط به مجازات است که برابر به تصمیم دادگاه انجام می شود. در
این پرونده هم به موضوع تولید و اشتغال توجه داریم و هم  به بازگشت تسهیلات نظام بانکی و مطالبات معوق توجه داریم. قرار ما بر
این است که همه این امور انجام شود و هیچکدام از اقدامات خنثی کننده اقدامات نباشد و ان شاءاالله نتایج آن به زودي اعلام می

 
شود. 

این خبر تکمیل می شود...



مناطق پیشتاز رشد قیمت مسکن کدامند؟

منبع: فراروشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/09/18

سهم عمــده تقاضــاي بازار مســکن در ایــران و به خصـوص تهــران سرمایه گذاري است و در این میان دیدگاه سرمایه
گذار، مبلغ سرمایه و نوع سرمایه گذاري عوامل مؤثري هستند که شتاب رشد قیمت و شدت رونق و رکود بازار در مناطق مختلف را

 
خلق می کنند. با این رویکرد، بازار مسکن تهران به 3 بخش تقسیم می شود که در هریک جنس خاصی از تقاضا پررنگ تر است. 

همشهري در ادامه نوشت: تفاوت شتاب رشد قیمت مسکن در مناطق 22 گانه شهر تهران به قدري است که اختلاف میزان رشد
قیمت در مناطق داراي بیشترین و کمترین رشد، به 50 درصد می رسد. بررسی ها نشان می دهد این اختلاف میزان رشد بیش از هر
چیز متأثر از جنس سرمایه هاي تزریق شده به بازار مسکن در مناطق مختلف است و گزارش میدانی از مشاوران املاك مناطق 22
گانه نیز آن را تأیید می کند. براساس آمار هاي بانک مرکزي، مناطقی که رشد قیمت مسکن در آن ها از میانگین شهر بالاتر است،

 
همگی در نیمه شمالی شهر تهران قرار دارند. 

 
بورس مسکن بازان 

آمار هاي بانک مرکزي از تحولات بازار مسکن در دوره هاي متوالی حاکی از این است که همواره، منطقه 5 تهران بیشترین تعداد
معاملات را در مقایسه با سایر مناطق به خود اختصاص داده و رونق خریدوفروش در این منطقه باعث شده در اغلب موارد، شتاب رشد
قیمت در این منطقه نیز بالاتر از دیگر مناطق باشد. البته وسعت منطقه 5 و تراکم بالاي مسکن در این منطقه نیز در بالاتر بودن تعداد
معاملات بی تأثیر نیست، اما این موضوع بیش از اینکه بتواند دلیل بورسی شدن این منطقه باشد، می تواند حاصل این اتفاق قلمداد
شود؛ چراکه تبدیل شدن منطقه 5 به بورس مسکن تهران، عملا سهم این منطقه از ساخت وساز جدید را نیز افزایش داده و سازندگان

 
بیشتري مشتاق مسکن سازي در این منطقه هستند. 

بررسی آمار ها نشان می دهد در آبان امسال درصد رشد میانگین قیمت در منطقه 5 تهران نسبت به آبان پارسال به 138 درصد
رسیده که 20 درصد بالاتر از میانگین رشد قیمت مسکن در شهر تهران بوده است. همچنین، سهم این منطقه از کل معاملات مسکن

 
تهران اغلب بیش از 10 درصد و تعداد معاملات آن حدود 2.5 برابر سرانه سایر مناطق بوده است. 

رحیمی، مشاور املاك منطقه 5 تهران می گوید: در منطقه 5 بسیاري از افراد فارغ از محل سکونت اصلی خود اقدام به سرمایه گذاري
می کنند و سهم کمی از این بازار در اختیار متقاضیان مصرفی و ساکنان بومی این منطقه است. او معتقد است: رونق معاملات مسکن
در منطقه 5 باعث شده تولید عرضه مسکن در منطقه نیز بیشتر باشد، به خصوص که افراد این واحد ها را براي سرمایه گذاري

 
خریداري می کنند و به اصطلاح راحت تر پول می دهند. 

 
مناطق پیشتاز 

بررسی آمار ها نشان می دهد بعد از منطقه 5، مناطق یک، 2، 3، 22 و 8 نیز در گروه مناطقی قرار می گیرند که میانگین رشد قیمت



مسکن در آن ها بیش از میانگین شهر تهران است. البته این فهرست در دوره هاي مختلف تا حدودي تغییر می کند، اما مناطق 5،
یک و 2 جاي پاي محکمی در این فهرست دارند، اما منطقه 22 بیشتر به واسطه افزایش ساخت وساز هاي خاص و رواج برج سازي

 
وارد این فهرست شده و تعداد معاملات آن در مقایسه با سایر مناطق پایین تر است. 

یکی از مشاوران املاك منطقه 2 تهران سرمایه گذاران مناطق یک، 2 و 3 را بیشتر از جنس پولدار هاي بالاشهرنشین و طرفداران
مسکن لوکس معرفی می کند. شیرزادي، می افزاید: کمتر کسی بدون مقدمه دست به کار خرید آپارتمان در مناطق بالایی شهر می

 
زند و خریداران یا با هدف سرمایه گذاري بلندمدت یا با هدف سکونت شخصی نسبت به خرید مسکن در این مناطق اقدام می کنند. 

احتشام، مشاور املاك منطقه یک نیز می گوید: به واسطه بالا بودن قیمت زمین در این منطقه، تمایل ساخت وساز به سمت ساخت
واحد هاي باکیفیت و نیمه لوکس بیشتر شده است. به گفته او، این مسئله باعث شده سرمایه گذاران با توان مالی بسیار بالا قادر به

 
خرید در این منطقه باشند. 

 
محدوده مسکن مصرفی 

در فهرست بندي بازار مسکن تهران، حدود نیمی از مناطق نیز رشد قیمت کمتر، اما نزدیک به میانگین شهر دارند. این مناطق که در
پهنه شهر تهران پراکنده شده اند، بیشتر با مذاق متقاضیان مصرفی مسکن سازگار هستند گرچه حتی در همین مناطق نیز سهم
تقاضاي سرمایه گذاري چند برابر سهم تقاضاي مصرفی است. مناطق 4، 9، 10، 11، 16 و 19 برخی از این مناطق هستند که به گفته
مشاوران املاك، جنس خاصی از سرمایه گذاران در آن ها اقدام به خرید مسکن نمی کنند و در شرایط رونق بازار، تقاضاي خرید آن

 
ها بیشتر از میزان عرضه است. 

عباسیان، مشاور املاك منطقه 11 می گوید: قیمت مسکن در اغلب این مناطق نسبت به سایر نقاط شهر پایین تر است و ترکیب
جمعیتی ساکن در آن ها نیز به گونه اي است که افراد جدید نیز راحت تر قادر به سکونت در این منطقه هستند ازاین رو بخشی از
متقاضیان مصرفی مسکن، از مناطق دیگر شهر فقط به خاطر اینکه قادر به خرید مسکن در این مناطق هستند وارد معامله می شوند و

 
محل سکونت خود را تغییر می دهند. 

 
کارمندان، متقاضی مرکز شهر 

آمار ها می گویند سهم تقاضاي سرمایه گذاري در بازار مسکن به 85 درصد رسیده و در این شرایط حتی بازار مسکن بومی ترین
مناطق تهران نیز با ورود خریداران غیربومی مواجه است. اما به گواه مشاوران املاك این وضعیت تا حدودي در مناطق میانی شهر به
خصوص منطقه 6 و بخش جنوبی منطقه 7 متفاوت است به گونه اي که در این مناطق حتی متقاضیان غیربومی نیز ازنظر اشتغال
بومی محسوب می شوند و در همین مناطق مشغول به کار هستند. به عبارت دیگر، تجمع ادارات و شرکت هاي بزرگ دولتی، عمومی

و خصوصی در هسته مرکزي شهر تهران باعث شده بازار مسکن این نواحی نیز با تقاضاي قشر کارمند مواجه شود.



اولین واحد اکوسیستم کارآفرینی در استان گیلان افتتاح شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/09/18

خبرگزاري آریا - اولین واحد اکوسیستم کارآفرینی استان
گیلان در شهرستان رشت تحت عنوان اکوسیستم
کارآفرینی کاشف با اهداي مجوز هاي مرکز شتابدهی، کافه
کارآفرینی و فضاي کاري مشترك توسط عباس علیزاده
مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان گیلان افتتاح

 
شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان گیلان،مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی
استان گیلان در این مراسم و طی نشست صمیمانه با

مدیریت مجموعه اکوسیستم کارآفرینی کاشف در محل کافه کارآفرینی این واحد، گفت: افتتاح و راه اندازي فضاي کار مشترك و مرکز
شتاب دهنده با یک تیم حرفه اي، مجرب و با سابقه طولانی در حوزه آموزش را منشا حرکت و توسعه پایدار براي فعالیت هاي

 
کارآفرین محور است که این امر ایجاد شبکه اي مهم براي کارافرینی در استان گیلان است. 

مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان گیلان با بیان اینکه در نظام آموزشی کشور به توسعه مهارت آموزي براساس نیازمندي هاي
موجود در بازار کار و آینده نگري براساس مشاغل جدید باید توجه بیشتري شود و علم و دانش را به سمت و سوي تولید ثروت سوق
دهیم، خاطرنشان کرد: در زمینه اشتغال و کارآفرینی نباید تنها متکی به دانشگاه ها بود بلکه باید ضمن بهره بردن از تجربیات و دانش
روز دنیا، با حمایت از ایده هاي نو، بستر مناسب و زمینه فعالیت را براي نخبگان که می توانند در ایجاد اشتغال اثرگذار باشند،فراهم

 
کنیم . 

وي در همین راستا با اشاره به افتتاح کافه کارآفرینی کاشف، اضافه کرد: این فضا محل مناسبی براي گفتگو و تبادل نظر افراد
فرهیخته و صاحب نظر در حوزه کارآفرینی است که می تواند با شناسایی نخبگان و ایده هاي نو و خلاقانه و ایجاد ارتباط میان این

 
افراد با سرمایه گذاران منجر به کارآفرینی و افزایش اشتغال در استان شود. 

علیزاده در ادامه با بیان اینکه هیچ دستگاهی به تنهایی متولی ایجاد اشتغال نیست، تصریح کرد: وظیفه ذاتی این اداره کل براساس
اهداف و برنامه هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، در اولویت اول حفظ اشتغال موجود و در کنار آن حمایت و تسهیل گري با

 
همکاري دیگر دستگاه هاي اجرایی در راستاي ایجاد مشاغل جدید است. 

مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان گیلان در پایان با اشاره به پیشرو بودن استان گیلان در تولید علم و صنعت در سطح کشور،
لازمه تولید ثروت را علم به همراه مهارت آموزي دانست و ابراز امیدواري کرد تا با همکاري و حمایت از نخبگان و هم چنین همت
دستگاه هاي اجرایی و بهره بردن از ظرفیت هاي موجود به ویژه منطقه آزاد انزلی که نقش به سزایی در توسعه استان دارد در آینده

 
نزدیک قدم هاي بلندي در رشد اقتصادي و افزایش اشتغال پایدار برداریم. 

گفتنی است مدیرکل و هیات همراه از قسمت هاي مختلف و امکانات اداري، آموزشی و رفاهی این مجموعه نیز بازدید کردند.



رتبه نخست گیلان در پرداخت تسهیلات کرونایی

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/09/18

The post .گیلان با پرداخت بیش از 3 هزار میلیارد ریال به صاحبان واحدهاي آسیب دیده ، رتبه نخست کشور را دارد
رتبه نخست گیلان در پرداخت تسهیلات کرونایی appeared first on پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز.

 
 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- اجتماعی 1399/09/18 - 12:13 

 
- کد خبر:543037 

رتبه نخست گیلان در پرداخت تسهیلات کرونایی گیلان با پرداخت بیش از 3 هزار میلیارد ریال به صاحبان واحدهاي آسیب دیده ،
رتبه نخست کشور را دارد. به گزارش 8دي، عباس علیزاده مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گیلان امروز گفت: گیلان با پرداخت

 
3 هزار و 353 میلیارد ریال تسهیلات به صاحبان مشاغل آسیب دیده از شیوع کرونا، رتبه نخست کشور را دارد. 

عباس علیزاده به پرداخت تسهیلات روستایی و عشایري اشاره  کرد و افزود : تاکنون به 3 هزار و 940 طرح کارآفرینی روستایی ، 3

 
هزار و 853 میلیارد ریال تسهیلات کرونایی پرداخت شد و براي 6 هزار و 793 نفر شغل ایجاد شد. 

وي با اشاره به اثرات مخرب شیوع ویروس کرونا بر اقتصاد و اشتغال استان افزود : بخشی از مشاغل و خدمات به ویژه در حوزه
گردشگري آسیب زیادي دیدند که لازم است براي حل مشکلات این واحدها و بیکاري موقت کارکنان آن ها با پرداخت تسهیلات ،

 
اقدامات  حمایتی و موثر انجام شود. 

مدیرکل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی گیلان با بیان اینکه 89 درصد از تسهیلات موجود در سامانه بانکی استان جذب شده ، تاکید کرد
: صاحبان مشاغل آسیب دیده و واجد شرایط باید تقاضاي دریافت تسهیلات کرونایی را در سامانه کارا ثبت کرده و بانک هاي عامل نیز
باید با جدیت و سرعت این درخواست ها را تعیین تکلیف کنند تا با پرداخت این تسهیلات بتوانیم از واحد هاي آسیب دیده از شیوع

 
ویروس کرونا حمایت کنیم. 

 
- پرداخت تسهیلات کرونایی 

 
- شیوع کرونا 

 
- شیوع ویروس "کرونا" 

 
- عباس علیزاده 

 
- مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی گیلان 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -



 
 -

- اخبار مرتبط مرهمی بر دلتنگی زائران/ زیرساخت هاي ارتباط مجازي با حرم رضوي گسترش یافت ورود مراجعه کننده به اداره هاي
آموزش و پرورش شهرهاي قرمز ممنوع یارانه 100 هزار تومانی کرونا شامل چه کسانی می شود؟ گیلان رتبه نخست کشور در

 
پرداخت تسهیلات کرونا را دارد شرط عجیب باشگاه اروپایی براي جذب بازیکن پرسپولیس 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



نماینده آستارا: سرمایه گذاري جمهوري آذربایجان در راه آهن پیگیري می

شود

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/09/18

نماینده مردم آستارا در مجلس شوراي اسلامی گفت: جمهوري آذربایجان به طور کامل به تعهدات خود مبنی بر سرمایه
گذاري در پروژه راه آهن و بارانداز این شهرستان عمل نکرده است و تحقق آن را از ناحیه وزارت راه و شهرسازي پیگیري می

کنیم. The post نماینده آستارا: سرمایه گذاري جمهوري آذربایجان در راه آهن پیگیري ...

 
 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- اجتماعی 1399/09/18 - 11:53 

 
- کد خبر:543028 

نماینده آستارا: سرمایه گذاري جمهوري آذربایجان در راه آهن پیگیري می شود نماینده مردم آستارا در مجلس شوراي اسلامی گفت:
جمهوري آذربایجان به طور کامل به تعهدات خود مبنی بر سرمایه گذاري در پروژه راه آهن و بارانداز این شهرستان عمل نکرده است

و تحقق آن را از ناحیه وزارت راه و شهرسازي پیگیري می کنیم. به گزارش 8دي، غلامرضا مرحبا در بازدید از راه آهن آستارا اظهار
کرد: علت تحقق نیافتن کامل سرمایه گذاري جمهوري آذربایجان در این پروژه بزرگ ریلی را در قالب سئوالی از وزیر راه و شهرسازي

 
مطرح کرده ام و وزیر به زودي در کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی براي پاسخگویی حضور خواهد یافت. 

وي ادامه داد: طرف خارجی به عنوان سرمایه گذار این طرح، به صورت کامل به تعهدات خود در این پروژه عمل نکرده است و مطابق

 
قانون اساسی و با تکیه بر ابزارهاي نظارتی، این موضوع را پیگیري می کنیم. 

وي افزود: منافع ملی کشور ما در راه آهن آستارا باید تامین شود و ما به عنوان کارفرما و صاحب بارانداز باید با دقت، وحدت رویه و

 
اعمال فشارهاي قانونی شریک خارجی این طرح را براي عمل به تعهدات پایبند کنیم تا از مزایاي راه آهن بهره مند شویم. 

مرحبا اظهار کرد: مردم آستارا بعد از سال ها انتظار شاهد راه اندازي راه آهن در این شهرستان مرزي هستند اما این طرح، تحول

 
اقتصادي مناسبی در شهرستان و در حوزه کارآفرینی براي جوانان در پی نداشته است. 

نماینده مردم آستارا در مجلس شوراي اسلامی در باره راه آهن رشت &– آستارا نیز گفت: به دلیل برخی اختلاف نظرهاي فنی بین

 
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء و تامین کنندگان اعتبار مالی، طرح به تعویق افتاده است و تسریع روند اجراي آن پیگیري می شود. 

راه آهن آستارا-آستارا بین ایران و جمهوري آذربایجان در فروردین ماه سال 97 افتتاح شد و اکنون قطارهاي باري روسیه و جمهوري
آذربایجان از این مسیر ریلی به بارانداز راه آهن آستاراي استان گیلان وارد و کالاها را تخلیه یا بارگیري می کنند و جمهوري
آذربایجان به 60 میلیون دلار سرمایه گذاري در این طرح  متعهد شده بود و بعد از تکمیل پروژه و بارانداز و همچنین بعد از اتصال به
راه آهن رشت، کریدور ریلی شمال &– جنوب کشورمان تکمیل و امکان نقل و انتقال کالا از جنوبی ترین بنادر به آستارا و صادرات

 
ریلی به خارج از کشور میسر خواهد شد. 



شهرستان مرزي بندر آستارا با 91 هزار نفر جمعیت در غرب استان گیلان و همسایگی جمهوري آذربایجان واقع شده و با داشتن سه

 
مرز ریلی، دریایی و زمینی از مبادي مهم واردات و صادرات و تجارت برون مرزي است. 

 
منبع: ایرنا 

 
- جمهوري آذربایجان 

 
- راه آهن آستارا 

 
- غلامرضا مرحبا 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط پخش برنامه زنده "در مسیر توسعه" با حضور 3نماینده گیلانی مجلس در شبکه باران + جزییات مردم خانه هاي شان
را در قره باغ آتش می زنند باید به بهترین وجه ممکن از دانشمندان کشور حفاظت شود/ غربی ها نه به اخلاق پایبند نه به قانون!

 
سناي فرانسه خواستار به رسمیت شناختن قره باغ به عنوان جمهوري مستقل شد  انفجار مین در قره باغ با یک کشته و 5 زخمی 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



سرنخ تغییر را در مسأله کنکور گم کرده ایم

منبع: بلاغشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/09/18

به گزارش بلاغ، آیین رونمایی از شماره هفتم نشریه «تأملات رشد» مرکز رشد دانشگاه امام صادق علیه السلام با محوریت مسأله

 
کنکور و ارائه پیشنهادیه تغییر نظام سنجش و پذیرش دانشجو، با حضور علی زرافشان برگزار شد. 

در ابتداي این نشست، محمدصادق تراب زاده سردبیر تخصصی این شماره نشریه «تأملات رشد» با اشاره به فرآیند پژوهش صورت
گرفته طی یک سال گذشته جهت ارائه ایده اي براي تغییر در نظام پذیرش و سنجش دانشجو در قالب نشریه «تأملات رشد» گفت:
کوشش شد با بررسی تمام مستندات موجود، گفت وگو با برخی از کارشناسان و نخبگان و ذینفعان و بررسی انواع گزارش هاي
کارشناسی به مسأله کنکور که از 1348 در کشور ما تبدیل به یک مسأله اجتماعی پیچیده شده است، بستري را جهت ارائه

 
پیشنهادیه خط مشی جایگزین کنکور جهت حرکت به سمت حل این مسأله فراهم آوریم. 

وي با اشاره به فراز و فرودهاي مختلف قوانین حوزه سنجش و پذیرش دانشجو در کشور طی سال هاي گذشته از حضور دستگاه هاي
متعدد سیاست گذار و تصمیم گیر در حوزه مسأله کنکور یاد کرد و افزود: شوراي عالی انقلاب فرهنگی،کمسیون آموزش مجلس
شوراي اسلامی، وزارت علوم، وزارت آموزش و پرورش، مرکز پژوهش هاي مجلس و در نهایت شوراي سنجش و پذیرش دانشجو، طی
سال هاي اخیر هرکدام درگیر پرداخت به مسأله کنکور شده و به ارائه تجویزهایی جهت بهبود وضعیت نظام پذیرش دانشجو در
آموزش عالی پرداخته اند؛ گرچه در ماهیت نسخه هاي پیشنهادي تفاوت هاي زیادي وجود داشته و از اصلاح جزئی برخی فرآیندها تا

 
تغییرات بنیادین در شیوه پذیرش دانشجو سخن گفته شده است. 

تراب زاده اضافه کرد: این اختلاف نظر در کنار ماهیت چندبعُدي مقوله سنجش و پذیرش دانشجو، به جهت پیامدهاي متنوع کنکور در
سال هاي گذشته در جامعه ما بوده است و کنکور در کانون توجه نهادهاي اجتماعی «خانواده»، «مدرسه» و «حاکمیت» قرارگرفته و
با دغدغه «عدالت آموزشی»، پیامدهایی خواسته و ناخواسته فراوانی در کشور ما داشته است. برتري مستمر مدارس پولی در بازي
آموزش بازاري و مدارس خاص، استمرار نابرابري اجتماعی، فشار روانی بر دانش آموزان و خانواده ها، سرخوردگی هاي ناشی از عدم
قبولی در رشته مطلوب، جولان کمک آموزشی ها، تخریب تعادل تربیتی، خنثی شدن برنامه درسی، بیکاري فارغ التحصیلان، تغییر
رشته مکرر دانشجویان، حافظه محوري، آموزش غیرکاربردي و غیر عمیق، تضعیف علوم انسانی و علوم پایه و ضایع شدن ده ها هزار
میلیارد تومان بودجه بخش آموزش کشور، بخشی از پیامدهایی است که «کنکور» بر جامعه ایران در نیم قرن گذشته تحمیل کرده

 
است. 

 
سرنخ تغییر را در مسأله کنکور گم کرده ایم 

دبیر هسته عدالت پژوهی مرکز رشد با اشاره به اهمیت تمایز میان «موقعیت مسأله» با «خود مسأله» در فضاي سیاست گذاري به
تشریح جزئیات مسأله کنکور در شرایط فعلی پرداخت و افزود: حجم تقاضاي بالا، نامتعادل و نامتقارن جهت ورود به دانشگاه و حیطه
آموزش عالی، موقعیت کنونی مسأله کنکور را در جامعه ایران شکل داده است. مسائلی مانند بازار مؤسسات و کتاب ها کمک آموزشی

 
و نقش مافیاي کنکور در فرآیند آن باید در ذیل این موقعیت مسأله درك و تحلیل شود. 

وي با اشاره به گزینه هاي در دسترس جهت تغییر در شرایط کنونی، گفت: مهم ترین مشکل کنکور آن بوده است که نمی دانیم ریشه
مسأله در کجاست و سرِنخِ تغییر را از کجا بیابیم و آغاز کنیم. کنکور در دهه هاي گذشته تغییرات مختلفی را مشاهده کرده است اما
هیچ نقدي و هیچ نیرویی تاکنون نتوانسته است آن را از میدان خارج کند. یکی از مهم ترین دلایل بقاي کنکور، فقدان نسخه اي
جایگزین اما کارآمد بوده است که بتواند ضمن تأمین منافعِ درستِ ذي نفعان مختلف، انتقادات متکثر اهالی تعلیم و تربیت را نیز

 
پاسخ دهد. بدین جهت اگر مسأله را درست تعریف نکنیم، راه حل درستی نیز تولید نخواهد شد. 



وي با اشاره به گزینه هاي مطرح شده جهت تحول در نظام پذیرش دانشجو، به برخی تجربه هاي ناکارآمد در این زمینه اشاره کرد و
گفت: راه حل هایی مانند اینکه از طریق فرآیند هدایت تحصیلی در سال دوم متوسطه جهت دهی انتخاب دانش آموزان و خانواده ها
به رشته هاي متناسب با استعدادها و علائق فرد، نشان داد در عمل حل مسأله کنکور با موعظه و توصیه برطرف نمی شود و با مقاومت

 
خانواده ها، عملاً این تدابیر خنثی می شود. 

 
استراتژي تغییر کنکور از مسؤول کردن نهاد دانشگاه آغاز می شود 

سردبیر تخصصی شماره هفتم نشریه «تأملات رشد» با اشاره به جزئیات ایده پیشنهادي این پژوهش که در نهایت در بخش پایانی
نشریه به تفصیل منعکس شده است، گفت: به نظر می رسد استراتژي تغییر باید به نحوي باشد که با نوعی سیگنال دهی هوشمند،
بتواند بر رفتار همه بازیگران مؤثر در این حوزه اثر بگذارد و این نقطه شروع به نظر ما، از مسؤولیت پذیر کردن نهاد دانشگاه و تنظیم
فرآیند سنجش مبتنی بر اعلام نیاز دانشگاه ها در رشته هاي تخصصی خاص هر دانشگاه آغاز می شود؛ اینکه در یک بازه زمانی
مشخص فرآیند ارزشیابی مبتنی بر ارزیابی شایستگی هاي داوطلبین صورت پذیرد که نه مبتنی بر ارزیابی مهارت تست زنی یا آموزش

 
حافظه محور بلکه بر اساس شایستگی هاي مورد نیاز در هر رشته دانشگاهی خاص انجام پذیرد. 

تراب زاده با دعوت از همه کارشناسان و نخبگان حوزه تعلیم و تربیت به مطالعه تفصیلی این پیشنهادیه جایگزین کنکور در قالب این
شماره نشریه «تأملات رشد» در پایان ضمن معرفی ساختار کلی این نشریه افزود: «گروه «عدالت آموزشی» ذیل هسته عدالت پژوهی
مرکز رشد مدتی است که به این مسأله متمرکز شده و در نهایت به یک ایده مشخص در قالب یک «پیشنهادیه خط مشی» رسیده
است و نتایج اولیه و اسناد پشتیبان آن در این نشریه منتشر شده که مشتمل بر 11 نگاشت تخصصی، سه مصاحبه با نخبگان این
حوزه مسأله و هفت نگاره آماري و توصیفی است که کوشش دارد تصویري از شرایط کنونی مسأله ارائه دهد. درنهایت تصور می کنیم
با بررسی تفصیلی این راه حل پیشنهادي و بسیج منابع و ظرفیت هاي مورد نیاز اجرایی تحقق آن، طی یک بازه زمانی 5 ساله شاهد

 
روند تدریجی حل این مسأله اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی باشیم. 

 
کنکور در همه جهان، یک سنخ آثار تولید کرده است 

در ادامه این نشست، علی زرافشان مشاور وزیر آموزش و پرورش ضمن تبریک روز دانشجو، با قدردانی از مرکز رشد دانشگاه امام
صادق علیه السلام در انتخاب مسأله کنکور که دیرینه قابل توجهی دارد و بر شکل گیري آینده کشور اثرگذار است، گفت: به نشریه
«تأملات رشد» مرکز رشد تبریک می گویم که به یک مسأله مهم تاریخی کشور ما توجه کرده است و من این نشریه را به وزیر

 
آموزش وپرورش و کارگروهی که در حال بررسی ایده ها در این زمینه در وزارتخانه هستند نیز معرفی و ارسال کردم. 

وي ادامه داد: مسأله کنکور در کشور ما سابقه 50 ساله دارد و در برخی از کشورها مانند چین، تاریخ 70 ساله براي آن ذکر شده
است. آنچه در مورد پیامدهاي اجتماعی این مسأله قابل بیان است، اینکه آثار این پدیده در میان همه کشورهاي جهان تقریباً مشابه
بوده است. مثلاً اینکه دانش آموز و خانواده اش، مدرسه و معلم از دوره متوسطه تحت فشار اجتماعی براي عبور از سد کنکور هستند
یا اگر می گوییم کنکور تکالیف خاصی را به نظام آموزشی کشور دیکته می کند که خلاف برنامه درسی طراحی شده نظام آموزشی

 
است، عین این پیامدها در کشورهاي دیگر جهان نیز رقم خورده است. 

معاون اسبق متوسطه وزارت آموزش و پرورش با اشاره به سیر تاریخی توجه به مقوله کنکور در دهه هاي گذشته در ایران معاصر،
افزود: احسان نراقی در دهه 50 اولین تأملات را در مورد آثار اجتماعی کنکور در کشور ما مورد بررسی قرار داد. در دهه 50، در
گروهی مانند ریاضی، نسبت داوطلبین به پذیرش شدگان یک به 14 بود و این اهمیت این رقابت علمی را تشدید می کرد. در سال
1352 حتی فیلمی با عنوان «علی کنکوري» در کشور ما ساخته شد که به تأثیرات روانی، اجتماعی و فرهنگی این پدیده در جامعه ما

 
می پرداخت. 

وي به زمینه هاي اجتماعی-فرهنگی تشدید مسأله کنکور در ایران معاصر پرداخت و گفت: به تدریج در ساختار اجتماعی و فرهنگی
کشور، ورود به دانشگاه از مسیر کنکور به عنوان مسیر دستیابی به طبقه ممتاز یا به اصطلاح جامعه شناسانه «یقه سفید» شناخته شد.

 
اینکه یگانه راه موفقیت، ورود به دانشگاه است و این ایده به تدریج در بافت فرهنگی خانواده هاي ایرانی نهادینه شد. 

 
کنکور مسأله اي ساده نیست که راه حل ساده داشته باشد 

زرافشان با اشاره ضرورت مواجهه درست با پدیده کنکور در نظام سیاست گذاري و تصمیم گیري کشور گفت: اگر کنکور، یک مسأله



ساده تصور شود، راه حل ساده هم براي آن توصیه می شود؛ متأسفانه بخشی از تجربه تاریخی ما در مواجهه با پدیده کنکور حاکی از
این سنخ برخورد با مسأله بوده است. نمونه آن چند سال قبل در مجلس شوراي اسلامی رقم خورد و قانون حذف کنکور نوشته و 5
سال فرصت داده شد، تا به تدریج کنکور از نظام آموزشی کشور حذف شود. پس از پنج سال، تغییري عملاً رخ نداد و دستگاه مجري

 
قانون نتوانست مسیر تغییر را دنبال کند. 

وي اضافه کرد: مجلس پس از آن یک گام عقب نشینی کرد و قانون «سنجش و پذیرش دانشجو» را تصویب کرد. قانونی که ضمن
پذیرش شیوه ها و روش هایی براي سنجش، از حذف کامل این پدیده عدول کرد. در این قانون آزمون سراسري در کنار سوابق
تحصیلی، مسیرهاي پذیرش دانشجو لحاظ شد. تصور بر آن بود که تأکید بر سوابق تحصیلی، راه را براي حل مسأله کنکور باز کرده
است. در عمل رخ دادن یک تغییر جمعیت شناسانه در میزان داوطلبین مورد به دانشگاه حمل بر صحت این سازوکار شد؛ زیرا در یک
بازه زمانی تعداد داوطلبین ورود به دانشگاه به جهت تغییرات نرخ رشد جمعیتی نزولی و مجدد صعودي شده بود و در دوران نزول این
تعداد داوطلبین، مقوله سوابق تحصیلی مورد توجه قرار گرفته بود. بدین جهت به تدریج دوباره فشار در پدیده کنکور با افزایش تعداد
داوطلبین بیشتر شد؛ به خصوص در ساختار توزیع داوطلبین این بار در دهه 90، شاهد گرایش بیش ازحد خانواده ها و دانش آموزان

 
به گروه علوم تجربی بودیم. 

زرافشان ادامه داد: این گرایش منجر شد دانشگاه به عنوان متولی توسعه دانش کشور در حیطه هایی مانند علوم پایه که بخش زیادي
از آن ها نیز مبتنی بر دروس گروه ریاضی است، با کاهش داوطلبین به شدت دچار آسیب شود. در این ساختار توزیع داوطلبین،
دانشجوي مستعد گروه ریاضی نیز به جهت ملاحظات بازار کار، به گروه تجربی اقبال نشان داد و عملاً شرایط را براي حل مسأله

 
کنکور دشوارتر کرد. 

 
توسعه ظرفیت هاي آموزش عالی؛ بر مبناي نیازهاي کشور یا تقاضاي اجتماعی؟ 

مشاور وزیر آموزش و پرورش حل مسأله پیچیده کنکور را در گروي توجه به اصول مشخصی دانست و بیان کرد: اولین گام این است
که تعیین تکلیف کنیم آیا در شرایطی که با افزایش تقاضاي بیش از ظرفیت در برخی از رشته هاي دانشگاهی روبرو هستیم، باید
افزایش ظرفیت بدهیم یا خیر؟ به عبارت دیگر در توسعه ظرفیت هاي آموزش عالی، نیازهاي کشور مبناي برنامه ریزي است یا تقاضاي
اجتماعی؟ در حال حاضر پاسخ ما ظاهراً تقاضاي اجتماعی به اندازه پتانسیل آموزش عالی است. اما به نظر می رسد اصل اول آن است
که در شرایط عدم توازن بین ظرفیت و تقاضاي ورود به دانشگاه، «اصل غربالگري» را بپذیریم. در این غربالگري البته روش ها و
محتواي آزمون هر دو داراي اهمیت است. مثلاً در منابع ارزشیابی گفته می شود محتواي آزمون باید یک سیر از آسان به مشکل
داشته باشد یا بخش عمده سؤالات توسط عمده ارزیابی شوندگان پاسخ داده شود؛ اما در کنکور این روند دقیقاً برعکس است؛ اولین
پرسش آزمون دشوار است زیرا کنکور علاوه بر غربالگري علمی، می خواهد غربال گري روانی هم انجام دهد؛ اینکه چه کسی تسلط و

 
اعتمادبه نفس بیشتري دارد. 

وي در این زمینه با اشاره به تجربه اي دیگر در مورد تدوین محتواي کتب آموزشی پایه دهم افزود: زمانی در آموزش و پرورش ما
مطرح کردیم پایه دهم، به نوعی چهارم راهنمایی است و باید دروس آموزش عمومی ناظر بر مهارت هاي زندگی در آن ارائه شود. لذا
متون آموزشی را طراحی کردیم که این کتب مبتنی بر نیازهاي زندگی باشد. اما بعد از مدتی از آموزش عالی به ما گفته شد این متون
قابلیت طراحی سؤال تستی را ندارد و باید تغییر کند. ملاحظه می کنید که در مورد جزئیات این غربالگري دشواري هاي فراوانی پیش

 
روي فعالان این حوزه قرار دارد که رسیدن به یک انتخاب بهینه را دشوار می کند. 

 
باید به تدریج مسیرهاي موفقیت بیرون دانشگاه را در جامعه پُر رنگ کرد 

زرافشان با اشاره به تجربه برخی کشورها مانند چین در این زمینه، گفت: کوشش ها براي طراحی آزمون هاي عملکردي و حرکت از
حافظه محوري به سمت آموزش مبتنی بر یادگیري هدفمند، در سراسر جهان وجود دارد اما حتی در کشورهایی که سال ها در این
زمینه فعالیت داشته اند نیز در نهایت جز متنوع کردن منابع، یا جزئیات برگزاري آزمون یا قالب هاي انتخابی-اجباري داوطلبین پیش
نرفته است. با این حال در کشور ما علائم مثبتی از تغییر ذهنیت خانواده ها نسبت به میزان احتمال موفقیت فرد در مورد ورود به
دانشگاه در حال شکل گیري است که معلول شرایط فعلی بازار کار ایران است. اکثریت شاغلین کشور دیپلم و پایین تر از دیپلم
هستند و بخش عمده از بیکاران کشور، تحصیلات دانشگاهی دارند. ناخودآگاه پیام این شرایط بازار کار ایران آن است که ورود به



 
دانشگاه الزاماً به معناي موفقیت و ورود به طبقه ممتاز نیست. 

وي در نهایت با اشاره به اینکه مصاحبه برخی مسؤولان در مورد حذف کنکور به صورت متوالی، راه حل مسأله پذیرش دانشجو در
کشور نیست، افزود: باید به تدریج مسیرهاي موفقیت بیرون دانشگاه را در جامعه پُر رنگ کرد و براي افرادي که دانشگاه را انتخاب
نمی کنند و وارد حوزه بازار کار و کارآفرینی می شوند، ارزشی اجتماعی با تأمین درآمد مناسب فراهم آورد تا به تدریج کشور ما نیز

بسیاري از کشورهاي جهان شود که عملاً چون صف طولانی داوطلبین ورود به دانشگاه وجود ندارد، کنکور هم حذف شده است.



ماجراي تجارت هاي میلیاردي در اینستاگرام

منبع: شیعهشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/09/18

همیشه افراد بسیاري، پاي پست هایشان کامنت می گذارند و پیگیر استوري ها و لایوهایشان هستند، به این افراد بلاگر یا
اینفلوئنسر می گویند. هر چند راه و رسم این دو، کمی باهم متفاوت است؛ بلاگر در واقع نوع تخصصی اینفلوئنسر است که

تولید محتوا دارد، اما در دیده شدن و مورد اقبال بودن، هر دو یکی هستند. طبق ...

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، همیشه افراد بسیاري، پاي پست هایشان کامنت می گذارند و پیگیر استوري ها و لایوهایشان هستند، به این
افراد بلاگر یا اینفلوئنسر می گویند. هر چند راه و رسم این دو، کمی باهم متفاوت است؛ بلاگر در واقع نوع تخصصی اینفلوئنسر است
که تولید محتوا دارد، اما در دیده شدن و مورد اقبال بودن، هر دو یکی هستند. طبق تعاریف، بلاگر باید در حوزه اي که به آن می

 
پردازد متخصص بوده و تولید محتوا داشته باشد. 

اجداد بلاگر هاي اینستاگرامی در اصل همان وبلاگ نویسان سابق هستند، اما امروزه و در فضاي اینستاگرام، بلاگر هایی نیز ظهور
کرده اند که تنها سبک هاي زندگی لاکچري را به نمایش می گذارند و به صرف داشتن دنبال کننده بالا بی هیچ تخصص خاصی به

 
خود اجازه اظهارنظر و مشاوره در هر ساحتی را می دهند و هر کالایی را تبلیغ می کنند! 

 
بلاگر ها پل ارتباطی بین فروشنده و خریدار 

گفته می شود بلاگر ها می توانند مفید باشند و به معرفی محصولات و خدمات کمک کنند. در واقع به عنوان پل ارتباطی میان
برندها، مارك ها و جامعه، ایفاي نقش کرده و افراد به واسطه آن ها با کالایی خاص آشنا می شوند. در شرایطی که اعتماد به فضاي

 
مجازي کم است، یک بلاگر می تواند بانفوذ و محبوبیت خود به مخاطبانش اطمینان و اعتماد لازم را بدهد. 

آن گونه که اکبر حمیدي یکی از فعالان فضاي مجازي می گوید: «تبلیغ برند هاي معتبر از یک سو و اعتماد مردم به بلاگر از سوي
دیگر این مجال را فراهم می آورد که خرید هاي اینترنتی باواسطه تبلیغاتی بلاگرها، جایگزین روش هاي سنتی شود و مایحتاج زندگی
مردم از سوي برخی بلاگر ها تأمین شود. در این میان خانم ها بیشتر از آقایان به این کاربران اعتماد می کنند و 81 درصد بانوان از

 
طریق بلاگر هاي مورد قبول خود وسایل مورد نیازشان را خریداري می کنند.». 

اما فارغ از اهمیت بلاگر ها در رونق گرفتن مشاغل مجازي، باید به این نکته اشاره کرد که اینستاگرام، بستري رهاشده و فاقد نظارت
است که بسیاري از همین کسب وکار هاي مفید، لابه لاي تبلیغات کالا هاي غیرمفید و بی ارزش گم می شوند و بار ها دیده شده

 
برخی بلاگر ها دست به اخاذي و سرقت از صاحبان کالا و برند ها می زنند. 

همین چند روز پیش خبر سرقت حدود 8 میلیارد ریال طلا و جواهر توسط دو خانم بلاگر از یک جواهرساز به بهانه تبلیغ در صفحه
اینستاگرامشان منتشر شد و مهم تر از همه با درآمد هاي میلیونی و میلیاردي و رقم هاي قابل توجهی که این افراد براي هر استوري
و پست می گیرند هیچ مالیاتی نیز پرداخت نمی کنند؛ بنابراین لازم است نهاد هاي نظارتی به منظور ساماندهی فعالیت بلاگر ها و

 
اینفلوئنسر ها و سازمان مالیاتی کشور براي دریافت مالیات به این عرصه ورود کنند. 



اما سواي این مسائل، بلاگري منبعی براي کسب درآمد است و موفقیت در آن دشوار بوده و همت بالا می طلبد. بلاگر براي موفقیت
در کارش باید هدف داشته باشد و در مرحله اول مشخص کند در چه حوزه اي می خواهد فعالیت کند، در ادامه نیز باید فعالیت
هایش در راستاي هدف تعیین شده، منظم و فعال باشد، نامی که براي صفحه اش انتخاب می کند، جذاب باشد به گونه اي که در

 
ذهن ها ماندگار شود و با مخاطبین خود تعامل کافی و مناسب داشته باشد. 

 
بلاگر ها باید حوزه فعالیت تخصصی داشته باشند 

در همین زمینه، راشدي، کارشناس کسب وکار اینترنتی به ما تعریفی از بلاگر ها و حوزه فعالیتشان ارائه می دهد و تفاوت آن ها با
اینفلوئنسر ها را مشخص می کند: «در دنیا بلاگر به کسی اطلاق می شود که در یک حوزه تخصصی مطالب خود را ارائه می کند. در
سالیان گذشته این اتفاق در صفحات وب سایت و کارگاه هاي تخصصی تحت وب می افتاد، اما اکنون در شبکه هاي اجتماعی و پلتفرم
هاي مختلف و بیشتر اینستاگرام صورت می پذیرد. مخاطبین بلاگر ها نیز افرادي هستند که به آن تخصص علاقه دارند. بلاگري، یکی
از مشاغل پردرآمد در دنیاست. ما با دو قسم بلاگر مواجه هستیم؛ یکی گروه افراد متخصصی هستند که به این حوزه وارد شده اند و

 
مطالب و تخصص خود را تولید محتوا می کنند و ارائه می دهند. 

یکسري افراد نیز هستند که اصلا تخصصی ندارند و صرفا با کار هاي گرافیکی و کپی پیست، مطالب دیگران را با نام خود به عنوان
بلاگر مثلا حوزه فلان معرفی کرده و کار می کنند. متأسفانه گروه دوم تعدادشان بسیار زیاد شده است. مردم در ایران با توجه به
ذائقه، اقلیم، جغرافیا و فرهنگ بیشتر فودبلاگر ها یا بلاگر هایی که در صنعت غذا فعالیت می کنند، فشن بلاگر ها که در حوزه مد

 
فعال هستند و بیوتی بلاگر ها که در حیطه لوازم آرایشی و تجهیزات مربوط به آن فعالیت دارند را دنبال می کنند. 

نکته مهمی که در اینجا مطرح می شود این است که ما بلاگر و اینفلوئنسر را از هم تفکیک کنیم. اینفلوئنسر به کسی گفته می شود
که روي یک نفر یا بیشتر تأثیرگذار باشد و هر مطلبی را با هر محتوایی و بسته به نیاز مخاطبی که او را دنبال می کند، نشر می دهد

 
لذا اینفلوئنسر ها حوزه تخصصی ندارند. 

به عنوان مثال بازیگران و سلبریتی ها یک روز از انتخابات ریاست جمهوري و دیگر روز از یک گالري طلافروشی حمایت می کنند، اما

 
بلاگر در حوزه تخصصی کار می کند و در این بین لایف استایل خود را هم ارائه می کند و این هیچ ایرادي ندارد. 

مثلا اینکه ما بدانیم فلان نویسنده چطور زندگی می کند. این مسئله تا جایی که آسیب زننده نباشد و او نخواهد عقایدش را تحمیل
جمعی کند، مشکلی ندارد. عموما هم این اتفاق نمی افتد چراکه خدا را شکر مردم ما خصوصا نسل جوان بسیار آگاه شده اند و به
محض اینکه ببینند فردي دارد از حوزه تخصصی خود فاصله می گیرد با وي خداحافظی کرده و خیلی راحت آنفالو می کنند. این
اتفاق را حداقل خودم در جمع هایی که هستم می بینم که مثلا آقاي فلان خیلی خوب کار می کرد، اما ناگهان از مسیر منحرف شد.

 
در واقع افکاري به او تزریق شده بود که می خواست آن ها را به جمع تحمیل کند.» 

 
بلاگر ها به کسب وکار هاي خرد کمک می کنند 

 
راشدي معتقد است: «بلاگر ها براي کسب وکار هاي خرد و متوسط رو به پایین بسیار کمک کننده هستند.» 

وي با جدا کردن حساب اینفلوئنسر ها در این خصوص از بلاگر ها اظهار می دارد: «کسب وکار هاي متوسط رو به بالا اصلا به این



حوزه ها ورود پیدا نمی کنند، اما کسب وکار هاي کوچک از بلاگر ها استفاده می کنند. در حالت تخصصی این ها معمولا بلاگر حوزه

 
خودشان را پیدا می کنند و با او کار را پیش می برند. 

به عنوان مثال در صنعت چاپ و انتشار کتاب افراد دانشمند و اهل کتابی هستند که می توانند به ناشران مختلف کمک کنند. این
خیلی خوب است و به اقتصاد کشور هم کمک می کند. در حوزه هاي مختلف دیگر نیز به همین شکل است، اما اینفلوئنسر ها غالبا

 
کاذب هستند. 

مثالی می زنم تا موضوع روشن شود. سال گذشته یک واردکننده خیلی بزرگ آمد و یکسري اکستنشن مو وارد کرد. مدل کارش این
بود که در یک بازه زمانی 6 ماهه این را وارد کند و بفروشد. خب این حالت که فردي به صورت دفعی و در یک زمان محدود کالایی را
تبلیغ می کند کار اینفلوئنسر است و پول بسیار خوبی هم بابت آن می گیرد. این همان دلالی است و به اقتصاد کشور کمکی نمی کند

 
چراکه یک نفر آمده است و یک جنس حالا مرغوب یا نامرغوب را با واسطه گري اینفلوئنسر ها فروخته و رفته است.» 

وي با انتقاد از اینکه هیچ نهاد نظارتی در این حوزه وجود ندارد، می گوید: «اعداد و ارقام میلیاردي به واسطه این پست گذاري ها،
استوري ها و تبلیغ ها در حساب ها و اکانت ها جابه جا می شود و اتفاقات عجیبی در این فضا ها می افتد. چند وقت پیش در رادیو
نیز گفتم که اصلا هیچ نهاد نظارتی در این حوزه وجود ندارد. افرادي که می آیند و خودشان را متخصص اعلام می کنند و با ترفند

 
هایی از جمله شناخت الگوریتم و فضاي ترند خود را مطرح می کنند بسیار زیاد شده اند و این معضل بزرگی است. 

البته بلاگر هایی نیز داریم که در حوزه تخصصی خود واقعا کمک می کنند. به عنوان مثال انتشاراتی را می شناسم که از همین طریق
کارش بسیار گسترش پیدا کرده است. در گذشته ماهی یک کتاب معرفی می کرد و در حال حاضر تا 5-6 کتاب در ماه به مخاطبین
خود معرفی می کند. خب این بزرگ تر شدن مجموعه یعنی کارآفرینی و به اقتصاد کشور نیز کمک می کند. به علاوه اینکه حال
بسیار خوبی را به مخاطب خود منتقل می کند، اما از آن طرف تکلیف اینفلوئنسر ها با مدلی که دارند و اعداد و ارقام سنگینی که می
گیرند مشخص است. گفته می شود این ها با یکسري سایت ها و نهاد هاي بیگانه در ارتباطند که، چون در این زمینه اطلاعاتی ندارم

 
اظهارنظر نمی کنم. گویا پلیس فتا قرار است اقداماتی براي رصد این افراد صورت دهد که هنوز جزئیات آن مشخص نیست.» 

رضا الفت نسب، عضو هیئت مدیره اتحادیه کشوري کسب وکار هاي مجازي هم بلاگر هاي اینستاگرامی را افرادي می داند که حرف

 
خاصی براي گفتن دارند و می توانند ارتباط خوبی با مخاطب برقرار کنند لذا غالبا فالوور هاي زیادي هم دارند. 

وي فعالیت هاي برخی از این بلاگر ها را کمک کننده در جهت معرفی کسب وکار ها دانسته و می گوید: «اکنون اینستاگرام در کشور
ما یک شبکه اجتماعی پرمخاطب محسوب می شود که مردم خواسته یا ناخواسته به شدت آن را دنبال می کنند و شاید بتوان گفت

 
به یکی از برنامه هاي کاربردي در زندگی شان تبدیل شده است. 

بدین گونه که دائما نشانی پیج هاي مختلف اینستاگرام از آشپزي تا مسائل مختلف اجتماعی، سیاسی و ... را به یکدیگر معرفی می
کنند. این تجمع باعث شده است تعداد زیادي کسب وکار در اینستاگرام به وجود آمده و رشد کند. کاري که بلاگر ها می توانند

 
بکنند، این است که کسب وکار ها یا هر نوع فعالیتی که لازم است دیده و شناخته شود را به کاربران اینستاگرام معرفی می کنند. 

بلاگري شاید شغل کاذب به حساب بیاید، اما واقعیت این است که از نظر خود بلاگر ها و افرادي که در حوزه کسب وکار فعالیت می
کنند اصلا کاذب نیست و اتفاقا می توان روي آن حساب کرد. از نقطه نظر درآمد نیز با توجه به تعداد فالوور ها اعداد و ارقام متفاوت
است و بلاگر از چند ده تا چند صد میلیون حتی در روز می تواند درآمد داشته باشد. فعالیت این افراد نیز غالبا به شکل غیررسمی



است و حتی براي واریز وجه نیز می بینیم که پول به حساب آن بلاگر واریز نمی شود و کار از طریق واسطه انجام می گیرد که دلیل

 
این موضوع احتمالا به مسائل مالیاتی برمی گردد.» 

 
اینستاگرام به مثابه جزیره اي آزاد 

مؤسس و عضو هیئت مدیره انجمن صنفی کسب وکار اینترنتی معتقد است در شرایطی که اینستاگرام در کشور ما به رسمیت شناخته
نشده است و این شرکت دفتري در ایران ندارد، قطعا نهاد نظارتی براي سازمان دهی و نظارت بر فعالیت این افراد وجود ندارد: «اگر
بخواهد سازمان دهی صورت بگیرد، یکسري ابزار ها نیاز است هرچند در کل چندان نمی شود سازمان دهی خاصی روي شبکه هاي
اجتماعی انجام داد؛ لذا عدد ها و نرخ هایی که توسط بلاگر ها تقاضا می شود کاملا سلیقه اي و بر اساس تعداد ویوي هر پست یا
استوري است و ساز و کار مشخصی ندارد. در حال حاضر هیچ قانونی در خصوص فعالیت این افراد وجود ندارد. ممکن است بلاگري
براي کانال یا مجموعه اي که قمار می کند، تبلیغ کند و در مقابل فردي بگوید این، چون قمار است من تبلیغ نمی کنم. یا بلاگر
بازیگر معروفی باشد که نگران اعتماد مردم نسبت به خودش باشد، اما در کل قانون این است که پولت را بگیر تبلیغت را بکن، اینجا

 
کسی به تو کاري ندارد. نهاد خاصی هم براي رسیدگی به شکایت ها وجود ندارد هرچند می توان از طریق دادگاه پیگیر شکایت شد.» 

 
اقتصاد درون اینستاگرامی متأثر از فعالیت بلاگر ها 

الفت نسب در خصوص تأثیري که بلاگر ها ممکن است بر اقتصاد کشور بگذارند، می گوید: «زمانی که شما محدوده اي را به رسمیت
نمی شناسید طبیعتا کاري هم به منافع آن ندارید. به عنوان مثال فرض کنید جزیره اي در کنار جزیره کیش و در آب هاي ما توسط
کشوري دیگر احداث شده است و ما کاري نداریم چه کسی به آنجا رفت وآمد می کند یا افراد چه می پوشند و غیره. می توان گفت
اینستاگرام به همین شکل است، اما آنچه مسلم است فعالیت این بلاگر ها بر اقتصاد درون اینستاگرامی که شاید ما چند صد هزار
فروشنده در این فضا داشته باشیم تأثیر می گذارد. مثل این است که من امروز محصول تولیدي ام را در صداوسیما تبلیغ کنم. طبیعتا

 
اگر درست تبلیغ شود دیده خواهد شد، فروش خواهد رفت و به تبع آن می توانم تعداد کارگرانم را زیاد کنم و اشتغال بالا می رود.» 

 
رصد مالی بلاگر ها شدنی، اما سخت 

وي دریافت مالیات از فعالان چنین فضایی را ساده ندانسته و عنوان می دارد: «با توجه به سامانه اي که چند روز پیش راه اندازي شد
نهایتا تا یک سال آینده امکان رصد هر تراکنش مالی فراهم خواهد شد. برخی تصور می کنند در مورد انتقال وجه به صورت کارت به
کارت این پیگیري شدنی نیست، اما سازوکاري که توسط اداره مالیات آماده شده امکان رصد کارت به کارت را نیز فراهم آورده است.
بالاخره سؤال می پرسند این پولی که دائم واریز می شود چیست و از کجا می آید، اما باز هم فکر نمی کنم چندان ساده باشد یعنی
آنقدر راه فرار برایش پیدا می کنند که خود را مستثنی کنند. اگر کار بالا بگیرد حتی ممکن است بگویند ما پول را به صورت نقد و در

 
فلان مکان از شما می گیریم.» 

 
بلاگر ها به کسب وکار هاي خرد کمک می کنند 

عادل طالبی، دبیر انجمن صنفی کسب وکار هاي اینترنتی، معتقد است بلاگر ها در حوزه هاي مختلفی اعم از هنر، فرهنگ و ...
فعالیت می کنند، اما از آنجا که ذات اپلیکیشنی همچون اینستاگرام مانند تیک تاك سرگرمی است در حوزه سرگرمی و لایف استایل

 
بیشترین فعالیت را از این افراد شاهد هستیم. 



وي بابیان اینکه بلاگر ها به کسب وکار هاي کوچک و متوسط بسیار کمک می کنند، می گوید: «من به عنوان تولیدکننده و ارائه
دهنده خدمت به دنبال این هستم که به مخاطبان بیشتري دسترسی پیدا کنم و بلاگر ها در این مهم کمک می کنند و بی تردید در
رسانه هاي رسمی هم امکان فراهم کردن چنین بستري وجود دارد، اما در این بستر بسیاري از کسب وکار ها امکان عرض اندام ندارند.
واقعیت این است که این فضا ها و بلاگر هاي فعال در آن به کسب وکار هاي کوچک و متوسط بسیار کمک کرده اند و در این نباید

 
شک کرد.» 

 
رصد گردش مالی افراد، کار پیچیده اي نیست 

طالبی در ادامه اظهاراتش با اشاره به فرار مالیاتی بلاگر ها و اینفلوئنسر هاي فعال در اینستاگرام بیان می دارد: «اگر اشتباه نکنم از
سال 94 این ها یک نرم افزار فرانسوي را وارد کردند و اکنون باگذشت 5 سال نتوانسته اند آن را راه اندازي کنند. گردش حساب و کد
ملی همه افراد که موجود است. آیا جمع حساب از طریق کد ملی موضوع پیچیده اي است؟ در مورد کشور هاي دیگر اطلاعی ندارم،
اما چند وقت پیش فرانسه را آنالیز کرده بودیم. آنجا مالیات هیچ ارتباطی با اینکه شما چه فعالیتی می کنید ندارد. ربط مالیات به این

 
است که شما چقدر گردش مالی داشته اید. شما با هر فعالیتی پرونده مالیاتی دارید و هر سال نیز باید تسویه آن را بگیرید.» 

وي فعالیت بلاگر ها را از نوع کسب درآمد دانسته و معتقد است این موضوع ارتباطی با شغل کاذب ندارد چراکه اصولا شغل نیست:
«ما دو تعریف داریم یکی کسب وکار و دیگري محل کسب درآمد. این دو موضوع متفاوت است. صاحب کسب وکار استراتژي دارد،
برنامه ریزي دارد، براي توسعه خود تلاش می کند و غیره. منبع درآمد این است که شما از جایی می توانید درآمد کسب کنید. این

 
هیچ ارتباطی به شغل کاذب ندارد. اصولا بلاگري شغل نیست بلکه محل کسب درآمد است.» 

 
از بلاگ نویسی در سایت ها تا بلاگري در اینستاگرام 

علی مسعودي، کارشناس فضاي مجازي هم پیش از پرداختن به نقش بلاگر ها و نحوه کسب درآمد آنها، گریزي به تاریخچه بلاگ
نویسی می زند و تأکید می کند که «باید در این حوزه فرهنگ سازي صورت بپذیرد و اطلاعاتمان را بالا ببریم. بلاگر به معناي لغوي،
برمی گردد به اینکه افرادي از قدیم و از همان ابتدا که اینترنت آمد، مجذوب این فضا شدند و شروع به بلاگ نویسی کردند یعنی

 
مطالب زندگی یا نوشته هاي کوتاه خود را می نوشتند و در سایت هاي بلاگی منتشر می کردند. 

این در ابتداي کار به نویسنده هاي جوان و تازه کار براي شناساندن خود به دیگران بسیار کمک می کرد. خب هر چه ویترین عرضه
نوشته ها بیشتر شود نقد ها به کشف ایرادات کار کمک می کنند و تعریف ها و تمجید ها نیز براي نویسنده جذابیت دارد. اکنون که
در فضاي مجازي محیط هاي گوناگونی ایجاد شده است این امکان نیز به مراتب وسیع تر شده است. فردي در اینستاگرام صفحه اي

 
دارد و امور روزمره خود را با دیگران به اشتراك می گذارد. 

دیگري حرفه اش را به اشتراك می گذارد و به مرور مخاطب جذب می کند. در دنیا همین اصطلاح بلاگر را در مورد افرادي می بینیم
که نه بازیگر هستند، نه ورزشکار و نه سیاستمدار و اصولا کسانی نیستند که در جایی نشانشان بدهند، اما بلاگر هاي معروفی هستند،
یعنی این ها از همان فضاي اینستاگرام معروف شدند و به مرور به این فکر افتادند که حتی درآمد هم براي خود داشته باشند؛ لذا

 
تبلیغ گرفتند و با پست ها و استوري هاي تبلیغاتی به درآمد رسیدند.» 

وي معتقد است: «موضوع کرونا باعث شد بسیاري از افراد که تا قبل از این نمی دانستند بلاگر هستند یا خیر به دنبال آموختن راه و
رسم این کار رفتند و دست به تولید محتوا زدند تا کارشان خروجی محور باشد. اکنون و در زمانه کرونا و قرنطینه هاي خانگی، فرصت



مغتنمی براي افراد فراهم آمده است تا کسب وکارشان را وارد فضاي مجازي کنند. زمانی که فردي فروش لباس و پوشاك داشته است
و اکنون مغازه اش تعطیل است، می تواند در بستر مجازي محصول خود را تبلیغ کند و فروش آنلاین داشته باشد. در این بین بلاگر ها

 
نیز می توانند متناسب با حوزه تخصص خود براي این کسب وکار ها تبلیغ کنند و دست به تولید محتوا بزنند.» 

مسعودي، خریدوفروش هر نوع کالایی در کشور چه به صورت قانونی و چه غیرقانونی را اثرگذار در اقتصاد کشور دانسته و می گوید:
«اینکه فردي در اینستاگرام صفحه اي ایجاد کرده است و تبلیغ کالایی می کند مطمئنا در اقتصاد کشور اثرگذار است چراکه او کالایی
را تولید و عرضه می کند و در این بین خرید و فروشی صورت می گیرد و براي رساندن آن کالا به دست مشتري پاي سیستم حمل
ونقل به میان می آید و براي ردوبدل وجه، حساب هاي بانکی فعال می شود و عملا همه بخش ها درگیر می شوند. در نوروز امسال،
بسیاري از فروشگاه هاي اینترنتی و اصناف پاي کار آمدند و وزارت صنعت، معدن و تجارت یکسري ویژگی ها براي معرفی کسب وکار
ها و فعالیت ها ایجاد کرد. در همان زمان ما به مشکلاتی در این حوزه نیز پی بردیم. به عنوان مثال فهمیدیم در حوزه لجستیک با
مشکل مواجه هستیم یعنی اینکه عده اي کالایی را می فروختند، اما نمی توانستند تحویل دهند و یا تحویل با تأخیر صورت می
پذیرفت یا اینکه امکان دپوي کالا براي برخی فروشگاه ها وجود نداشت. این ها همه باعث شد یک مقدار طراحی ها درست صورت
بگیرد. ما به عنوان دارنده کسب وکار حتما قرار نیست خودمان وب سایت بزنیم. فروشگاه هایی مثل دیجی کالا در همان زمان آمدند
براي افراد تازه کار غرفه هاي فروشگاهی ایجاد کردند و گفتند بیایید کالاي خود را در اینجا تبلیغ و عرضه کنید. این اثر مضاعف در

 
پیشرفت کسب وکار ها داشت. یعنی به جاي اینکه از صفر شروع کنند و به صد برسند از 20 شروع کردند.» 

منبع: روزنامه رسالت



کادرسازي براي انقلاب و مطالبه گري از وظایف بسیج دانشجویی است

منبع: داناشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/09/18

فرمانده سپاه شبستر گفت: 16 آذر هر سال یادآور به خاك و خون کشیدن دانشجویانی است که با شهادت خود به جهانیان
فهماندند ایرانیان در برابر استعمار و دخالت بیگانگان استوار می ایستند.

فرمانده سپاه شبستر گفت: 16 آذر هر سال یادآور به خاك
و خون کشیدن دانشجویانی است که با شهادت خود به
جهانیان فهماندند ایرانیان در برابر استعمار و دخالت

 
بیگانگان استوار می ایستند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ بهمن داستان
فرمانده سپاه شبستر در گفتگو با شبسترخبر با گرامیداشت
روز دانشجو اظهار کرد: در طول تاریخ، دانشگاهیان به
عنوان قشر فرهیخته سعی در حفظ استقلال دانشگاه ها و
به تبع آن استقلال و سربلندي کشور داشته اند و هر گاه
مانعی در این راه دیده اند، نقش موثري در آغاز حرکت

 
هاي مردمی داشته اند. 

وي افزود:روز 16 آذر هر سال یادآور به خاك و خون کشیدن دانشجویانی است که با شهادت خود به جهانیان فهماندند ایرانیان از هر
قشري در برابر استعمار، استکبار و دخالت بیگانگان همچون سروي استوار، ایستاده اند و براي استقلال کشور حاضر به نثار جان خود

 
نیز هستند. 

فرمانده سپاه شبستر ادامه داد:جمهوري اسلامی ایران تحت رهبري پیامبرگونه رهبر فرزانه انقلاب، منزلت دانشجو را بسیار والا و

 
ارجمند می داند و بر این باور است که تکریم دانشجویان، تکریم علم و دانش و خدمت به انسان و انسانیت است. 

داستان افزود: دانشجویان با درك این شرایط حساس، تحت فرامین مقام معظم رهبري در راستاي تحقق این امر مهم گام برداشته و با

 
کارآفرینی و تبدیل علم به ثروت، زمینه رشد علمی، اقتصادي و فرهنگی جامعه را فراهم می کنند. 

وي در پایان گفت: کادرسازي براي انقلاب و مطالبه گري وظیفه بسیج دانشجویی است و همه فعالیت ها باید سمت این هدف مهم

 
باشد. 

انتهاي پیام/



آخرین وضعیت پرونده ایروانی/ در این پرونده به تولید توجه می کنیم

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/09/18

سخنگوي قوه قضائیه آخرین وضعیت پرونده گروه عظام خودرو و متهم ردیف اول این پرونده را تشریح کرد.

سخنگوي قوه قضائیه آخرین وضعیت پرونده گروه عظام

 
خودرو و متهم ردیف اول این پرونده را تشریح کرد. 

غلامحسن اسماعیلی در پاسخ به سوال خبرنگار مهر در
خصوص آخرین وضعیت پرونده گروه عظام و اینکه با توجه
به تغییر عنوان اتهامی براي متهم ردیف اول این پرونده
(عباس ایروانی) پرونده وي اکنون در چه مرحله اي قرار
دارد؟ گفت: این پرونده هم مانند پرونده هفت تپه است با
این تفاوت که در این مورد رسیدگی قضائی انجام شده

 
است. 

وي افزود: یک بخش مربوط به مجازات است که برابر با تصمیم دادگاه انجام می شود. در این پرونده هم به موضوع تولید و اشتغال و

 
به بازگشت تسهیلات نظام بانکی و مطالبات معوق توجه داریم. 

سخنگوي دستگاه قضا تصریح کرد: قرار ما بر این است که همه این امور انجام شد و هیچکدام از اقدامات خنثی کننده اقدامات نباشد

 
و انشااالله نتایج آن به زودي اعلام می شود. 

به گزارش مهر، در ابتداي رسیدگی به این پرونده اعلام شد که این پرونده 7 متهم دارد؛ متهم ردیف اول عباس ایروانی فرزند رضا،
مدیر گروه عظام، تولید کننده قطعات خودرو متهم است به افساد فی الارض از مجراي اخلال عمده در نظام اقتصادي کشور با توسل
به قاچاق سازمان یافته و حرفه اي قطعات خودرو به صورت عمده و کلان، رهبري گروه مجرمانه سازمان یافته قاچاق قطعات خودرو،

 
معاونت در جعل اسناد، معاونت در استفاده از اسناد مجعول، معاونت در پرداخت رشوه و مشارکت در فراري دادن متهم. 

اما در دور جدید رسیدگی به این پرونده اعلام شد که این پرونده جدید 6 متهم دارد که اتهام عباس ایروانی متهم ردیف اول، اخلال
عمده در نظام اقتصادي از طریق اخلال در نظام پولی و بانکی به میزان 15 هزار و 753 میلیارد و 266 میلیون و 615 هزار و 428

 
تومان است 

در یکی از جلسات، قاضی صلواتی اعلام کرد: به استناد ماده 280 قانون آئین دادرسی کیفري بند الف اتهامات شما از افساد فی الارض
از مجراي اخلال عمده در نظام اقتصادي کشور به اخلال عمده در نظام اقتصادي کشور با توسل به قاچاق سازمان یافته و حرفه اي

قطعات خودرو به صورت عمده و کلان به میزان 664 میلیون و 37 هزار و425 دلار اصلاح و تغیر پیدا می کند.



سکوت پایان بازار مسگرها

منبع: ایسناشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/09/18

نواي آهنگین بازار مسگرها، نوستالژي بسیاري از کسانی ست که بازار وکیل شیراز مسیر گذر روزانه یا هفتگی شان بود،
بازاري که جزئی از اجزاي مهم گردشگري نیز محسوب می شد اما اکنون سکوت، بلندترین صدایی است که از آن شنیده می

شود.

آنروزها، در گذشته اي نه چندان دور، ورودي بازار شمالی
وکیل از یک سر مملو بود از بوي عطر حجره هاي عطاري و
سقط فروشی و خشکباري و از دیگر سو، پر بود از صداي
آهنگین چکش هاي مسگرها؛ هر سو نقطه اي براي دادن

 
نشانی و گرفتن عکس یادگاري. 

به گزارش ایسنا، مسگري یکی از مشاغل و صنایع دستی
کهن ایران به شمار می رود، ظروف و اشیاي مسی، سهم
مهمی در زندگی بشر ایفا کرده است؛ صنعتی هنرمندانه که

 
اکنون نمود آن را می توان در موزه ها دید. 

پیشینه ي مسگري در ایران حداقل به پنج هزار سال پیش می رسد و به ظن غالب اولین فلزي که بشر به آن دست یافت، مس بوده و
اولین مسکاران ایرانیان بوده اند شیراز و اصفهان و کاشان و کرمان و زنجان هم از مراکز مهم مسگري در ایران به شمار می رفته است.

صنعت هنري مسگري در اصفهان، کرمان، شیراز، کاشان و یزد در دوران اسلامی تا به حدود یک دهه قبل رونق داشت و اغلب این

 
شهرها هم بازار اختصاصی مسگرها را در خود داشتند. 

ضرب آهنگین چکش بر مس و پژواك این صدا زیر طاق هاي ضربی بازارهاي کهن، اکنون دیگر به خاطره ها پیوسته و حجره هاي
بازار مسگرها در شهري نظیر شیراز، به محلی براي فروش تولیدات دیگران بدل شده است و معدود افرادي به سفیدگري مس هم

 
اشتغال دارند. 

یک کارشناس صنایع دستی میراث فرهنگی فارس در این خصوص به ایسنا گفت: در دوره صفویه هنر مسگري از رونق زیادي
برخوردار بوده و شاید از عوامل و علل رونق این رشته در ادوار مختلف، پیوستگی فرهنگی آن با زندگی مردم، فراوانی مواد اولیه

 
مصرفی و کاربرد متنوع آن بوده است. 

احمد بهمنی ادامه داد: مس، از قدیمی ترین فلزاتی محسوب می شود که پیشینه شناخت ایرانیان نسبت به آن، به حدود 5 هزار سال
قبل بازمی گردد؛ شواهدي وجود دارد که ایرانیان از همان روزگار گذشته، ذوق هنرمندانه ایرانی را بر پیکر مس پیاده کرده و از آن

 
ظروف و وسایلی می ساختند که در عین کاربري روزانه براي رفع نیازها، زیبایی و چشم نوازي و جلوه هنري نیز داشته باشد. 



او با بیان اینکه به تدریج، چکش زدن بر مس رونق گرفته و طی سال ها به یک پیشه بدل می شود، گفت: هنرصنعت مسگري از
گذشته تا به امروز از رونق و شکوفایی برخوردار بوده، تا جایی که همواره در بازارهاي مرکزي، صاحبان این هنرصنعت، مکان
اختصاصی داشته اند. بازار مسگرهاي شیراز در ابعاد کوچک تري مشابه بازار وکیل است و در این سرا، برخلاف بازار وکیل مغازه هاي

 
بازار عموماً هم سطح زمین یا پایین تر از سطح زمین ساخته شده اند. 

کارشناس ارشد صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی فارس ادامه داد: بازار مسگرهاي شیراز از روزگار دور، میزبان خریدارانی بود که
براي تهیه ظروف، راهی بازار وکیل شیراز می شدند و ابهت یک راسته از بازار وکیل با عنوان بازار مسگرها، دهان به دهان می گشت،

 
اما امروز فقط صداي چکش تعداد انگشت شماري مسگر در بازار به گوش می رسد و این هنر قدیمی و اصیل رو به خاموشی است. 

وي اضافه کرد: مسگري درگذشته به لحاظ شاخصه هاي درونی، منزلت اجتماعی و به لحاظ اقتصادي و اجتماعی و همچنین در افکار

 
عمومی از موقعیت متوسط و نسبی برخوردار بوده است، چراکه میزان درآمدزایی این حرفه فراوان نبوده است. 

بهمنی گفت: در دوره قاجاریه تحولات شتابان صنعتی در دنیاي غرب و موج ورود کالاها و مصنوعات کشورهاي اروپایی به ایران در
سده نوزدهم میلادي، بسیاري از صنایع کشور را مورد تأثیر قرارداد و دست خوش تحولات زیادي کرد که در این میان فلزکاري دچار

 
تحولات زیاد و رکود شد. 

این کارشناس صنایع دستی گفت: هنر مسگري در دوره قاجاریه در رقابتی نابرابر با صنایع ماشینی ارزان قیمت تر غرب قرار گرفت.
این رقابت نابرابر بین محصولات رنگ و لعاب داده شده و ارزان قیمت غربی با محصولات گران تر و بعضاً داراي کاربرد دوگانه تزئینی
کاربردي، مسیر از نفس افتادن این رشته هنري را هموار کرد. ضمن این که عوامل داخلی دیگري نیز مؤثر بودند، ازجمله شرایط
اقتصادي خانواده ها، وضعیت بد معیشتی و همچنین مشاغل راحت تر و پرسود دیگري که موجب شد بسیاري از مسگران به جبر

 
زمانه تغییر شغل دهند. 

بهمنی خاطرنشان کرد: به گفته فعالان صنایع دستی، در شیراز تمام مراحل ساخت ظروف و وسایل مسی، از آغاز تا پایان با دست
انجام می شود و این باعث ضخامت بیشتر و کیفیت بهتر و وجه تمایز آن با کارهاي پرسی شهرهاي دیگر است. از مهم ترین شاخصه
هاي ظروف مسی شیراز این بود که نه سیاه می شد و نه مواد غذایی به آن می چسبید و این باعث قابلیت طولانی مدت آن می شده

 
است. 

این کارشناس صنایع دستی با بیان اینکه اقبال عمومی به ظروف مسی افزایش یافته است، گفت: این اقبال موجب رشد تولیدات
کارخانه اي ظروف مسی شده و به لحاظ توجه به نوآوري در تولید محصولات، تنوع محصولات، تولید آثار با ویژگی تزئینی کاربردي و

 
ترکیب با دیگر رشته ها نظیر خاتم، فیروزه کوبی و غیره و همچنین به لحاظ صرفه اقتصادي و درآمدزایی رشد فراوانی داشته است. 

بهمنی خاطرنشان کرد: نوآوري هایی که با ترکیب هنر مسگري با دیگر هنرها کم کم رونق دوباره اي به این هنر داده، اصولا براي
صنایع دستی که رو به فراموشی است، همگام سازي با زندگی امروزي امر ضروري به نظر می رسد تا این هنرها رو به فراموشی

 
نگذارند. 

به گزارش ایسنا، اکنون در بازار مسگرها، سکوت بلندترین صدایی است که می توان شنید؛ اگرچه هستند مسگرانی که گاه و بیگاه از

 
چکش و مس و سندانشان، نوایی بلند می شود و خاطرات دور و نزدیک بازار را براي رهگذران غریب و آشنا، تداعی می کند. 



انتهاي پیام



80 درصد فارغ التحصیلان دانشگاه فنی وحرفه اي خوزستان جذب بازار کار

شده اند

منبع: ایسناشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/09/18

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي خوزستان گفت: آخرین آمار فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي نشان دهده این است که
بین 75 تا 80 درصد از این افراد جذب بازار کار شده اند.

سید بهزاد علوي در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: اخیرا
وزیر علوم به دانشگاه هاي سراسر کشور نامه اي مبنی بر
استفاده از ظرفیت دانشگاه هاي فنی و حرفه اي ارسال
کرده است. با توجه به اینکه ظرفیت خوبی براي مهارت
آموزي در دانشگاه هاي فنی و حرفه اي وجود دارد و از
طرفی دانشگاه فنی و حرفه اي زیر نظر وزارت علوم،
تحقیقات و فناوري است، از روساي دانشگاه هاي بزرگ

 
خواسته شده تا از ظرفیت دانشگاه فنی و حرفه اي استفاده کنند. 

وي افزود: اکنون بسیاري از دانشگاه هاي کشور ظرفیت خالی دارند. با توجه به اینکه از جمعیت دانشجویی نسبت به سال هاي گذشته
کم شده است، اغلب افراد به دنبال رشته هایی هستند که بتوانند پس از فارغ التحصیلی به اشتغال بپردازند و به نوعی آینده شغلی آن

 
ها تضمین شده باشد. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي خوزستان افزود: ماهیت دانشگاه فنی و حرفه اي به گونه اي است که مهارت لازم براي اشتغال را در
دانشجو به وجود می آورد. طی چند سال گذشته وزارت علوم توجه ویژه اي به توسعه کارگاه ها و آزمایشگاه ها و توانمندسازي اعضاي
هیات علمی دانشگاه فنی و حرفه اي کرده است. با توجه به نوع آموزش و ماهیت دانشگاه فنی و حرفه اي که 70 درصد مهارتی و 30
درصد تئوري است، این توانمندي را در فارغ التحصیلان ایجاد می کند تا پس از فارغ التحصیلی جذب بازار کار شوند. البته بسیاري از

 
این فارغ التحصیلان نیز پس از فارغ التحصیلی به عنوان کارآفرین به اشتغال می پردازند. 

علوي در پایان با اشاره به سهم دانشگاه فنی و حرفه اي در تربیت دانشجویان متخصص، گفت: آخرین آمار فارغ التحصیلان دانشگاه
فنی و حرفه اي، نشان دهده این است که بین 75 تا 80 درصد از این افراد جذب بازار کار شده اند. امسال نیز رشته هاي متنوع
دیگري پیش بینی شده تا براي سال آینده به دانشگاه فنی و حرفه اي اضافه شوند. خوشبختانه استقبال دانشجویان از رشته هاي
جدید همواره خوب بوده و در نهایت امیدواریم وضعیت کنونی بهبود یابد تا بتوانیم از ظرفیت کارگاه ها و آزمایشگاه ها براي آموزش

 
عملی دانشجویان استفاده کنیم. 

انتهاي پیام



از سیر تا پیاز همراهی دستگاه هاي اجرایی در تحقق دولت الکترونیک / رضا

باقري اصل: 3 هزار و 70 سرویس کاملا الکترونیکی شده اند

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/09/18

گزارش مفصل از حضور دبیر شوراي اجرایی فناوري

 
اطلاعات کشور در برنامه "تهران 20" 

از سیر تا پیاز همراهی دستگاه هاي اجرایی در تحقق دولت
الکترونیک / رضا باقري اصل: 3 هزار و 70 سرویس کاملا
الکترونیکی شده اند میهمان شب گذشته برنامه تهران 20
که از شبکه 5 پخش می شود، رضا باقري اصل، دبیر

شوراي فناوري اطلاعات کشور بود. برنامه که در آن موضوع میزان همراهی دستگاه هاي اجرایی در تحقق دولت الکترونیک مورد

 
بررسی قرار گرفت. 

اعتمادآنلاین| میهمان شب گذشته برنامه تهران 20 که از شبکه 5 پخش می شود، رضا باقري اصل، دبیر شوراي فناوري اطلاعات
کشور بود. برنامه که در آن موضوع میزان همراهی دستگاه هاي اجرایی در تحقق دولت الکترونیک مورد بررسی قرار گرفت. باقري
اصل معتقد است که بسیاري از دستگاه ها براي تحقق این موضوع پاي کار آمدند که قرار است متناسب با ارائه خدمات، دستگاه ها

 
تنبیه یا تشویق شوند. 

باقري اصل در ابتداي برنامه به بحث شبکه ملی اطلاعات و پوشش پهناي باند روستاها اشاره کرد و گفت: «زمانی که دولت یازدهم و
دوازدهم شروع به کار کرد دسترسی به اینترنت میزان بسیار پایینی داشت. رشد شبکه ملی حدود 15 درصد بود. در حالیکه اکنون
حوزه زیر ساخت ها بیش از 80 درصد توسعه پیدا کرده است. 95 درصد روستاهاي کشور به پهناي باند دسترسی دارند و شهرها به
طور 100 درصدي پهناي باند دارند که فکر می کنم 5 درصد باقی مانده روستاها تا آخر سال به پهناي باند دسترسی پیدا کنند. باید

 
بگوییم که از 5 هزار و 700 سرویسی که قابلیت الکترونیکی شدن دارند 3 هزار و 70 سرویس کاملا الکترونیکی شده اند.» 

وي در پاسخ به این سوال که سازمان ثبت احوال کدام یک از سرویس هاي خود را الکترونیکی کرده است، گفت: «ثبت احوال یک
پروژه به نام صدور کارت هوشمند ملی را آغاز کرد. براي تحقق این موضوع پروسه ثبت نام در ثبت احوال صورت گرفت به همین دلیل
هم پایگاه اطلاعات هویتی ثبت احوال یک پایگاه کامل است. ما از این ظرفیت در سجام و سهام عدالت استفاده کردیم و از همین

 
طریق توانستیم حدود 15 میلیون نفر در سجام و حدود 50 میلیون نفر ذي نفع سامانه سهام علالت را احراز هویت کنیم.» 

باقري اصل در پاسخ به این سوال که چرا هنوز کارت ملی بسیاري از افراد به آنها تحویل داده نشده است، گفت: «بومی سازي تنها
دلیل این ماجرا است. 10 میلیون نفر باقیمانده اند و حالا دغدغه بومی سازي پر رنگ تر شده است. از طرفی به دلیل تحریم ها جلوي
واردات مواد اولیه که کارت ملی به وسیله آن ساخته می شد، گرفته شده است. اکنون بیش از 60 میلیون نفر که افراد بالاي 15 سال

 
هستند، کارت ملی هوشمند دارند.» 



دبیر شوراي فناوري اطلاعات در پاسخ به این سوال که آیا می توان از مدارك تحصیلی به صورت آنلاین استعلام گرفت، گفت: «به
واسطه بیماري کرونا دو اقدام بسیار مهم به دستور رئیس جمهوري صورت گرفت. یک سرویس دیپلم و دیگري سامانه استعلام مدارك
تحصیلی. براي سامانه دیپلم با مراجعه به این سامانه و پرداخت مبلغی کد پیگیري دریافت می کنید و به همین ترتیب هم دیپلم شما
به دانشگاه مربوطه اعلام می شود. قسمت دوم مدارك تحصیلی آموزش عالی است. در حال حاضر سه پایگاه مستقل از جمله وزارت
علوم، دانشگاه آزاد و علوم پزشکی در یک پایگاه به نام استعلام مدارك آموزش عالی تجمیع شده اند. افراد می توانند با مراجعه به این
سامانه مدارك تحصیلی خود را از این طریق پیگیري کنند. در مورد گواهی اشتغال به تحصیل که سوال بسیاري از افراد است، آموزش
عالی این مدارك را به صورت الکترونیکی صادر می کنند. البته دانشگاه آزاد هم در حال پیگیري این موضوع است. امیدواریم به زودي

 
وارد مرحله اي بشویم که گواهی اشتغال به تحصیل را نه فقط الکترونیکی که به صورت هوشمند صادر کنیم.» 

باقري اصل در پاسخ به اعلام نظرهاي پیامکی که در برنامه مبنی بر اینترنت نداشتن روستاها ارسال و خوانده شد، گفت: «5 هزار
روستا یا با واسطه و یا به وسیله روستاي هم جوار خود اینترنت دریافت می کنند ولی این اینترنت با کیفیتی که با استانداردهاي
وزارت ارتباطات همخوانی داشته باشد، نیست. با توجه به قولی که وزیر ارتباطات داده است، امیدواریم تا آخر سال این مشکلات

 
برطرف شود.» 

معاون دولت الکترونیک به خدماتی الکترونیکی که در رابطه با بانکداري ایجاد شده است، اشاره کرد و افزود: «دو اتفاق در بانکداري رخ
داده است. اول یک پارچه شدن کارت هاي بانکی. دوم پایگاه هاي متمرکز شبا. در مورد اتفاق اول سامانه بانک مرکزي در حال حاضر
اطلاعات همه کارت ها را دارد. هر کارتی که صادر می شود در پایگاه بانک مرکزي به ثبت می رسد. حساب هاي شبا هم به همین

 
صورت در یک جا تجمیع شده اند.» 

او در ادامه افزود: «نکته دیگر درباره ضمانتنامه هاي بانکی است. در حال حاضر ضمانت نامه هاي بانکی استعلام الکترونیک می شوند.

 
قبلا این امکان فراهم نبود و جعل و اختلاس به راحتی صورت می گرفت.» 

باقري اصل در ادامه خاطرنشان کرد: «حدود 6 میلیون درگاه بانکی همراه و یا همان دستگاه هاي پوز از تعداد 8,5 درگاه احزار هویت
شدند و تعداد باقیمانده یعنی 2.5 میلیون درگاه بانکی به سازمان امور مالیاتی تحویل داده شده که احراز هویت آن هم صورت بگیرد.»

معاون دولت الکترونیک در پاسخ به این سوال که تامین اجتماعی در بحث دولت الکترونیک چرا به تعهدات خود عمل نمی کند، گفت:
«دولت الکترونیک در بستر شبکه ملی اطلاعات راه اندازي شده است. چند دستگاه داریم که به نظر می رسد اگر تعاملاتشان را با
حوزه دولت الکترونیک یا سرویس هاي متمرکز بیشتر کنند اتفاق خوبی رقم خواهد خورد. تامین اجتماعی در حوزه سلامت و در
مراکزي که مربوط به خود تامین اجتماعی است پیشروتر است. اما در سرویس هاي کارفرمایی مانند حق بیمه و سوابق بیمه به واسطه
اینکه شعب جدا از هم دارد و داده هاي متمرکز ندارد، نتوانسته سرویس یکپارچه را حاضر کند. در حوزه هاي بازنشستگی و خدماتی

 
از این قبیل هم با چالش روبرو است.» 

او ادامه داد: «برخی کارگزاري ها و شعب وقتی این خدمات الکترونیکی شوند، مجبور خواهند بود که تعدادشان را کاهش دهند و شاید
هم دلیل این چالش ها در تامین اجتماعی این موضوع باشد. البته رئیس سازمان تامین اجتماعی تعهد کرده است که تا بهمن ماه این

 
چالش ها را مرتفع و 30 مورد از خدمات پر کاربرد خود را الکترونیکی کند.» 

باقري اصل در ادامه به خدمات صورت گرفته در اداه مالیات اشاره کرد و افزود: «در بحث مالیات چند پروژه خیلی مهم الکترونیکی



شده است. نقل و انتقال املاك غیرتجاري کاملا به صورت الکترونیک انجام می پذیرد. اما املاك اداري و تجاري نیازمند استعلام است
و آن هم به این دلیل است که باید بدهی قبلی شخصی که ملک را جابه جا کرده، بررسی شود. همینطور امکان مالیات بر ارث هم تا
چند وقت دیگر الکترونیکی می شود. اما مشکل اصلی اداره مالیات تجمیع و استفاده از داده ها است. متاسفانه برخی از داده ها هنوز

 
تکمیل نیست.» 

دبیر شوراي فناوري اطلاعات کشور در پاسخ به این سوال که چه اقدامی در رابطه با کدپستی و استانداردسازي آدرس ها رخ داده
است، گفت: «ما در این رابطه پروژه اي به نام جی نف را راه اندازي کردیم و در شهر تهران نمونه پایلوتی آن اجرا شده است. این پروژه

 
مکان محور است و ما می توانیم ساختمان ها را در این قابلیت ببینیم.» 

باقري اصل به خدمات الکترونیکی که در سازمان ثبت اسناد رخ داده هم اشاره کرد و گفت: «وقتی موضوع ثبت آنی اتفاق افتاد، فقط
30 درصد املاك داراي نقشه کاداستري شدند. آن هم به این دلیل است که می گویند برخی از سندها از بین رفته است. یکی دیگر از
چالش هاي سازمان ثبت اسناد این است که حدود 25 دستگاه براي یک استعلام زمین ذي نفع هستند. اتفاق مهم این بوده که
توانستند ثبت آنی را انجام دهند. اما به نظر من میزان سرمایه گذاري نسبت به دستاوردي که داشته است کم بوده و فکر می کنم تنها
سازمان ثبت اسناد و املاك نیست که باید در این رابطه پاسخگو باشد. آنهایی که در پهنه زمین مجوزها را صادر می کنند هم باید
پاسخگو باشند. درخواست ما از سازمان ثبت اسناد و قوه قضاییه این است که این موارد را تکمیل کند. از دیگر خدمات سازمان ثبت

 
اسناد که می توان به آن اشاره کرد این است که امکان استعلام سند تک برگ را فراهم کرده است.» 

معاون دولت الکترونیک در انتها افزود: «به واسطه اینکه رئیس جمهوري براي اولین بار 6 جلسه مستقیم در خصوص دولت الکترونیک
برگزار کرده است، ارزش افزوده اي براي دستگاه ها به منظور تحقق دولت الکترونیک ایجاد شده است. لازم به ذکر است که در مصوبه

 
اخیر براي دستگاه ها طرح تنبیه و تشویق درنظر گرفته شده است که این تنبیه تا تغییر مسئولان ادامه خواهد داشت.» 

منبع: همه نیوز



سیطره کرونا بر روي بودجه1400

منبع: روزنامه صبح نوشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/09/18

در سال 99 میلیاردها تومان از بودجه براي حمایت از افراد آسیب پذیر، شامل خانوارها و بنگاه هاي آسیب دیده از بحران
کرونا، توسعه و تجهیز بیمارستان ها و مراکز درمانی پرداخت شده است. بررسی منابع و مصارف در لایحه سال 1400 نشان

می دهد ویروس کرونا ردپاي عمیقی بر روي بودجه سال 1400 گذاشته است.

«صبح نو» از سهم سلامت و درمان در بودجه سال آتی گزارش می دهدسیطره کرونا بر روي بودجه1400در سال 99 میلیاردها
تومان از بودجه براي حمایت از افراد آسیب پذیر، شامل خانوارها و بنگاه هاي آسیب دیده از بحران کرونا، توسعه و تجهیز بیمارستان
ها و مراکز درمانی پرداخت شده است. بررسی منابع و مصارف در لایحه سال 1400 نشان می دهد ویروس کرونا ردپاي عمیقی بر

 
روي بودجه سال 1400 گذاشته است. 

پیش نویس بودجه1400 بالاخره در روزهاي اخیر به مجلس رسید و در روزهاي بعد مبلغ هایی از آن به بیرون درز کرد که شاید براي
خیلی از مردم سؤالات بی شماري را به وجود آورده باشد. یکی از سؤالات اصلی که این روزها ذهن مردم را به خودش درگیر کرده در
این شرایط پاندمی کرونا سهم بهداشت و درمان کشور از بودجه 1400 چقدر است. بنا بر ادعاي سازمان برنامه و بودجه تا پایان

 
مهرماه 500 میلیون یورو براي مقابله با کرونا هزینه شده که در چند نوبت به بخش بهداشت و درمان اختصاص 

 
یافته است. 

همچنین حدود 35 هزار میلیارد تومان نیز براي حمایت از افراد آسیب پذیر، شامل خانوارها و بنگاه هاي آسیب دیده از بحران کرونا
پرداخت شده است. 23 هزار میلیارد تومان از این بسته حمایتی در قبال وام یک میلیون تومانی به سرپرستان خانوارهاي یارانه بگیر
پرداخت شده است. همچنین 1400 میلیارد تومان در قالب کمک هزینه 200 تا 600 هزار تومانی به یک میلیون خانواري پرداخت

 
شد که هیچ یک از اعضاي خانواده آن ها حقوق بگیر نیستند و از بیمه و سایر حمایت هاي اجتماعی نیز استفاده نمی کنند. 

اکنون نیز در در لایحه بودجه سال 1400، کمک به کسب وکارهاي آسیب دیده از بیماري کووید19 با استفاده از منابع تبصره 18
پیش بینی شده است. بر این اساس به دولت اجازه داده می شود اعتبارات مندرج در جدول تبصره (14) این قانون را در قالب وجوه

 
اداره شده؛ یارانه نرخ سود، کمک بلاعوض با تسهیلات بانکی حسب مورد ترکیب و براي اجراي برنامه هاي 

جهش تولید، ایجاد اشتغال مولد و تثبیت اشتغال موجود، کمک به کسب وکارهاي آسیب دیده از بیماري، اجراي سیاست هاي بازار
کار و تکمیل اجراي برنامه هاي بند (الف)، تبصره (18)، قوانین بودجه سال هاي 1397 تا 1399 کل کشور هزینه کند. بر اساس
جدول تبصره 14، معادل 7000 میلیارد تومان براي تولید و اشتغال، حمایت از کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا و حمل ونقل ریلی
در نظر گرفته شده است. علاوه بر این، بیش از 26 هزار میلیارد تومان نیز به وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی براي بیمه
سلامت، پزشک خانواده، یارانه دارو و شیر خشک، درمان بیماران خاص و صعب العلاج، سیاست هاي جمعیتی کشور، هیات امناي
صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران و خرید و تولید واکسن کرونا تخصیص خواهد یافت. بنابراین در مجموع بیش از 33 هزار میلیارد
تومان از منابع قانون هدفمندي یارانه ها به این موضوع اختصاص پیدا خواهد کرد. کرونا علاوه بر این، بدهی هاي خارجی کشور را نیز

 
درگیر خود کرده است. 

اما سرانه بودجه بهداشت و درمان هیچگاه رقم واقعی خود نبود و هر از گاهی سرو صداي وزراي بهداشت را هم در می آورد. واقعی
نبودن سرانه بهداشت و درمان در کشور ، معضلات و مشکلات زیادي را براي مردم رقم می زد. از بالا رفتن هزینه هاي درمانی تا
زیرمیزي هایی که برخی پزشکان براي درمان از مردم می گرفتند و البته گران شدن خدمات بیمارستانی و دارو. زمانی هم که تحریم
ها شدت گرفت، دولت ها تنها راه فرار را انداختن تقصیر به گردن تحریم ها دانستند و تا کسی به نبود دارو و گرانی آن اعتراض می
کرد، می گفتند به خاطر تحریم ها این اتفاق افتاده و البته که مساله تحریم ها هیچ وقت نمی توانست تنها عامل این همه نابسامانی



در حوزه بهداشت و درمان کشور باشد. طرح هاي شکست خورده بسیاري در حوزه بهداشت و درمان است که به دلیل واقعی نبودن
سرانه اختصاص یافته به این حوزه موفق نشده اند؛ البته که سومدیریت وزراي سابق هم در این عدم موفقیت بی تأثیر نبود. از طرح
پزشک خانواده تا بیمارستان هایی که قرار بود تمام خدمات تخصصی و فوق تخصصی خود را زیر پوشش بیمه هاي تأمین اجتماعی،
خدمات درمانی و سلامت به صورت رایگان در اختیار بیماران قرار دهند. اکنون حدود 300 روز از ورود ویروس کرونا به ایران گذشته و
هیچ پیش بینی وجود ندارد که شرایط چه زمانی تحت کنترل قرار می گیرد. به همین دلیل، رد پاي این ویروس در بودجه سال آینده
نیز دیده می شود و تنها به وزارت بهداشت و درمان خلاصه نمی شود. یکی دیگر از بخش هاي مصارف یا هزینه هاي بودجه امسال
مربوط به بازپرداخت اصل وام هاي خارجی و تعهدات است. ویروس کرونا پاي خود را با بازپرداخت تسهیلات دریافتی از بانک جهانی
بابت تأمین تجهیزات بهداشتی و درمانی مبارزه با کرونا به این بخش باز کرده است. بر این اساس در سال آینده به دولت بابت پرداخت
وام 50 میلیون دلاري از بانک جهانی که توسط سازمان بهداشت جهانی دریافت کرده است باید بیش از 38 میلیارد تومان پرداخت

کند.



امیدوار به اجراي حضوري

منبع: روزنامه صبح نوشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/09/18

بی شک جشنواره موسیقی فجر امسال متاثر از شرایط ناشی از بحران شیوع ویروس کرونا خواهد بود. در این زمینه احتمالا
ستاد جشنواره سناریوهاي مختلفی براي برگزاري جشنواره در نظر گرفته است که نهایتا تا چند هفته مانده به برگزاري این

مراسم یکی از این سناریوها تثبیت و اجرایی خواهد شد.یکی از بخش هایی که امسال ...

جزئیات برگزاري جشنواره موسیقی فجراز زبان دبیر جشنوارهامیدوار به اجراي حضوریبی شک جشنواره موسیقی فجر امسال
متاثر از شرایط ناشی از بحران شیوع ویروس کرونا خواهد بود. در این زمینه احتمالا ستاد جشنواره سناریوهاي مختلفی براي برگزاري
جشنواره در نظر گرفته است که نهایتا تا چند هفته مانده به برگزاري این مراسم یکی از این سناریوها تثبیت و اجرایی خواهد شد.یکی
از بخش هایی که امسال به جشنواره موسیقی فجر افزوده شد، بخش رقابتی بود که به نوعی می توان آن را بازگشت این بخش هم
نامید چون در ادواري از این رویداد بخش رقابتی بوده و بعد بنا به تصمیم مسوولان وقت این بخش از جشنواره موسیقی فجر حذف

 
شد تا این رویداد تنها به فستیوالی با جنبه فستیویته محض به کار خود ادامه دهد. 

در این خصوص به جهت اطلاع از کم و کیف برگزاري و برنامه ریزي هاي انجام شده و نزدیک شدن به پایان مهلت فراخوان حضور و
شرکت در جشنواره موسیقی فجر و شاید مهم تر از همه افزودن بخش رقابتی یا به نوعی بازگشت این بخش به جشنواره با دکتر

 
حسن ریاحی، دبیر سی و ششمین دوره جشنواره موسیقی فجر گفت وگویی ترتیب داده ایم که در ادامه می خوانید. 

 
آقاي ریاحی با توجه به شرایط بحرانی شیوع ویروس کرونا، برگزاري جشنواره موسیقی فجر به چه ترتیب خواهد بود؟ 

جشنواره موسیقی فجر قطعا از تاریخ 28 بهمن تا سوم اسفند ماه برگزار خواهد شد که به احتمال زیاد به صورت آن لاین(بر خط)
خواهد بود و چنانچه تا آن زمان شرایط رو به بهبودي برود و ستاد ملی کرونا مجوزهاي لازم را صادر کند آمادگی برگزاري جشنواره به

 
صورت حضوري را نیز داریم. جشنواره موسیقی فجر تا دقیقه نود امیدوار به اجراي حضوري است. 

چنانچه شرایط کرونا تا زمان برگزاري جشنواره بهبود یابد شاهد اجراي حضوري و زنده گروه ها خواهیم بود و چه تدابیري براي این

 
کار اندیشیده شده است؟ 

ما سه سناریوي متفاوت پیش بینی کرده ایم که اولین سناریو همان اجراي حضوري در سالن است و چنانچه در دو، سه هفته منتهی
به زمان برگزاري ستاد ملی کرونا مجوز اجرا بدهد آمادگی کامل براي بردن اجراها به روي صحنه را خواهیم داشت که البته آن نیز
باید در آن زمان مشخص شود که چه میزان از پروتکل ها و با چه معیارهایی رعایت و اجرا شوند و براي نمونه آیا می توان از تمام

 
ظرفیت سالن ها استفاده کرد یا خیر. در هر صورت براي تمام این موارد پیش بینی هاي لازم صورت گرفته است. 

 
امسال چه تعداد گروه در جشنواره حضور خواهند یافت؟ 

خوشبختانه علی رغم شرایط کنونی استقبال از جشنواره خیلی خوب بوده ولی به این دلیل که هنوز مهلت فراخوان به پایان نرسیده

 
آمار نهایی هنوز مشخص نیست چون بعد از مهلت ارسال آثار، تازه مرحله داوري ها و انتخاب آثار و گروه ها در دستور کار 

 
قرار خواهد گرفت از این رو هنوز به مرحله اعلام تعداد دقیق و مشخص گروه ها و آثار نرسیده ایم. 

بی شک مهم ترین حرکت امسال جشنواره موسیقی فجر، برگرداندن بخش رقابتی به جشنواره محسوب می شود. در این مورد توضیح

 
بفرمایید که چطور شد جشنواره به این نتیجه رسید که باید بخش رقابتی در جشنواره باشد؟ 



همه ما می دانیم که رقابت همیشه مهم است. ما در کشور پهناورمان این همه فارغ التحصیل داریم که اکثرا بسیار با استعداد و تعداد
قابل توجهی از آن ها حتی داراي نبوغ بوده و نخبه هستند. قطعا این بخش رقابتی باعث جنب و جوش جوانان و ایجاد انگیزه و مهم

 
تر از همه ایجاد فرصت هاي شغلی پایدارتر خواهد شد. 

متاسفانه اکثریت فارغ التحصیلان موسیقی به جز تدریس در آموزشگاه هاي موسیقی که آن هم به صورت کاري موقت و بدون تضمین
و آینده اي مطمئن هست، بازار کاري ندارند، در مقایسه با سیل عظیم فارغ التحصیلان عده معدودي هستند که با گروه ها و
ارکسترهاي شاخص کارکرده و مرتب در استودیوها کار ضبط انجام می دهند و از درآمد بالایی برخوردار هستند، و بیشتر دانشجویان و

 
تحصیل کرده هاي موسیقی راهشان به تدریس با درآمدهاي اندك در آموزشگاه ها ختم می شود. 

از این رو شرایط رقابتی کردن می تواند بستري براي ایجاد اشتغال هاي پایدارتر باشد. البته ذکر این نکته حائز اهمیت است که این
بخش رقابتی و این هدف بدون مشارکت ارگان ها و همکاري دولت جهت اشتغال زایی براي این جوانان امکان پذیر نخواهد بود و نمود

 
اصلی آن تنها در سایه همکاري چندین ارگان متجلی خواهد شد. 

بخش بین الملل جشنواره فجر همواره بخشی بوده که سهم اعظمی از اعتبار این رویداد را به خود اختصاص می دهد. امسال چه گروه

 
هایی از چه کشورهایی براي اجرا هماهنگ شده است؟ 

امسال نیز جشنواره میزبان گروه هاي شناخته شده اي از کشورهایی همچون آلمان، اتریش، فرانسه، هلند، هند، اسپانیا و آذربایجان
است. البته با توجه به ادامه همه گیري بیماري کووید 19 در سراسر دنیا، احتمال تغییراتی در صورت نهایی میهمانان جشنواه خواهد

 
بود.در این دوره، اجراهاي بخش بین الملل، به دو شکل اجرا خواهد شد. 

 
استقبال از بخش رقابتی چطور بوده و چه تعداد اثر به دبیرخانه جشنواره ارسال شده است؟ 

استقبال که بسیار خوب بوده ولی همانطور که گفتم هنوز مرحله فراخوان به پایان نرسیده که بعد تازه مبحث داوري و بازبینی ها در

 
پیش خواهد بود و آن زمان آمار دقیق هر بخش را ارائه خواهیم داد. 

فراخوان بخش رقابتی جشنواره بر اساس آیین نامه جشنواره با هدف معرفی و تقدیر از آثار برگزیده اهالی موسیقی ایران، اعتلاي هنر
موسیقی و ارتقاء سلیقه شنیداري مخاطبان، صیانت از هویت ملی مبتنی بر آموزه هاي دینی و ایرانی، تقویت و حمایت از هنر خلاق و

 
همچنین شناسایی، تبیین چارچوب ها و استانداردهاي کیفی گونه هاي مختلف موسیقی تهیه و تنظیم شده است. 

به گزارش فارس؛ مرتضی امیري اسفندقه، بهداد بابایی، محمدرضا چراغعلی، احسان ذبیحی فر، امیرعباس ستایشگر، کارن کیهانی،
محمدعلی مرآتی، امین هنرمند به همراه حسن ریاحی، دبیر جشنواره به عنوان هیأت انتخاب گروه ها و آثار سی و ششمین دوره

جشنواره موسیقی فجر معرفی شدند.



جامعیت طرح ملی ایران قوي، نقطه قوتی در فعالیت کانون هاي مساجد است

منبع: شبستانشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/09/18

ناهیدي فرد گفت: «ایران قوي» با بسترسازي براي مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم ، هماهنگی و انسجام فعالیت کانون
هاي فرهنگی هنري مساجد کشور نقطه قوتی در فعالیت کانون هاي مساجد است.

ناهیدي فرد گفت: «ایران قوي» با بسترسازي براي مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم ، هماهنگی و انسجام فعالیت کانون

 
هاي فرهنگی هنري مساجد کشور نقطه قوتی در فعالیت کانون هاي مساجد است. 

«حمیدرضا ناهیدي فرد» در گفت و گو با خبرنگار شبستان در
همدان گفت: طرح ملی «ایران قوي» با بسترسازي براي مشارکت
و نقش آفرینی، رقابت سالم ، هماهنگی و انسجام فعالیت کانون
هاي فرهنگی هنري مساجد کشور را افزایش داده و نقطه قوتی

 
در فعالیت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد است. 

سرپرست ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد
استان همدان افزود: شناسایی و توانمندسازي استعدادهاي

فرهنگی و هنري اعضاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد، ترویج روحیه، امید و تلاش و حضور موثر و هدفمند بچه هاي مسجد در

 
فضاي مجازي از برخی اهداف طرح ملی ایران قوي است. 

وي در ادامه به محورهاي طرح ملی ایران قوي اشاره کرد و گفت: «قرآن و سیره اهل بیت(ع)» با زیرمجموعه هایی نظیر فرهنگ
ولایت مداري، سبک زندگی ایرانی - اسلامی، داستان هاي قرآنی، بزرگداشت مناسبت هاي مذهبی، نماز، امر به معروف و نهی از منکر
و ...، «مسجد و گام دوم انقلاب اسلامی» با زیرمجموعه هایی همچون نقش مسجد در خودسازي، نقش مسجد در جامعه پردازي، نقش

 
جوانان مسجدي در قوي شدن ایران اسلامی از محورهاي ایران قوي است. 

وي افزود: پیشرفت و امید به آینده با زیرمحورهاي نشاط آفرینی در جامعه، تقویت روحیه امید و تلاش در بین جوانان، توجه به
کارآفرینی و جهش تولید، خدمت رسانی و محرومیت زدایی، نمادها و جلوه هاي پیشرفت و عدالت، ابتکارات، اختراعات، خلاقیت ها،

 
الگوهاي موفق محلی، استانی و ملی از دیگر محورهاي ایران قوي است. 

ناهیدي فرد بیان کرد: همچنین مقاومت و عزت ایران اسلامی با موضوعاتی از قبیل دفاع مقدس، شهداي مقاومت، هسته اي، سلامت
و ... ، شهید سردار سلیمانی، نمایش جلوه هاي مشارکت مردم (همدلی، مواسات، راهپیمایی و ...)، رشد علم و فن آوري و سایر اسوه

 
ها و نمادهاي عزت و مقاومت دیگر محورهاي ایران قوي هستند. 

وي در بخش دیگري از مباحث خود با بیان اینکه امسال به دلیل شیوع کرونا عموم فعالیت هاي ستاد فهما در سطح فضاي مجازي و



با تمرکز بر رویکرد آموزش تعریف شده است، افزود: با توجه به این مولفه، طرح ملی ایران قوي از هفته دفاع مقدس تا ایام االله دهه

 
فجر (در قالب 20 هفته) برگزار می شود. 

وي اظهار داشت: اعضاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد در این بازه زمانی می توانند در طرح مذکور شرکت کنند و امتیازات شان

 
نیز ذیل سامانه بچه هاي مسجد ثبت خواهد شد.. 

گفتنی است، مقام معظم رهبري(مدظله العالی) فرموده اند: «در زمینه فرهنگی باید قوي بشوید، در زمینه حفظ هویت اسلامی و
انقلابی باید روزبه روز قوي تر و عمیق تر بشوید؛ این پاسخِ دشمنی هاي دشمن است » و با توجه به منویات مقام معظم رهبري، ستاد
هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور، در دومین سال برگزاري رویداد فهما با ارائه طرح ملی ایران قوي، بستر جریان
سازي این گفتمان را میان آحاد مردم به ویژه اعضاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد و زمینه رقابت سالم بچه هاي مسجد را در

ظهور و بروز این رویداد مهم در بستر فضاي مجازي فراهم کرده است.



افزایش 223 درصدي تولید سنگ آهن در شرکت صنایع و معادن ماهان

سیرجان

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/09/18

مدیرعامل شرکت توسعه فرآوري صنایع و معادن ماهان سیرجان از افزایش 223 درصدي تولید سنگ آهن و 190 درصدي
اشتغال در این شرکت خبر داد.

به نقل از روابط عمومی گروه مالی گردشگري،مدیرعامل
شرکت توسعه فرآوري صنایع و معادن ماهان سیرجان
اعلام کرد: مجموع عملیات معدن کاري شرکت در نیمه
نخست امسال به 5/ 19 میلیون تن شامل یک میلیون و
250 هزار تن سنگ آهن و 18 میلیون و 250 هزار تن
باطله رسید که نسبت به مدت مشابه سال قبل، شاهد
جهش تولید 223 درصدي در استخراج سنگ و 144

 
درصدي در باطله برداري بودیم. 

مهدي بهرامی افزود: همچنین شاغلان فعال در معدن
شماره 5 گل گهر که شهریور ماه سال گذشته 275 نفر

 
بود، طی یک سال گذشته به 800 نفر رسید که در این زمینه شاهد افزایش 190 درصدي هستیم. 

وي با بیان اینکه تاکنون بیش از 22 هزار میلیارد ریال در معدن شماره 5 هزینه شده است، تصریح کرد: این سرمایه گذاري، اشتغال
زایی مستقیم 800 نفري را در منطقه فراهم آورده که پیش بینی می شود با انجام طرح هاي توسعه اي شرکت، آمار اشتغال به 1500

 
نفر برسد. 

وي ادامه داد: برنامه شرکت تا پایان امسال دستیابی به تولید 3 میلیون تن سنگ آهن است، همچنین بخش اعظم مطالعات فاز اول
پایداري شیب و مطالعات هیدروژئولوژي معدن که از مهرماه آغاز شده نیز تا پایان سال به پایان خواهد رسید و فاز دوم حفاري هاي

 
اکتشافی معدن با هدف تکمیل اکتشافات و افزایش ذخایر قابل استخراج در نیمه دوم امسال آغاز خواهد شد. 

بهرامی گفت: وظیفه اصلی شرکت ماهان سیرجان، تامین خوراك پایدار شرکت هاي احیاي استیل فولاد بافت (با ظرفیت تولید 800
هزار تن آهن اسفنجی و دو طرح در حال اجرا تولید گندله به ظرفیت 5/ 2 میلیون تن و فاز دوم آهن اسفنجی به ظرفیت 800 هزار
تن) و مجتمع فولاد بناب (با ظرفیت سالانه 2 میلیون تن نورد به عنوان بزرگ ترین فولادساز بخش خصوصی در صنایع پایین دستی)
است که شرکت هاي یادشده به همراه شرکت ماهان سیرجان، هلدینگ گسترش صنایع و معادن ماهان وابسته به گروه مالی

 
گردشگري را تشکیل می دهند. 

وي افزود: پروژه اصلی شرکت در حال حاضر بهره برداري از معدن سنگ آهن شماره 5 گل گهر است که از سال 1394 شروع و پس
از 2 سال آماده سازي معدن و باطله برداري به میزان حدود 20 میلیون تن، از مردادماه 1396 وارد فاز بهره برداري شده و تاکنون در



مجموع عملیات معدن کاري به میزان 95 میلیون تن شامل حدود 5 میلیون تن سنگ آهن و نزدیک به 90 میلیون تن باطله صورت

 
پذیرفته است. 

بهرامی در پایان گفت: اقدامات لازم جهت ورود شرکت به بازار سرمایه به عنوان یکی از اهداف اصلی شرکت در سال جاري در حال
انجام است. همچنین مهمترین برنامه هاي توسعه اي شرکت ماهان سیرجان به عنوان بازوي معدنی هلدینگ گسترش صنایع و معادن
ماهان، احداث کارخانه کنسانتره با ظرفیت 2.5 میلیون تن و افزایش ذخایر سنگ آهن از طریق شرکت در مزایده هاي واگذاري معادن
به بخش خصوصی و یا خرید معادن و سنگ آهن است و در سال جاري نیز در حال برنامه ریزي براي تکمیل اکتشافات معدن 5 گل

گهر در راستاي افزایش ذخایر احتمالی است.



فرماندار خرامه: صنعتی شدن این شهرستان در دستور کار است

منبع: ایرناشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/09/18

شیراز- ایرنا- فرماندار شهرستان خرامه استان فارس گفت: با هدف محرومیت زدایی، ایجاد اشتغال و جلوگیري از مهاجرت
شهروندان، صنعتی شدن این شهرستان را در دستور کار قرار داده ایم و این مهم را به عنوان یک برنامه و هدف دنبال می

کنیم.

شیراز- ایرنا- فرماندار شهرستان خرامه استان فارس گفت:
با هدف محرومیت زدایی، ایجاد اشتغال و جلوگیري از
مهاجرت شهروندان، صنعتی شدن این شهرستان را در
دستور کار قرار داده ایم و این مهم را به عنوان یک برنامه و

 
هدف دنبال می کنیم. 

محمدرضا ابراهیمی، سه شنبه در گفت و گو با ایرنا افزود:
از آنجا که اقتصاد شهرستان به طور کامل برپایه کشاورزي
بنا شده است، خشکسالی هاي متوالی سال هاي اخیر

 
مشکلات بسیاري براي مردم این شهرستان به ویژه کشاورزان ایجاد کرد و فرصت هاي شغلی بسیاري از بین رفت. 

وي ادامه داد: هرچند با رهاسازي آب سد درودزن امید به رونق دوباره کشاورزي در کشاورزان زنده شد اما این مساله نباید ما را در

 
کنار توجه به کشاورزي، از حرکت شهرستان به سمت صنعتی شدن غافل کند. 

 
زیرساخت ها براي انتقال کارخانه سیمان فراهم است 

فرماندار خرامه، با اشاره به فراهم بودن زیرساخت ها براي انتقال کارخانه سیمان شیراز به این شهرستان گفت: در همین ارتباط با

 
هماهنگی مدیران مجموعه سیمان، بحث جا به جایی سریع این کارخانه را با جدیت دنبال می کنیم. 

ابراهیمی اضافه کرد: این کارخانه در روند جا به جایی با مشکلاتی در حوزه منابع طبیعی مواجه بود که با پیگیري هاي ویژه اي که

 
داشته ایم مشکلات این بخش حل و فصل شده است. 

وي ادامه داد: بنابراین این کارخانه در خصوص آنچه که به شهرستان خرامه مربوط است با هیچ مشکل و مانعی مواجه نیست، همه
مراحل اداري طی شده و تمام شرایط جا به جایی فراهم است و چنانچه هرکجا مشکل و مانعی هم وجود داشته باشد به سرعت رفع

 
خواهیم کرد و انتظار داریم که مسئولان کارخانه نیز به سرعت مقدمات انتقال را فراهم کنند. 

او اظهار داشت: انتقال کارخانه سیمان به این شهرستان زمینه ساز ایجاد فرصت هاي شغلی بسیاري خواهد شد و قطعا در جذب نیرو

 
اولویت نیز استفاده از نیروي کار بومی شهرستان است. 

فرماندار خرامه گفت: علاوه بر این پیگیر شتاب گرفتن روند ساخت کارخانه گندله سازي شهرستان با 15 درصد پیشرفت فیزیکی و
احداث کارخانه تولید کاغذ از سنگ نیز هستیم و امیدواریم با اجرا و بهره برداري از این پروژه ها، شاهد ایجاد فرصت هاي شغلی

 
جدید در شهرستان باشیم. 

خرامه در شرق فارس و فاصله مرکز آن با شیراز حدود 75 کیلومتر است. 



 
برچسب ها 

 
- فولاد 

 
- تولید کاغذ 

 
- خرامه 

 
- اشتغال زایی 

 
- شیراز 
- فارس



60 درصد معادن لرستان فعال هستند

منبع: ایرناشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/09/18

خرم آباد - ایرنا - سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت لرستان گفت: 268 پروانه بهره برداري معدنی در استان صادر
شده است که بیش از 60 درصد این معادن فعال هستند.

خرم آباد - ایرنا - سرپرست سازمان صنعت، معدن و
تجارت لرستان گفت: 268 پروانه بهره برداري معدنی در
استان صادر شده است که بیش از 60 درصد این معادن

 
فعال هستند. 

به گزارش روز سه شنبه ایرنا از روابط عمومی سازمان
صنعت معدن و تجارت لرستان بختیار رازانی افزود: این
استان از نظر زمین شناسی به دلیل واقع شدن روي منطقه

 
( زون) سنندج - سیرجان داراي مواد معدنی متعددي است. 

وي اظهار داشت: بیش از 20 نوع ماده معدنی در این استان کشف شده است که بسیاري از آنها در قانون معادن جز طبقه یک، و
بیشتر شامل مصالح ساختمانی نظیر سنگ آهک، گچ، مرمریت، سنگ چینی، سنگ هاي تزئینی و ساختمانی، همچنین شن و ماسه،

 
سنگ لاشه و مالون هستند. 

وي ادامه داد: در عین حال اندیس ( نشانه معدنی) هاي فلزي در شرق و غرب لرستان نیز در حال اکتشاف هستند بنابراین استان از
نظر معدنی داراي مزیت نسبی است و معادن آن به طور میانگین سالانه حدود 9 میلیون تن استخراج واقعی دارند و یک هزار و 800

 
فرصت شغلی نیز ایجاد کرده اند. 

سرپرست صمت لرستان خاطرنشان کرد: اندیس هاي مس، طلا، منگنز و برخی دیگر از اندیس هاي فلزي در این استان شناسایی شده

 
است و ظرفیت نسبی در حوزه فلدسپات، تالک، سیلیس و بیتومین ( قیرطبیعی) در این منطقه وجود دارد. 

رازانی یادآور شد: لرستان یک استان معدنی محسوب می شود به همین دلیل می توان صنایع پایین دست از جمله واحدهاي فرآوري
سنگ هاي ساختمانی (سنگبري ها)، تولید و دانه بندي شن و ماسه (ماسه شویی ها)، تولید کربنات کلسیم، کاشی و سرامیک و

 
همچنین کارخانه سیمان را در این استان ایجاد و تقویت کرد. 

وي با اشاره به نقش معادن در اشتغال روستایی گفت: فرآوري مواد معدنی در استان و جلوگیري از خام فروشی یکی از سیاست هاي
سازمان صنعت معدن و تجارت لرستان است که همزمان با بازسازي و نوسازي خطوط تولید صنایع معدنی از طریق پرداخت تسهیلات

 
دنبال می شود تا ارزش افزوده این بخش افزایش یابد. 



وي با انتقاد از خروج و فرآوري سنگ هاي معدنی خارج از لرستان افزود: ذخایر متعددي از قیرطبیعی اکتشاف شده است که می تواند

 
آسفالت طبیعی استان را تامین کرد. 

رازانی ادامه داد: توجه ویژه به بخش معدن در لرستان باعث شکوفایی اقتصاد استان می شود و اشتغال قابل توجهی ایجاد می کند که
در همین راستا از طریق سازمان زمین شناسی و سازمان توسعه و نوسازي معادن کشور( ایمیدرو) پهنه هاي متعددي در حال اکتشاف

 
است. 

وي گفت: درعین حال سازمان زمین شناسی در برخی از نقاط استان اقدام به تهیه نقشه هاي " یک 25 هزارم" کرده است که این

 
نوع فعالیت ها موجب رشد و ارتقاي معدنکاري، اکتشاف و بهره برداري ذخایر اکتشافی می شود. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- قانون معادن 

 
- سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور 

- لرستان



صندوق امید کهگیلویه و بویراحمد 800 دستگاه کارتخوان واگذار کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/09/18

گچساران - ایرنا - مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد گفت:امسال 800 دستگاه کارت خوان ثابت و سیار به
تاکسی داران، کمباین داران،فعالان فروش دام،وانت بارها و سایر صنوف سیار این استان براي پیشگیري از انتشار ویروس

کرونا واگذار شده است.

گچساران - ایرنا - مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه
و بویراحمد گفت:امسال 800 دستگاه کارت خوان ثابت و
سیار به تاکسی داران، کمباین داران،فعالان فروش دام،وانت
بارها و سایر صنوف سیار این استان براي پیشگیري از

 
انتشار ویروس کرونا واگذار شده است. 

ارسلان حسن پور روز سه شنبه در گفت وگوي اختصاصی
با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: از ابتداي سال جاري
تاکنون700 دستگاه کارتخوان سیار و100 دستگاه ثابت به

 
مقاضیان در کهگیلویه وبویراحمد واگذار شده است. 

وي با اشاره به اینکه یکی از عوامل انتشار ویروس کرونا دست به دست شدن پول نقد است اظهار داشت: با هدف کاهش این عوامل

 
خطرساز صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه وبویراحمد آماده واگذاري دستگاه هاي کارتخوان به متقاضیان است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد تاکید کرد: بهره مندي از تسهیلات 300 میلیون ریالی با کارمزد چهار درصد به
صاحبان کارتخوان هاي سیار پس از 6 ماه از دیگر مزایاي واگذاري این دستگاه هاست که این امر باعث پایداري کسب وکارها می

 
شود. 

حسن پور عنوان کرد:استهمال به مدت زمان سه ماه براي چهار هزار و 515 فقره پرونده و 6 ماه براي150 پرونده دیگر از خدمات

 
صندوق کارآفرینی امید استان بوده که با هدف حمایت از کسب و کارهاي خسارت دیده از ویروس کرونا انجام شده است. 

 
وي بخشش 100درصدي جریمه دیرکرد اقساط را از دیگر اقدام هاي این صندوق در دوران سخت بحران کرونا ذکر کرد. 

وي در ادامه گفت : صندوق کارآفرینی امید پرداخت مجدد تسهیلات قرض الحسنه به وام گیرندگان سنوات 81 تا 89 با نرخ چهار

 
درصد و دوره باز پرداخت 24 تا 48 ماهه به افرادي که توان بازپرداخت اقساط خود را نداشته اند را در دستور کار قرار داده است. 

حسن پور از برنامه ریزي پرداخت تسهیلات قرض الحسنه تا سقف 100 میلیون ریال با نرخ چهاردرصد به وام گیرندگان سنوات 90 تا
97 خبر داد. 



وي تاکید کرد: وام گیرندگان سال هاي مذکور که توان بازپرداخت وام هاي خود را ندارند وام با دوره بازپرداخت 24 تا 36 ماهه

 
دریافت می کنند. 

حسن پور گفت:با وجود پیش بینی دوره تنفسی که از قبل براي تمامی طرح هاي گردشگري و بوم گردي که از محل اعتبارات

 
روستایی تسهیلات دریافت کرده بودند با صندوق مرکز براي دوره تنفسی مجدد رایزنی شد. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد تاکید کرد: موافقت ضمنی تنفس یک ساله براي طرح هاي گردشگري اخذ شده و

 
پرونده متقاضیان واجد شرایط براي استفاده از این مزایا به صندوق مرکزي ارسال می شود. 

وي گفت: این صندوق از ابتداي سال جاري تا پایان آبان ماه 200 میلیارد ریال تسهیلات براي ایجاد اشتغال در استان پرداخت کرده

 
است. 

 
حسن پور افزود: تسهیلات اشتغال صندوق کارآفرینی امید کهگیلویه و بویراحمد در قالب تفاهم نامه پرداخت شده است. 

وي با اشاره به اینکه مجموع تسهیلات اشتغال پرداخت شده صندوق کارآفرینی امید استان در این مدت 205 میلیارد ریال بوده اظهار

 
داشت: بیش از 95 درصد از وام هاي اعطایی این صندوق در سال جاري براي ایجاد اشتغال پایدار بوده است. 

 
بر اساس مرکز آمار ایران استان کهگیلویه و بویراحمد با 12.6 درصد، رتبه پنجم بالاترین نرخ بیکاري در کشور را داشته است. 

 
کهگیلویه و بویراحمد 723 هزار نفر جمعیت دارد. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- کهگیلویه وبویراحمد 

- گچساران



اشتغال 60درصد از بانوان روستاي الست اسفراین در حوزه گلیم بافی

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/09/18

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اسفراین گفت: «الست یکی از روستاهاي مطرح شهرستان در حوزه
صنایع دستی است که 60 درصد از بانوان ساکن این روستا در حوزه بافت گلیم، جاجیم و سفره کردي فعالیت دارند.»

اشتغال 60درصد از بانوان روستاي الست اسفراین در حوزه
گلیم بافی رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی اسفراین گفت: «الست یکی از روستاهاي مطرح
شهرستان در حوزه صنایع دستی است که 60 درصد از
بانوان ساکن این روستا در حوزه بافت گلیم، جاجیم و

 
سفره کردي فعالیت دارند.» 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري برنا، عبداالله سهرابی با بیان
اینکه با حمایت هاي انجام شده، الست به عنوان روستاي

پایلوت صنایع دستی گلیم در استان شناخته شده است، اظهار کرد: «این امر باعث شد تا گردشگران و توریست هاي خارجی به این

 
روستا راه پیدا کنند.» 

او عنوان کرد: «مشارکت مردم روستاي الست در راه اندازي تولیدات روستایی ازجمله محصولات کشاورزي، زراعی و به خصوص صنایع

 
دستی منحصربه فرد باعث ایجاد کسب وکار مناسب و درآمدزایی براي ساکنان روستا شده است.» 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اسفراین افزود: «برگزاري دوره هاي آموزشی براي صنعتگران روستا و صدور
مجوزهاي صنایع دستی براي آنان، پرداخت تسهیلات قرض الحسنه از طریق معرفی به صندوق کارآفرینی امید، تشویق صنعتگران

 
براي برند سازي و... ازجمله اقدامات انجام شده است.» 

روستاي الست در 60 کیلومتري شرق شهرستان اسفراین واقع شده و اشتغال اکثر ساکنان آن در فعالیت هاي صنایع دستی و گلیم
بافی ازجمله جذابیت هاي این روستا است.



داستان یک کارآفرینی، حمید دفتري و امیر دفتري

منبع: ایلناشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/09/18

امیرحسین عزب دفتر 1358 در تهران متولد شد. او پس از اخذ مدرك کاردانی مدیریت کسب و کار وارد ایران خودرو شد. او
در سالن رنگ مسئول کنترل کیفیت بود و پس از 12 سال سابقه کار تصمیم گرفت خود را بازخرید کند و در حوزه ي

سرمایشی و گرمایشی مجموعه پمپ سنتر 1 را بنا کند.

 
 

امیرحسین عزب دفتر 1358 در تهران متولد شد. او پس از اخذ مدرك کاردانی مدیریت کسب و کار وارد ایران خودرو شد. او در سالن
رنگ مسئول کنترل کیفیت بود و پس از 12 سال سابقه کار تصمیم گرفت خود را بازخرید کند و در حوزه ي سرمایشی و گرمایشی

 
مجموعه پمپ سنتر 1 را بنا کند. 

حمید عزب دفتر، متولد 1364 از کودکی به ورزش هاي رزمی علاقه داشت از این رو ورزش حرفه اي خود را از تکواندو شروع کرد و
سپس کونگ فوك کار کرد، پس از کسب مقام استانی و کشوري در این رشته مدرك مربی گري ووشو را گرفت، در این حین به

 
ورزش بوکس علاقه پیدا کرد ومتاسفانه مصدومیت زانو باعث شد با ورزش حرفه اي خداحافظی کند. 

او فعالیت شغلی خود را از خبرنگاري روزنامه دنیاي اقتصاد شروع کرد و پس از مدتی وارد یکی از شرکت هاي تولید کننده لوازم
یدکی خودرو شد. او مسئول کنترل کیفیت شرکت بود.از سال 1390 تصمیم گرفت به کمک برادرش امیرحسین پمپ سنتر را آغاز

 
کند. 



 
 

پمپ سنتر1 در راستاي فعالیت خود در خصوص سرمایشی و گرمایشی از سال 90 با هدف کاهش مصرف و ذخیره انرژي براي فردا
اغاز نموده و همزمان با فروش محصولات ابارا ایتالیا لیو چین اکوا جوي کانادا و آرتونیس (Artonis) و اریستون ایتالیا و فرولی ایتالیا
و بخاري انرژي که جز و برترین برند هاي دنیا هستند با هدف بهینه کردن مصرف انرژي تولید گردیده اند را در دستور کار خود قرار
داده است که بتواند در خدمت رسانی بهتر و ایجاد بستري مناسب حرکت رو به جلو موثر واقع شود و شعار موفقیت خود را موفق

 
خواهم شد نه فورا ولی حتما........ قرار داده است. 

 
 

ار جمله محصولات پمپ سنتر1 می توان به انواع ست کنترل، حوله خشک کن، پمپ آب خانگی ، منبع تحت فشار، پنج راهی برنجی

 
، مانومتر، پرشر سوییچ ، پکیج برقی و . . . نام برد . 

جهت ارتباط با ما به آدرس www.pumpcenter1.ir مراجعه یا با شماره 02128424764 تماس بگیرید.



شور شهید دهه هفتادي سمنانی + فیلم و عکس

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/09/18

شهید «عباس دانشگر» را دیگر خیلی ها می شناسند؛ مدافع حرم سمنانی که در بیستم خرداد 1395 در حالی که تنها 23 بهار

 
از سن او می گذشت، در منطقه خلصه در حومه جنوبی حلب سوریه با موشک تاو آمریکایی به شهادت رسید. 

سردار اباذري، فرمانده اش در سپاه به او لقب «جوان مؤمن انقلابی» داد و درباره اش گفت: «مجموعه سپاه یکی از فرماندهان شجاع و

 
مدیر خود را از دست داد». 

شهید دهه هفتادي سمنانی ها که رشادت هایش مورد تمجید رهبر معظم انقلاب اسلامی هم گرفت، از نسل امروز بود؛ نسلی که حتی

 
این روزها، نامش توانسته است همه را بسیج کند. 

نام «عباس» در دوران شیوع ویروس کرونا در سراسر کشور از جمله استان سمنان خیلی جاها دیده می شود؛ از حسینیه گرفته تا

 
قرارگاه. 

خانواده، دوستان، هم رزمان، بسیجیان، عموم مردم و به خصوص جوانان شهر می کوشند تا با نام او، عملیات کنند؛ اما این بار عملیاتی

 
از نوع خدمت رسانی بی منت. 

اسم شهید دهه هفتادي سمنانی ها در هر کوي و برزنی، زنگ هاي محرومیت زدایی را به صدا درآورده؛ طبیعی است که در جنوب

 
شهر، بیش از همه جا! 

 
 



 
 

 
پدر «عباس» و حسینیه اي با ماجراهاي جالب 

مؤمن دانشگر، پدر شهید عباس دانشگر این روزها مدیریت حسینیه اي به نام شهداي مدافع حرم را در سمنان بر عهده دارد؛ جایی که

 
نام فرزندش و هم رزمان او می درخشد و امروز به مأمنی براي همدلی مردم یک شهر تبدیل شده است. 

حسینیه شهداي مدافع حرم جاي جالبی است؛ محل ظهور و بروز همدلی مردمی که بیش از 500 هزار عدد ماسک در مدتی کوتاه

 
دوخته و توزیع کرده اند. 

یک هزار و 452 بسته معیشتی به تعداد عمودهاي مسیر نجف تا کربلا بین نیازمندان پخش کرده اند و ده ها اقدام دیگر که روایتی

 
متفاوت می طلبد. 

پدر شهید دانشگر می گوید: حسینیه شهداي مدافع حرم به «حسینیه همدلی» معروف شده؛ چون از ابتداي شیوع ویروس ناخوانده

 
کرونا از اسفندماه پارسال تا امروز، در میدان بوده است. 

 
او افزود: همه در این حسینیه دست به دست هم داده و همت کرده اند تا فعالیت هاي خوبی براي خدمات رسانی به مردم انجام شود. 

مدیر حسینیه شهداي مدافع حرم سمنان اضافه کرد: دوخت ماسک به مدت چهار ماه در حسینیه شهداي مدافع حرم سمنان ادامه

 
داشت و بیش از 500 هزار عدد ماسک در این مدت در حسینیه دوخته و توزیع شد. 

دانشگر گفت: بسته هاي معیشتی نیز در راستاي اجراي رزمایش همدلی، مواسات و کمک مؤمنانه در این حسینیه تهیه و بین

 
نیازمندان، محرومان و آسیب دیدگان از کرونا در سمنان توزیع شده است. 

مدیر حسینیه شهداي مدافع حرم سمنان اضافه کرد: در حسینیه شهداي مدافع حرم سمنان، یک هزار و 452 بسته معیشتی به تعداد

 
عمودهاي مسیر نجف تا کربلا پیش بینی و بین نیازمندان توزیع شده است. 



 
 

 
 

 
همدلی هاي پایان ناپذیر 

اما این ها همه کارهایی نیست که این روزها با نام «عباس» و هم رزمان شهیدش در سمنان انجام می شود؛ ده ها اقدام متفاوت دیگر

 
هم به خصوص در جنوب شهر سمنان، نام شهداي مدافع حرم را یدك می کشد. 

پدر شهید دانشگر می گوید: مرحله هفتم رزمایش کمک هاي مؤمنانه در حسینیه همدلی سمنان اجرایی شده و کارهاي دیگري نیز

 
انجام گرفته که بسیار درخور توجه است. 

او افزود: بالاي 165 هزار پرس غذا در حسینیه شهداي مدافع حرم سمنان پخته و بین نیازمندان توزیع شده است؛ در کنار این،

 
خیران حسینیه براي سلامتی امام زمان (عج) و رفع بیماري منحوس کووید-19، گوسفند ذبح و بین نیازمندان توزیع کرده اند. 

مدیر حسینیه شهداي مدافع حرم سمنان اضافه کرد: امیدواریم در ادامه نیز بتوانیم برنامه هاي ویژه اي در این مسیر داشته باشیم و
تلاش می شود تا این حسینیه به مرکز کارآفرینی تبدیل شود تا در سال جهش تولید نیز بتوانیم کاري درخور و ویژه در این حوزه

 
انجام دهیم. 

دانشگر بیان کرد: تا امروز تعدادي چرخ خیاطی در حد توان همراهان این حسینیه و با کمک نیکوکاران تهیه و فعال شده است؛ بانوان

 
سمنانی از ساعت 6 صبح تا 18 عصر در این حسینیه مشغول به کار هستند. 



او ادامه داد: در حوزه دوخت لوازم آشپزخانه، سفارش هاي خوبی گرفته و کارهاي زیبایی نیز تهیه و تولید شده است و امیدواریم با

 
کمک خیران، تعداد چرخ هاي خیاطی افزایش یابد تا بتوانیم به ظرفیت 70 نفر شاغل در این حسینیه برسیم. 

مدیر حسینیه شهداي مدافع حرم سمنان افزود: اشتغال زایی را با اولویت مددجویان و نیازمندان داراي تقاضاي کار انجام می دهیم و

 
جا دارد از همه عزیزانی که در این مدت به ما کمک کردند و خیران تشکر شود. 

 
 

 
قرارگاه و گروه جهادي و باز هم یک نام! 

اما «محمدجواد قاسم پور»، فرمانده بسیجی سمنانی است که امسال نامش در لیست برترین فرماندهان مقاومت بسیج در استان

 
سمنان قرار گرفت؛ او هم خود را وامدار نام «عباس» می داند. 

قاسم پور می گوید: با شیوع ویروس کرونا، گروه جهادي شهید عباس دانشگر در قرارگاهی فعالیت هاي جهادي خود را توسعه داد و از
همان روزهاي ابتدایی در شهرك صنعتی سمنان و در یک شرکت دانش بنیان در عرصه تولید و توزیع مواد ضدعفونی کننده وارد

 
عمل شد. 

این فرمانده بسیجی ادامه می دهد: ما در مجموعه قرارگاه، کار خود را بر دو محور محبت به مردم و خدمت به مردم تعریف کرده ایم؛
بنابراین در طول سال در عرصه سازندگی و محرومیت زدایی و خدمات دهی به اقشار کم درآمد وضعیت حوزه استحفاظی البته با

 
رویکرد توانمندسازي وارد عمل شده ایم. 

قاسم پور تصریح می کند: از ابتداي شیوع ویروس کرونا تاکنون با کمک خیران، بسته هاي معیشتی، ماسک و مواد ضدعفونی کننده

 
به ارزش بیش از 1.5 میلیارد تومان تهیه و در اختیار اقشار کم درآمد جامعه قرار گرفته است. 

او می گوید: راه اندازي پنج کارگاه تولید ماسک، ذبح بیش از 80 رأس گوسفند، برپایی ایستگاه هاي فرهنگی، خدماتی و درمانی در
سطح حوزه استحفاظی این قرارگاه، ضدعفونی معابر، ضدعفونی منازل بیش از 350 نفر از مبتلایان به ویروس کرونا، کمک در راه
اندازي نقاهتگاه بیماران کرونایی از دیگر اقدامات گروه جهادي شهید عباس دانشگر محسوب می شود که با همت فرماندهان و

 
بسیجیان صورت پذیرفته است. 



 
 

 
 

 
حرف هایی از جنس «حاج قاسم» و «عباس» 

قاسم پور اما حرف هاي خوب دیگري هم دارد که برگرفته از سردار دل ها، شهید سپهبد سلیمانی عزیزمان است و نمونه هایش را در

 
وصیت نامه سرباز حاج قاسم، «عباس» هم خوانده ایم. 

این فرمانده بسیجی می گوید: کلام نورانی سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی که الگو و فرمانده تمام ما پاسداران و بسیجیان است،

 
گفته اند «شرط شهید شدن، شهید بودن و شهید زندگی کردن است». 

این فرمانده میدان کرونا امروز عقیده دارد: بسیجی عمل به هنگام دارد و در خدمت به مردم منتظر نمی نشیند تا امکانات و بودجه به
دستش برسد و در زمان کمک و خدمت رسانی به مردم با هر آنچه در چنته دارد، وارد کارزار خدمت می سازد تا گرهی هر چند

 
کوچک را در حد توان و بضاعت خود باز کند. 



 
 

 
دردهایت شنیده شد «عباس» 

آري! امروز اهدافت دیده شد «عباس»؛ آنجا که فرمودي «حرکت جوهره اصلی انسان است» و این روزها با غوغاي یک نام، حرکت
هاي زیبایی در خدمت به مردم، دستگیري از نیازمندان، یاري محرومان و پشتیبانی از آسیب دیدگان کرونا در شهر به راه افتاده است.

دردهایت شنیده شد جوان مؤمن انقلابی؛ آنجا که نوشتی «درد را انسان بی هوش نمی کشد، انسان خواب نمی فهمد، درد را، انسان
باهوش و بیـدار می فهمد. راستی...! دردهایم کو؟ » و این ایام، به یاد یک نام، بیداري در وسط میدان دلهره و ترس کرونا، با حضور هم

 
رزمانت، معنا شده و چه دردها که رخت بربسته است. 

امروز که به آرزوي دیرینه ات رسیده اي و شهادت را به چنگ آورده اي، این تبلور نام «عباس» است که آرامش می بخشد؛ راهت

 
پررهرو باد .... 

این ویدئو را ببینید:



اعلام جزئیات بیست و ششمین دوره المپیاد علمی دانشجویی کشور

منبع: اخبار دانشگاهیشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/09/18

 
 

 
متقاضیان آزمون کارشناسی ارشد سال 1400 می توانند در بیست و ششمین دوره المپیاد علمی دانشجویی کشور نیز ثبت نام کنند. 

به گزارش پرتال دانشگاهی و به نقل از خبرنگار مهر، همزمان با انتشار دفترچه راهنماي ثبت نام در آزمون کارشناسی ارشد سال

 
1400، شرایط و ضوابط دوره بیست و ششم المپیاد علمی دانشجویی کشور اعلام شد. 

همزمان با برگزاري آزمون ورودي دوره هاي کارشناسی ارشد ناپیوسته سال 1400 اولین مرحله آزمون المپیاد علمی دانشجویی کشور

 
(دوره بیست و ششم) در 24 مجموعه امتحانی برگزار می شود. 

 
 

در سال 1400 نیز همانند سال 1399 علاوه بر 24 رشته المپیادي، المپیاد بین رشته اي «سلول هاي بنیادي و مهندسی بافت» نیز

 
برگزار می شود. 

پس از برگزاري آزمون کارشناسی ارشد، نفرات برگزیده در مجموعه هاي امتحانی «شیمی»، «زیست شناسی»، «مهندسی شیمی»،
«مهندسی صنایع»، «مهندسی مواد و متالورژي»، «مهندسی کشاورزي»، «مهندسی برق»، «مهندسی مکانیک» و «مهندسی پزشکی»

 
توسط شوراي مربوطه در سازمان سنجش آموزش کشور تعیین و این افراد در صورت علاقه مندي می توانند به جاي شرکت 



 
در رشته اصلی المپیاد مربوطه، در المپیاد «سلول هاي بنیادي و مهندسی بافت» شرکت کنند. 

 
دانشجویانی که حداقل 70 واحد درسی گذرانده باشند، می توانند متقاضی شرکت در المپیاد رشته هاي یاد شده باشند. 

متقاضیان باید فرم تقاضانامه ثبت نام اینترنتی را همانند سایر داوطلبان شرکت کننده در آزمون ورودي دوره هاي کارشناسی ارشد

 
ناپیوسته سال 1400 تکمیل کنند. 

 
مواد امتحانی مرحله اول رشته هاي المپیاد، همانند مواد امتحانی دوره کارشناسی ارشد این رشته ها خواهد بود. 

منتخبین مرحله اول المپیاد علمی دانشجویی، براساس نمرات اکتسابی داوطلب در آزمون رشته هاي مذکور و بدون احتساب نمره

 
معدل کارشناسی، تعیین و از طریق سایت المپیاد سازمان سنجش اعلام خواهد شد. 

منتخبین مرحله اول المپیاد متمرکز به همراه منتخبین المپیاد غیرمتمرکز (اسامی اعلام شده از طریق سایت سازمان سنجش) می

 
توانند در آزمون تشریحی مرحله دوم (نهایی) المپیاد علمی دانشجویی کشور، شرکت کنند. 

دانشجویان سال سوم متقاضی شرکت در المپیاد دانشجویی کشور مجاز به انتخاب رشته براي مقطع کارشناسی ارشد نیستند و باید

 
در تقاضانامه اینترنتی، بند (31 منحصراً متقاضی شرکت در المپیاد هستم) را علامتگذاري کنند. 

 
تبصره 1: دانشجویان متقاضی باید کلیه اطلاعات فرم تقاضانامه ثبت نام اینترنتی را، همانند سایر داوطلبان تکمیل کنند. 

تبصره 2: منتخبین مرحله اول المپیاد متمرکز (اسامی اعلام شده از طریق سایت واحد المپیاد سازمان سنجش پس از اعلام نتایج
اولیه آزمون کارشناسی ارشد) از اداره کل آموزش محل تحصیل خود گواهی اشتغال به تحصیل را دریافت و سپس از طریق پست

 
الکترونیکی مرکز المپیاد به نشانی: olympiad@sanjesh.org ارسال کنند. 

تبصره 3: متقاضیان شرکت در المپیاد متمرکز و غیرمتمرکز باید در زمان شرکت در آزمون المپیاد (در نیمه دوم سال تحصیلی

 
1400) دانشجو باشند. 

 
تبصره 4: فارغ التحصیلان مقطع کارشناسی نمی توانند در المپیاد علمی دانشجویی کشور شرکت کنند. 

 
منبع 

 
جدیدترین اخبار دانشگاهی - استخدامی و کنفرانس هاي علمی را در پرتال دانشگاهی مشاهده کنید. 

 
با عضویت در خبرنامه هاي تخصصی ، اخبار را در ایمیل خود دریافت کنید . 

کانال تلگرام پرتال دانشگاهی را به نشانی https://telegram.me/unpir دنبال کنید.



جوانان در اولویت طرح اقدام ملی مسکن

منبع: روزنامه هگمتانهشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/09/18

استاندار همدان در نشست ستاد ساماندهی امور جوانان استان: جوانان در اولویت طرح اقدام ملی مسکن >

هگمتانه، گروه ورزش: استاندار همدان گفت: تاکنون 19 هزار نفر در استان متقاضی طرح اقدام ملی مسکن شده و در سامانه

 
ثبت نام شده اند که در راستاي اجراي این طرح و واگذاري هاي واحدهاي مسکونی، جوانان باید در اولویت قرار داشته باشند. 

«سید سعید شاهرخی» روز یکشنبه در نشست ستاد ساماندهی امور جوانان استان همدان، طرح اقدام ملی مسکن را از اقدامات مهم
دولت تدبیر و امید براي خانه دار شدن جوانان عنوان کرد و افزود: در اجراي این طرح از تمامی ظرفیت هاي قانونی براي کاهش

 
قیمت تمام شده مسکن به ویژه براي نسل جوان استفاده شده است. 

وي با اشاره به اینکه طرح اقدام ملی مسکن بیشتر شامل جوانان می شود، اظهار کرد: درهمین ارتباط و براي تسهیل و تسریع روند
ازدواج جوانان، باید با اختصاص شرایط خاص در طرح اقدام ملی مسکن و همچنین توجه ویژه به این قشر فعال جامعه، شاخص هاي

 
حوزه جوانان را ارتقا دهیم. 

استاندار همدان با اشاره به اینکه اشتغال، ازدواج و تأمین مسکن مهم ترین دغدغه جوانان است، بر فعال شدن کمیته هاي چهارگانه
اشتغال، ازدواج، مسکن و اجتماعی در ستاد استانی امور جوانان براي پیگیري و تأمین هرچه بیشتر مطالبات و دغدغه هاي جوانان در

 
چارچوب قانون تأکید کرد. 

شاهرخی ابراز امیدواري کرد: با حمایت از سازمان هاي مردم نهاد به ویژه تشکل هاي مرتبط با حوزه جوانان، شاهد گسترش بیش از

 
پیش مشارکت و فعالیت هاي اجتماعی و فرهنگی جوانان در عرصه هاي مختلف باشیم. 

استاندار همدان با اشاره به اقدامات مؤثر انجام شده براي ایجاد فرصت هاي شغلی مولد و پایدار در سطح استان، تصریح کرد: بخشی

 
قابل توجهی از فرصت هاي شغلی ایجاد شده که براساس تعهد استان بوده مربوط به جوانان در رده سنی 18 تا 35 سال است . 

شاهرخی افزود: اقدامات مؤثر انجام شده در حوزه اشتغال استان همدان به نحوي است که 84 درصد از سهمیه ایجاد اشتغال تعهد

 
شده براي برنامه سه ساله توسعه استان، محقق شده است. 

استاندار همدان همچنین با گرامیداشت 16 آذر روز دانشجو، گفت: جوانان این سرزمین به ویژه دانشجویان در طول تاریخ ایران

 
اسلامی همواره با روحیه استکبار ستیزي، براي حفظ استقلال و آزادي کشور رشادت و جانفشانی کرده اند. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان همدان نیز در این جلسه، ظرفیت استان از نظر منابع انسانی را بی نظیر دانست و گفت: استان همدان
431 هزار جوان(219 هزار پسر و 212 هزار دختر) دارد که این نشانه ظرفیت قابل توجه و ارزشمند استان براي بهره مندي از توان و

 
دانش این قشر از جامعه است. 



«حمید سیفی» اظهار کرد: برهمین اساس همه مسؤولان استان باید به گونه اي عمل کنند تا جوانان در آرامش خاطر، در مسیر رشد

 
و توسعه کشور نقش آفرین باشند. 

مدیرکل ثبت احوال استان همدان نیز در ادامه این نشست گفت: آمار ثبت واقعه ازدواج استان در هشت ماه نخست امسال در مقایسه
با مدت مشابه سال گذشته حدود 4.8 درصد کاهش یافته که البته بخشی از این کاهش به دلیل همه گیري ویروس کرونا و محدودیت

 
هاي ناشی از آن است. 

به نقل از ایرنا، «اسد حسن زاده زورمند» افزود: هشت هزار و 545 واقعه ازدواج طی هشت ماه نخست امسال در استان همدان ثبت
شده که این آمار در مدت مشابه سال قبل هشت هزار و 976 مورد بوده است.



راه اندازي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب، مشکل بیکاري را حل

می کند

منبع: سرمایه و ثروتشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/09/18

نماینده مردم بناب در مجلس شوراي اسلامی گفت: سرمایه گذاري 20 هزار میلیارد تومانی گروه مالی گردشگري براي اجراي
طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب، این شهرستان را به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می کند. به گزارش

روابط عمومی گروه مالی گردشگري، حجت الاسلام محمد باقري بنابی افزود: بزرگترین ...

نماینده مردم بناب در مجلس شوراي اسلامی گفت: سرمایه گذاري 20 هزار میلیارد
تومانی گروه مالی گردشگري براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب،

 
این شهرستان را به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می کند. 

 
به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشگري، حجت الاسلام محمد باقري بنابی افزود: 

بزرگترین سرمایه گذاري شمال غرب کشور براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد بناب، همچنین مشکل بیکاري در این منطقه

 
را حل می کند و می توان گفت بیکاري در استان آذربایجان شرقی بخصوص بناب مفهومی نخواهد داشت. 

وي افزود: توافقنامه امضا شده گروه مالی گردشگري براي اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، یک توافقنامه استانی نیست؛ بلکه در

 
سطح ملی و بین المللی است. 

وي تصریح کرد: اجراي این پروژه عظیم علاوه بر داشتن تاثیرات مهم اقتصادي و تجاري در کشور، در بازارهاي سوریه، عراق، ترکیه و

 
حتی ارمنستان و نخجوان که با ما هم مرز هستند، تاثیرگذار خواهد بود. 

باقري بنابی ادامه داد: توافقنامه امضا شده با قرارگاه خاتم الانبیا، ابرپروژه اي است که بعد از فولاد مبارکه، می تواند تاثیرات اقتصادي

 
و تجاري اش را حتی با کشورهاي منطقه داشته باشد. 

نماینده مردم بناب در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد : پروژه مذکور همچنین می تواند در تجارت ملی و بین المللی و ایجاد اشتغال

 
پایدار در سطح ملی و منطقه اي بسیار تاثیرگذار باشد. 

وي امضاي قرارداد گروه مالی گردشگري با قرارگاه خاتم الانبیا براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب در استان
آذربایجان شرقی را مهم خواند و گفت: با راه اندازي طرح هاي توسعه فولاد بناب، این منطقه می تواند در آینده به عنوان یکی از قطب

 
هاي فولادي کشور تبدیل شود. 

باقري بنابی  با اشاره به اینکه قرارگاه خاتم الانبیا از جایگاه حقوقی برخوردار است و می تواند در سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال پایدار
تاثیرگذار باشد، افزود: قرارگاه خاتم براي توسعه و پیشرفت کشور اقدامات زیادي انجام داده و قرارداد امضا شده با گروه مالی



 
گردشگري براي اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، اقدام ارزشمندي است که از آن حمایت می کنیم. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس با بیان اینکه گروه مالی گردشگري 200 هزار سهامدار دارد، ادامه داد: با اجراي طرح هاي توسعه
مجتمع فولاد صنعت بناب، شمال غرب کشور متحول خواهد شد و بعد از گذشته سه تا چهار سال، این مجتمع می تواند با شرکت

 
فولاد مبارکه رقابت کند. 

باقري بنابی تصریح کرد: تحت هیچ عنوانی نباید با سرمایه گذاري ساز مخالف زده شود و با کاري که قرارگاه سازندگی خاتم
الانبیاء(ص) با همکاري گروه مالی گردشگري انجام می دهند، طی چند سال آینده شاهد تحول عظیمی در تولید فولاد و ایجاد

اشتغال در منطقه خواهیم بود.



بناب به قطب تولید و صادرات فولاد کشور تبدیل می شود/راه اندازي طرح

هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب، مشکل بیکاري را حل می کند

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/09/18

دنیاي معدن -نماینده مردم بناب در مجلس شوراي اسلامی گفت: سرمایه گذاري 20 هزار میلیارد تومانی گروه مالی
گردشگري براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب، این شهرستان را به قطب تولید و صادرات فولاد کشور

تبدیل می کند.

به گزارش دنیاي معدن، حجت الاسلام محمد باقري بنابی افزود:بزرگترین سرمایه گذاري شمال غرب کشور براي اجراي طرح
هاي توسعه مجتمع فولاد بناب، همچنین مشکل بیکاري در این منطقه را حل می کند و می توان گفت بیکاري در استان آذربایجان

 
شرقی بخصوص بناب مفهومی نخواهد داشت. 

وي افزود: توافقنامه امضا شده گروه مالی گردشگري براي اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، یک توافقنامه استانی نیست؛ بلکه در

 
سطح ملی و بین المللی است. 

وي تصریح کرد: اجراي این پروژه عظیم علاوه بر داشتن تاثیرات مهم اقتصادي و تجاري در کشور، در بازارهاي سوریه، عراق، ترکیه و

 
حتی ارمنستان و نخجوان که با ما هم مرز هستند، تاثیرگذار خواهد بود. 

باقري بنابی ادامه داد: توافقنامه امضا شده با قرارگاه خاتم الانبیا، ابرپروژه اي است که بعد از فولاد مبارکه، می تواند تاثیرات اقتصادي

 
و تجاري اش را حتی با کشورهاي منطقه داشته باشد. 

نماینده مردم بناب در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد : پروژه مذکور همچنین می تواند در تجارت ملی و بین المللی و ایجاد اشتغال

 
پایدار در سطح ملی و منطقه اي بسیار تاثیرگذار باشد. 

وي امضاي قرارداد گروه مالی گردشگري با قرارگاه خاتم الانبیا براي اجراي طرح هاي توسعه مجتمع فولاد صنعت بناب در استان
آذربایجان شرقی را مهم خواند و گفت: با راه اندازي طرح هاي توسعه فولاد بناب، این منطقه می تواند در آینده به عنوان یکی از قطب

 
هاي فولادي کشور تبدیل شود. 

باقري بنابی با اشاره به اینکه قرارگاه خاتم الانبیا از جایگاه حقوقی برخوردار است و می تواند در سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال پایدار
تاثیرگذار باشد، افزود: قرارگاه خاتم براي توسعه و پیشرفت کشور اقدامات زیادي انجام داده و قرارداد امضا شده با گروه مالی

 
گردشگري براي اجراي طرح هاي توسعه فولاد بناب، اقدام ارزشمندي است که از آن حمایت می کنیم. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس با بیان اینکه گروه مالی گردشگري 200 هزار سهامدار دارد، ادامه داد: با اجراي طرح هاي توسعه
مجتمع فولاد صنعت بناب، شمال غرب کشور متحول خواهد شد و بعد از گذشته سه تا چهار سال، این مجتمع می تواند با شرکت

 
فولاد مبارکه رقابت کند. 

باقري بنابی تصریح کرد: تحت هیچ عنوانی نباید با سرمایه گذاري ساز مخالف زده شود و با کاري که قرارگاه سازندگی خاتم
الانبیاء(ص) با همکاري گروه مالی گردشگري انجام می دهند، طی چند سال آینده شاهد تحول عظیمی در تولید فولاد و ایجاد

اشتغال در منطقه خواهیم بود.



2000 نخل در نقاط مختلف جزیره قشم کاشته شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/09/18

گروه استان ها - مدیر امور شهري و روستایی سازمان منطقه آزاد قشم گفت: در 5 سال گذشته، افزون بر 2000 نفر نخل در
نقاط مختلف جزیره قشم با هدف زیباسازي فضاي سبز کاشته شده است و 300 نخل دیگر هم براي زیباسازي جزیره کاشته

می شود.

گروه استان ها - مدیر امور شهري و روستایی سازمان
منطقه آزاد قشم گفت: در 5 سال گذشته، افزون بر 2000
نفر نخل در نقاط مختلف جزیره قشم با هدف زیباسازي
فضاي سبز کاشته شده است و 300 نخل دیگر هم براي

 
زیباسازي جزیره کاشته می شود. - اخبار استانها - 

فرج طهماسبی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در قشم با
اشاره به هزینه افزون بر 10 میلیارد ریالی این طرح، اظهار
داشت: حفظ و نگهداري این درختان براي نخستین بار با
انعقاد تفاهم نامه اي با مرکز تحقیقات کشاورزي و منابع

 
طبیعی استان هرمزگان در دستور کار قرار گرفته است. 

به گفته وي، با بهره مندي از دستاوردهاي علمی مراکز دانشگاهی و تحقیقاتی تلاش می شود از درختان نخل در سطح جزیره قشم به

 
عنوان نماد مورد علاقه مردم جنوب کشور و جزیره قشم به خوبی نگهداري شود. 

مدیر امور شهري و روستایی سازمان منطقه آزاد قشم یادآور شد: در 5 سال گذشته، افزون بر 2000 نفر نخل در نقاط مختلف جزیره

 
با هدف زیباسازي فضاي سبز کاشته شده بود. 

به گفته وي، کاشت 300 نفر نخل جدید در قشم با توجه به توسعه فضاي سبز جدید در سطح جزیره در دستور کار این مدیریت قرار
گرفته و میدان دوحه شهر قشم، ورودي روستاي دفاري با همکاري دهیاري، فاز دو کمپ پارك آفتاب در مسیر ساحل جنوبی و بلوار و

 
میدان در حال تاسیس هنگام چهار محل کاشت نخل در این مرحله می باشند. 

طهماسبی با اعلام اینکه نخل از جمله درختانی است که با شرایط آب و هوایی جزیره قشم سازگار است، ادامه داد: مردم قشم و

 
مسافران و گردشگران هم از کاشت این درخت و زیبایی که به نقاط مختلف جزیره داده است، استقبال کرده اند. 

 
164 هزار تن محصول از نخل هاي استان بوشهر برداشت شد+تصاویر 

 
روایت تسنیم از اشتغال زایی کارآفرین هرمزگانی براي جوانان / تولید سرکه چوب با استفاده از ضایعات نخل 

 
افزایش صادرات خرماي استان بوشهر / قیمت هر کیلوگرم خرما در نخلستان 9 هزار تومان تعیین شد 



جزیره قشم با یک هزار و 500 کیلومتر مربع وسعت به عنوان بزرگترین جزیره خلیج فارس یکی از مهمترین نقاط مورد علاقه سفر
مردم ایران و بخشی از مردم دیگر نقاط جهان محسوب می شود و سیاست توسعه فضاي سبز در این جزیره با کاشت درختان نخل و

گل هاي زیبا و رنگارنگ فصلی، شرایط این جزیره را همیشه به صورت بهاري در نظر انبوه مهمانان و گردشگران درآورده است.



سازمان برنامه رشد اقتصادي امسال را منفی 5 درصد پیش بینی کرد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/09/18

 
 

 
خبرگزاري آریا - برنامه و بودجه رشد اقتصادي سال 99 را 5.3- و سال 1400 را 2.8 درصد پیش بینی کرد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از فارس ، سازمان برنامه و بودجه رشد اقتصادي سال 99 را 5.3- و سال 1400 را 2.8 درصد پیش

 
بینی کرد. 

سازمان برنامه و بودجه در گزارشی آورده است: عملکرد اقتصاد کشور در زمینه رشد اقتصادي طی سال هاي دهه 90 نوسانی و
نامناسب بوده است. این ویژگی باعث شده است تا رشد اقتصادي نتواند از ایجاد اشتغال پایدار و باکیفیت و ایجاد درآمد سرانه مناسب
براي بهبود رفاه اقشار جامعه پشتیبانی نماید. عملکرد نامناسب رشد اقتصادي تهدیدي براي جایگاه اقتصاد کشور در جهان و منطقه

 
(حوزه سند چشم انداز) می باشد. 

 
 

این در حالیست که دستیابی به رشد اقتصادي مستمر و پایدار همواره مورد تاکید قوانین بالادستی همچون سند چشم انداز و برنامه
هاي توسعه بوده است. به ویژه طی دو سال اخیر، اعمال تحریم هاي بین المللی به عنوان شوك منفی شدید سمت عرضه اقتصاد را

 
وارد رکود تورمی شدید کرد. 

به دلیل سابقه تکانه تحریم و تطبیق و همگرایی در انتظارات آحاد اقتصادي، تکانه اخیر اثرات اقتصادي شدیدتري بر تورم گذاشت. آثار
کرونا به عنوان تکانه شدید تقاضاي داخلی و تکانه شدید تقاضا و عرضه خارجی مجدد موجب استمرار سازوکار تشدید رکود همزمان با

 
انتظارات تورمی شد. آثار تکانه کرونا مشابه سایر کشورها بر منابع بودجه دولت شدید بوده است. 



براساس پیش بینی هاي انجام شده، استمرار شیوع ویروس کرونا در کشور، از تحمیل شرایط سختر بر اقتصاد کشور که پیش از این از
تحریم ها صدمه دیده بود، حکایت دارد. برآوردهاي امور کلان براي رشد اقتصادي سال 1399 منفی 5.3 درصد می باشد. صندوق بین

 
المللی پول رشد اقتصادي سال جاري را منفی 5 درصد پیش بینی کرده است. 

رشد منفی اقتصاد و پیش بینی افزایش تورم ضمن اینکه باعث ادامه رکود تورمی می شود، سبب کاهش مصرف کالا و خدمات توسط
خانوارها خواهد شد که کاهش رفاه خانوارها را در پی خواهد داشت. البته پیش بینی ها موید مثبت شدن فضاي اقتصادي کشور و

 
رشد اقتصادي در سال آتی می باشد. 

چشم انداز رشد اقتصادي در سال 1400 در برآوردهاي امور کلان 2.8 درصد و در برآوردهاي صندوق بین المللی پول 3.2 درصد می

 
باشد. 

به طور معمول افزایش ظرفیت تولید و انتقال منحنی عرضه به سمت راست در اقتصاد یک فرآیند میان مدت و بلندمدت در نظر
گرفته می شود. اما با توجه به شرایط کنونی اقتصاد می توان از ظرفیت هاي لایحه بودجه 1400 و تبصره هاي آن براي حمایت از

 
تولید استفاده کرد. 

<--




